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تاکید رئیسی بر اولویت تامین زمین 
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زیست بوم پژوهش با تزریق سرمایه بخش 
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 مناطق آزاد به مراکز صادرات
 تبدیل شده است
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 مهر تایید سهامداران بر 
عملکرد بانک ملت
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گروه صنعتی ایران خودرو در عرصه 
خودکفایی و تولید محصولات جدید، 

خط شکن است
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عناوینخبرها

هر جا کار را منوط به غرب 
 کردید ناموفق بود 

هر جا بدون اعتماد به غرب 
بود پیش رفتید

صفحه۲

تداوم تولید »شاهین« در ایام 
تعطیلات تابستانی صنعت خودرو
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ضمــن تبريک عيد غديرخم به همة دوســتداران اين 
واقعه مهم و تاريخي در سراسر جهان و گراميداشت عيد 
غدير خم روز اکمال دين ، اتمام نعمت و تضمين ماندگاري 
اســام ناب محمدي )ص(، به شــرح واقعه غديرخم مي 

پردازيم.

غدير در قرآن
اي پيامبر ؟ آن چه از طرف پروردگارت برتو نازل شده 
اســت ، کاما ) به مردم ( برســان و اگر ) چنين ( نکني ، 

رسالت او را انجام نداده اي .
عامه اميني در کتاب الغدير نام ســي تن از دانشمندان 

و علماي اهل سنّت را ذکر مي کند که آنان گفته اند :
سولٌ بلَغّ ما أنزِلَ اليک َ مِن رَبکًّ...(  آيه ً شريفه ً ) يا ايهـا الرًّ
در روز غدير خم دربارهً حضرت علي )ع(  نازل شده است .

غدير و مسئوليت پيامبر)ص(
روزي رســول اکرم )ص( رو به اميرموًمنان  )ع ( کرد و 
فرمود : اي علي ! خداوند آيهً  شريفه  را دربارهً  ولايت تو 
، برمن نازل کرده اســت ، آن چه را که به من امر شــده از 
ولايــت تــو ، اگر تبليغ نکنم هر آينه عملم باطل اســت و 
کســي  کــه خدا را بــدون ولايت تو ماقات کند ، عملش 

باطل است . اي علي ! من نمي گويم جز قول خدا را .

غدير بالاترين فضيلت اميرالمؤمنين )ع (
مــردي بــه امير المؤمنين ) ع ( عــرض کرد :بالاترين 
فضيلتي که شما از سوي پيامبر اکرم )ص ( داريد چيست؟

علــي ) ع ( فرمــود :» منصوب کردن آن حضرت مرا در 
غديــر خــم که ولايت مــرا از طرف خداوند به امر او اعام 
فرمود« تحول ميراث انبياء)ع( قبل از غدير در مکه دستور 
الهي بر پيامبر )ص ( چنين وحي شد : »نبوت تو به پايان 
رسيده و روزگارت کامل شده است . ادامه در صفحه 4

مهدیمیرحیدری
مدیرعاملوسردبیر

ایران اسلامي غرق در شادي 
عید ولایت و امامت شد

سرمقاله

به گــزارش خبرنگار فــولاد، حميدرضا 
عظيميــان در خصوص اجرايی شــدن پروژه 
استراتژيک گوره به جاسک با تاکيد بر ضرورت 
اعتماد به توان داخلی گفت: طرف های خارجی 
به دليل تحريم ها، تحويل ورق های مورد نياز 
شرکت نفت برای اجرای پروژه انتقال نفت از 
گوره به جاســک خودداری کردند اما شرکت 
فولاد مبارکه اسلب مخصوص انتقال گاز ترش 
را از ســال 98 توليد و هم اکنون نيز با افتخار 
می تواند صادرکننده اين محصول باشد تا بار 
ديگر بی اثر بودن تحريم ها که نتيجه خودکفايی 
و اســتقال کشور است را نشان دهد. حميد 
رضا عظيميان مديرعامل شرکت فولاد مبارکه 
افــزود: وقتی برای اولين بــار همکارانمان از 
شــرکت نفت برای تأمين اســلب مخصوص 
انتقــال گاز تــرش به ما مراجعه کردند، ايده و 
طرح مسئله اوليه و به بيان ديگر مسئله موجود 
را مطرح کردند. پس از آن جلساتی در سطوح 
مختلف تشکيل شده و بعد از ايجاد يک اراده 
جمعــی و قطعی برای توليد تختال مورد نياز 
اين پروژه در فولاد مبارکه برای اولين بار و در 
يک همکاری گروهی و دســت جمعی ميان 
کارشناسان فولاد مبارکه و وزارت نفت، اسلب 
گاز ترش در سال 98 در شرکت فولاد مبارکه 
توليد شد. بيژن نامدار زنگنه وزير نفت در آيين 
بهره بــرداری از خط لوله و پايانه نفتی انتقال 
نفــت گوره-جاســک اظهار کــرد: عمليات 
صادرات نفت خام از سواحل مکران در دريای 
عمان آغاز می شود. ايجاد اين پايانه صادراتی 
نفت خام در منطقه مکران در سال های اوليه 
دهه ۶۰ و اوج جنگ تحميلی مطرح شــد. بر 
همين اســاس خط لولــه ای به نام محرم راه 
اندازی شد که با پايان جنگ رها گرديد و بخشی 
از اين خط به قطر ۵۶ اينچ و طول ۲۲۰ کيلومتر 
در اســتان بوشهر به انتقال آب به مناطق 

ساحلی اختصاص يافت.  در جريان سفر سال 
99 رئيس جمهور به استان هرمزگان با ايشان 
اجــرای اين طرح جنبه حدی گرفت و پس از 
بررســی های کارشناســی شــده موضوع و 
توجيهات اقتصادی، فنی و زيســت محيطی، 
اين طرح با اعتباری نزديک به ۲ ميليارد دلار 
در شورای اقتصاد تصويب و اباغ شد.   فرايند 
ساخت و تامين تجهيزات اين پروژه مهم ملی 
از سال 9۷ آغاز و عمليات لوله گذاری اين آن 
در تيرماه ســال 99 با دســتور رئيس جمهور 
شروع شد. اين خط لوله با قطر ۴۲  اينچ )۱۰۶( 
و طول ۱۰۰۰ کيلومتر اجرا شده که نفت خام 
سنگين و نيمه سنگين ايران را  از منطقه گوره 
در اســتان بوشــهر به بندر جاسک در استان 
هرمزگان منتقل می کند که اميدوارم اين طرح 
به عنوان مهمترين طرح پايه ای، زمينه ســاز 
توسعه اقتصادی منطقه مکران باشد و پس از 
سالها اين کار کليد توسعه اين مکان را به جريان 
اندازد.  در مســير اين خط لوله ۵ تلمبه خانه 
نفت خام، ۱۰ پست برق و ۳۰۰ کيلومتر خط 
انتقال نيرو اختصاصی و همچنين دو ايستگاه 
توپکرانــی وجــود دارد کــه برق مــورد نياز 
تلمبه خانه های مسير در ظرفيت کامل ۱۰۰ 
مگاوات است. در انتهای زنجيره نيز يک واحد 
اندازه گيری و يک ايستگاه توپکرانی و همچنين 
تاسيسات بارگيری نفت خام بر اساس سه گوی 
شناور، سه دستگاه ميترينگ و ۶ خط لوله زير 
دريايی جمعا به طول ۳۶ کيلومتر وجود دارد. 
در پايانه جاســک جمعا ۲۰ مخزن با مجموع 
ظرفيت ۱۰ ميليون بشــکه ذخيره سازی در 
دســت اجرا اســت. الان نفت خام پس از طی 
مسافت نزديک به ۱۰۰۰ کيلومتر بدون هيچ 
مشــکل عملياتی به بندر جاسک رسيده و به 
دليــل آمــاده نبودن مخــازن ذخيره به طور 
مســتقيم در حال بارگيری در کشــتی است. 
زنگنه درباره بخش هايی از اين طرح که در روز 
جاری به بهره برداری می رسد گفت: اين بخش 
شــامل ۱۰۰۰ کيلومتر خط لوله، ايســتگاه 
تلمبه خانه شماره ۲ ، تاسيسات ارسال و دريافت 
توپک و تجهيزات بارگيری نفت در جاسک به 
ظرفيت ۳۰۰ هزار بشکه در روز است. به طور 
کلی می توان گفت اين طرح تاکنون پيشرفت 

8۲ درصدی داشته است و حدود يک ميليارد 
و ۲۰۰ ميليون دلار در آن هزينه شــده است. 
وزير نفت با بيان اينه دو شرکت تابعه شرکت 
ملی نفت ايران يعنی شرکت مهندسی و توسعه 
نفت )متن( و شرکت نفت و گاز پارس به ترتيب 
مســئوليت بخش های خشکی و دريايی اين 
طــرح را بر عهده داشــتند، اظهار کرد: برای 
اجرايی شــدن مجموع اين طــرح قرارداد با 
پيمانــکاران و تامين کننــدگان به ارزش يک 
ميليــارد و ۱۵۰ ميليون دلار امضا شــده که 
تاکنون 9۷۰ ميليون دلار آن پرداخته شــده 
است. همچنين قراردادهايی که شرکت نفت 
و گاز پارس با پيمانکاران و تامين کنندگان اين 
پــروژه به امضا کرده برابر با ۳۰۰ ميليون دلار 
است که ۲۰۰ ميليون دلار آن تاکنون پرداخته 
شده است. اکنون بهره برداری از خط و تلمبه 
خانه ها و همه تجهيزات مسير به شرکت خطوط 
لوله و مخابرات نفت سپرده شده است که تجربه 
بالايــی در بهــره برداری از خطوط لوله نفت و 
فرآورده دارد. همچنين در حال حاضر عمليات 
بارگيری و صادرات نفت در جاسک نيز توسط 
شرکت نفت و گاز پارس انجام می شود که در 
ماه های آينده به طور کامل به شرکت پايانه های 

نفتی واگذار خواهد شد.

ظرفيت اين پروژه تا پايان ۱4۰۰ به يک ميليون 
بشکه در روز خواهد رسيد

وی با بيان اينکه اين طرح در ابتدای سال 
۱۴۰۱ به بهره برداری کامل خواهد رســيد، 
تصريــح  کــرد: از امروز تا مهرماه ظرفيت اين 
طرح ۳۰۰ هزار بشکه خواهد بود. از مهر تا آبان 
به ۴۰۰ هزار بشــکه، از آبان تا دی ماه با وارد 
مدار شدن تلمبه خانه ها و يک مخزن ذخيره 
در جاســک به ۵۰۰ هزار بشــکه، از دی ماه به 
ظرفيت ۷۵۰ هزار بشکه و از ابتدای اسفندماه 
نيز به يک ميليون بشکه ظرفيت خواهد رسيد. 
بهره بــرداری مرحلــه ای از طرح های بزرگ 
اينچنينی يک امر طبيعی است؛ همانطور که 
در نيروگاه ها، تصفيه خانه ها، خطوط لوله و 
پالايشگاه های گاز نيز مرسوم است. در همه 
بخش هــای اين خط لولــه و همينطور همه 
تاسيســات مرتبــط، تمامــی الزامــات و 

اســتانداردهای ملی و بيــن المللی از جمله 
استاندارد IPS و API رعايت شده است.  در 
ابتدای آغاز اين پروژه، قراردادهايی برای تامين 
۴۰۰ هزار تن ورق »نيز« مقاوم به نفت ترش 
و تامين پمپ های ۶ مگاواتی  با شرکت های 
 خارجی منعقد شد که به دليل تحريم ها تامين

 اقام ها بسيار سخت بود.
 

دستيابی فولاد مبارکه به استاندارد توليد تختال 
مورد نياز برای اجرای پروژه ملی گوره به جاسک 
به همين دليل يک کار مشترک يک ساله 
بين شــرکت ملی نفت ايران، شــرکت فولاد 
مبارکه و شرکت فولاد اکسين تعريف شد تا 
بتوانند به استاندارد توليد تختال توسط فولاد 
مبارکه و اســتاندارد توليد ورق توسط فولاد 
اکســين برسند.  بخش اصلی ورق مورد نياز 
اين طرح که يک ورق مقاوم به نفت و گاز ترش 
است برای اولين بار در ايران ساخته و تامين 
شد. همچنين پمپ های ۶ مگاواتی نيز به ۵۰ 
پمپ ۲.۵ مگاواتی تبديل  و باز در ايران ساخته 
شــد. در نتيجه طرح عظيم خط لوله انتقال 
نفت گوره به جاسک جلوه ای از درهم شکستن 

تحريم ها و تکيه بر توان داخلی است.

 صدور مجوز ساخت پالايشگاه
 ۹۰۰ هزار بشکه ای

او همچنيــن از صــدور مجوز ســاخت 
پالايشگاه 9۰۰ هزار بشکه ای در اين منطقه 
خبر داد که می تواند زمينه ساز ايجاد صنايع 
پايين دستی در اين منطقه نيز بشود. همچنين 
۲۰ ميليــون مخزن با ســرمايه گذاری ۲۳۰ 
ميليون دلاری توسط بخش خصوصی به روش 
بی او.تی )BOT( در حال احداث اســت. به 
عاوه در نظر داريم يک هنرســتان صنعتی 
برای تربيت نيروهای ماهر در منطقه تاسيس 
کنيم. همچنيــن در اين طرح ۱۱۰۰ هکتار 
زمين برای ساخت يک اسکله عظيم تجاری 
برای سازمان بنادر و دريانوردی تعيين و به آن 

تحويل داده شده است.
کاهش ۲۰ سِنتی هزينه هر بشکه نفت 

 در حال حاضر يک پايانی صادراتی در اختيار 
داريــم که نفت خــام را از دريای عمان صادر 

می کنــد و عاوه بر افزايش ظرفيت صادراتی 
ايــران، منجر به تنوع و انعطاف در پايانه های 
نفتی و کاهش ريسک های صادراتی و امنيتی 
به همراه دارد. همچنين اين طرح مسير رفت 
و برگشــت مشــتريان نفت کشور را به اندازه 
۱۰۰۰ مايــل دريايی کوتاه می کند و هزينه 
هر بشــکه نفت را از ۶۰ ســنت به ۴۰ ســنت 

کاهش می دهد.
 

خط انتقال نفت گوره به جاسک؛ ايرانی ترين و 
سريع ترين خط لوله ساخته شده در کشور 

در اين طرح بيش از ۲۵۰ شرکت بزرگ و 
کوچک داخلی مشارکت و افزون بر ۱۰ هزار 
نفر در آن کار کردند. همچنين تملک اراضی 
بــا عــرض نزديک به ۲۰۰ متر و طول ۱۰۰۰ 
کيلومتر نيز انجام شد. اين خط لوله، ايرانی ترين 
و سريع ترين خط لوله ای است که تاکنون در 
کشور ساخته شده است؛ امروز مرحله نخست 

آن به بهره برداری خواهد رسيد.
 اميدواريــم بتوانيــم از امکانات موجود 
اســتفاده کنيم و ظرفيت صــادرات خود را 
پيوسته افزايش دهيم. اين طرح يکی از طرح 
هايــی بــود که به قول مقــام معظم رهبری 
اســتراتژيک تريــن طرح ايــن دولت بود و 
خداروشکر به بهره برداری رسيد. ساخت پايانه 
صادراتی جدی نفتی نشــان دهنده غيرت و 
توانمندی ايرانيان اســت. حســن روحانی، 
رئيــس جمهــور، نيز در اين جلســه پس از 
اظهــارات وزيــر نفت گفت: امــروز يک روز 
تاريخی و بزرگ برای ملت ايران است. هرچه 
زمان بگذرد اهميت اين پروژه بيشــتر برای 
مردم روشــن می شود. الان برای دنيا روشن 
شــد که جمهوری اســامی ايران يک اقدام 
بسيار مهم ملی را در زمينه صادرات نفت انجام 

داده است.                        ادامه در صفحه5

مديرعامل شرکت فولاد مبارکه با تاکيد بر ضرورت اعتماد به توان داخلی مطرح کرد:

توانمندی فولاد مبارکه برای صادرات اسلب گاز ترش
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 امیر دریادار حسین خانزادی فرمانده نیروی دریایی ارتش جمهوری اسلامی ایران گفت: نمایش اقتدار، توانمندی و خوداتکایی پیام اصلی حضور ناوگروه ایران در خلیج فنلاند و رژه نیروی دریایی روسیه بود. وی  
با تشریح دستاوردهای حضور تاریخی نیروی دریایی کشورمان در اقیانوس اطلس و خلیج فنلاند گفت: پیام اصلی این حضور افتخارآمیز، نشان دادن اقتدار، توانمندی و خوداتکایی بود. این تصمیم به حدود ۷ سال 
پیش بازمی گردد، زمانی که نیروی دریایی ارتش، تدبیری از مقام معظم رهبری، مبنی بر توسعه دریانوردی ها دریافت کرده بود.دریادار خانزادی با بیان اینکه نیروی دریایی ایران روزی تنها در خلیج فارس 
دریانوردی می کرد و سقف این دریانوردی یک هفته بود، افزود: پس از آن به سوی خلیج عدن حرکت کردیم و زمان دریانوردی ما به یک ماه و دو ماه تبدیل شد، اما اکنون سه ماه است که همکاران ما دریانوردی 
کرده و به این نقطه رسیده اند و همین مدت نیز باید به سمت کشور بازگردند. چنین حضور مقتدرانه و طولانی مدتی به این معناست که نیروی دریایی ایران، ظرفیت پشتیبانی از نیروهای خود را در مناطق دور 
دست برای مدت های طولانی دارد. وی با اشاره به اینکه برای اولین بار در تاریخ ایران، یک ناو تمام ایرانی در بندر سن پترزبورگ پهلو گرفته است، گفت: حضور در اینجا به معنی عبور از اقیانوس ها و دریاهای 
متلاطم با شرایط خشن جوی است. چنین کار بزرگی به دریانورد ماهر، شناور با قابلیت دریانوردی اقیانوسی، علم و دانش و نیز ویژگی های منحصربه فردی نیاز دارد که اگر یک مملکت پشتوانه آن نبود، هیچ گاه 

محقق نمی شد، از بین حدود ۲۰ کشور شرکت کننده در رژه نیروی دریایی روسیه، تنها سه کشور به این مراسم ناو جنگی اعزام کردند، تنها ناو بومی و ساخت خود همان کشور، ناو ایرانی سهند بود./ ایرنا

پیاماصلیحضور
ناوگروهنیروی
دریاییارتشدررژه
روسیه

 هر جا کار را منوط به غرب کردید ناموفق بود 
هر جا بدون اعتماد به غرب بود پیش رفتید

بيانــات رهبــر معظم انقاب اســامی در آخرين ديدار 
رئيس جمهور و هيئت دولت دوازدهم

بسم الله الرّحمن الرّحيم
دنا  والحمدلله ربّ العالمين و الصّاة و السّــام علی ســيّ

محمّد و آله الطّاهرين سيّما بقيّة  الله فی الارضين.
 عيد سعيد غدير بر همه ی مسلمانها، بر همه ی مؤمنين، 
بر شما دوستان و بر ملتّ ايران ان شاءالله مبارک باشد. ]عيد 
غدير[ عيد بسيار مهمّی است. حادثه ی غدير جزو حوادث 
و وقايع ترديد ناپذير است؛ حالا در جزئيّات و گوشه کناره هايش 
در طول تاريخ بعضی از نويسندگان و تاريخ نويسان و امثال 
اينها سعی کرده اند يک ترديدهايی ايجاد بکنند -که همه ی 
اينها پاسخ داده شده- لکن در اصل اين واقعه و اينکه رسول 
مکرّم )صلّی  الله  عليه  و آله  و سلّم( در اين حادثه اميرالمؤمنين 
را با اين عنوان »مَن کُنتُ مَولَاهُ فَهَذَا عَلیٌّ مَولَاه«)۲( معرّفی 
کــرد هيچ ترديدی نيســت و اين جــزو وقايع ترديدناپذير 
اســت؛ نه اينکه حالا اين را ما بگوييم؛ اين را علمای بزرگ 
اهل ســنّت، نويسندگان، روشنفکران ]ميگويند[. مثاً آن 
نويسنده ی معروف مصری محمّد عبدالغنی حسن که يکی 
از تقريظ  نويس هــای بــر الغديرِ عاّمه ی امينی اســت، از 
جمله ی چيزهايی که ميگويد ]اين است که[ »هيچ ترديدی 
در واقعه ی غدير نميشــود داشــت«؛ ]بنابراين عيد غدير[ 

يکی از مسائل مهم است.
  عيد غدير هم از همان قرون اوّل اسامی يک عيد رايج 
بوده. مواردی در تاريخ هســت که مرحوم عاّمه ی امينی 
)رضــوان  الله  عليــه ( در الغدير ذکر ميکنند که در فان جا 
نوشــته اين حادثه  اتفّاق افتاد »و کان ذلک يوم الغدير« يا 
مثاً »يوم ثامن عشر من ذی الحجّه«؛ يعنی موارد متعدّدی 
را در تاريخ اســام، از همان صدر اوّل، در ]دوران[ خلفای 
فاطمی در مصر، در جاهای ديگر، به  عنوان عيد غدير ذکر 

کرده اند.

  و مرحوم عاّمه ی امينی اين روايت غدير را از ۱۱۰ نفر 
از صحابه نقل ميکند؛ يعنی روايات متعدّدی با ســندهای 
معتبر وجود دارد که به ۱۱۰ نفر از صحابه ميرسد. اين چيز 
مهمّی است که اين عدّه ی قابل توجّه از صحابه اين حديث 
را و ايــن حادثه را نقــل کرده اند. عاوه بر اين، احتجاجات 
خود اميرالمؤمنين هم خيلی مهم است؛ يعنی اميرالمؤمنين، 
آن زبان صادق، آن بيان ناطق  عن الله در موارد متعدّدی در 
مقابــل مخالفين خودش، به ماجرای غدير احتجاج کرده؛ 
از جمله اميرالمؤمنين )عليه  الصّاة  و السّــام( در صفّين 
يک خطبه ای برای اصحاب خودشان ميخوانند و آنجا شرح 
ميدهند حادثه ی غدير را و ميگويند پيغمبر اين  جور گفت 
و ايــن  جور ايســتاد و مانند اينهــا، بعد گفت »قُم يا عَلیّ «، 
علی جان بلند شــو؛ من بلند شــدم، دســت من را گرفت و 
گفت که خدا ولیّ ما اســت، من را ولیّ شــما قرار داده و هر 
کســی که من ولیّ او و مولای او هســتم، اين علی مولای او 

است؛)۳( اين را خود امير المؤمنين ذکر ميکند.
 ان شاءالله که اين عيد بر همه ی مسلمانان مبارک باشد، 
بر مردم عزيز ما هم مبارک باشد و ان شاءالله که مردم دلهای 
 خوشــی پيدا کنند و مشــکاتی که هســت، ان شــاءالله

 برطرف بشود.
  خب؛ اين جلســه برای خسته نباشــيد به آقايانِ اعضای 

دولت اســت، چه آنهايی که هشــت سال بودند، چه آنهايی 
که کمتر بودند. و اين را بدانيد هر کسی که به قصد خدمت 
يــک حرکتــی انجــام داده -خدمت به مــردم و کار در راه 
خدا- اين در ديوان الهی فراموش شدنی نيست. ممکن است 
آن زحمتی که يکی کشــيده، حرصی که خورده برای يک 
مسئله ای، تاشی که کرده، کسی هم نداند، جايی هم ثبت 
نشود و گفته نشود، امّا کرام الکاتبين ميدانند و علم خدای 
متعال احاطه ی به همه چيز دارد. هر کســی برای خدا کار 
کرده، برای خدمت به مردم کار کرده، با اخاص کار کرده، 
بداند که سعی اش ضايع نشده است و ان شاءالله نزد خداوند 
متعال مأجور اســت. ذخيره ی واقعی اين اســت؛ ذخيره ی 

واقعیِ دوران مسئوليّت اين است.
  اهل دنيا از مســئوليّتِ رياســت و وزارت و مديريتّ و 
امثال اينها استفاده ميکنند برای اينکه برای دنيای خودشان 
يک چيزی ذخيره کنند، يک جايی جاپايی برای خودشان 
درســت کنند، يک ممرّی برای آينده ی خودشــان درست 
کننــد. می بينيــد ديگر؛ در دنيا معمول اســت اين کار. در 
منطق دين و فرهنگ اســامی اين جوری نيست؛ ذخيره، 
ذخيره ی اخروی اســت. اميرالمؤمنين )عليه السّــام( در 
فرمان به مالک اشــتر يک عبارتی دارند که من يادداشــت 
کرده ام؛ در همان اوايل فرمان به مالک اشــتر -که ميدانيد 
ديگر، خيلی طولانی و مفصّل است- در همان فقِرات اوّل، 
عبارتی که ذکر ميکنند اين اســت که ميفرمايند: فَليَکُن 

خائرِِ الِيَکَ ذَخيرَةُ العَمَلِ الصّالحِ؛)۴(  احََبَّ الذَّ

بهتريــن يا محبوب ترين ذخيره ای که در اين مأموريتّی 
کــه بــه تو داديم، تو برای خــودت ميخواهی فراهم بکنی، 
ذخيره ی عمل صالح باشد؛ يعنی کار خوب انجام بده، عمل 
صالح انجام بده، برای خدا کار کن، تاش کن، اين را ذخيره 
نگــه دار؛ خــدای متعــال اين را برای تو نگه ميدارد و حفظ 
ميکند. مسئله اين است؛ اين را توجّه داشته باشيد. چه من 
و امثال من بدانيم، چه ندانيم، چه تشکّر بکنيم، چه نکنيم، 
آن کسی که برای خدا کار کرده، کار صالح کرده، آن ذخيره 

برای او محفوظ است.
  خب؛ عملکرد دولت جناب آقای روحانی در بخشهای 

مختلف يکسان نبوده؛ آنچه ما در اين برهه ی زمان ديديم، 
بعضــی جاهــا بر طبق انتظارات بــود، بعضی جاها بر طبق 
انتظارات نبود؛ بالاخره بخشهای مختلف تاشهايی کردند، 
کارهايــی انجام دادند کــه حالا جناب آقای رئيس جمهور 
تفاصيلــی را ذکــر کردند. بــه هر حال، فرصت خدمت يک 
نعمت است؛ اينکه من و شما فرصت پيدا کنيم که خدمت 
کنيم به مردم، اين يک نعمت بزرگ خدا اســت. خيلی ها 
هستند ميخواهند به مردم خدمت کنند، امکانش را ندارند؛ 
مثــاً پــول لازم دارد، پول ندارند؛ قوای بدنی لازم دارد، آن 
را ندارنــد؛ نفوذ اجتماعــی لازم دارد، آن را ندارند؛ جايگاه 

مؤثرّ و اثرگذار لازم دارد، آن را ندارند.

 شــما که يک جايگاه اثرگذاری پيدا کرديد، بايســتی اين 
را قدر بدانيد؛ اين نعمت بزرگی است که خدا داده و هر نعمتی 
هم شکری دارد؛ شکرش اين است که در اين فرصت از همه ی 
توان برای خدا استفاده کنيد، محض رضای خدا، برای امتثال 
امر پروردگار و در کشــور ما و در جامعه ی ما برای پيشــبرد 

اهداف انقاب؛ اساس اين است.
  مــن آن روز هــم به جناب آقای روحانی گفتم که مبنای 
کارها بايســتی پيشــبرد اهداف انقاب باشد. ما يک کشور 
انقابی هستيم، ما انقاب کرده ايم، اين مردم انقاب کرده اند، 
جان داده اند، تاش کرده اند، سالهای سال زحمت کشيده اند، 
با اين همه خطر مواجه شده اند و برخورد کرده اند و ايستادگی 
کرده اند برای خاطر اهداف انقاب و مبانی انقاب؛ بايد برای 
اين اهداف کار کرد؛ تاش و هدف بايستی اين باشد و با آن 

اهداف تطبيق بکند.
  ديگران بايد از تجربه های شما استفاده کنند. خب حالا 
يک تجربه را من بخصوص يادداشت کرده ام، حرفی است که 
من مکرّر ]در گفتگو[ با شماها و با مردم تکرار کرده ام، حالا 
هم همان حرف را تکرار ميکنم؛ اين تجربه عبارت اســت از 
بی اعتمادی به غرب؛ آيندگان بايد از اين تجربه استفاده کنند. 
در اين دولت معلوم شد که اعتماد به غرب جواب نميدهد؛ به 
ما کمک نميکنند و هر جا بتوانند ضربه ميزنند؛ آنجايی که 
ضربه نميزنند، آنجايی است که امکانش را ندارند؛ هر جا امکان 
داشته اند ضربه زده اند؛ اين تجربه ی بسيار مهمّی است. مطلقاً 
نبايستی برنامه های داخلی را به همراهی غرب موکول کرد و 

منوط کرد،  چون قطعاً شکست ميخورَد، قطعاً ضربه ميخورَد. 
شماها هم هر جايی که کارهايتان را منوط کرديد به ]همراهی[ 
غــرب، ناموّفــق مانديد؛ هر جايی کــه بدون اعتماد به غرب، 
خودتان قد عَلمَ کرديد و حرکت کرديد موفّق شــديد. نگاه 
کنيد کار را؛ کارکرد دولتهای يازدهم و دوازدهم اين  جوری 
است. هر جا شما موضوعات را به توافق با غرب و به مذاکره ی 
با غرب و با آمريکا و مانند اينها موکول کرديد، آنجا مانديد و 
نتوانســتيد پيش برويد؛ چون آنها کمک نميکنند، دشمنی 
]ميکنند[، دشمنند ديگر؛ هر جا شما از آنها قطع نظر کرديد، 
خودتان راه  افتاديد و از شيوه های مختلف ]استفاده کرديد[ 
-هزار راه وجود دارد و اين جور نيست که يک راه ]باشد[؛ نه، 
راه های مختلف وجود دارد؛ ]اگر[ انسانها فکر کنند، راه های 
گوناگونی برای زندگی شــخصی و اجتماعی و مديريتّی پيدا 
خواهنــد کرد- هر جا اين جوری حرکت کرديد، پيشــرفت 
کرديد.   در ]مورد[ همين مذاکرات اخير هم بد نيســت يک 
جمله ای گفته بشود؛ آقايان هم غالباً در جريان مسائل هستيد. 
در هميــن مذاکراتــی که اخيراً در جريان بود، خب اين همه 
ديپلمات های ما زحمت کشيدند، بعضی از ديپلمات هايمان 
واقعاً در اين قضيّه خوب ظاهر شدند، ]امّا[ آمريکايی ها بر سر 
موضع عنادآميز خودشــان محکم ايســتادند و يک قدم جلو 
نيامدند. روی کاغذ يا در مقام وعده ميگويند بله، ما تحريمها 
را برميداريــم، ]امّــا[ برنداشــتند و برنميدارند هم؛ شــرط 
ميگذارند؛ ميگويند اگر ميخواهيد تحريمها برداشــته بشود، 
بايــد الان در هميــن توافق يک جمله ای را بگنجانيد که اين 
جمله به معنای آن باشد که بعداً بايد درباره ی اين موضوعات 
با شما صحبت کنيم و توافق کنيم؛ اگر چنانچه اين جمله را 
نگنجانيد ما الان با همديگر توافقی نخواهيم داشت. اين جمله 
چيست؟ اين جمله يک بهانه ای است برای مداخات بعدی؛ 
درباره ی خود برجام، تمديد برجام، درباره ی مسائل گوناگون، 
درباره ی موشک، درباره ی منطقه، که اگر شما بعداً گفتيد که 
نه من در اين مورد بحث نميکنم يا مثاً سياست کشور اجازه 
نميدهد يا مجلس اجازه نميدهد، خواهند گفت خيلی خب 
شما نقض کرديد، پس هيچ، توافق بی توافق. الان روش اينها 
و سياســت اينها اين اســت؛ کاماً ناجوانمردانه و خباثت آلود 
برخــورد ميکننــد و هيچ ابِائی هم از اينکه آنچه را قول دادند 
نقض کنند ندارند؛ هيچ.  يک بار توافقها را نقض کردند و کاماً 
بی هزينه نقض کردند. و الان هم که ]به آنها[ گفته ميشــود 
شما بايستی قول بدهيد، تضمين بدهيد که نقض نميکنيد، 
ميگويند نه، ما تضمين نميدهيم؛ اين را الان صريح به دوستان 
ما و به ديپلمات های ما ميگويند که ما تضمين نميدهيم نقض 
نکنيــم؛ نميتوانيم چنين تضمينی بدهيم. اينها اين  جوری 
هستند. اين تجربه است؛ اين تجربه ]است برای[ دولت آينده، 
دولتمــردان آينده، مردان فعّــال در صحنه؛ مردان فعّال در 
صحنه ی سياسی -ممکن است کسی جزو مسئولين دولتی 
هم نباشــد امّا در عرصه ی سياســی فعّال باشد- بايد هميشه 
اين را در نظر داشته باشند؛ اين تجربه ی بسيار مهمّی است 
که ما در اين دولت و هميشــه -البتّه اين تجربه را اين دولت 
بيشتر داشت- پيدا کرديم و فهميديم.  اميدواريم که خداوند 
متعال کمک کند. وقت تمام شد؛ ]البتّه[ حرف هست، حرف 
برای گفتن زياد است، منتها ديگر مجال نيست؛ يک مقداری 
از وقت مقرّرمان هم گذشت. اميدواريم که ان شاءالله خداوند 
به همه ی دوستان و برادران کمک کند و توفيق بدهد که در 
هر جا که هستند بتوانند به وظايف دينی  و انقابی شان عمل 
کنند، و هر جا هســتند به معنای واقعی کلمه انقابی باقی 
 بمانند و برای پيشــرفت به ســمت اهداف انقاب ان شاءالله

 کار کنند.
والسّلام عليکم و رحمة الله و برکاته

رهبر انقلاب پس از دريافت نوبت دوم واکسن با 
تأکيد بر بحق بودن گلايه های مردم خوزستان:

دولت بعدی حل مشکلات خوزستان را به 
صورت جدی دنبال کند

دريافت دُز دوم واکسن ايرانی کرونا
رهبر معظم انقاب اسامی پيش از ظهر امروز پس از دريافت 
نوبت دوم واکســن کوو ايران برکت با تشــکر از مجاهدتهای 
مجموعه های بهداشت و درمان در مقابله با بيماری و بخصوص 
زحمات دانشمندان و محققان در توليد واکسن داخلی، بر لزوم 
اســتمرار رعايت کامل شيوه نامه های بهداشتی تا توقف شيوع 
بيماری تأکيد کردند و در ادامه با اشــاره به مشــکات عميقاً 
دردآور مردم وفادار اســتان خوزستان در زمينه آب، مسئولان 
دســتگاههای دولتی و غيردولتــی را موظف کردند به صورت 
 جدی رســيدگی به مشــکات و مســائل مردم خوزســتان ر

ا دنبال کنند.
حضرت آيت الله خامنه ای اختال ايجاد شده در دسترسی 
مردم به واکسن را عمدتاً ناشی از بدقولی فروشندگان خارجی 
واکســن خواندند و گفتند: اين مســئله يک بار ديگر به مردم و 
مسئولان کشور يادآوری کرد که تکيه به ديگران موجب بروز 
مشکات می شود بنابراين بايد بتوانيم در همه مسائل روی پای 

خود بايستيم.
ايشــان افزودند: البته در کنار توليد داخل ناگزير از توليد 
خارجی مطمئن نيز استفاده می کنيم اما بايد با تمرکز و تاش 
بر روی توليد داخل جلوی منتظر و معطل ماندن مردم را گرفت 
و اميدواريم با توجه مسئولان، توزيع واکسن به آسانی و روانی 
کامل در بين مردم انجام شود. رهبر انقاب اسامی همچنين 
با اشاره به جهش های پی در پی ويروس و باقی ماندن خطرات 
آن، مردم را به اســتمرار رعايت شــيوه نامه های بهداشــتی 
فراخواندند و گفتند: طولانی شدن قضيه بيماری نبايد موجب 
کاهش حساســيت ها شــود و در همه جا از جمله مراسم های 
گوناگون مذهبی و غيرمذهبی نيز بايد اصل را بر رعايت کامل 
شــيوه نامه های توصيه شــده از طرف مسئولين مانند ماسک و 
فاصله گذاری قرار داد. ايشان خاطرنشان کردند: اگر مردم برای 
يــک دوره، زحمــت رعايت کامل شــيوه نامه ها را قبول کنند، 
بيماری ريشــه کن يا حداقل شــيوع آن و ادامه خطرات جانی و 
خسارات مالی متوقف می شود. حضرت آيت الله خامنه ای خطاب 
به مسئولان تأکيد کردند: دستگاههای دولتی به صورت جدی 
از توليد واکسن های داخلی پشتيبانی کنند تا اين کار به بهترين 
وجه انجام شود. هبر انقاب در بخش ديگری از سخنانشان به 
مشــکات مردم خوزســتان اشاره کردند و گفتند: در روزهای 
اخير يکی از نگرانی های واقعاً دردآور، مسئله آب خوزستان و 
مشکات مردم بود. ايشان با گايه از رعايت نشدن توصيه های 
متعدد قبلی درباره آب خوزستان و فاضاب اهواز افزودند: اگر 
آن توصيه ها مورد توجه قرار می گرفت مسلماً اين وضع ايجاد 
نمی شد که مردم وفادار خوزستان را با وجود اين همه امکانات 
و استعدادهای طبيعی و کارخانجات در استان، ناراضی و ناراحت 
کند. حضرت آيت الله خامنه ای خاطرنشان کردند: مردم ناراحتی 
خود را بروز دادند اما هيچ گله ای از آنها نمی توان داشت چراکه 
مســئله آب آن هم در آن آب وهوای گرم خوزســتان مســئله 
کوچکی نيســت. ايشــان با اشاره به حضور وفادارانه و فداکارانه 
مردم خوزستان در خط مقدم مشکات هشت سال دفاع مقدس، 
گفتند: اين مردم نبايد دچار مشکات باشند و اگر به در وقت 
خود به کار مردم رسيدگی می شد، اين وضعيت ايجاد نمی شد. 
رهبر انقاب اسامی افزودند: اکنون که دستگاههای دولتی و 
غيردولتی مشغول به کار شدند، و همچنين دولت بعدی که بر 
سر کار خواهد آمد، کارها را به صورت جدی دنبال کنند. حضرت 
آيــت الله خامنــه ای همچنين مردم را بــه مراقبت در مقابل 
توطئه های دشمن توصيه کردند و گفتند: دشمن به دنبال آن 
است که از هر چيز عليه انقاب و کشور و مصالح مردم استفاده 
 کنــد بنابرايــن بايد مراقبت شــود که بهانه ای به دســت آن 

داده نشود.

خبر

دشــمن با توطئه اقتصادی در ســال 9۷ به 
دنبال فروپاشی اقتصاد و کشور بود که شکست 
خــورد/ تشــکيل شــورای عالــی هماهنگی 
اقتصادی با دستور رهبر معظم انقاب ازجمله 
مهمترين کمک ها به دولت بود/ در دو مقطعِ 
جنــگ اقتصادی و کرونا اين واقعيت را تجربه 

کرديم که فقط بايد روی پای خود بايستيم
رئيس جمهور روز چهارشنبه در ديدار هيات 
دولت با رهبر معظم انقاب اسامی با تشکر از 
حمايت هــا و هدايت های رهبر انقاب از دولت 
در طول دوره هشت ساله، گزارشی از اقدامات 

و فعاليت های دولت بيان کرد.
حجت الاســام والمســلمين دکتر حسن 
روحانی رشد اقتصادی و کاهش تورم را از جمله 
دســتاوردهای درخشان دولت در سالهای 9۳ 
تا 9۶ دانست و گفت: دشمن با توطئه اقتصادی 
در سال 9۷ به دنبال فروپاشی اقتصاد و کشور 
بود که شکســت خورد. رئيس جمهور، تشکيل 

شورای عالی هماهنگی اقتصادی در خرداد 9۷ 
بــا دســتور رهبر انقاب اســامی را از جمله 
مهمترين کمک ها به دولت برشــمرد و گفت: 
در مقابــل تحريــم نفــت و مبــادلات بانکی، 
توانســتيم بــا افزايش توليد در پتروشــيمی، 
صنايــع معدنــی و فرآورده های نفت و گاز، ارز 
مورد نياز کشــور را تأمين کنيم. دکتر روحانی 
همچنين به برخی دســتاوردهای دولت مانند 
افزايش برداشــت از مخازن نفت و گاز، رشــد 
توليد محصولات کشــاورزی، گسترش شبکه 
ريلی و افزايش تخت های بيمارســتانی اشاره 
کــرد و گفــت: در دو مقطعِ جنگ اقتصادی و 
کرونا اين واقعيت را تجربه کرديم که فقط بايد 
روی پای خود بايســتيم و با تکيه به امکانات و 
ظرفيتهای داخلی، نيازها را برطرف کنيم چرا 
کــه هيچ کس بــه ما کمک نکرد و فقط پس از 
آنکه توانايی ايران در زمينه ســاخت واکسن را 

ديدند، گشايش ناچيزی ايجاد کردند.

رهبر انقلاب در دیدار هیئت 
دولت، جواب ندادن اعتماد به 

غرب را تجربه این دولت 
خواندند

تبیین تله گذاری آمریکا برای 
وادار کردن ایران به مذاکره 
درباره برجام،موشک و منطقه 

آمریکا حاضر نیست تعهد بدهد 
که نقض توافق را تکرار نمی کند

دکتر روحانی در دیدار هیات دولت
 با رهبر معظم انقلاب اسلامی

پیام تسلیت در پی درگذشت حجت الاسلام حاج سید رضا حسینی  و درگذشت آقای تابش

پيام تسليت در پی درگذشت آقای تابش
 حضرت آيت الله خامنه ای در پيامی درگذشت آقای عليرضا تابش را تسليت گفتند.

متن پيام رهبر انقاب اسامی به اين شرح است:
بسم الله الرّحمن الرّحيم

درگذشــت مرحوم مغفور جناب آقای عليرضا تابش رحمت الله عليه را به خاندان 
محترم و همه ی بازماندگان و دوستان و همکاران ايشان تسليت عرض ميکنم. ايشان 

از جمله ی مديران کارآمد و پاکدست و پرتاش نظام جمهوری اسامی بودند و در 
دهها ســال گذشــته در بخشــهای گوناگون و از جمله بنياد مسکن که از يادگارهای 
امام بزرگوار است خدمات باارزشی انجام داده اند. از خداوند متعال رحمت و مغفرت 

برای آن مرحوم و صبر و تسلی برای بازماندگان مسألت ميکنم.
سيّدعلی خامنه ای
۳ مرداد ۱4۰۰

پيام تسليت در پی درگذشت حجت الاسلام حاج سيد رضا حسينی
 حضــرت آيــت الله خامنــه ای در پيامی درگذشــت روحانی پرهيــزگار و صالح 
حجت الاســام حسينی )ابوالزوجة حجت الاسام والمسلمين محمدی گلپايگانی( 

را تسليت گفتند.
متن پيام رهبر انقاب اسامی به اين شرح است:

بسم الله الرحمن الرحيم
جناب حجت الاسام و المسلمين آقای محمدی گلپايگانی دام بقائه

درگذشت روحانی پرهيزگار و صالح، ابوالشهيدين، حجت الاسام آقای حاج سيد 
رضا حسينی رحمت الله عليه را به جنابعالی و ديگر بازماندگان تسليت عرض ميکنم 

و رحمت و مغفرت خداوند رحيم را برای ايشان مسالت مينمايم.
سيّد علی خامنه ای
 5 مرداد ۱4۰۰
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 مناطق آزاد به مراکز صادرات
 تبدیل شده است

دریادار فدوی جانشین فرمانده کل سپاه گفت: با تولید واکسن کرونا از سوی دانشگاه بقیه الله )عج(، پس از بی نیازی کشورمان، این واکسن را در اختیار مردم مستضعف دیگر کشورها 
خواهیم گذاشت. وی در آیین افتتاح درمانگاه چندتخصصی مرکز ژنتیک نور دانشگاه بقیه الله )عج( گفت: هر مجموعه و سیستمی دو وجه دارد که شامل قوانین و دستورالعمل ها است 
و جهت دوم که دیده نمی شود، روح سیستم است؛ بنابراین خیلی از فعالیت هایی که در سپاه صورت می گیرد، موجب تعالی سپاه می شود و ماندگار خواهد بود. هرچند این مرکز به 
برکت خون شهدا به وجود آمده است، ولی برکت بیشتر زمانی در اینجا تجلی پیدا می کند که عموم مردم کشورمان و حتی سایر کشورها بتوانند از امکانات آن بهره ببرند.  خداوند در 
قرآن می فرماید که همه آسمان ها و زمین را مسخر انسان آفریده است و این یعنی اینکه علم، دنیای بی انتهایی است که می تواند برای انسان ها خیر به همراه داشته باشد. در این زمینه 
سپاه تمام توجه و توان خود را به کار می گیرد تا در علم ژنتیک پیشرفت بیشتری داشته باشد، زیرا خیرات بسیار زیادی به دنبال دارد و یکی از توجهات ما باید همین موضوع باشد. وی 
با اشاره به تولید واکسن بومی »نورا« اضافه کرد: از سوی دیگر، چون عمق بخشی خارجی یکی از مأموریت های سپاه است، با تولید واکسن کرونا از سوی دانشگاه بقیه الله )عج(، پس از 
بی نیازی کشورمان، این واکسن را در اختیار مردم مستضعف دیگر کشورها خواهیم گذاشت. همه بیمارستان های سپاه در کشور باید زیرمجموعه دانشگاه بقیه الله )عج( باشند و این 

در حالی است که حتی بیمارستان بقیه الله )عج( هم زیر نظر دانشگاه علوم پزشکی شهید بهشتی قرار دارد؛ این موضوعی است که تحقق آن را دنبال خواهیم کرد. / سپاه نیوز 

واکسن»نورا«
رادراختیارمردم
مستضعفدیگر

کشورها
میگذاریم

هفته نامه اقتصادی ایران

تاکید رئیسی بر اولویت تامین زمین برای ساخت مسکنخبر
رئيــس جمهــور منتخب بــر اولويت و 
فوريت تامين زمين برای ســاخت مسکن 
تاکيــد کرد و گفت: هم مســکن مهر و هم 
طرح ساخت ۵۳۰ هزار واحد مسکونی بايد 

تکميل شود.
  بــه گزارش روابط عمومی دفتر رئيس 
جمهور منتخب،حجت الاسام والمسلمين 
ســيد ابراهيم  رئيســی در” نشســت ويژه 
بررســی الزامات ساخت مسکن” با حضور 
مديران و کارشناسان ارشد حوزه مسکن با 
تاکيد بر فوريت و اولويت تامين زمين برای 
ســاخت مسکن گفت: قرارگرفتن دولت در 
جايــگاه هدايت، حمايــت و نظارت، تعهد 
بخــش خصوصی بــه کار باکيفيت و قطع 
دســت دلالان از بــازار ســيمان و فولاد و 
ســوداگری از بازار مســکن، الزامات بهبود 

شرايط مسکن در کشور است.
 تهيه مسکن همواره يکی از دغدغه های 
جــدی مــردم بوده و امروز نــه تنها خريد 
مسکن، که اجاره آن هم در شهر های بزرگ 
و حتی شــهر های کوچک تر برای مردم به 

آرزويی دست نيافتنی تبديل شده است.
وی با اشــاره به اينکه گرانی مســکن، 
مشــکلی ريشــه ای در ايجاد آسيب های 
اجتماعی نظير طاق و حاشيه نشينی است، 
اضافه کرد: در مقطعی ساخت مسکن مهر 
جريان موثری در عرصه ســاخت مسکن و 
خانه دار شدن اقشار محروم به راه انداخت، 
اما متاســفانه به جای اصاح ايرادات طرح 
مســکن مهر در دوره اول دولت فعلی اين 
طرح رسما تعطيل شد. البته در دوره بعدی 
اين نگاه تغيير کرد و تاش شد مسکن مهر 

با رفع نقائص تکميل شود.
مردم در موضوع ســاخت مســکن مهر 
طرف حساب خود را دولت می دانند و هنگام 
قضاوت درباره عملکرد دولت در اين زمينه، 
تفاوتــی بين دولت های يازدهم، دوازدهم و 
ســيزدهم قائل نيســتند؛ لذا دولت بايد به 
تعهــدات پايبند باشــد مگر آنکه در موارد 
استثنا زيانی فاحش و جدی متوجه منافع 
عمومی باشــد. او بــا تاکيد بر اينکه بخش 
خصوصــی نيز بايد متقابا متعهد به کار با 
کيفيت باشد، اظهارداشت: دولت بايد از يک 
سو ميدان را برای فعاليت بخش خصوصی 
در زمينــه مســکن و ديگر عرصه ها هموار 
کنــد و از ســويی بــا هدايــت و حمايت از 
فعاليت هــای بخــش خصوصــی و اعمال 
نظارت موثر از حقوق مردم نيز دفاع کند.

وی بــا تاکيد بر اينکه بايد ابعاد موضوع 
مســکن از جمله نياز دقيق مناطق مختلف 
کشــور و نيز ظرفيت های موجود برای رفع 
اين نياز به طور دقيق احصا شــوند، اظهار 
داشت: اقدامات در حال انجام برای ساخت 
انبوه مســکن از جمله ســاخت ۵۳۰ هزار 
واحد مسکن در قالب طرح اقدام ملی مسکن 
بايــد با قوت ادامه يابد. اقدامات جديد نيز 
بايــد با بهره گيری از تجارب گذشــته و در 
نظــر گرفتن تمام جوانب به شــکلی انجام 
شود که گامی موثر در مسير حل مشکات 
مردم باشــد. بايد با روحيه جهادی تاش 
کنيم تامين زمين برای ساخت حداقل يک 
ميليون مسکن در سال در محدوده شهر ها 
و روستا ها با فوريت و بدون تاخير در اولويت 
اقدامــات قرار گيرد. اگر در اين زمينه ابهام 
قانونی هم وجود دارد بايد با توجه به انگيزه 
بــالای نماينــدگان محترم مجلس هر چه 

سريع تر اين ابهامات را برطرف کرد.
او بــا بيــان اينکه طرح موضــوع انتزاع 
وزارتخانه های راه و شهرســازی در مجلس 
شــورای اســامی به هيچ وجه نبايد باعث 
متوقــف يــا کند شــدن اقدامــات جاری 
بخش هــای تابعــه اين وزارتخانه شــود، 
خاطرنشان کرد: تجربه نشان داده است که 
پرداخت تســهيات مسکن نيز بهتر است 

در يک بانک تخصصی انجام شــود که هم 
مردم با چارچوب عملکرد آن در اين زمينه 
بيشــتر آشــنا هستند و هم امکان کنترل و 
نظارت دقيق تر بر پرداخت اين تســهيات 
وجود خواهد داشــت. وی با تاکيد بر اينکه 
برای تعديل هزينه ها و تســهيل و تســريع 
ســاخت مســکن بايد دست دلالان از بازار 
مصالــح ســاختمانی به خصــوص فولاد و 
ســيمان قطع شود، گفت: حل مشکات و 
موانع ســاخت انبوه مسکن نيز بدون قطع 
دست سوداگران و گرفتن کنترل قيمت از 
دست آن ها ممکن نيست. اگر فعاليت های 
ســوداگرانه در بازار مســکن کنترل نشود 
شــيرينی ساخت مسکن برای مردم از بين 
می رود. او ثبات مقررات را مساله بسيار مهم 
ديگر برای تسهيل و تسريع ساخت مسکن 
برشــمرد و اضافــه کــرد: زندگی مردم در 
عرصه هــای مختلف بايــد قابل پيش بينی 
شود و لازمه اين موضوع ثبات مقررات است. 
وی در ادامه بر تقويت نهضت ساخت مسکن 
با استفاده از همه ظرفيت های موجود کشور 
از بخــش خصوصــی و تعاونــی گرفته تا 
شهرداری ها و قرارگاه های سازندگی تاکيد 
کرد. او در ابتدای سخنان خود نيز با اشاره 
بــه درگذشــت مرحوم عليرضــا تابش، از 
زحمات و تاش های او در ســاليان طولانی 
فعاليت در عرصه مســکن روســتايی و نيز 
بازســازی مسکن مناطق آســيب ديده از 

بايای طبيعی قدردانی کرد . 

      برنامه ريزی فوری برای حل ناترازی 
در توليد و مصرف برق

  رييــس جمهوری منتخب خواســتار 
برنامه ريــزی فوری برای حل ناترازی توليد 
و مصرف برق شــد و گفت: وزارت نيرو بايد 
توليــد و مصرف بــرق را همزمان مديريت 

کند اعمال قانون تعارف بردار نيست.
 بــه گــزارش روابط عمومی دفتر رئيس 
جمهور منتخب، حجت الاسام والمسلمين 
ســيد ابراهيم رييســی در نشســت ويژه 
»بررســی مســائل صنعت برق کشور« با 
حضور مديران و کارشناسان تراز اول صنعت 
برق با اشاره به اينکه تامين آب و برق مردم، 
از آن دســته اقداماتی اســت که شب و روز 
نمی شناسد و بايد با يک روحيه و مديريت 
جهادی در اين زمينه عمل کرد، گفت: امروز 
به لحــاظ تامين انرژی در وضعيت خاصی 
قرار داريم و اين جلسه برای بررسی اقدامات 
فوری و کوتاه مدتی است که می توان برای 

برون رفت از وضعيت فعلی تمهيد کرد.
وی در ادامه و پس از شــنيدن نظرات و 
راهکارهای مديران و کارشناسان حاضر در 
جلســه اظهار داشت: براساس جمع بندی 
نظــرات کارشناســان اولين نکتــه قابل 
برداشت اين است که بايد با فوريت نسبت 
بــه ارتقای بهره وری نيروگاه های موجود و 
افزايش ظرفيت توليد آنها برای رفع ناترازی 

در توليد و مصرف برق اقدام شود.
او با اشــاره به مباحث مطرح شده مبنی 
بر وجود استرس تابستانی و زمستانی تامين 
برق مورد نياز کشور، خاطرنشان کرد: وقتی 
اين استرس هر سال در تابستان و زمستان 

تکرار شــود به اين معناســت که ساز و کار 
مناســب برای برطــرف کردن کمبود برق 

انديشيده نشده است.
 عــدم پيش بينی و لحاظ احتمالات در 
برنامه ريزی ها و تصميمات مديريتی، قابل 
قبول نيست چرا که افزايش مصرف و دمای 
هوا در تابستان و نياز نيروگاه ها به تعمير و 

نگهداری از مسائل قابل پيش بينی است.
وی بر لزوم توســعه زمينه های واردات و 
صادرات برق توسط دولت و بخش خصوصی 
به تناسب بازه های کم مصرف و پر مصرف 
ســال تاکيد و گفت: وزارت نيرو از ظرفيت 
دانشــگاهی و نخبگانی کشــور برای ارائه 
راهکارهــای نــو و دانش بنيــان برای حل 
مســائل صنعت برق کشــور به نحو احسن 
اســتفاده کند. او با انتقاد از عدم شــنيدن 
صدای واحد از مجموعه های دولتی درباره 
يــک موضــوع و وجــود ناهماهنگی بين 
دستگاه ها گفت: بايد در يک ستاد با حضور 
مســئولان بخش های مختلــف درباره هر 
موضوعی تصميم گيری شــود و پس از آن 
همه بخش ها درباره آن مساله حرف واحدی 
بزنند و اينگونه نباشد که مسئولان کشوری 
و استانی درباره اين موضوع نظرات متفاوتی 
ابراز کنند. چنيــن ناهماهنگی هايی برای 
مردم قابل هضم نيســت و مشــکل ايجاد 
می کنــد. وی  اتخاذ تدابير مناســب برای 
عمليات تعمير و نگهداری ساليانه نيروگاه ها 
بــه ويــژه نيروگاه های حرارتــی را نيز از 
موضوعات مهمی دانســت که بايد در يک 
پروســه زمانــی دقيــق مطابــق نظرات 
کارشناســان در بــازه ای کــه کمترين بار 
مصرف برق در کشور وجود دارد، مورد توجه 
قرار گيرد و تاکيد کرد: پايان دوره مسئوليت 
برخــی مديــران و جابجايــی در دولت و 
مسئولان به هيچ وجه نبايد اين اقدام را به 
تاخير بيانــدازد. قراردادهــای لازم برای 
تعميرات و به روزآوری نيروگاه ها بايد بدون 
فــوت وقت و تعلــل و ماحظات جابجايی 
مديران انجام شــود. او بر لزوم تســريع در 
فرآيند افزايش ۲۵۰۰ مگاوات ظرفيت برق 
کــه به گفتــه مديران بخش نيــرو آماده 
بهره برداری اســت ، تاکيد و اضافه کرد: هر 
اقدامی که برای بهره برداری سريع تر از اين 
ظرفيت لازم است انجام دهيد تا اين بخش 

هر چه زودتر وارد مدار شود.
وی بــا تاکيد بــر اينکه اعمــال قانون 
تعارف بــردار نيســت و وزارت نيــرو بايد 
مديريت مصرف را توامان با مديريت توليد 
اعمــال کند، تصريح کرد: فرهنگ ســازی 
برای بهينه ســازی مصرف برق نيز از جمله 
اقدامات اساســی اســت که بايد با کمک 
رسانه ها انجام شود. بايد الگويی جامع برای 
بهينه سازی مصرف در بخش های خانگی، 
صنعتی و کشاورزی طراحی و اجرايی شود.

او در ادامــه به موضوع لــزوم پرداخت 
معوقات پيمانکاران حوزه نيرو اشاره کرد و 
گفت: يکی از مســائل محــوری در دولت 
ســيزدهم تاش برای بازسازی اعتماد بين 
دولت و بخش خصوصی و تعاونی اســت و 
پرداخــت مطالبات پيمانــکاران به طرق 
مقتضی، از جمله در حوزه نيرو جزو اقدامات 

اعتمادسازی است که در دولت آينده مورد 
توجه جدی قرار خواهد داشت. راهکارهای 
پرداخــت مطالبات پيمانــکاران از جمله 
راهکارهــای غيرريالی نظير تهاتر و اعطای 

امتياز به آنها نيز بررسی شود.
وی اظهــار اميــدواری کرد که در مدت 
باقيمانــده از زمان خدمــت مديران فعلی 
بتوان بر اساس فوريت ها برای حل مشکات 
مــردم اقدامات راهگشــا انجام داد و اضافه 
کرد: هر جا قانون راهکاری پيش روی شما 
قرار داده است، با قدرت اجرا کنيد و از سوی 
ديگر از امکان گفتگو و اقناع ســازی مردم 
نيــز غافل نشــويد. مردم ايران اســامی، 
مردمــی قانونمدار و فهيم هســتند که اگر 
درباره اقتضائات و مشکات با آنها صراحتا 
صحبــت کنيد، با دولــت همراهی لازم را 
خواهند داشت.  آنچه در اين جلسه از سوی 
مديران و کارشناســان مطرح شــد نشان 
می دهــد که بــا وجود همه مشــکات و 
تحريم هــا می توانيم با تکيه بر ظرفيت های 
داخلی نه در يک فاصله زمانی ۱۰ ساله بلکه 
بســيار کوتاه تر بر مشــکات فائق شويم و 
آينده بســيار روشــنی را در پيش داشــته 
باشــيم. اين چهارمين جلســه ويژه رئيس 
جمهور منتخب درخصوص مسائل اولوليت 
دار کشــور،پيش از  آغاز بکار رسمی دولت 
ســيزدهم اســت. پيش از اين جلساتی به 
منظــور بررســی راهکارهای ريشــه کنی 
بسترهای فسادزا در دولت، واکسيناسيون 
عمومی کرونا و مســائل اســتان خوزستان 

برگزار شده بود.

دولت و مجلس بايد به اولويت ها 
توجه داشته باشند

 نشست کميسيون های تخصصی مجلس 
شورای اسامی با رئيس جمهور منتخب  با 
حضور حدود ۲۰۰ نفر از نمايندگان مجلس 
برگزار شــد. به گزارش مرکز  روابط عمومی 
دفتر رئيس جمهور منتخب، در اين نشست 
که در آستانه عيد سعيد غدير خم برگزارشد، 
۱۶ نفر از نمايندگان مجلس شورای اسامی 
ضمــن تبريک انتخاب آيت الله رئيســی، به 
تشــريح اولويت های تخصصی کشور و ارائه 
راهکارهای پيشــنهادی کميسيون خود در 
پيشبرد برنامه های دولت سيزدهم پرداختند. 
رئيس جمهور منتخب نيز در اين نشست با 
تاکيد بر تخصص، دغدغه مندی و دلسوزی 
نمايندگان مجلس، از تشــکيل جلســات 
مشترک ميان دولت و مجلس استقبال کرده 
و اظهارداشــت: دولــت و مجلــس بايد به 
اولويت ها توجه داشــته باشــند و با نگاهی 
متوازن در تمامی حوزه ها، نه صرفا يک بخش 
و يا قشر خاصی از جامعه، بلکه تمامی آحاد 
مردم را مدنظر قرار داده و رفع مشــکات و 
دغدغه های ايشــان را بــا فوريت پيگيری 
نمايند. آيت الله رئيســی تاکيد کرد: من به 
آينده کشور بسيار اميدوارم و اطمينان دارم 
به واســطه داشتن ســرمايه عظيم مردم و 
برخورداری از ظرفيت تمامی بخش ها، برون 
رفت از سختی ها و محدوديت های موجود، 
ممکن و دســت يافتنی است. دکتر رئيسی 
گفــت: اعتقــاد دارم ما بايــد در جهت رفع 
مشکات و گرفتاری های مردم همراه باشيم 
و دوشادوش يکديگر بصورت جهادی و شبانه 
روزی تاش کنيم وضعيت را به نفع زندگی 
مردم تغيير دهيم. آيت الله رئيســی با بيان 
اينکه همکاری دولت آينده، مجلس شورای 
اسامی و همه بخش ها و نهادها می تواند به 
گشــايش در زندگی مردم بيانجامد، اظهار 
داشــت: همراهــی و همکاری بــرای رفع 
مشــکات و گرفتاری های کشــور اقدامی 
افتخارآميز و انقابی است. اين همکاری بايد 
مــردم را اميدوارتر و ســرمايه اجتماعی را 

افزونتر کند.

رييس جمهور گفت: مناطق آزاد امروز از مناطق واردکننده به 
مراکز توليد، صادرات و ســرمايه گذاری داخلی و خارجی تبديل 
شده است. حجت الاسام والمسلمين حسن روحانی در مراسم بهره 
برداری از طرح های ملی سازمان های مناطق آزاد و حفاظت محيط 
زيست ضمن تبريک سالروز فرخنده مياد امام هادی )ع( و عيد 
غديــر تصريح کرد: افتتاح هــای امروز مربوط به پروژه هايی در دو 
بخش بود؛ بخشی از اين پروژه ها مربوط به مناطق آزاد بود که طی 
هشــت ســال اخير فعاليت بســيار خوبی داشتند و مسير را کاما 
تصحيح کردند.  از آغاز دولت تاش کرديم تا مناطق آزاد از مناطق 
واردکننده و توزيع کننده کالا به مراکز توليدی و صادراتی و همچنين 
سرمايه گذاری های داخلی و خارجی تبديل شود که اين کار انجام 
گرفت، ضمن آن که ما اين مناطق را توسعه داديم و مناطقی که 
مورد نياز مردم و اصرار استان ها بود به تصويب مجلس رسيد و امروز 
۱۵ منطقه آزاد در کشور داريم. مناطق آزاد جديد بايد در آينده ای 
نزديک فعال شوند و مانند مناطق آزاد ديگر در مسير تعامل سازنده 
با کشور های همسايه و جهان قرار گيرند.  ما در بخش محيط زيست 
نمادی برای توســعه، احيا و جدی گرفتن محيط زيست داشتيم، 
دولت يازدهم و دوازدهم به حق دولت سامت و محيط زيست بوده 
اســت چرا که اين دو به هم مربوط هســتند. دولت در بخش های 
مختلف در بحث سامت وارد عمل شد؛ بخشی از اقدامات دولت 
مربوط به محيط : زيست و بخشی به بهداشت و درمان و همچنين 
بخشی ديگر به توسعه بيمه به ويژه بيمه سامت مربوط می شد لذا 
ما در هر سه پايه به دنبال سامت جامعه و مردم بوديم. هر کس 
امروز را با هشت سال پيش به صورت منصفانه قضاوت کند کاما 
شــرايط ايجاد شــده را می بيند، برای مثال در يک منطقه روز های 
پاک از بيســت به هشــتاد روز در ســال رسيده است. وی با اشاره با 
اقدامات دولت در راستای توجه به موضوع محيط زيست تصريح 
کرد: توســعه مترو، ريل، به روز رســانی موتور ها، پيش بردن توليد 
بنزين و گازوئيل به سمت استاندارد يورو ۴ و ۵ همچنين قطع توزيع 
بنزين پتروشيمی، گازسوز کردن اتوبوس ها و حتی برقی کردن اين 
وسايل حمل و نقل عمومی، توسعه جنگل ها و نهال کاری مراتع، 
جلوگيری از گسترش ريزگرد ها، پاسداری از مناطق حفاظت شده 
محيط زيست و تامين گاز برای سوخت نيروگاه های کشور به جای 
مازوت و گازوئيل به معنای توجه دولت به محيط زيست است. ما 
گازرســانی به روســتا ها را از ۱۴ هزار روســتا به ۳۳ هزار روستا در 
دولت های يازدهم و دوازدهم رسانديم که برای حفظ سامت محيط 
زيست و مردم مهم است، آب رسانی به شرق و وسط کوير همچنين 
استفاده استان های شرقی در آينده از آب شيرين شده دريای عمان 
و خليج فارس، خاموش کردن مشعل ها در جنوب کشور و استفاده 
از اين بخش برای پتروشيمی و افتتاح پالايشگاه بيدبلند به معنای 
توجه دولت به محيط زيست است؛ مجموعه ای از کار های عظيم 

در کشور شروع شده است. / صدا و سيما 

 جذب 100 هزار میلیارد ریال منابع
 در صندوق های سرمایه گذاری

بررســی های انجام شــده از صندوق های سرمايه گذاری نشان 
می دهد طی ماه گذشــته، خالص منابع جذب شــده صندوق های 
ســرمايه گذاری به ۱۰۰ هزار ميليارد ريال رســيده اســت. فاطمه 
پزشک زاده کارشناس مسوول اداره بازرسی صندوق های سرمايه گذار 
سازمان بورس در اين باره گفت: بررسی وضعيت ترکيب دارايی های 
صندوق های ســرمايه گذاری در تاريخ ۲۰ تير ۱۴۰۰، حاکی از اين 
است که دارايی های تحت مديريت صندوق های سرمايه گذاری، به 
ميزان پنج هزار و ۱۳۷ هزار ميليارد ريال رســيده اســت. در ميان 
صندوق های ســرمايه گذاری، صندوق های با درآمد ثابت، بالاترين 
ارزش دارايی ها را به ميزان سه هزار و ۶۵8 هزار ميليارد ريال به خود 
اختصاص دادند؛ همچنين صندوق های بازارگردانی با ارزش دارايی 
8۷۱ هزار ميليارد ريال در رتبه دوم قرار دارند. صندوق های سهامی، 
مختلط و کالايی نيز به ترتيب با ارزش ۵۶۳، ۲8 و ۱۴ هزار ميليارد 
ريــال در رتبه هــای بعــدی قرار دارنــد. وی  در خصوص وضعيت 
سرمايه گذاری صندوق های سرمايه گذاری نيز بيان کرد: بيشترين 
حجم ســرمايه گذاری شده توســط صندوق های سرمايه گذاری را 
»سهام« تشکيل می دهد که حدود ۳۶ درصد است. »اوراق بهادار با 
درآمد ثابت« نيز حدود ۳۲ درصد از سرمايه های صندوق ها را تشکيل 
می دهنــد و ســپرده های بانکی به ميــزان ۲9 درصد در رتبه بعدی 

سرمايه گذاری اين صندوق ها قرادارند./ سنا

www.etebar.net

محققان دانشکده پزشکی دانشگاه واشنگتن در مطالعه اخيرشان اظهار کرده اند هوش مصنوعی قادر به محاسبه ساختار پروتئين ها تنها در ۱۰ دقيقه است. به گزارش ايسنا و به 
نقل از تی ان، دانشمندان از زمانی که شرکت »ديپ مايند« در کنفرانس CASP14 سال ۲۰۲۰ خود از پيشرفت چشمگير خود در اين زمينه خبر داد، در انتظار دسترسی به پيش بينی 
ساختار پروتئين با دقت بالا بوده اند. اکنون انتظارها به پايان رسيده است. محققان موسسه طراحی پروتئين دانشکده پزشکی دانشگاه واشنگتن در سياتل در مطالعه اخير خود با بررسی 
اين موضوع و درنظر گرفتن عملکرد به دست آمده توسط ديپ مايند در اين زمينه، روشی جديد را دوباره خلق کرده اند. برخاف ديپ مايند، محققان اين دانشگاه روش خود با نام 
»RoseTTAFold« را توسعه داده و آن را دردسترس عموم قرار دادند. اکنون نيز دانشمندان سراسر جهان درحال استفاده از آن برای ساخت مدل های پروتئينی هستند تا سرعت 
تحقيقات خود را افزايش دهند. گفتنی است اين برنامه پس از آنکه در سايت گيت هاب قرار گرفت، بافاصله بيش از ۱۴۰ تيم تحقيقاتی مستقل برنامه را بارگيری کردند. پروتئين ها 
شامل رشته هايی از اسيدهای آمينه هستند که به صورت ساختار ميکروسکوپی پيچيده درمی آيند. اين ساختارهای خاص باعث ايجاد هر فرآيند شيميايی در موجودات زنده می شود.

رئيس ديوان عالی کشــور گفت: حکم اعدام بابک زنجانی قطعی اســت ولی ممکن است همکاری کند مورد تخفيف قرار گيرد. به گزارش 
ايســنا، حجت الاســام سيد احمد مرتضوی مقدم، رئيس ديوان عالی کشور در برنامه دستخط درباره پرونده بابک زنجانی و اينکه گفته بوديد 
رسيدگی به اين پرونده تمام شده و در ديوان عالی کشور نيست؟ گفت: ديوان عالی کشور رای را صادر کرده است ولی شرايطی هست که طرف 
بايد اطاعاتی را بدهد و اموالی را حيف و ميل کرده و حساب هايی هست که بايد آنها شناسايی شود تا بعد از آن حکم اجرا شود. وی درباره اينکه 
يعنی حکم اعدام بايد اجرا شود؟ افزود: بله، بايد حکم اجرا شود زيرا حکم اعدام قطعی شده است ولی مسائلی هست که بايد مصالح کشور را در 
نظر بگيريم. بازگشت اموال بيت المال اولويت دارد زيرا بعد از اعدام دست ما از خيلی چيزها کوتاه می شود. مرتضوی مقدم درباره اينکه ممکن 

است بعد از اينکه اموال برگشت حکم نقص شود؟ گفت: ممکن است همکاری کند و مورد عفو و تخفيف قرار گيرد و احتمالش هست .

محاسبهساختارهایپروتئینیتنهادر۱۰دقیقه حکماعدامبابکزنجانیقطعیاستولیبایدمصالحکشوررادرنظربگیریم

روابط عمومی؛ فرهنگ ساز، تسهیل گر، 
مشوق و پشتیان تولید ملی

هادی نباتی نژاد - مدير روابط عمومی 
شرکت فولاد مبارکه

روابط عمومی به عنوان مکمل ارکان جهش و رونق 
توليد، با رصد و پايش مسائل سازمان، تاش می کند 
تــا در ســايه تعامــل و ارتباطــات انســانی درون و 
برون ســازمانی، رسالت اصلی خود را که تسهيل گری 
در ارتباطــات و اقنــاع افکار عمومی اســت به انجام 
برساند و به عنوان مرکزی برای شناسايی توانمندی ها، 

ظرفيت هــا و مقابله با بحران ها نقش آفرينی کند.
زيرســاخت توسعه و پيشرفت در هر نظام سياسی 
و اقتصادی، فرهنگ اســت و فرهنگ توســعه، ايجاد 
آرمــان، بــاور و اراده عميق به ضــرورت تغيير نگاه و 
رفتار نرم افزاری و سخت افزاری در درجه اول از سوی 
انسان است و تا زمانی که انسان به عنوان عنصر اصلی 
توســعه و فلســفه جهش، خيزش و حرکت به سمت 
تعالــی، اراده ای بر پذيرش تغييــر برای تعالی خود، 
جامعه و محيط پيرامون نداشته باشد، معنای توسعه 

تکامل نمی يابد.
دومين عنصر اساسی موردنياز برای توسعه پايدار، 
وضــع قوانين و مقررات لازم برای رفع موانع و فراهم 
ساختن شرايط لازم به منظور تسهيل گری و حمايت 

از پيشــرفت و تعالی است. 
در ســال جــاری کــه »توليــد، پشــتيبانی ها و 
مانع زدايی ها« نام گذاری شــده، ضــرورت توجه به 
مؤلفه های اصلی در کاميابی و دســت يابی به اهداف 
تعيين شــده امری ضروری اســت کــه در آن ميان، 
ارتباطــات، روابــط عمومی و افکار عمومی از اهميت 
ويــژه ای برخوردار اســت و نقش آفرينی قابل توجهی 

در تحقق شــعار امسال ايفا می کند.
روابط عمومی به عنوان مکمل ارکان جهش و رونق 
توليد، با رصد و پايش مسائل سازمان، تاش می کند 
تــا در ســايه تعامــل و ارتباطــات انســانی درون و 
برون ســازمانی، رسالت اصلی خود را که تسهيل گری 
در ارتباطــات و اقنــاع افکار عمومی اســت به انجام 
برســاند و به عنــوان مرکــزی بــرای شناســايی 
توانمندی هــا، ظرفيت هــا و مقابلــه بــا بحران هــا 

نقش آفرينی کند.
عــاوه بر ايــن، امروزه اهميت نقــش و جايگاه و 
کارکــرد روابط عمومی در هدايــت افکار عمومی بر 
کسی پوشيده نيست و اين واحد با اطاع رسانی پويا، 
هوشــمند، مؤثر، شفاف و صادقانه خود، بيش ازپيش 
در ترويج روحيه اميدواری، نشاط، همدلی و همکاری 
می کوشــد و ضمــن ارتقای اعتمــاد و تفاهم متقابل 
مردم و مســئولان، ميزان سرمايه اجتماعی و اعتماد 

عمومــی جامعه را به نحو مؤثری افزايش می دهد.
بخش اعظمی از وظيفه و رســالت نهادينه شــدن 
فرهنــگ رونــق توليد و بهره گيــری از توليد ملی، بر 
دوش روابط عمومی هاســت و فعــالان اين عرصه با 
اطاع رســانی خــود در نخســتين مرحلــه، تاش 
می کننــد تــا با آگاه ســازی، توانمندی  و تاش های 
هدفمند حوزه توليد را به تصوير بکشــند و آن را به 
اســتماع و اطاع افکار عمومی و ذی نفعان برســانند؛ 
عــاوه بــر اين، با آموزش و ترويــج فرهنگ توليد و 
ضرورت هــای آن، نقــش راهنمــا را در جامعــه ايفا 
می کننــد و در نهايــت بــا تجميــع دغدغه هــا و 
نيازمندی هــای مرتبــط بــا توليــد، همگرايــی و 
همبستگی را پی می گيرند.واکاوی فرايندها از منظر 
کنشــگران، متخصصــان و همچنين افکار عمومی و 
نگاه نقادانه به مســائل و بررســی آسيب ها، نواقص و 
کاســتی های توليد، از ديگر وظايفی اســت که روابط 
عمومــی به عنــوان همراه و هميار توليد ملی بر عهده 
دارد و درنهايت با فرهنگ ســازی، توســعه روابط و 
مناســبات، اطاع رســانی، نظارت، آموزش و تبيين 
بايدها و نبايدها، به عنوان پيشگام اصلی توانمندسازی 
ســازمان در پشتيبانی از توليد ملی فعاليت می کند.

یادداشت؛اول



گروه صنعتی ایران خودرو در عرصه خودکفایی و تولید 
محصولات جدید، خط شکن است

آيت الله صديقی امام جمعه موقت تهران، 
از دستاوردهای خودکفايی در شرکت ساپکو 
و مرکز تحقيقات گروه صنعتی ايران خودرو 
 K۱۲۵ و محصول جديد تارا و محصول پروژه

بازديد کرد.
 ايکوپــرس- امام جمعه موقت تهران، در 
حاشــيه ايــن بازديد اظهار کــرد: عملکرد 
مجموعــه ارزشــمند گــروه صنعتی ايران 
خودرو، در راســتای منويــات مقام معظم 
رهبری و لبيک گفتن به خون شــهدا و در 
مســير اعتای کشور و بر محور فرمايشات 
مقــام معظم رهبــری مبنی بــر »توليد، 
پشــتيبانی ها و مانع زدايی  هــا« قرار گرفته 
است.  آيت الله صديقی، افزود: اين مجموعه 
نقــش و ســهم ارزشــمندی در  توســعه 
خودکفايی، افزايش رضايت مشتری، ايجاد 
اشــتغال و پيشگيری از آفت های اجتماعی 
ناشی از بيکاری در کشور داشته است و اين 
حجم از ايثار، تعهد و مســووليت در کمتر 
جايی قابل مشاهده است. امام جمعه موقت 
تهران ضمن قدردانی از زحمات مديران ارشد 
و کارکنان گروه صنعتی ايران خودرو و ساپکو 
و خط شکنی های انجام شده در مسير توليد 
و خودکفايی گفت: بر اســاس آمار و ارقام و 
بازديدی که امروز از دستاوردهای خودکفايی 
و محصــولات جديد گــروه صنعتی ايران 

خودرو و مرکز تحقيقات اين شرکت و بويژه 
محصول تارا انجام دادم، اين محصولات را به 
لحاظ طراحی و توليد، نقطه عطفی در صنعت 
خودروی کشــور می دانــم و اميدوارم افق 
روشنی پيش روی اين صنعت و به ويژه گروه 
صنعتی ايران خودرو باشد و اين مسير با اين 
ريل گذاری های انجام شده، به لحاظ کمی و 
کيفی، مايه سربلندی ايران، استقال جوانان 
و تحقــق منويــات مقام معظــم رهبری و 
 ان شــاءالله قطع وابســتگی بــه بيگانگان 

خواهد بود.

صورت های مالی سال ۱۳۹۹ به تصويب 
سهامداران ايران خودرو رسيد

مجمع عمومی عادی ســالانه صاحبان 

ســهام ايران خودرو برای سال منتهی به ۳۰ 
اسفند ۱۳99 با حضور بيش از ۷۰ درصد از 
ســهامداران برگزار شد و صورت های مالی 

اين سال به تصويب رسيد.
 ايکوپرس- گزارش ارايه شده در مجمع 
توسط حســابرس، مويد افزايش کيفيت و 
شــفافيت بی ســابقه در افشــای اطاعات 
صورت های مالی حسابرســی شــده سال 
۱۳99 است؛ به گونه ای که بندهای گزارش 
حســابرس و بازرس قانونــی کاهش قابل 
توجهی يافته و محاسبات قيمت تمام شده 
محصــولات نيز به تاييــد تمامی نهادهای 

ذيربط رسيده است.
افزايــش تعداد تطبيق های فاقد مغايرت 
در حســاب های ايران خودرو با شرکت های 

گروه از ۱۷ فقره در سال ۱۳98 به ۲8 فقره 
در سال ۱۳99، پيگيری و حل و فصل قرارداد 
ايران خودرو ديزل با وزارت بهداشــت بعد از 
پنــج ســال باتکليفــی، افزايــش تعداد 
شــرکت های مقبول و مورد تاييد حسابرس 
از ۳9 شــرکت در ســال مالی ۱۳98 به ۴8 
شــرکت در ســال مالی ۱۳99 و ثبت بهبود 
۲۳ درصدی در اين بخش از جمله مصاديق 
شــفافيت در صورت های مالی سال گذشته 
ايران خودرو به شــمار مــی رود. همچنين 
کاهــش قابل توجه بندهــای گزارش های 
حسابرسی در شرکت های مشروط از 8۵ بند 
در سال ۱۳98 به ۶۶ بند در سال ۱۳99  از 
ديگر مصاديق شفافيت در اين حوزه محسوب 
می شود. گفتنی است، مجمع عمومی سالانه 
ايران خــودرو که حتی پيش از موعد قانونی 
برگزار شــد، مانند سال گذشته، با توجه به 
ضرورت رعايت شــيوه نامه های بهداشتی و 
حفظ سامت سهامداران به صورت بر خط 
از طريق ســايت ايران خودرو پخش شد که 
تعداد زيادی از سهامداران تماشاگر آن بودند. 
در پايان مجمع، سهامداران از عملکرد و 
پيگيــری مجدانه يک ســاله مديرعامل و 
اعضــای هيات مديره گــروه صنعتی ايران 
خودرو در راســتای اجرای برنامه ها و تحقق 

اهداف تقدير به عمل آوردند. 
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تسهیلات بانکی وارد بخش تولید نشده است

 حسين صمصامی سرپرست اسبق وزارت اقتصاد و دارايی  
با  اشــاره به پرداخت ۱9۰۰ هزار ميليارد تومان تســهيات 
بانکی در سال 99 گفت: صفر بودن رشد اقتصادی کشور در 
اين سال نشان می دهد اين تسهيات وارد بخش توليد نشده 
اســت. وی تسهيات دهی سيســتم بانکی را از دلايلِ رشد 
نقدينگی عنوان کرد و افزود: سال گذشته بر اساس گزارش 
بانک مرکزی ۱9۰۰ هزار ميليارد تومان تسهيات بانکی داده 
شده است که تقريبا سه برابر بودجه عمومی دولت است. توقع 
می رفت اين تسهيات در بخش های مختلف اقتصاد کشور 
بنشــيند و موجب رشــد و توســعه شود ولی با نگاهی به آمارِ 
مرکز آمار ايران رشــد اقتصادی کشــور بدون در نظر گرفتن 
نفت، صفر درصد بوده اســت که با احتســاب نفت، اين ميزان 

تنها هفت دهم درصد می باشد.
 او با طرح سؤالی درخصوص چرايی اصابت نکردنِ نقدينگی 
به اهدافِ توليدی گفت: يکی از مشــکات اصلی عملکرد و 
سياست گذاری های دولت است؛ در اين راستا دولتی که اصول 
اقتصــاد را می دانــد، به گونه ای حرکت می کند که انتظارات 
تورمی را کاهش دهد اما در سال های اخير، دولت چنان عمل 
کرده است که موجب تحريکِ انتظاراتِ تورمی اقتصاد شده 
اســت. يکی از مواردِ مهم در اين راســتا سياست گذاری های 
ارزی اســت؛ در اين راســتا در ســال 9۷ نرخ ارز به پنج هزار 

تومان و امروز تا چهار برابر فزونی گرفته است. 
اين اقتصاددان قيمت گذاری نامناسب ارز را از  اشتباهات 
دولت خواند و تصريح کرد: دولت ارز را به بازار ســپرد و در 
نهايت موجی از تورم پديدار شــد که اغنيا را غنی تر و فقرا را 
فقيرتر کرد. وی  نرخ ارز مناسب در اقتصاد ايران را در محدوده 
۴۲۰۰ تا ۴۳۰۰ تومان تخمين زد و افزود: اين نرخ به درستی 
مديريت نشد. همان زمان اين نرخ را تاييد و تاکيد کردم که 
دولــت اين سياســت را به خوبــی اجرايی نمی کند و يکی از 
 دلايــلِ آن منافعــی بود کــه در عدمِ اجــرا نصيبِ عده ای

می کرد. / تسنيم 

پايگاه اطاع رسانی شرکت ملی نفت ايران ؛ مسعود کرباسيان 
مديرعامل شرکت ملی نفت ايران با بيان اينکه تزريق نفت در 
مســير طرح راهبردی انتقال نفت گوره-جاسک انجام شده و 
نفت در آخرين مراحل رسيدن به جاسک است، بيان کرد: اين 
طرح عظيم  با حضور رئيس جمهوری به  بهره برداری رســمی 

 رسيد.
وی  بــا بيــان اينکه مراحل راه اندازی و بهره برداری از طرح 
ملی گوره-جاسک به نحو مطلوب در شرف انجام است، اظهار 
کرد: هم اکنون حدود ۲ ماه اســت که تلمبه خانه شــماره ۲ و 
ســاير بخش های عملياتی در يک وضعيت پايدار برای انتقال 
نفت به پايانه جاسک قرار دارند و تزريق و انتقال نفت به خط 

در وضعيت پايداری انجام می شود.
 نفت به زودی به ترمينال انتهايی اين طرح می رســد و در 
پايانه جاسک نيز با اقدامات صورت گرفته، آمادگی برای دريافت 
و سپس بارگيری نخستين محموله و صادرات نفت وجود دارد. 
کرباسيان از کليه ارکان شرکت ملی نفت ايران، شرکت مهندسی 
و توسعه نفت و شرکت نفت و گاز پارس که هر دو بخش خشکی 
و دريايی اين طرح را در کمترين زمان ممکن و در شرايط سخت 
تحريم و به خصوص شيوع ويروس کرونا به ثمر رساندند و به 
بهتريــن نحو آمــاده کردند و همچنين شــرکت های ايرانی 
مشارکت کننده طرح که بيش از ۲۵۰ شرکت توانمند داخلی 
را شامل می شود، تقدير و تشکر کرد. معاون وزير نفت تاکيد 
کرد: تجهيزات مورد نياز اين طرح با اســتفاده از توان ايرانی 
ســاخته شــده و بيش از 9۱ درصد از آنها کاما ســاخت ايران 
هســتند از جمله پمپ های اســتفاده شده در اين طرح تماما 
ايرانی بوده و اين پمپ ها هم اکنون در مدار هســتند و پس از 
چند مرحله تست در اين مرحله وضعيت پايداری دارند؛ تختال 
و ورق ترش، خطوط لوله انتقال نفت، شيرهای ۴۲ اينچ، خطوط 
و تاسيســات مورد نياز برق و پوشــش خاص لوله ها در برابر 
خوردگی نيز از جمله اين موارد هستند. طرح انتقال نفت خام 
گوره به جاســک، طرحی ملی و راهبردی اســت که با حمايت 
دولت و راهبری شرکت ملی نفت ايران و با هدف ايجاد ظرفيت 
انتقال يک ميليون بشــکه نفت خام در روز، ذخيره ســازی و 
صادرات آن از طريق پايانه جديد جاســک، تضمين اســتمرار 
صــادرات نفت خــام، تمرکززدايی از پايانه هــای صادراتی و 
متنوع سازی آن و توسعه پايدار و اشتغال زايی در سواحل مکران 
اجرا می شود. طرح خط لوله انتقال نفت خام از گوره به جاسک 
از منطقه گوره از توابع شهرستان گناوه در استان بوشهر آغاز 
می شود و با عبور از استان های بوشهر، فارس و هرمزگان، در 
جاسک به پايانه و تاسيسات دريايی صادرات و واردات نفت خام 
و در آينده، فرآورده های نفتی ختم می شود. اين طرح با ظرفيت 
انتقال روزانه يک ميليون بشــکه نفت خام متشکل از ساخت 
يک خط لوله ۴۲ اينچی به طول هزار کيلومتر به همراه ساخت 
پنج تلمبه خانه، دو ايستگاه توپک رانی و پايانه و ۲۰ مخزن ۵۰۰ 
هزار بشکه ای به ظرفيت ۱۰ ميليون بشکه نفت و تاسيسات 

دريايی برای صادرات نفت خام است.

گزارش کمیسیون اصل ۹0 درباره پروژه 
گوره - جاسک قرائت شد

علی خضريان سخنگوی کميسيون اصل 9۰ مجلس شورای 
اســامی در جلســه علنی گزارش کميسيون متبوع خود درباره 
»وضعيت خط لوله گوره - جاسک« را قرائت کرد.  شايد يکی از 
دلايلی که مسوولان پروژه فوق اعم از مجريان و نيز شرکت بهره بردار، 
به رغم اشــراف به بســياری از نواقص و اشــکالات فوق و اطاع از 
پيامدهای آنها و خطرپذيری اين نوع بهره برداری، اصرار مؤکد به 
افتتاح اين خط دارند، اين نکته باشد که اشکالات مذکور عمدتا در 
درازمدت خود را نشان می دهد. وی ادامه داد: با توجه به انتخابات 
انجام شده و جابه جايی های احتمالی مديران مربوطه پروژه يادشده، 
به نظر می رسد در زمان بروز حوادث مذکور، مديران اين پروژه ديگر 
در مناصب فعلی حضور نداشته و پاسخگو نخواهند بود. بنابراين 
اين ميراث را برای آيندگان به عمد يا سهو باقی می گذارند و گرنه 
سابقه نداشته که خط لوله ای با اين حجم از نواقص و اشکالات، در 
شرايط صلح، بدون وجود هيچ ضرورت و خطرات قريب الوقوع آن، 

با اين سرعت راه اندازی و افتتاح شود. / ايرنا 
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دیدگاه

ادامهسرمقاله

حمید زادبوم معاون وزیر و رئیس کل سازمان توسعه تجارت ایران گفت: بر اساس تصمیمات کمیته اقدام ارزی و با هدف تسریع و تسهیل در ایفای تعهدات ارزی، مهلت ایفای تعهدات ارزی صادرکنندگان 
سال ۹۸ تا پایان مردادماه تمدید شد. به گزارش سازمان توسعه تجارت ایران، وی افزود: صادرکنندگان سال ۹۸ تا پایان مردادماه فرصت دارند بر اساس مفاد بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از 
صادرات سال های ۱۴۰۰-۱۳۹۷و روش های مندرج در این بسته، نسبت به رفع تعهدات ارزی صادراتی خود اقدام کنند.   بر اساس بسته سیاستی برگشت ارز حاصل از صادرات، صادرکنندگان سال های 
۱۳۹۸ تا ۱۴۰۰ موظفند ۹۰ درصد ارزش کوتاژهای صادراتی )۱۰۰ درصد تعهدات ارزی( خود را ایفا کرده تا مشمول محدودیت ها نشوند. با توجه به لزوم مساعدت به صادرکنندگان سال ۹۸ برای رفع 
تعهدات ارزی و استفاده از ارز حاصل از صادرات برای واردات خود یا واگذاری پروانه های صادراتی به غیر، این تمدید مهلت در نظر گرفته شده و انتظار می رود صادرکنندگان از فرصت مقتضی برای 
ایفای تعهدات ارزی خود استفاده کنند.  حداقل نسبت ایفای تعهدات ارزی به منظور عدم اعمال محدودیت ها برای صادرکنندگان سال ۹۸، قبل از پایان مرداد ماه ۶۰ درصد بوده و این دسته از صادرکنندگان 
تا پایان مردادماه امسال فرصت دارند تا همه تعهدات ارزی صادراتی خود را ایفا کنند.  پیش از این آخرین مهلت ایفای تعهدات ارزی صادرات سال ۱۳۹۸ در ۳۱ تیرماه و برای سال ۹۹ در ۳۱ شهریور ماه 

سال جاری تعیین شده بود. همچنین اعلام شد ۳۶۳ صادرکننده ۱۱ میلیارد و ۱۰۰ میلیون یورو از تعهدات ارزی خود را به چرخه اقتصادی کشور بازنگردانند. / ایرنا 

معاون وزير صمت و رييس ايدرو در بازديد از گروه 
خودروســازی سايپا اجرای جسورانه توقف توليد پرايد 
در اوج سال های تحريم و افزايش تيراژ روزانه بيش از 
۱۳۰ درصدی به نسبت سال 9۷ در سايپا را نمونه ای 
از قابليــت پويايــی و انعطــاف پذيری صنعت خودرو و 
تحول جدی در سايپا برشمرد. به گفته رييس دستگاه 
سياســت گذاری توليد خودرو کشور، توجه به شرايط 
ســخت اين صنعت ناشــی از تحريم های بين المللی و 
محدوديت های کرونا ارزش اين تغييرات را دوچندان 

می کند.
به گزارش ســايپانيوز، محسن صالحی نيا همچنين 
کاهــش 9۰ درصــدی تعهدات معوق خودروهای فاقد 
شــرکای خارجی از ســال 98 تا کنون را نيز بسيار مهم 
ارزيابی و بر رعايت حداکثری حقوق مصرف کنندگان 
با ايفای به موقع تعهدات و افزايش کيفيت محصولات 

تاکيد کرد . صالحی نيا توســعه محصولات ســايپا از ۴ 
گونه در سال 9۷ به ۷ گونه با کيفيت تر در سال جاری 
را نيز نشــانه ای از تاش صنعت خودرو برای کســب 
رضايت بيشتر مشتريان برشمرد که اگرچه قابل تقدير 
اســت اما بايد روند بهبود خود را با شــيب بيشتر دنبال 
کنــد. معاون وزير صمت گفــت : علی رغم تکانه اوليه 
آغاز تحريم ها در ســال های 98 و 99 صنعت خودرو 
کشــور با تکيه بر تجربيات همکاری های بين المللی و 
تمرکز بر داخلی ســازی قطعات به ســطح بالاتری از 

توانمندی دست يافت.
 مديرعامل گروه خودروسازی سايپا نيز در اين بازديد 
و ديــدار، حمايــت های وزارت صنعت، معدن و تجارت 
به ويژه سازمان گسترش و نوسازی صنايع ايران را يکی 
از عوامل اصلی تحولات و پيشرفت های صنعت خودرو 
کشــور و گروه ســايپا در دو سال اخير دانست و افزود: 
در پايــان ســال 9۷ و در نتيجــه تحريم های ظالمانه، 
توليد خودرو به حدود ۶۰۰ دستگاه در روز رسيده بود 
اما پس از استقرار تيم فعلی با تاش شبانه روزی مديران 
و کارگران ســايپا، در فاصله ای کمتر از دو ماه، شــرايط 
مطلــوب رقم زده شــد و موفق بــه توليد روزانه حدود 

۲۰۰۰ خودرو در سايپا بوديم.
ســيدجواد ســليمانی ادامه داد: درســت در همان 
شــرايط ســخت و در حالی که نزديــک به ۳۰ درصد 
توليدات مشترک سايپا به دليل قطع همکاری شرکای 

خارجی از چرخه توليد خارج شده بود، تصميم به توقف 
توليد پرايد با سهم بيش از ۷۰ درصدی از چرخه توليد 
گرفتيم. سليمانی افزود: نگرانی از اجرای اين تصميمات، 
عــاوه بــر مديران، در بين جامعه کارگری ســايپا نيز 
مشــهود بود و برخی منتقدان نيز با اشاره به وعده های 
مديران قبلی، توقف توليد پرايد را شــعاری و غيرقابل 
اجرا می دانســتند. وی اظهار کرد: با وجود همه نگرانی 
ها و برخی انتقادها، تصميم به اين جراحی ســخت در 
کالبد ســايپا گرفتيم و با حمايت های وزارت صمت و 
ســازمان گســترش، همراهی زنجيره تامين و تاش 
مديران و کارگران، موفق شــديم در ســال بدون پرايد، 
تحريــم های بين المللــی و محدوديت های کرونايی، 
تيراژ توليد در ســايپا را حفظ کنيم و حتی افزايش هم 
بدهيم.  مديرعامل گروه خودروسازی سايپا گفت: توقف 
توليد پرايد در واقع پايان تفکر پرايدی در ســايپا بود و 
امروز ســايپای نوين با توليد شــاهين، به عنوان ايمن 
ترين و باکيفيت ترين خودرو داخلی تصميم بر آن دارد 
تا تصوير ذهنی جامعه را نسبت به صنعت خودرو کشور 
تغيير دهد. سليمانی در پايان افزود: در حالی  که صنعت 
خودرو اعم از خودروسازان و قطعه سازان در تعطيات 
تابســتانی هســتند، با تدابير قبلی و ايجاد شيفت های 
کاری ويژه، خط توليد شــاهين را فعال نگه داشــتيم تا 
بتوانيم هرچه ســريعتر خودروهای مشتريان محترم را 

تحويل دهيم و تعهدات خود را به روز کنيم.

افزايش توليد با وجود توقف توليد پرايد، نماد تحول در سايپا

تداوم تولید »شاهین« در ایام تعطیلات تابستانی صنعت خودرو

طرح انتقال نفت گوره - جاسک با حضور 
رئیس جمهور به  بهره برداری  رسید

خبر

مدير توسعه فروش و خدمات گروه بهمن از شروع طرح 
خدماتــی عيــد تا عيد از ۳۱ تيــر ۱۴۰۰ خبر داد و در مورد 
جزئيات اين طرح گفت: جشنواره عيد تا عيد در ۷8 عامليت 
منتخب در سراسر کشور اجرا می شود و تا ۱۰ مرداد ۱۴۰۰ 

نيز ادامه دارد.
عليرضــا توکلی طرقی درباره خودروهای شــامل طرح  
 ،B۵۰ ،B۳۰ ،۲مذکــور بيان کرد: محصــولات مزدا۳، مزدا
هاوالH۲  ، وانت کاپرا، وانت کارا و مزدا می توانند از خدمات 
رايگان عيب يابی با دستگاه دياگ، اجرت تعويض فيلترها و 
روغن موتور به استثنای روغن گيربکس و ديفرانسيل، بازديد 
سطح سيالات )ضديخ، روغن ترمز، روغن هيدروليک، منبع 
آب شيشــه شــور(، وضعيت تايرها و صحت عملکرد قطعات 
ايمنی مانند لنت ها، برف پاک کن و نور چراغ ها استفاده کنند. 
وی با اشاره به اينکه ۵۰درصد تخفيف در اجرت سرويس های 

ادواری در نظــر گرفتيم، تصريح کرد: عاوه بر آن ۱۵درصد 
تخفيف در خصوص روانکارها و قطعات مصرفی و ۲۵درصد 

تخفيف در قطعات يدکی غيرمصرفی ارائه می کنيم.
روانکارها شامل روغن موتور، گيربکس، هيدروليک فرمان 
و ترمز و همچنين قطعات مصرفی شــامل انواع لنت، شمع، 
تسمه ها و فيلترها می شوند. توکلی طرقی به انجام طرح های 
متنوع خدمات پس از فروش برای جلب رضايت مشــتريان 
در ايام ســال اشــاره و خاطرنشــان کرد: در پايان هر طرح از 
مشــتريان نظرسنجی به  عمل  آمده و خوشبختانه توانستيم 
 بالاتريــن رضايت دارنــدگان خودروهای بهمــن موتور را

 کسب کنيم.
بــرای همــکاری با ســتاد ملــی مبارزه با کرونا و ســاير 
ســازمان های ذی ربــط و همچنيــن صرفه جويی در زمان، 
مشتريان را به دريافت خدمات خودرو در محل تشويق کرديم 

و متقاضيان اســتان های تهران و البــرز می توانند از طريق 
سرويس در محل از خدمات اين طرح استفاده کنند. او ضمن 
تاکيد بر اهميت مراجعه مشــتريان به نمايندگی های مجاز 
به دليل اســتفاده از قطعات اصل و باکيفيت تصريح کرد: با 
وجــود تکنســين های مجرب و آموزش ديــده و تجهيزات 
استاندارد، مشتريان از کيفيت خدمات پس از فروش اطمينان 
خاطر داشــته باشــند و می توانند از طريق وب ســايت گروه 
بهمــن و نرم افزار موبايل به صــورت اينترنتی نوبت پذيرش 
دريافت کنند.  بهمن موتور با هدف افزايش رضايت مشتريان، 
در ارائه خدمات پس از فروش رشد قابل توجهی داشته است. 
ايجــاد مدرن ترين مرکز خدمات خودرويی کشــور، حضور 
نيروهای آموزش ديده و باتجربه در سطح شبکه نمايندگان، 
تامين به موقع قطعات يدکی، اجرای طرح پيگيری مشتريان، 
بهره مندی از ســامانه هايی همچون اصالت قطعه، نرم افزار 

موبايل گروه بهمن، ســرويس در محل، خودروی جايگزين، 
اجرای طرح های فصلی و... ازجمله اقداماتی است که سبب 
شــد در آخريــن ارزيابی، بهمن موتور مقــام دوم را در بين 
خودروسازان سبک به خود اختصاص دهد. / روابط عمومی

اجرای طرح خدمات پس از فروش محصولات بهمن موتور

عضو هيات مديره اتحاديه واردکنندگان نهاده های دام و طيور ايران اعام کرد:  حدود ۱۵۰ ميليون يورو نهاده دامی توسط واردکنندگان از اواخر اسفند 
سال گذشته تا اواخر خرداد سال جاری قبل از تخصيص ارز در بازارگاه تحويل وزارت جهادکشاورزی شده، اما تامين ارز آن باتکليف مانده است.  به گزارش 
ايسنا، محمدمهدی نهاوندی با اعام اين مطلب افزود:  وزارت جهادکشاورزی شرط معرفی واردکنندگان نهاده های دامی برای تخصيص ارز به بانک مرکزی 
را ارائه 9۰ درصدی کالا در سامانه بازارگاه اعام کرده بود اما به رغم اجرای اين شرط هنوز ارز واردات بخش قابل توجهی از نهاده های دامی به واردکنندگان 
تخصيص داده نشده است. وی تصريح کرد:  واردکنندگان درجهت همراهی با دولت و کمک به تداوم روند تامين نهاده دامی در شرايط خشکسالی اقدام 
به عرضه کالا و تحويل آن به دولت کردند اما بعد از گذشت بيش از يک ماه از عرضه کالا در سامانه بازارگاه برای تخصيص ارز دچار باتکليفی هستند. مساله 
قابل توجه اين است که باقی مانده کالا هم در بنادر و گمرکات درحال فاسد شدن است، اما متاسفانه هيچ مرجعی درباره بروز چنين شرايطی پاسخگو نيست.

مجمع عمومی عادی سالانه شرکت نفت سپاهان در محل هتل سيمرغ تهران برگزار شد.  در اين مجمع که رياست آن را دکتر بنی شريف بر عهده داشت بيش 
از 8۵ درصد سهامداران حضور داشتند. به گزارش روابط عمومی شرکت نفت سپاهان، دکتر رزاقی مدير عامل شرکت در اين مجمع ضمن تشريح عملکرد شرکت 
در بخش های مختلف، گزارش مبسوطی از آخرين وضعيت پروژه های در دست اجرا به سهامداران ارائه داد.وی با اشاره به برنامه های شرکت برای توليد روغن پايه 
گريد دو و سه، اين پروژه را گام مهمی در جهت افزايش سود آوری شرکت عنوان کرد و افزود: نفت سپاهان با ورود به توليد روغن های گروه دو و سه به يکی از قطب های 
توليد روغن پايه تبديل خواهد شد.در اين مجمع پس از بررسی صورت های مالی و تصويب آن، ۱۱۰ تومان سود نقدی برای هر سهم در نظر گرفته شد. بر اين اساس 
در مجمع عمومی فوق العاده نيز که بافاصله برگزار شد پس از بررسی گزارش افزايش سرمايه شرکت، با افزايش سرمايه ۴89 درصدی از محل تجديد ارزيابی موافقت 
شد.  در پاپان مجمع، دکتر رزاقی با حضور در ميان سهامداران ضمن توجه به نقطه نظرات و ديدگاه های آنان در مورد عملکرد شرکت به پرسش های آنها پاسخ گفت.

بلاتکلیفیوتوقفتامینارزوارداتنهادههایدامی روزشیرینبرایسهامداراننفتسپاهان

اسم اعظم و آثار علم و ميراث انبياء را به علي بن ابي 
طالب بســپار که اولين مؤمن اســت . من زمين را بدون 
عالمي که اطاعت من و ولايتم با او شناخته شود و حجت 

بعداز پيامبرم باشد رها نخواهم کرد .«
يادگاريهــاي انبيــاء  )ع ( صحف آدم و نوح و ابراهيم 
)ع ( و تورات  و انجيل  و عصاي موســي )ع ( و انگشــتر 
ســليمان )ع ( و ســاير ميراث هاي ارجمندي است که 
فقط در دســت حجج الهي اســت . تا آن روز خاتم انبياء 
)ع (حافظ اين ميراث هاي الهي بود واينک به دســتور 
الهي به اميرالمؤمنين  )ع ( منتقل شــد . اين ودايع از 
امير المؤمنين )ع ( به امامان بعد منتقل شــده تا کنون 
که در دســت مبارک آخرين حجت پروردگار حضرت 

بقيّة الله العظم  )ع ( است .
پيامبر )ص( امير المؤمنين )ع ( را فرا خواند و جلسه 
خصوصي تشکيل دادند و يک شبانه روز برنامه سپردن 

ودايع الهي طول کشيد . ) اسرار غدير (
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میلیاردتومانمالیات
پرداختند

هفته نامه اقتصادی ایران
جزئیات مالیات بر مصرف کالا و خدمات در سال ۹۹ نشان می دهد، مردم بیش از ۷۴ هزار میلیارد تومان مالیات دادند. به گزارش فارس،  مردم در سال ۹۹ بابت مصرف کالا و خدمات، 
بیش از ۷۴ هزار میلیارد تومان مالیات به دولت پرداختند. سرفصل مالیات بر کالا و خدمات در نظام مالیاتی مشتمل بر فروش فرآورده های نفتی، دو درصد مالیات سایر کالا، عوارض 
خروج مسافر از مرزهای کشور، فروش و مصرف سیگار، نقل و انتقال اتومبیل، شماره گذاری خودرو، مالیات بر ارزش افزوده و سایر ردیف های قانونی است. مردم بابت نقل و انتقال و 
شماره گذاری خودرو نیز به ترتیب دو هزار میلیارد تومان و ۷۴۸ میلیارد تومان مالیات دادند که بیش از ۴۰ درصد رشد دارد. سال ۹۹ به دلیل محدودیت های کرونایی ترددهای جاده ای 
و مسافرت ها کاهش یافت که آثار خود را روی مالیات فروش فرآورده های نفتی گذاشت و وصولی را ۱۴ درصد به نسبت سال ۹۸ کاهش داد. سال گذشته حدود ۶ هزار میلیارد تومان 
از این محل مالیات وصول شد. به تبع همه گیری کرونا دریافت عوارض خروج مسافر از مرزهای کشور نیز ۸۹ درصد افت کرد. سیگاری ها نیز در این سال ۸۹۶ میلیارد تومان برای فروش 
و حدود ۲۵۰۰ میلیارد تومان برای مصرف آن مالیات پرداختند که به ترتیب نسبت به سال ۹۸ بالغ بر ۱۴ درصد و ۴۷ درصد رشد داشته است. رقم مالیات بر ارزش افزوده نیز با رشد ۳۶ 

درصدی نسبت به سال ۹۸ به ۵۴ هزار میلیارد تومان رسید. با توجه به اینکه در سال ۹۹ بالغ بر ۱۹۲ هزار میلیارد تومان مالیات وصول شد سهم ارزش افزوده ۲۸ درصد می شود. 

ادامه از صفحه اول
شــايد پــروژه ای بــا ايــن عظمت برای صادرات نفت آن هم بــا اين هدف که ما يک 
پايانــه صادراتــی جديــد در منطقه آن هم در بيــرون از خليج فارس و در دريای عمان 
طرح بســيار حائز اهميتی اســت که با اين همه عظمت در مدت زمان تقريبا دو ســال 
و چنــد مــاه يکــی از افتخارات صنعت ايران زمين اســت که بــه ملت ايران تبريک می 
گويم. اين مســئله نشــان دهنده غيرت، توانمندی و دانش ايرانيان است. اين طرح يک 
طــرح تاريخی اســت که بــه عنوان بزرگترين طرح وزارت نفــت در تاريخ ثبت خواهد 

شــد.   اين افتتاح يک افتتاح اســتثنايی ميان تمام پروژه هايی اســت که در اين دولت 
افتتــاح شــده و بــه بيــان ديگر می توان گفت که مهمتريــن افتتاح در دولت يازدهم و 
دوازدهم و همچنين پاســخ محکمی در برابر توطئه گران و افرادی اســت آينده ايران 
را پايدار نمی دانند.  زمانی که دشــمن خواســت در جنگ اقتصادی با ايران وارد شــود، 
عمدتا در دو ميدان و زمينه با ايران وارد جنگ شد که يکی صادرات نفت و دوم حوزه 
بانک و نقل و انتقالات پولی بود.  البته تحريم های بســياری وجود داشــت اما اين دو 
زمينه بســيار تاثيرگذار و دشــمن روی آن حســاب کرده بود.  احساس دشمن اين بود 

کــه در ايــن صورت برای ايران ممکن نيســت ارز مورد نياز بــرای تامين نيازهای خود 
را تامين کند. اين در حالی اســت که در همين مدت ۴ ماه اول ســال جاری تاکنون 
بيش از ۵ ميليارد دلار ارز برای دارو و کالاهای اساســی توســط بانک مرکزی تامين 
شــده که اين مقدار در روزهای آتی به ۶ ميليارد دلار افزايش خواهد يافت. اگر کشــور 
ارز نداشته باشد چگونه می تواند کالاهای مورد نياز خود را تامين کند؟ رئيس جمهور 
در پايان از همه دســت اندرکاران پروژه انتقال نفت خام از گوره به جاســک به ويژه 

شــرکت فولاد مبارکه قدردانی کرد.

توانمندیفولادمبارکهبرایصادراتاسلبگازترش

دکتر حســين مهری مديرعامــل بانک صنعت و 
معــدن اعــام کرد: پنج هزار و ۱۰۰ پروژه صنعتی و 
معدنی را در هشت سال گذشته به مبلغ ۱۴ ميليارد 
يورو تامين اعتبار کرده ايم که رقم بالايی در حوزه 

ارزی است.
 در ايــن مــدت همچنين ۶8۲ هزار ميليارد ريال 
تســهيات به صنايع و معادن سطح کشور پرداخت 

کرده ايم.
  با پرداخت اين تســهيات حدود ۷۵ هزار شــغل 
مستقيم در کشور ايجاد شده است و به جهت اينکه 
طــرح هــای دريافت کننده تســهيات، طرح های 
بزرگی بوده اند هرکدام ۱۰ اشــتغال غيرمســتقيم 
نيــز ايجــاد می کنند.  در حوزه زيربنايی نيز حمايت 
های خوبی را عاوه بر حوزه فولاد، مس، آلومينيوم 
و طرح های صنعتی داشته ايم و در حوزه نيروگاهی 
بــه ۳۳ طــرح، ۲ ميليــارد و 8۰۰ ميليــون يــورو 
تســهيات پرداخت کــرده ايم که پنج هزار و ۵۰۰ 
مــگاوات بــرق توليد می کنند.  خوشــبختانه طرح 
هايــی کــه بانک مورد حمايت قرار داده خيلی تحت 
تاثيــر کرونا قــرار نگرفته اند ولی اگر واحدی بر اثر 
کرونا و تحريم ها تحت تاثير قرار گرفته باشد حتما 
حمايــت مــی کنيم و اقســاط آنها را بــه عقب می 
اندازيــم. وظيفــه ما در حوزه پشــتيبانی حمايت و 
پرداخت تســهيات اســت به ويژه تمرکز ما بر روی 
تســهيات ســرمايه در گردش اســت کــه بتوانيم 
وضعيــت موجــود را حفظ کنيم.  طــرح های نيمه 
تمام اولويت دوم ما اســت که اميدواريم با ســرعت 
بيشــتر در تزريق اعتبارات به بهره برداری برســند و 
اشــتغال جديد ايجاد کنند.  طرح های دانش بنيان 
و صــادرات گرا نيز از ديگر اولويت های ما هســتند 
که عملکرد خوبی در اين حوزه ها داشته ايم.   حدود 
۶ هــزار و ۷۰۰ ميليارد تومان تســهيات را در اين 
مدت پرداخت کرديم که رشــد ۵۷ درصدی نسبت 
به مدت مشــابه قبل داشــته اســت.  در بحث مانع 
زدايی ها هم اســتراتژی مــا اين بوده که تحت هيچ 
شــرايطی واحدهای توليدی را تملک نکنيم بلکه با 
آنها مذاکره کرده و مشکات آنها را بررسی نماييم. 
تملک واحدهای توليدی آخرين راهکار ما اســت به 
شــرطی که شــرکت غيرفعال شده باشد البته سعی 
کــرده ايــم به ســمت آن نرويم. حمايــت از توليد، 
رسالت اصلی بانک صنعت و معدن است که ما ۱۰۰ 
درصــد تســهيات خود را به ايــن بخش اختصاص 
داده ايم و هيچگونه تســهياتی خارج از آن نداريم.
 البته منابع بســيار محدود قرض الحســنه برای 
ازدواج داريــم که بانک مرکزی رقم بســيار پايينی 

را بــه مــا اختصاص می دهد. / روابط عمومی

 اخلاق گرایی؛ ضامن تحقق شعار 
مانع زدایی تولید

هادی نباتی نژاد-مدير روابط عمومی  شرکت 
فولاد مبارکه 

ســال جــاری از ســوی مقام معظم رهبری بــه نام »توليد، 
پشــتيبانی ها و مانع زدايی ها« نام گذاری شــده و همان طور که 
می دانيم، فرمايشات مقام معظم رهبری همواره به عنوان نقشه 
راه و سند حرکت صحيح نظام مقدس جمهوری اسامی به سمت 
پيشرفت و تعالی است و لازم است نگاه ژرف نگرانه ايشان در ابعاد 
مختلف مورد دقت نظر و تأمل بيشتری قرار گيرد. به نظر می رسد 
در درجــه اول، ايــن وظيفه خطير بر عهده سياســت گذاران و 
برنامه ريزان عرصه های مختلف کشور قرار دارد و در درجه دوم 
خطاب رهبر فرزانه انقاب اسامی به مسئولان، مديران و مجريان 
کشور است و در اين ميان، نقش افکار عمومی از اهميت خاصی 

برخوردار است.
ســال جــاری از ســوی مقام معظم رهبری بــه نام »توليد، 
پشــتيبانی ها و مانع زدايی ها« نام گذاری شــده و همان طور که 
می دانيم، فرمايشات مقام معظم رهبری همواره به عنوان نقشه 
راه و سند حرکت صحيح نظام مقدس جمهوری اسامی به سمت 
پيشرفت و تعالی است و لازم است نگاه ژرف نگرانه ايشان در ابعاد 
مختلف مورد دقت نظر و تأمل بيشتری قرار گيرد. به نظر می رسد 
در درجــه اول، ايــن وظيفه خطير بر عهده سياســت گذاران و 
برنامه ريزان عرصه های مختلف کشور قرار دارد و در درجه دوم 
خطاب رهبر فرزانه انقاب اسامی به مسئولان، مديران و مجريان 
کشور است و در اين ميان، نقش افکار عمومی از اهميت خاصی 
برخوردار اســت. رســانه ها به عنوان مهم ترين ابزارهای ارتباط 
جمعی و نمايندگان افکار عمومی، ابزارهايی برای ايجاد ارتباط 
ميان مسئولان و مردم، صنايع و افکار عمومی به شمار می آيند 
و وظيفه و رسالت خطيری را در اين ميان بر عهده دارند. مهم ترين 
اين رســالت ها اطاع رسانی انتظارات و ديدگاه های مردم، بيان 
عملکردها و خدمات نظام و تسهيل گری به منظور پشتيبانی از 
فرايند توليد و مانع زدايی از آن در ابعاد مختلف است. آنچه مسلم 
است اين است که در اين راستا، برقراری تعامل همه جانبه، مستمر 
و پايدار ميان مسئولان، شرکت های بزرگ و افکار عمومی امری 
مهم و ضروری به نظر می رســد؛ به گونه ای که ايجاد اين ارتباط 
عميق و مداوم و گفت وگوی دائمی و مســتمر با شــرکت هايی 
همچون فولاد مبارکه همواره ازجمله دغدغه های مديريت اين 
شرکت و روابط عمومی آن بوده و هست. در اين خصوص به نظر 
می رســد طــرح برخی ديدگاه ها و نظــرات در افکار عمومی و 
بزرگ نمايی غرض ورزانه برخی موضوعات بدون در نظر گرفتن 
مصالح و منافع عمومی، به دوراز انصاف و اخاق است و اين طور 
استنباط می شود که عده ای به دنبال آن هستند تا با سياه نمايی 
و پرداختن به حواشــی، اصل خدمات گسترده فولاد مبارکه در 
رونق بخشــی به توليد، کسب رکوردهای متعدد، اشتغال زايی و 
همکاری و تعامل مطلوب شرکت با همه بخش ها را در سالی که 
مزين به نام مانع زدايی و پشتيبانی از توليد شده، زير سؤال ببرند.
شرکت فولاد مبارکه در حال حاضر به عنوان يکی از بزرگ ترين 
شرکت های صنعتی و اقتصادی نظام مقدس جمهوری اسامی 
با تعدد، تکثر و تنوع فعاليت های خود در اقصی نقاط کشــور، 
اطاع رســانی خدمات گســترده خود به نظام و مردم به عنوان 
ولی نعمتان انقاب و همچنين سهام داران اصلی اين شرکت را 
وظيفه خود می داند و در اين راســتا، ضمن التزام به همکاری با 
همه نهادهای کشور، نمايندگان محترم مردم در مجلس شورای 
اســامی، نهادهای نظارتی و مســئولان اجرايی، خود را مقيد به 
مذاکــره، گفت وگو و مدنظر قرار دادن ديدگاه های مســئولان، 
نمايندگان مردم و نخبگان کشور و استان اصفهان می داند و در 
اين راســتا آمادگی خود را به منظور شنيدن ديدگاه های ايشان 
فارغ از هرگونه غرض ورزی، حاشيه سازی و رفتارهای تفرقه انگيزِ 
برخی بدخواهان و مانع تراشان اعام می دارد. آنچه در اين ميان 
مهم است اين است که حاشيه سازی، مغالطه گويی و بيان تنها 
بخش از حقايق و واقعيات به صورت غرض ورزانه به مصالح عمومی 
کشور نبوده و نيست و قطعا در فرايند خدمت رسانی و رونق بخشی 
به توليد مانع ايجاد می کند و فرصت لازم را برای سوءاســتفاده 
عــده ای افراد مغرض فراهم می ســازد. اميد اســت با همدلی، 
اخاق گرايی و التزام به انجام برخی تغييرات به  دور از غوغاسالاری، 
شاهد رونق بخشی به توليد و انجام رسالت حقيقی در بخش های 

مختلف توليد و افکار عمومی باشيم.

در هشت سال گذشته مبلغ 14 میلیارد 
یورو تسهیلات توسط این بانک به 

صنایع پرداخت شده است

یادداشت؛دوم زیست بوم پژوهش با تزریق سرمایه بخش خصوصی تثبیت می شودخبر
معاون علمی و فناوری رئيس جمهور گفت 
: زيســت بوم پژوهش با تزريق ســرمايه بخش 
خصوصــی تثبيت می شــود و بــا پول دولتی 

پژوهش محصول محور نخواهيم داشت.
به گزارش معاونت علمی و فناوری رياست 
جمهوری، ســورنا ستاری  در مراسم رونمايی 
از ۱۶ محصــول حوزه ســلول های بنيادی و 
پزشکی بازســاختی افزود: دانشگاه ها بايد به 
ســمت  کســب درآمــد از فروش فنــاوری و 
محصــولات شــرکت های دانش بنيان خود 
حرکــت کنند. شــکل گيری نواحی نوآوری و 
پارک هــا در اطــراف دانشــگاه ها نويدبخش 
اتفاقات خوب در حوزه توســعه فناورانه علمی 
و فناوری در کشــور است. حفظ قدرت دانش، 
هنر ما اســت. بايد تاش کنيم تعداد و فروش 

شرکت های دانش بنيان را افزايش دهيم.
وی به شــکل گيری زيست بومی جديد در 
حوزه پژوهش کشور اشاره کرد و اظهارداشت: 
بايد تاش کنيم اين زيست بوم را تثبيت کنيم 
و سرمايه بخش خصوصی را به اين سمت سوق 
دهيم تا اين اقدام با سرعت انجام شود، با پول 
بخــش دولتــی در بخش پژوهش به محصول 
نمی رسيم، توليد نتيجه سرمايه گذاری بخش 

خصوصی اســت، پول دولت در اين زمينه به 
توسعه زيرساخت ها و تربيت نيروی انسانی نه 

توليد محصول منجر می شود.
او در اين مراســم که در مرکز خانه نوآوری 
و صادرات دانش بنيان ايران در محل نمايشگاه 
دايمی بين المللی تهران برگزار شد با يادآوری 
اينکه بايد زنجيره زيست بوم فناوری و نوآوری 
در کشور تکميل شود، بيان کرد: شکل گيری 
زنجيره توليد تا تبديل مقالات به محصول در 
کشــور ضروری اســت. بايد دانشگاه ها و ديگر 
اجزای اين زيست بوم کنار يکديکر قرار گيرند. 

بيش از ۵ هزار ميليارد ريال فروش ثبت شد

فروش محصولات شرکت های 
دانش بنيان به ۳5۰ هزار ميليارد تومان 

رسيده است
 ســورنا ستاری معاون علمی و فناوری 
رئيــس جمهوری گفــت: ميزان فروش 
محصــولات شــرکت های دانــش بنيان 
کشور به ۳۵۰ هزار ميليارد تومان رسيده 
که اين مساله بيانگر سرعت بالای تجاری 
ســازی ايده  محققان و دانشمندان ايرانی 

است.
درحال حاضر حدود هفت هزار شرکت 
دانش بنيان در عرصه های مختلف ميهن 

اســامی ما مشغول به فعاليت هستند.
 توســعه شــرکت های دانــش بنيان 
موجود در کشــور قابــل ماحظه بوده و 
ايجاد اين نوع شــرکت ها نيز با يک رشــد 

چشــم گير درحال پيگيری است.
 دولــت تاش دارد تــا همه ابزارهای 
مــورد نيــاز را بــرای رشــد و توســعه 
شرکت های دانش بنيان و پارک های علم 

و فنــاوری فراهم و به کارگيری کند.
وی بــه طــرح احــداث پرديس علم و 
فناوری قزوين که درحال طراحی اســت 
اشــاره کرد و گفت: دولت بدون شــک از 
ايجــاد و بهره برداری چنين طرح هايی در 
سطح کشور و به خصوص استان صنعتی 
مانند قزوين استقبال کرده و حمايت های 

لازم را نيــز از آن به عمل خواهد آورد.
او ، از تامين اعتبار مورد نياز برای فاز 
نخســت اجرای پــروژه بــزرگ علمی، 
تحقيقاتی چشمه نور ايران در سال جاری 
خبر داد و اظهار داشــت: اين طرح که از 
بزرگترين طرح هــای علمی و تحقيقاتی 
منطقه نيز به شــمار مــی رود در قزوين 

اجرايی خواهد شــد. / ايرنا

اعلام شرایط تسویه مطالبات و بدهی های اشخاص بدهکار و طلبکار دولت
شرايط تسويه مطالبات و بدهی های اشخاص بدهکار و 
طلبــکار دولت بابت اجــرای طرح های تملک دارايی های 
ســرمايه ای از طريق صدور اســناد تسويه خزانه اول و دوم 
اعام شد ، در رابطه با تسويه بدهی ها و مطالبات اشخاص 
مشمول استفاده از ظرفيت بند )ز( تبصره )۵( قانون بودجه 
ســال ۱۴۰۰ کل کشور و در اجرای تصويب نامه مورخ سوم 
خرداد امسال هيأت وزيران در ارتباط با صدور اسناد تسويه 
خزانــه نــوع اول، تمامی اشــخاص مشــمول که به دولت 
)وزارتخانه ها و موسسات دولتی که براساس قوانين مسئول 
وصول درآمدهای قوانين بودجه سنواتی هستند( بدهکار 
و متقاباً از دولت )وزارتخانه ها، مؤسســات دولتی، شرکت 
هــای دولتی( بابت اجرای طرح هــای تملک دارايی های 
ســرمايه ای که اعتبارات آنها از محل بودجه عمومی دولت 

تأمين می شود، مؤسسات و نهادهای عمومی غيردولتی و 
شــرکت های آب و فاضاب )بابت اجرای طرح های تملک 
دارايی های ســرمايه ای که اعتبــارات آنها از محل بودجه 
عمومی دولت تامين می شود( طلبکار هستند برای تسويه 
بدهی ها و مطالبات از طريق صدور اسناد تسويه خزانه اول 
می بايد درخواست خود را از طريق دستگاه بدهکار در سامانه 
صدور الکترونيک اســناد تسويه خزانه ثبت کنند. به دليل 
شــرايط بهداشــتی فعلی جامعه و به منظور رعايت فاصله 
گذاری اجتماعی و کاهش تردد در دســتگاه های اجرايی و 
در انطباق با آيين نامه فوق الذکر، تغييرات لازم در سامانه 
مربوطه اعمال  شده و سامانه در دسترس همه دستگاه های 
اجرايــی قرار دارد.لذا اشــخاص متقاضــی ضمن پرهيز از 
مراجعــه حضــوری اوليه به دســتگاه های اجرايی، ابتدا با 

مراجعه به پورتال مرکز مديريت بدهی های عمومی و روابط 
مالی دولت به نشانی http:iridmo .mefa.ir نسبت   به 
اخذ فرم درخواســت و مطالعه مســتندات اعم از بخشنامه  
شماره يک خزانه داری کل کشور، راهنمای استفاده از سامانه 
تسويه و تهاتر، رديف های درآمدی منابع عمومی مورد تهاتر، 
آيين نامه اجرايی، و.... اقدام و سپس براساس دستورالعمل های 
بيان شده نسبت به شروع فرآيند تسويه و تهاتر اقدام کنند.
گفتنی اســت، به موجب آيين نامه اجرايی بند )ز( تبصره 
پنــج قانون بودجه ســال ۱۴۰۰ کل کشــور، وزارت امور 
اقتصادی و دارايی در سالجاری مجاز است تا مبلغ ۵۰ هزار 
ميليارد ريال با صدور اســناد تســويه خزانه نوع اول، بدهی 
هــای قطعی دولت را با مطالبــات قطعی دولت به صورت 

جمعی - خرجی، تسويه کند./ شادا

رئيس دفتر پروژه تحول ديجيتال شرکت فولاد مبارکه 
گفت: آنچه فولاد مبارکه به عنوان يک شرکت سرآمد دنبال 
می کنــد، خلق ارزش پايدار و مشــترک با همه ذی نفعان 
است و نمی توانيم در صنايع مختلف مانند صنعت فولاد که 
صنعتی مادر محســوب می شــود به سمت تحول ديجيتال 
حرکت کنيم در حالی که زيرســاخت های لازم در محيط 
های دانشگاهی و دانشجويی و رشته های تحصيلی مرتبط 
آماده نباشــد. علی کيانی در گفت وگو با خبرنگار ايراســين 
درباره آزمايشگاه صنعت ۴ اظهار کرد: چنين آزمايشگاه هايی 
تحــت عناوينــی چون »ديجيتــال لب«، »آزمايشــگاه 
ديجيتال« يا »آزمايشــگاه صنعت ۴.۰« شناخته می شوند 
و تاکنون چندين دانشــگاه معتبر جهانی از جمله دانشگاه 
ليون فرانسه و دانشگاه پلی تکنيک  ميان اقدام به راه اندازی 
آن کرده اند.  چنين آزمايشــگاه هايی بايد ســه مولفه اصلی 
داشته باشد؛ هوشمندی، کارآمدی و ايمنی. اين سه مولفه 
همــواره بايد مورد توجه همگان قرار گيرد. آزمايشــگاهی 

هوشمند است که در آن از فناوری های مولد مانند اينترنت 
اشــيا، واقعيت افزوده، پهبادها، هوش مصنوعی و رباتيک 
در آن به منظور شــبيه ســازی و فعاليت های آزمايشــی و 

تحقيقاتی استفاده شود.
رمز موفقيت در پروژه های هوشمند سازی اين است که 
ســازمان ها و بنگاه های کســب و کار  بلند پروازانه و آينده 
نگرانــه فکــر کرده و ايده های خود را در قالب برنامه ريزی 
های کوتاه مدت اجرا کنند و بعد از بررســی نتايج کســب 
شده توسعه پروژه ها را در ساير حوزه های مرتبط گسترش 
دهند. از آنجا که بسياری از پروژه های تحولی ممکن است 
منجر به شکســت شــود، بايد مکانی وجود داشته باشد که 
ايده ها و محصولات قبل از اجرای نهايی در صنعت، تســت 
و شــبيه سازی شــود و پس از ايجاد اطمينان خاطر و رفع 
محدوديتهــا و مشــکات احتمالی با بيشــترين احتمال 
موفقيت نســبت به اجرا در محيط عملياتی صنعت اقدام 
گردد تا بيشــترين بهره وری و کمترين حادثه تجهيزاتی و 

انســانی به دنبال داشته باشد. آنچه فولاد مبارکه به عنوان 
يک شــرکت ســرآمد دنبال می کند، خلق ارزش پايدار و 
مشــترک با همه ذی نفعان اســت که دانشــگاه يکی از اين 
ذی نفعان در حوزه جامعه محسوب می شود. در اين مسير 
اگر بخواهيم صنعت به ســمت هوشمندی حرکت کند در 
حالی که دانشــگاه همراه ما نباشــد چندان موفق نخواهيم 
بود.  بايد در دانشــگاه ها افرادی را تربيت کنيم که نه تنها 
باعث پيشرفت و توسعه علم در محيط دانشگاه شوند بلکه 
محرک رشــد و توســعه در صنعت نيز گردند و صنعت به 
پشتوانه علمی ايجاد شده و  ايجاد شبکه های دانش محور 
بتواند مسير هوشمند سازی را با موفقيت  و سرعت بيشتری 
دنبــال نمايــد.  نمی توانيم در صنايع مختلف مانند صنعت 
فولاد که صنعتی مادر محســوب می شــود به سمت تحول 
ديجيتال حرکت کنيم در حالی که زيرساخت های لازم در 
محيط های دانشگاهی و دانشجويی و رشته های تحصيلی 

مرتبط آماده نباشد.

راه اندازی آزمایشگاه دیجیتال با حمایت فولاد مبارکه؛ اقدامی هم تراز روندهای برتر جهانی

چه کسی سکان پايتخت را با روی کار آمدن شورای ششم 
شهر تهران به دست می  گيرد؟ پرسشی که پس از نهايی شدن 
انتخابات شورای شهر، مطرح و به موضوع داغ رسانه ها تبديل 
شد. از همان ابتدا رايزنی و گمانه زنی ها برای انتخاب شهردار 
تهران شــروع شــد و هر روز نام های متفاوتی از جناح های 
مختلف سياسی مطرح و دقايقی بعد تکذيب می شد تا اينکه 
۲۱عضو منتخب شورای ششم هر کدام  يک کانديدا را معرفی 
و برای نخستين بار ليست ۲۱نفر از کانديداهای تصدی سمت 
شــهرداری تهران منتشــر شد و در کمتر از چند ساعت اين 
ليســت هم از ســوی اعضای شورای شــهر ششم تکذيب و 
مهدی اقراريان، ســخنگوی منتخبان شــورای ششم شهر 
تهران، از ليســت ۴۱نفری خبر داد و گفت: »اين اســامی 
به عنوان ليست اوليه انتخاب شده اند.« چند روز پس از انتشار 
اين ليســت افرادی چون پرويز فتاح، مخبر دزفولی، ســعيد 

محمد، ســردار حاجی زاده، فرهاد رهبــر، محمد فروزنده، 
ســردار وحيدی و مســکنی، پژمان پشــمچی زاده، عليرضا 
جاويد، قدرت الله گودرزی، مرضيه وحيد دستجردی و سردار 
محمدرضا فاح زاده از پذيرش تصدی پست شهرداری تهران 
انصراف دادند و تعداد گزينه ها به ۲8نفر رســيد. سخنگوی 
منتخبــان شــورای ششــم، در آخرين اظهارنظر اســامی 
۱۲کانديدای نهايی تصدی شهرداری تهران را رسانه ای کرد 
و بــه شــايعات پايــان داد. مهدی اقراريان گفــت: »بعد از 
ارزيابی هايی که براســاس شاخص ها و امتياز بندی ها در هر 
يــک از گزينه ها انجام شــد، به جمع بنــدی نهايی در مورد 
۱۲گزينه رســيديم.« به گفته او اســماعيل احمدی مقدم، 
معصومــه آبــاد، جمال آبرومند، مهرداد بذرپاش، محســن 
پيرهادی، مازيار حسينی، هابيل درويشی، عليرضا زاکانی، 
عباس علی آبادی، علی نيکزاد، رســتم قاسمی و سيدصولت 

مرتضوی، گزينه های نهايی هســتند که يک هفته فرصت 
دارند تا برنامه هايشــان را به منتخبان شــورای ششــم ارائه 
دهند. هفته آينده بررسی نهايی کانديداها  اعام می شود.

احتمال انصراف 4 گزينه شهرداری تهران
منتخب شــورای ششــم تهران از احتمال انصراف ۲ تا 
۴ نفر از گزينه های اعام شده به عنوان شهردار پايتخت 
خبــر داد و گفــت: گزينه های نهايی يک هفته برای ارائه 
برنامه به منتخبان شورا فرصت دارند.ناصر امانی منتخب 
شــورای ششــم تهران در گفت وگو با خبرگزاری فارس، 
درباره نهايی شــدن اســامی ۱۲ نفر به عنوان شــهردار 
پايتخت اظهار کرد: ابتدا قرار بود ۱۰ نفر به عنوان گزينه 
نهايی اعام شــوند ولی از آنجا که تصميم گرفتيم دست 
منتخبين جهت انتخاب شــهردار بازتر باشد ۲ نفر ديگر 
به اين ليست اضافه شد.وی افزود: البته ممکن است طی 

روزهای آينده به دلايلی برخی از گزينه های اعام شــده 
برنامه هايشان را ارائه ندهند و يا به نوعی می توان گفت: 
به زودی ۲ تا ۴ نفر از قبول مسووليت به عنوان شهرداری 
انصراف دهند. منتخب شــورای ششم با بيان اينکه اکثر 
اســامی اعام شــده بــه عنــوان شــهرداری پايتخت 
رزومه هايشــان را به منتخبين ارائه داده اند، گفت:  البته 
هنوز برنامه هايشان را ارائه نداده اند و فرصت يک هفته ای 
بــرای گزينه هــا در نظر گرفته شــده تا اين اقدام را انجام 
دهند.اســماعيل احمدی مقدم، معصومــه آباد، جمال 
آبرومنــد، مهرداد بذرپاش،  محســن پيرهــادی، مازيار 
حســينی، هابيــل درويشــی، عليرضا زاکانــی، عباس 
علی آبادی، علی نيکزاد، رســتم قاســمی و ســيدصولت 
مرتضوی افرادی هســتند که ديروز به عنوان گزينه های 

نهايی شهردار تهران اعام شدند.

انتخاب سکاندار بعدی پایتخت از میان 1۲گزینه



سهم۸۰درصدی
صنعتازتسهیلات
سرمایهدرگردش

هفته نامه اقتصادی ایران
تسهیلات پرداختی بانک ها به بخش های اقتصادی در سه ماهه سال ۱۴۰۰ مبلغ ۴۹۷۶/۹ هزار میلیارد ریال بود که این میزان در مقایسه با دوره مشابه سال قبل مبلغ ۲۰۷۱/۷ هزار میلیارد ریال )معادل ۷۱/۳ 
درصد( افزایش داشت. به گزارش روابط عمومی بانک مرکزی، سهم تسهیلات پرداختی در قالب سرمایه در گردش در همه بخش های اقتصادی طی سه ماهه ابتدای سال جاری مبلغ ۳۴۶/۶ هزار 
میلیارد تومان معادل ۶۹/۶ درصد کل تسهیلات پرداختی است. همچنین سهم تسهیلات پرداختی بابت تامین سرمایه در گردش بخش صنعت و معدن در سه ماهه ابتدای سال جاری معادل ۱۲۶/۹ هزار 
میلیارد تومان بوده که حاکی از تخصیص ۳۶/۶ درصد از منابع تخصیص یافته به سرمایه در گردش همه بخش های اقتصادی است. ملاحظه می شود از ۱۵۷/۶ هزار میلیارد تومان تسهیلات پرداختی در 
بخش صنعت و معدن معادل ۸۰/۶ درصد آن در تامین سرمایه در گردش پرداخت شده که بیانگر توجه و اولویت دهی به تامین منابع برای این بخش توسط بانک ها در سال جاری است. همچنان باید در 
تداوم مسیر جاری، ملاحظات مربوط به کنترل تورم را نیز در نظر گرفت و همواره مراقب قدرت گرفتن پتانسیل تورمی ناشی از فشار تقاضای کل در اقتصاد نیز بود. بر این اساس ضروری است به افزایش 
توان مالی بانک ها از طریق افزایش سرمایه و بهبود کفایت سرمایه بانک ها، کاهش تسهیلات غیرجاری و بازگرداندن آنها به مسیر صحیح اعتباردهی بانک ها، افزایش بهره وری بانک ها در تامین سرمایه 
در گردش تولیدی، پرهیز از فشارهای مضاعف بر دارایی بانک ها و ترغیب بنگاه های تولیدی به سمت بازار سرمایه به عنوان یک ابزار مهم در تامین مالی طرح های اقتصادی )ایجادی( توجه ویژه ای کرد.
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تصویب طرح تحقیق و تفحص از وزارت 
نفت در کمیسیون انرژی مجلس

عبدالعلی رحيمی مظفری در تشريح نشست کميسيون انرژی 
مجلس شورای اسامی که با حضور مسعود کرباسيان، مديرعامل 
شرکت ملی نفت ايران و برخی مسوولان وزارت نفت برگزار شد، 
گفت: در اين نشســت درخواســت تعدادی از نمايندگان برای 
تحقيق و تفحص از عملکرد وزارت نفت و اعمال ماده ۲۳۴ قانون 
آيين نامه داخلی مجلس درباره توسعه نيافتن و توليد حداکثری 
از ميدان های نفتی مشــترک بررســی شد.  وی افزود: به دنبال 
تقاضــای تعــدادی از نمايندگان مجلس برای اعمال ماده ۲۳۴ 
قانون آيين نامه داخلی مجلس درباره استنکاف رئيس جمهوری 
و وزير نفت از اجرای ۱۴ برنامه مانند برنامه پنجم و ششم توسعه، 
برنامه های سالانه، برنامه اقتصاد مقاومتی و... در بخش توسعه و 
توليد حداکثری از ميدان های نفتی مشترک ايران با کشورهای 
عراق و عربســتان، اين تقاضا بررســی شــد؛ اما به دليل اينکه 
توضيح هــای مســوولان وزارت نفــت کلی بود، کميســيون 
نمی توانست با استناد به اين توضيح ها نسبت به اعمال ماده ۲۳۴ 
تصميم گيری کند، از اين رو مقرر شد اطاعات بيشتری از وزارت 
نفت دريافت و با انجام بررسی بيشتر، اين مهم در فرصت ۱۰ روزه 
دوباره بررسی شود.  عضو هيات رئيسه کميسيون انرژی مجلس 
شــورای اســامی با بيان اينکه تحقيق و تفحص از وزارت نفت 
دستور دوم اين کميسيون بود، تصريح کرد: موضوع هايی همچون 
حذف ســمت ها در وزارت نفت، واگذاری ها، مشکات پيرامون 
کارت سوخت، قراردادهای پژوهشی، تغيير ساختار وزارت نفت 
و... از جمله موارد اين تحقيق و تفحص به شمار می آيند، اما در 
ادامه پس از انجام بررســی های لازم، نمايندگان کميســيون 
توضيح های مسوولان مربوطه را قانع کننده ندانستند، بنابراين 
پــس از انجــام رای گيری به تحقيق و تفحص از وزارت نفت رای 
مثبت داده شد و مصوبه کميسيون به هيات رئيسه و سپس صحن 

علنی ارسال می شود. / شانا 

خبر

عباس مقتدايی، نماينده مردم اصفهان و نايب رئيس کميسيون امنيت ملی و سياست خارجی مجلس، با 
اشاره به سخنان حسن روحانی، اظهار داشت: اينکه ما با تخيات خودمان نمی توانيم فضای بين المللی را تغيير 
دهيم و از سوی ديگر طرف مقابل زياده خواه و پيمان شکن است و هرچه امتياز بدهيم باز هم جلوتر می آيد، اين ها 
تجربياتی است که از نوع رفتار و مواجهه آقای روحانی با کشور های غربی به دست آمده است. وی با طرح اين سؤال 
که از برجام چه چيزی عايد ملت ايران شــده اســت، افزود: آنچه عايد ملت ايران شده است چيزی نبود که آقای 
روحانی از ابتدا وعده اش را داده بود. اين نوع ســخنان نشان می دهد آقای روحانی از تجربه حاصل شده از برجام 
درس نگرفته است و همچنان تاش می کند با فرافکنی تقصير را بر گردن ديگران بيندازد ، اگر رئيس جمهور واقعاً 
چنين اعتقادی دارد که مصوبه مجلس مانع کار تيم مذاکره کننده شــده، يک بار شخصاً به مجلس می آمد و در 
جلسه علنی يا غيرعلنی با نمايندگان صحبت می کرد، حتی می توانستند لايحه به مجلس پيشنهاد بدهند، بنابراين، 
چون هيچ کدام از اين کار ها را نکردند نمايندگان مردم برای صيانت از منافع ملی و جلوگيری از زياده خواهی طرف 

مقابل اقدام به تصويب قانون اقدام راهبردی برای لغو تحريم ها کردند./ فارس

باتخیلاتخودمان
نمیتوانیمفضای
بینالمللیراتغییردهیم

عباس مقتدایی

وزير راه و شهرسازی گفت: سهميه مسکن خبرنگاران به زودی اعام می شود. محمد اسامی در آيين بهره برداری از پروژه های 
راه و شهرسازی استان تهران در شهرستان مارد در جمع خبرنگاران با اشاره به افتتاح پروژه های روبنايی و فرهنگی گفت: فرهنگسراهايی 
که امروز افتتاح شد، به مردم عزيز هديه می شود. البته اين فرهنگسراها بايد توسط دستگاه مربوطه برای بهره برداری تجهيز شوند. 
وی ادامه داد: ما در بحث مسکن مهر صفادشت رويکردی اتخاذ کرديم که کاستی های مسکن مهر جبران شود. اکنون در جوار اين 
واحدها فضای سبز، فضای تجاری، فرهنگی، آموزشی، بهداشتی، درمانی، آسفالت معابر و هر آن چيزی که نبود آن مردم را آزار 
می داد و را دچار مشکل کرده بود، احداث شده است. اسامی افزود: امروز با توجه به قرارداد مشارکتی که اداره کل راه و شهرسازی 
تهران با شهرداری منعقد کرده بود، بخشی از اين پروژه ها افتتاح شد که برای مردم اثربخشی قابل ماحظه ای خواهد داشت. تعدادی 
پروژه ديگر نيز کلنگ زنی شد که شامل حداقل چهار مدرسه، خانه بهداشت و موارد مرتبط با بخش های روبنايی ديگر که نياز اين 
مناطق است، می شود. اسامی درباره مسکن خبرنگاران نيز گفت: با وزير ارشاد تفاهم نامه تنظيم کرده ايم و خيلی هم پيگيری شد 
که طبق چارچوب تعريف شده اصحاب فرهنگ و هنر و رسانه صاحب خانه شوند. هم اکنون مقدمات کار فراهم است و به زودی 

سهميه ای را در قالب طرح اقدام ملی مسکن برای اصحاب رسانه ای که ثبت نام شده اند، اعام خواهيم کرد.

اعلامسهمیه
مسکنخبرنگاران

محمد اسلامی

منصور يزدی زاده، مديرعامل ذوب آهن اصفهان گفت : فرايند انتقال نماد ذوب از فرابورس به بورس در حال انجام است و به زودی 
مراحل آن نهايی می شود ، اگر ذوب آهن را برای واردات زغال سنگ خارجی آزاد بگذارند از نظر کيفيت و ارزش اقتصادی بازدهی بيشتری 
خواهد داشت. وی با تشريح دلايل تمرکز اين شرکت بر صادرات شمش، بيان کرد: محدوديت در صادرات محصولات نهايی به دليل تحريم ها 
و وضع تعرفه های سنگين بر واردات محصولات نهايی فولادی با عنوان حمايت از صنايع داخلی توسط ساير کشورها، تعدد کارخانه های نورد 
در کشور و رقابت منفی قيمتی آن ها در بازار های هدف صادراتی به دليل دسترسی به شمش ارزان قيمت داخلی بسيار دشوار است. به همين 
منظور بيشتر کشور ها تمايل دارند تا تنها شمش فولادی را وارد کشور خود کنند تا محصولات نهايی. بحران آب در اصفهان، تحريم ها، ويروس 
کرونا، محدوديت ظرفيت توليد زغال سنگ کشور، عدم تناسب قيمت گذاری زغال سنگ داخلی در مقايسه با زغال سنگ خارجی از 
چالش هايی است که اين شرکت با آن مواجه است.يزدی زاده درباره برنامه های آتی اين شرکت گفت: افزايش توليد با راه اندازی کوره بلند 
شماره يک، کاهش مصرف کک، تملک معادن سنگ آهن، تکميل زنجيره تامين آب، افزايش موجودی مواد اوليه، تأسيس شرکت حمل و 
نقل ريلی برای حمل و نقل پايدار مواد اوليه، خريد برق از بورس انرژی، آغاز بازسازی باتری شماره ۲ کک سازی، تداوم انتقال پساب شهری 

به کارخانه، انتشار اوراق مرابحه و استفاده از توان شرکت های تابعه خارج از کشور از جمله برنامه های اين شرکت است.

انتقال»ذوب«ازفرابورس
بهبورسبهزودی
نهاییمیشود

شرکت ذوب آهن اصفهان

مجمع عمومی عادی سالانه بانک پارسيان برای بررسی عملکرد سال مالی منتهی به ۳۰ اسفند ۱۳99 درسالن اجتماعات اين 
بانک و با حضور بيش از ۷۷ درصد سهامداران برگزار و بنا بر تاکيد وزارت بهداشت و ستاد ملی مقابله با کرونا با رعايت دستور العمل های 
بهداشتی، به صورت آناين پخش شد و سهامداران به صورت آناين در جريان مصوبات مجمع قرار گرفتند. در ابتدای مجمع، 
ضمن پخش فيلم کوتاهی از اقدامات عمده بانک در سال ۱۳99، بر اساس مفاد اساسنامه و تاييد سهامداران هيات رئيسه با ترکيب 
آقايان دکتر مصطفی ضرغامی عضو هيات مديره بانک به عنوان رييس جلسه، رحيمی و حيدرنيا، نمايندگان شرکت سرمايه گذاری 
تدبير و ايران خودرو به عنوان ناظرين و مسعود بيرمی به عنوان دبير جلسه و نماينده سازمان بورس در جايگاه حضور يافتند و 
نمايندگان بانک مرکزی نيز به صورت آناين در جريان مجمع قرار گرفتند. سپس  رييس جلسه، مجوز بانک مرکزی ج.ا.ا مبنی 
بر برگزاری مجمع و تکاليف بانک مرکزی در خصوص صورت های مالی بانک را برای سهامداران قرائت نمود. در ادامه با دعوت 
هيات رييسه، دکترکورش پرويزيان مديرعامل بانک، گزارش مستدل و مبسوطی از عملکرد بانک در سال 99 را برای حاضران 
ارايه کرد. در اين مجمع، ســهامداران پس از اســتماع گزارش هيات مديره و بازرس قانونی و بحث و بررســی پيرامون موضوعات 

درخصوص عملکرد سال مالی منتهی به ۳۰ اسفند 99 با اکثريت آرا به تصويب صورت های مالی اين بانک رای مثبت دادند.

بارایمثبتسهامداران،صورت
هایمالیسال13۹۹بانک
پارسیانتصویبشد

بانک پارسیان

معاون امور معادن و صنايع معدنی وزارت صنعت توقف واگذاری ۶ هزار معدن را به سازمان های صنعت 
اســتانی اباغ کرد. به گزارش خبرگزاری صدا و ســيما، مزايده ۶ هزار محدوده و معدن غير فعال کشــور که با 
دستور وزارت صنعت در ارديبهشت امسال اعام و طی مراسمی از آن رونمايی شده بود، با دستور اسداله کشاورز 
معاون امور معادن و صنايع معدنی وزارت صنعت مراحل واگذاری و اعام نتايج آن ممنوع اعام شد. در اباغيه 
کشاورز خطاب به روسای سازمان های صنعت ۳۱ استان و جنوب کرمان آمده است: مقتضی است نظر به 
برگزاری مزايده عمومی محدوده ها و معادن، ضمن توقف مراحل واگذاری در هر مرحله و سطوح از اعام نتايج 
پرهيز کنيد. اين در حالی است که عليرضا رزم حسينی وزير صنعت چندی پيش در آيين رونمايی از طرح 
آزادسازی ۶ هزار محدوده و معدن غيرفعال کشور )آغاز اجرای بزرگترين مزايده ملی کشور(، اعام کرده بود: 
واگذاری معادن حبس شده از طريق مزايده عمومی به افراد دارای اهليت و صاحيت، جهش صنعتی و معدنی 
در کشور را به وجود خواهد آورد. معاون قضايی دادستان کل کشور پانزدهم تير از صدور بخشنامه به دادستانی های 

استان های سراسر کشور برای ممانعت از مزايده گذاشتن معادن از سوی دولت کنونی خبر داده بود.

توقفمزایدهواگذاری
واعلامنتایج۶هزار
معدندرکشور

معادن و وزارت صنعت

اعضای هیات مدیره ابقا شدند؛ مهر تایید سهامداران بر عملکرد بانک ملت
مجامع عمومی عادی ساليانه و عمومی 
بــه طور فوق العــاده بانک ملت با حضور 
بيش از ۶۰ درصد از ســهامداران و پخش 
مجازی برای تمامی سهامداران برگزار شد 
و صورت های مالی اين بانک برای ســال 
مالی منتهی به ۳۰ اسفندماه ۱۳99 تاييد 
و اعضای هيات مديره بانک نيز برای دوره 

دو ساله آينده انتخاب شدند.
به گزارش روابط عمومی بانک ملت، در 
مجمع عمومی عادی ساليانه که به رياست 
مرتضی نجف رييس هيات مديره اين بانک 
و بــا نظارت دکتر عباس مرادپور مديرکل 
بانک، بيمه و شــرکت های دولتی وزارت 
امور اقتصــادی و دارايی نماينده دولت و 
رفيعی نماينده شــرکت سرمايه گذاری 
ملی ايران و همچنين نورمحمدحســينی 
مديرکل حقوقی بانک ملت به عنوان دبير 
برگزار شــد، پس از استماع گزارش هيات 
مديــره و گــزارش نماينــده ســازمان 
حسابرســی به .عنوان حسابرس و بازرس 
قانونی، ســهامداران بر عملکرد اين بانک 

در سالی که گذشت، مهر تاييد زدند

در اين جلســه، حســابرس و بازرس 
قانونــی در گــزارش خود اعــام کرد که 
صــورت های مالی بانــک ملت، وضعيت 
مالی و عملکرد مالی گروه و بانک را برای 
ســالی مالــی ۱۳99، از تمام جنبه های 
بااهميت، طبق استانداردهای حسابرسی 
به .نحو مطلوب نشــان می دهد مديرکل 
بانک، بيمه و شــرکت های دولتی وزارت 
اقتصــاد در اين جلســه از عملکرد خوب 
مديــران و کارکنان بانک ملت در ســال 
گذشته با وجود شرايط تحريم و همچنين 

پيامدهای ناشی از بيماری کرونا، قدردانی 
و اظهار .اميدواری کرد که اين عملکرد در 
سال جاری و با کيفيت بالاتری ادامه پيدا 
کند در اين مجمع و با تصويب سهامداران،   
مقرر شد از سود هر سهم ۶۶۰ ريالی  ۶۶ 
ريال سود به ازای هر سهم بين سهامداران 
تقسيم شود که بر اساس اعام بخش مالی 
بانک ملت، ســود سهامداران حقيقی که 
نزد اين بانک حســاب .دارند به فوريت به 

حساب آنان واريز خواهد شد
بر اساس اين گزارش، در جلسه مجمع 

عمومی بانک ملت اعام شــد که در سال 
جاری ۵ درصد مابه التفاوت سود .قطعی 
به حساب سپرده گذاران سال ۱۳99 اين 

بانک واريز خواهد شد
در مجمــع عمومی به طور فوق العاده 
بانک ملت نيز که به رياســت دکتر عباس 
مرادپور مديرکل بانک، بيمه و شرکت های 
دولتــی وزارت اقتصــاد و نظارت رفيعی و 
مهدوی پارسا به ترتيب نمايندگان  شرکت 
های سرمايه گذاری ملی ايران و صباتامين 
و دبيــری نورمحمدحســينی مديرکل 
حقوقی اين بانک برپا شــد، دکتر محمد 
بيگدلی، مرتضی نجف، بهمن اسکندری، 
محمدتقــی صمدی و علی رضا لگزايی به 
عنوان اعضای اصلی و حســين بهاری به 
عنوان .عضو علی البدل هيات مديره برای 

دوره دوسال آينده، برگزيده شدند
ابقای تمامی اعضای هيات مديره بانک 
ملت به دليل عملکرد مطلوب آنان در سال 
مالــی ۱۳99 و کســب رتبه های برتر در 
 اکثــر شــاخص هــای مالــی و بانکــی 

صورت گرفت.

به گزارش روابط عمومی بانک قرض الحسنه مهر ايران، دکتر 
مرتضــی اکبــری مديرعامل اين بانک گفت: طبق مصوبه مجمع 
عمومی ســالانه و فوق العاده بانک مهر ايران، قرار شــد ۱۰ درصد 
سود به سهامداران پرداخت شود و مابقی آن به عنوان سود انباشته 
در افزايش ســرمايه شــرکت طی چند مرحله به کار گرفته شود. 
مقرر شد که افزايش سرمايه ۲۵۰۰ ميليارد تومانی اين بانک در 
چند مرحله از محل اين سود انباشته صورت گيرد؛ در مرحله اول 
9۰۰ ميليارد تومان از ســود انباشــته سال ۱۳99 و مابقی آن در 
سال های آتی از همين محل تأمين خواهد شد. اهداف بانک مهر 
ايران از افزايش سرمايه عبارت است از بهبود ساختار و نسبت های 
مالی، بهبود ســرمايه نظارتی و کفايت ســرمايه، رشــد و توسعه 
فعاليت هــا و همچنين افزايــش اعتبار بانک. يکی از باثبات ترين 
سرفصل های صورت مالی، سرمايه ثبت شده بانک ها است و اين 
عنصر از صورت های مالی تأثير بااهميتی در نسبت های مالی دارد 
و يکی از شــرايط لازم برای حفظ ســامت نظام بانکی به شــمار 
می رود. از مهم ترين نسبت های نظام بانکی می توان به نسبت کفايت 
سرمايه اشاره کرد. طبق قوانين حاکم بر بانکداری ايران اين نسبت 
از تقسيم سرمايه پايه به جمع دارايی های موزون شده بر حسب 
ريسک محاسبه می شود و بايد حداقل 8 درصد باشد. از آنجا که 
نسبت کفايت سرمايه، با توجه به روند رشد دارايی ها و گسترش 
فعاليت های بانک روند کاهشــی را داراست؛ بنابراين اصلی ترين 
راهــکار در خصــوص مديريــت و ايجاد تعادل ميان ســرمايه و 
ريســک های موجود در دارايی ها، افزايش ســرمايه است. گفتنی 
است سرمايه بانک مهر ايران در بدو تأسيس )سال ۱۳8۶( مبلغ 
۱۵هزار ميليارد بود که پس از افزايش ســرمايه ســال ۱۳99 به 
۲۵هزار ميليارد ريال رسيد. اکنون با مصوبه مجمع عمومی، سرمايه 

اين بانک در چند مرحله به ۵۰هزار ميليارد ريال خواهد رسيد.

 تصویب افزایش سرمایه بانک مهر ایران
 به ۵000 میلیارد تومان

خبر

 سهام عدالت قابل انتقال نیست ؛ به لحاظ قانونی موضوعی 
به عنوان انتقال سهام عدالت وجود ندارد

محمود حســنلو مدير فنی ســهام عدالت گفت : به لحاظ 
قانونی موضوعی به عنوان انتقال ســهام عدالت وجود ندارد 
مگر آنکه ســهامدار فوت کرده و ســهام به وراث انتقال يافته 
باشد و يا اينکه خريد و فروشی انجام شود. افراد پرتفوی های 
به روز شده خود را می توانند با مراجعه به سايت سهام عدالت 
مشاهده کنند. افرادی هم که در سامانه سجام ثبت نام کرده اند 
می توانند با مراجعه به درگاه يکپارچه بازار سرمايه، از وضعيت 
سهام خود مطلع شوند. وی در خصوص انتقال سهام عدالت 
بــه پرتفوی کارگزاری ها، گفت: ســهامدارانی که روش غير 
مســتقيم را انتخاب کردند و نماد آن ها باز اســت، با انتخاب 

تغيير کارگزار ناظر و به دنبال آن حضور در پرتفوی کارگزاری، 
معامات خود را انجام دهند.  اما افرادی که هنوز شرکت آن ها 
ثبت نشــده و کارهای پذيرش آن ها تکميل نشــده اســت، 
نمی توانند معامله کنند و مابقی نيز که ثبت شــده، اما قابل 
معامله نيستند و نماد آن ها بسته است می توانند در پرتفوی 
خود آورده و روی آن اقدامی انجام ندهند. او درباره دريافت 
اعتبار سهام عدالت افزود: در حال حاضر دو بانک ملی و تجارت 
بــه صــورت آناين کارهای مربوط بــه تقاضا و ثبت نام افراد 
متقاضی دريافت کارت اعتباری و يا وام ســهام عدالت را در 
حوزه بانکی انجام داده اند؛ همچنين به طور آناين سهام آن ها 

به وثيقه گذاشته شده است تا اعتبار برای افراد پرداخت شود. 
لازم به ذکر است اين سرويس به همه بانک ها داده شده است. 
دو بانک ملی و تجارت از اسفندماه سال گذشته اين سيستم 
را بــه بهره برداری رســانده اند و مابقــی بانک ها نيز در حال 
پياده سازی و اجرای آن هستند. مقدار اين اعتبار ۷ ميليون 
تومان است و پرداخت به شکل آناين در اختيار افراد گذاشته 
می شــود ، موضوع جاماندگان از سهام عدالت، سال گذشته 
در مجلس شورای اسامی مطرح شد، اما هنوز مصوب نشده 
است؛ اين موضوع در صورت تصويب به سازمان خصوصی سازی 

اعام و کارهای اجرايی به ما سپرده می شود. / ايرنا

حبيب احمدی مدير امور شعب و بازاريابی بانک توسعه صادرات ايران گفت: اين بانک بالغ بر ۳۰ ميليارد ريال تسهيات و تعهدات 
در سقف شعبه و تا ۵۰ ميليارد ريال در رکن اعتباری مرکز بدون ارائه صورت های مالی حسابرسی شده به شرکت های دانش بنيان اعطا 
می کند.  نرخ سود تسهيات دانش بنيان از محل منابع بانک ۱8 درصد، از محل منابع تلفيقی صندوق توسعه ملی و منابع بانک ۱۵ درصد 
و با جبران عدم النفع توسط صندوق نوآوری و شکوفايی ۱۲ درصد است.  پذيرش ميانگين وزنی کمتر از ميزان تعيين شده برای شرکت 
های دانش  بنيان توسط هيات مديره بانک، به صاحديد رکن اعتباری مربوطه امکان پذير است.  اين بانک برای شرکت های دانش 
بنيان، ۳۰ درصد تخفيف خدمات ريالی به استثنای خدمات ارزی و اعتبار اسنادی داخلی ريالی در نظر گرفته است.  سقف اختيارات 
شعب برای پرداخت تسهيات کوتاه مدت ريالی غيرصادراتی به شرکت های دانش بنيان، با سقف اختيارات تسهيات صادراتی ريالی 
برابر است. مدت تسهيات برای سرمايه در گردش حداکثر ۲ سال و طرح های سرمايه گذاری حداکثر ۷ سال تعيين شده است.  بانک 
عاوه بر قبول ضمانت نامه صندوق  های پژوهش و فناوری تا سقف ۴۰۰ ميليارد ريال، ضمانت نامه صندوق سرمايه  گذاری صنايع 
کوچک را نيز از شرکت های دانش بنيان بعنوان وثيقه می پذيرد. بانک با هدف کمک به شرکت های دانش بنيان صادرات محور، هزينه 
های مربوط به اخذ گواهينامه های کيفيت، استانداردهای بين  المللی، ثبت محصولات در خارج از کشور را تقبل می  کند. / روابط عمومی 

سقفتسهیلاتدانشبنیان
بانکتوسعهصادراتایران
اعلامشد

حبیب احمدی

حجت اله مهديان مديرعامل بانک توسعه تعاون گفت: قابليت های تعاون برای نقش آفرينی در اقتصاد ملی فراتر از وضعيت موجود 
اســت و چنانچه برنامه های اقتصادی دولت جديد تمرکز بيشــتری بر بخش تعاون داشــته باشــد و از قابليت تعاونی های دانش بنيان و 
تعاونی های نوع جديد در پيشبرد بخش های نوظهور اقتصاد حمايت شود، ارزش افزوده بخش های نوآوری و دانش بنيان اقتصاد با تکيه 
بر امر »تعاون« با کار تيمی و با تکيه بر مهارت و استعدادهای بومی و نبوغ جوانان تحصيلکرده قابليت بروز و ظهور پيدا می کند. تعاونگران 
در همه بخش های اقتصادی حضور دارند و رويکرد متعالی اسناد و منابع دينی و اعتقادی در زمينه تعاون و امکان بروز و ظهور استعدادهای 
جوانان تحصيلکرده و صاحب ايده در قالب تشکيل تعاونی ها همراه با حمايت دولت و نيز اشخاص حقيقی و حقوقی صاحب سرمايه 
می تواند بستری را فراهم نمايد تا بسياری از فعاليت های دانش بنيان و استارتاپ ها در اين بخش شکل بگيرد و واقعا هم رشدهای اقتصادی 
ترسيم شده توسط مقامات بلند پايه کشور با فراهم سازی مسير با شکوفايی استعدادهای ملی و تقويت توليد ملی امکان پذير می باشد. 
وی تصميمات و راهکارهای اتخاذ گرديده توسط مقامات و ارکان پولی کشور را منسجم عنوان نمود و گفت: همواره نظرات تخصصی 
خبرگان و مديران پولی کشور در تعيين سود بانکی و اباغ تکاليف لحاظ می شود و همکاران بانکی کشور نيز در شرايط متنوع تحريمی 

همواره به دنبال راهکارها و مکانيزم هايی بوده اند تا بتوانند خدمات متنوع بانکی و ارزی را به مشتريان و عموم جامعه ارائه دهند.  

ظرفیتبخشتعاونبرای
پیشبردبرنامههایدولتجدید
درارتقایاشتغالوتولید

حجت اله مهدیان

 بانک مرکزی درباره اعطای وام هفت ميليونی به دارندگان سهام عدالت و يارانه بگيران توضيحاتی ارائه کرد . بر اين اساس بانک 
مرکزی اعام کرد: دارندگان سهام عدالت و همه سرپرستان خانوار که حداقل يکی از يارانه های نقدی يا معيشتی را دريافت می کنند، 
می توانند تا سقف هفت ميليون تومان کارت رفاهی با سود ۱8 درصد دريافت کنند. بر اساس اين گزارش، حدود دو هفته قبل بانک 
مرکزی شيوه نامه صدور کارت رفاهی را به پنج بانک ملت، ملی، تجارت، صادرات و رفاه کارگران اباغ کرد که طبق آن هر يک از 
اين بانک ها بايد تا سقف ۲۰۰ هزار فقره کارت رفاهی صادر کنند. بر اين اساس همه اشخاص حقيقی ازجمله دارندگان سهام عدالت 
که تاکنون هيچ ميزان از سهام را نفروخته اند و همه سرپرستان خانوار که حداقل يکی از يارانه های نقدی يا معيشتی را دريافت 
می کنند، می توانند تا سقف هفت ميليون تومان کارت رفاهی دريافت کنند. درصد ارزش روز سهام عدالت )بر اساس اعام شرکت 
سپرده گذاری مرکزی و تسويه وجوه( و حساب های يارانه نقدی و معيشتی طبق اعام سازمان هدفمندی يارانه ها و با در نظر گرفتن 
کسورات مربوط به اقساط وام های پرداخت شده قبلی، می تواند به عنوان وثيقه های قابل قبول از مشتری مورد پذيرش قرار گيرد. 
مهلت بازپرداخت ۱8 ماهه است که با احتساب سود ۱/۲ ميليون تومان، دريافت کنندگان اين کارت بايد ماهانه حدود ۴۵8 هزار 
تومان بپردازند. مشمولان سهام عدالت بايد قبل از تقاضای وام، حتما اطاعات هويتی را در سامانه سجام ثبت کنند./ بورس پرس

نحوهدریافت
وام۷میلیونی
سهامعدالت

 بانک مرکزی ج.ا.ایران
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سرمایه، بورس7
الزامارائهگواهی
اسقاطکامیونها
برایترخیصلغوشد

هفته نامه اقتصادی ایران
برای اینکه انبار گمرک مقداری خلوت شود، نیازی نیست که کامیون های سه سال کار کرده در مرحله ترخیص از گمرک، گواهی اسقاط کامیون فرسوده ارائه کنند. محمود مشهدی شریف 
رئیس انجمن صنفی کارفرمایی مراکز اسقاط و بازیافت خودرو های فرسوده در گفت وگو با باشگاه خبرنگاران جوان، در پاسخ به سوالی مبنی بر اینکه آیا کامیون های وارداتی سه سال کارکرد نیاز 
به گواهی اسقاط دارند؟ گفت: چندی پیش این موضوع در یکی از روزنامه ها مطرح شد که الزام به ارائه گواهی اسقاط کامیون فرسوده در برابر واردات، لغو شد، این تیتر بر اساس نامه ای بود که 
گمرک زد.  قانونی به نام احکام دائمی توسعه ای کشور داریم که در ماده ۳۰ این قانون بند ث راجع به خودرو های فرسوده و واردات کامیون های سه سال کارکرد گفته شده است.  همان طور که 
در این ماده گفته شده، بحث واردات کامیون های سه سال کارکرد منوط به اسقاط یک خودرو است. متن ماده ۴ این آیین نامه اجرایی این است که واردات هر یک دستگاه کامیون منوط به اسقاط 
حداقل یک دستگاه کامیون است که از زمان ساخت آن بیش از ۲۵ سال گذشته باشد و با ظرفیت حداکثر سه تن کمتر از ظرفیت کامیون وارداتی است.صراحت ماده ۴ بیان می کند باید یک 

کامیون که از زمان ساخت آن بیش از ۲۵ سال گذشته حتما اسقاط شود و واردات منوط به این مطلب است؛ این ماده ۴ آیین نامه اجرایی بند ث ماده ۳۰ احکام دائمی توسعه ای کشور است.

عليرضا بيگلری رئيس انســتيتو پاستورگفت: واکسن 
مشترک ايران و کوبا )پاستوکووک( جلوی انتقال را ۷۵ 
درصــد می گيــرد و تا ۱۰۰درصد از مــوارد مرگ و مير 

جلوگيری می کند.
 واکسنی که به صورت همکاری مشترک با کوبا همزمان 
با شيوع بحران کرونا آغاز کرديم در حال تست کارآزمايی 
فاز سوم است. تاکنون در فاز سوم، اين واکسن در 8 شهر 

ايران به ۲۴ هزار نفر تزريق شده است.
وی  با بيان اينکه اوايل شــهريور ماه نتايج اين فاز از 
واکسن پاستوکووک مورد تحليل و بررسی قرار می گيرد، 
افزود: بنا داريم بعد از آن نتايج را به ســازمان بهداشــت 

جهانی اعام کنيم.
کارآزمايی های بالينی در کوبا نشان داد در کشوری که 
بيشــتر ابتا بــر اثــر واريانت های آفريقــای جنوبی و 
کاليفرنيايی هستند و اين واريانت ها واکسن گريز هستند 
و کارآيــی واکســن ها از ۷۰ درصــد به ۱۰ درصد کاهش 
می يابد، اين واکسن خوشبختانه درصد کارآيی را بالا برد. 
در کوبا با دو دُز استفاده از اين واکسن ۶۵ درصد کارايی 
در برابر واريانت های جديد داشــته است.نشــان داده شد 
اگر جهش های ســخت داشته باشيم کافی است دو دُز از 
اين واکســن تزريق کنيم در اين صورت کارآيی واکســن 
به 9۱.۲ درصد ارتقا می يابد. همچنين جلوی انتقال را تا 
۷۵ درصد می گيرد و تا ۱۰۰ درصد از موارد مرگ و مير 
جلوگيری می کند . ۱۲۰ هزار دُز واکسن مشترک ايران 
و کوبا به وزارت بهداشت تحويل داده شده و اين واکسن 
اين هفته وارد فاز واکسيناسيون عمومی می شود. از اوايل 

پاييز هم توليد انبوه صنعتی آغاز می شود. / مهر

ارزبری 11 میلیون دلاری واردات ماینر

مهــرداد جمال ارونقــی معاون فنی گمرک اعام کرد که 
بانک مرکزی برای واردات رسمی ماينرهای استخراج رمزارز 
از ســال 99 تاکنون ۱۱ ميليون دلار برای متقاضيان تامين 
ارز کرده است. با ورود دستگاه های استخراج رمزارز به عنوان 
يک ميهمان ناخوانده در سال های اخير حالا برخی کارشناسان 
بخشی از قصور قطعی برق را به گردن اين ماينرها می اندازند 
که مصرف برق را بالا برده اند. در حال حاضر ماينرهای مجاز 
و غيرمجاز يکی از متهمان اصلی قطعی برق در کشور هستند، 
امــا عده ای معتقدند که علت خاموشــی های اخير ماينرها 
نيستند و مشکل جای ديگری است. وی  با اشاره به واردات 
رسمی دستگاه های استخراج رمزارزها به کشور، اظهار کرد: 
در حال حاضر دســتگاه های استخراج رمزارز بدون هرگونه 
ممنوعيتی و حتی با دريافت ثبت سفارش از وزارت صمت و 
تاييد منشأ ارز از سوی بانک مرکزی، توسط بخش خصوصی 
به کشــور وارد می شــود. از ابتدای ســال 99 که به پيشنهاد 
گمرک، رديف تعرفه مذکور برای طبقه بندی کالا تعيين و 
مصوب شد، تاکنون حدود ۱۱ ميليون دلار ارز برای واردات 

ماينرها از کشور خارج شده است.
او با تاکيد بر اينکه اين دستگاه ها از مبادی رسمی کشور 
و پس از انجام تشــريفات گمرکی ترخيص می شوند، گفت: 
در اين مدت حدود ۱۳ هزار دســتگاه ماينر استخراج رمزارز 
بــه وزن بيــش از ۱۶۰ تن به ارزش ريالی بيش از ۴۵ ميليارد 
تومان به کشــور وارد شــده و پس از انجام تشريفات گمرکی 
ترخيص شده است.  وی درباره اينکه ماينرها از کدام کشورها 
به کشور می آيند، گفت: عمده واردات اين دستگاه ها از کشور 
چين و امارات وارد گمرکات فرودگاه امام خمينی، پيام البرز 
و نيز گمرک شــهيدرجايی بندرعباس شــده اند. همچنين 
واردکنندگان دســتگاه استخراج رمزارزها برای ترخيص، از 

حواله ارزی و برات استفاده کرده اند. / فارس 

واکسن »پاستوکووک« تا 100 درصد از 
مرگ کرونایی جلوگیری می کند

خبر در آمد 82 هزار میلیارد تومانی بیمه ها در سال 99خبر
رئيس کل بيمه مرکزی گفت: در سال 99 به رغم 
افزايــش اندک نرخ بيمــه حدود 8۲ هزار ميليارد 
تومان درآمد به وسيله شرکت های بيمه ای محقق 

شده  است.
به گزارش اعتبار به نقل از روابط عمومی بيمه 
مرکزی غامرضا سليمانی رئيس کل بيمه مرکزی 
با بيان اينکه اين درآمد حاصل از گسترش فعاليت 
نمايندگی ها و افزايش بهره وری است، گفت: حدود 
89 درصد ضريب خســارت بوده و حدود ۴۳ هزار 
و ۷۰۰ ميليارد تومان در ســال 99 پرداخت شــده 
اســت. او افزود: حدود ۳۷ درصد در ســال 98 رشد 
داشــته ايم. وی با بيان اينکه نرخ بيمه را به اندازه 
تورم افزايش نمی دهيم، گفت: در اواخر ســال 99 
که ديه شخص ثالث ۵/ ۴۵ درصد افزايش يافت ما 
در شورای عالی بيمه حق بيمه را ۳۷ درصد افزايش 
داديــم کــه بايد بيــش از ۵۵ درصد اين حق بيمه 
افزايــش می يافت. در برخــی از بيمه های درمان 
مسووليت، مهندسی و... تعرفه قانونی وجود ندارد 
و تعرفه ها براســاس رقابت تعيين می شــود که در 
مقايسه با سال 98 نرخ ها کاهش يافت. سرانه حق 
بيمه ۲ ميليون و ۷۰۰ هزار نفر از ايثارگران و جانبازان 
که تحت پوشــش بيمه دی هســتند در سال 99 
نســبت به ســال 98 کاهش يافــت درحالی که 

تعرفه های درمان افزايش يافته  است. او با بيان اينکه 
ضريب خسارت را در بيمه درمان تکميلی کاهش 
داده ايم، گفت: تعرفه های بيمه به جز بيمه شخص 
ثالث براســاس رقابت تعيين می شــود. آيين نامه 
مربوط به راننده محوری با همکاری نيروی انتظامی 
تهيه و درصورت تصويب هيات دولت اباغ می شود 
که براساس آن تخفيف بيمه به راننده تعلق می گيرد 
کــه درحال تبــادل داده ها در اين زمينه با نيروی 
انتظامی هستيم. براساس اين آيين نامه اگر صاحب 
خودرو وسيله نقليه اش را بفروشد تخفيف بيمه برای 
او محفوظ می ماند يا می تواند آن را به خانواده درجه 
يــک خود انتقــال دهد، اما اين تخفيف بيمه قابل 
انتقال به خريدار خودرو نيســت. راننده حتی اگر 

مدت طولانی خودرو نداشــته باشد تخفيف بيمه 
برای او معتبر می ماند. او درباره پرداخت حق بيمه 
براساس خودروی متعارف در شرکت های بيمه نيز 
گفت: حدود دو سال است به اين مساله پرداخته ايم 
و با مساعدت دولت اصاح اين قانون را به مجلس 
شــورای اسامی فرســتاده ايم که در کميسيون 
اقتصادی تصويب و برای ارسال به صحن علنی آماده 
شــده  است. براساس اين مصوبه شرکت های بيمه 
بايد تا سقف تعهد پرداخت کنند و تعريف خودروی 
متعارف و نامتعارف در پرداخت ها کنار گذاشــته 
می شود.مساله خودروی متعارف موجب نارضايتی 
و فرار بيمه ای شده است. از 8۲ هزار ميليارد تومان 
درآمد بيمه ای در ســال گذشــته ۲۵ هزار ميليارد 

تومان مربوط به بيمه شــخص ثالث، ۵/ ۱۵درصد 
مربوط به بيمه درمان تکميلی و ۱۵ درصد مربوط 
به بيمه زندگی است.  بيمه شخص ثالث قانونی و 
اجباری اســت، اما در بيمه های ديگر مانند بيمه 
درمان تکميلی و زندگی در آمد بيمه ها افزايش يافته 
 است. او درباره بيمه های درمان تکميلی نيز گفت: 
پس از بيمه پايه شــرکت های بيمه ای با بيمه گذار 
براساس ســرانه حق بيمه درمان تکميلی، سقف 
تعهدات را تعيين و براساس آن خدمت ارائه می دهد. 
در ايــن زمينه تعرفــه ای وجود ندارد، اما توانگری 
شرکت های بيمه و ميزان سرمايه آنها مشخص شده  
اســت و گروه هــای بيمه گــذار بر اين اســاس با 
شرکت های بيمه مذاکره می کند. البته ممکن است 
شرکت های بيمه گر براساس سرانه ای که دريافت 
می کنند با چهار گروه چهار نوع مختلف بيمه درمان 
امضــا  کننــد.  در زمينــه پرداخت های بيمه های 
تکميلــی اکنون بين ســازمان تامين اجتماعی و 
سازمان بيمه سامت ارتباط برقرار شده است و افراد 
بدون مراجعه و فقط با ارســال اطاعات به صورت 
موبايلی و شماره شبا می توانند هزينه های خود را 
دريافت کنند. از دی امســال با الکترونيکی شدن 
دفترچه های بيمه و نســخه ها، بيمه های تکميلی 

بدون مراجعه افراد پرداخت می شود.

بانک ملی ايران در راستای اجرای منويات مقام معظم رهبری و تحقق شعار توليد، پشتيبانی ها و مانع زدايی ها، 
ارايه تسهيات سرمايه در گردش و ثابت به واحدهای توليدی را در دستور کار خود دارد.  به گزارش روابط عمومی بانک 
ملی ايران، شرکت پرديس صنعت زنده رود يکی از چندين شرکت مورد حمايت بانک ملی ايران است که در زمينه 
توليد شمش فولادی )بيلت( فعاليت دارد و ساليانه ۳۶۰۰۰ تن فولاد آلياژی به جز فولاد زنگ نزن و ۶۴۰۰۰ تن شمش 
فولاد ساده کربنی و کم آلياژ توليد می کند. بانک ملی ايران در سال جاری بالغ بر سيصد ميليارد ريال تسهيات در قالب 
سرمايه ثابت به اين مجتمع پرداخت کرده است. تخصيص سقف اعتباری جهت تامين بخشی از سرمايه در گردش 
مجتمع به ارزش پنجاه ميليارد ريال نيز بخش ديگری از حمايت های بانک ملی ايران از شرکت پرديس صنعت زنده 
رود است. همچنين درخواست افزايش حد اعتباری تسهيات سرمايه در گردش شرکت به مبلغ چهارصد و پنجاه 
ميليارد ريال در اداره کل اعتبارات بانک در حال بررسی است. بانک ملی ايران به عنوان ياور دولت درخصوص ايجاد رشد 
و توسعه اقتصادی کشور، افزايش اشتغال زايی و تحقق اقتصاد مقاومتی و حمايت از توليد داخل، اقدامات گسترده ای 

برای احيا و ايجاد واحدهای صنعتی و توليدی آغاز کرده که پرداخت تسهيات به طرح های مهم از جمله آنهاست.

پشتیبانیازتولیدونقش
حمایتگربانکدرگردشچرخ
صنعتفولاد

بانک ملی ایران

به گزارش روابط عمومی بانک سامان و بر اساس اعام رسمی دبيرخانه جشنواره »بانک محبوب من«، طی اين نظرسنجی 
سراسری که از ارديبهشت تا تيرماه امسال با حضور مشتريان شبکه بانکی کشور برگزار شد، بانک سامان از ميان ۲۶ بانک کشور 
با رای مردمی به عنوان محبوب ترين بانک ايران انتخاب و تنديس اين موفقيت را به ويترين افتخارات خود اضافه کرد. محوريت 
نظرسنجی امسال بانک محبوب من، موبايل بانک و اينترنت بانک و قوانين جديد چک )سامانه صياد( بود. گفتنی است، اين 
برای سومين سال متوالی است که بانک سامان توانسته به عنوان محبوب ترين بانک ايران انتخاب شود. اين در حالی است بانک 
سامان در تمامی ادوار اين جشنواره خود را در معرض انتخاب مردم قرار داده و همواره جزو ۵ بانک برتر ايران بوده است. در 
همين ارتباط عليرضا معرفت، مديرعامل بانک سامان با انتشار پيامی، ضمن تبريک اين موفقيت به کارکنان و مشتريان بانک، 
عنوان کرد: اين افتخار درحالی کسب شد که در سال گذشته شرايط سخت ناشی از ويروس کرونا بر کشور حاکم بوده اما علی 
رغم همه دشواری ها، کارکنان بانک سامان توانستند سطح سرويس و رضايتمندی مشتريان را در حد مطلوب حفظ کنند. 
مديرعامل بانک سامان، در بخش ديگری از پيام خود تاکيد کرد: بی شک کسب اين موفقيت بزرگ، وظيفه و مسئوليت ما را 

در برابر مسير پيش رو دوچندان می کند و اين نکته را به ما گوشزد می کند که حفظ اين روند محبوبيت بسيار مهم است .

بانکسامان،برایسومین
سالمتوالیمحبوبترین
بانکایرانشد

بانک سامان

اصغر سليمی نماينده مردم سميرم در مجلس شورای اسامی ، اعتقاد دارد حضور ناوگروه ايران در اقيانوس اطلس نشان دهنده 
اوج قدرت، توانمندی و استقامت دلاورمردان ارتشی است. در خصوص اهميت حضور ناوگروه نيروی دريايی راهبردی ارتش 
جمهوری اسامی ايران در اقيانوس اطلس، گفت: حضور در آب های آزاد مطابق قوانين بين المللی حق کشورمان است و ايران 
در اين مسير با اقتدار گام بر می دارد. وی با بيان اينکه نخستين بار شاهد حضور ناوگروه ايران در اقيانوس اطلس هستيم که امری 
قابل تامل است، اظهار کرد: در واقع طی اين مسير طولانی و انجام ماموريت های محوله نشان دهنده اوج قدرت، توانمندی و 
استقامت دلاورمردان ارتشی ايران است. او  با اشاره به اينکه توانمندی دريايی ايران می تواند منجر به تقويت توسعه ديپلماسی 
دريايی با همسايگان و حتی ديگر کشورهای دنيا شود، ادامه داد: به عبارتی داشتن مرزهای آبی مشترک می تواند فرصتی برای 
نزديک شدن کشورها به يکديگر باشد و توانمندی دريايی اين مهم را تقويت می کند.  بايد يادآور شد طی چند مدت گذشته شاهد 
افزايش راهزنی های دريايی بوديم اما حضور ناوگروه های ايرانی موجب شد امنيت خطوط مواصاتی دريايی کشورمان حفظ 
شود. عضو مجمع نمايندگان استان اصفهان در مجلس شورای اسامی خاطرنشان کرد: بدون شک بايد اذعان کرد توانمندی و 

ظرفيت دريايی کشورمان موجب هراس کشورهای غربی شده و اين مهم سبب افزايش ثبات امنيت شده است./ خانه ملت

حضورناوگروهایراندر
اقیانوساطلسنشاندهنده
اوجتوانمندیارتشاست

اصغر سلیمی

جزئیات طرح بیمه پرتفوی سهامداران متضرر
محمدعلی دهقان دهنوی رييس سازمان بورس و اوراق بهادار 
گفت : اينکه افرادی سهامی را بالاتر از ارزش واقعی آن خريداری 
کردند ناراحتی ايجاد می کند و اينکه مجبور شوند همان سهام 
را کمتر از قيمت واقعی آن به فروش برسانند ناراحتی مضاعفی 
را به ويژه برای سهامداران خرد موجب می شود. بنابراين طرحی 
را به اجرا رسانديم مبنی بر اينکه کسانی که تا ارديبهشت ۱۴۰۱ 
پرتفوی خود را حفظ کنند، می توانند از تضمين سود ۲۵ درصدی 
استفاده کنند. برای اينکه آرامش خاطری برای سهامداران خرد 
ايجاد کنيم، طرحی حمايتی را اسفندماه سال گذشته به مرحله 
اجرا رسانديم. اينکه افرادی سهامی را بالاتر از ارزش واقعی آن 
خريداری کردند يک ناراحتی ايجاد می کند و اينکه مجبور شوند 

همان سهام را کمتر از قيمت واقعی آن به فروش برسانند ناراحتی 
مضاعفی را به ويژه برای سهامداران خرد موجب می شود. او در 
پاســخ به منتقدانی که معتقدند اين طرح شــبيه به سود بانکی 
برای سپرده گذاران است، اظهار کرد: اين ديدگاه تحليل اشتباهی 
اســت؛ چراکــه در حال حاضر امــکان اختيار فروش تبعی روی 
ســهام وجود دارد و بســياری از ناشران برای اينکه از سهام خود 
حمايــت کننــد اوراق اختيار فروش تبعی منتشــر می کنند و 
اطاعيه آن هم در کدال ثبت می شــود. ما اين اوراق فروش بر 
سهام را به اوراق اختيار فروش بر روی پرتفو تبديل و برای اينکه 
مفهوم آن برای سهامدار خرد پيچيده نباشد، اين اقدام حمايتی 
را نوعــی بيمــه پرتفو معرفی کرده ايــم. در واقع از ابزار متعارف 

اختيار فروش تبعی برای اين منظور استفاده شده است ، کاهش 
اســتقبال از اين طرح به اين دليل بوده که بســياری از اين افراد 
جزو خريداران عرضه اوليه ها هســتند. به جز چند عرضه  اوليه، 
مابقی هيچ  کدام به کمتر از قيمت عرضه نرســيده اند. بنابراين 
کسانی که در عرضه اوليه شرکت کرده بودند و سودهای بسيار 
خوبی هم داشتند، عما در حال حاضر در سود هستند و از سوی 
ديگــر بســياری از ســهامداران ايــن عرضه اوليه هــا را با نگاه 
سرمايه گذاری بلندمدت خريداری کردند بنابراين اين دست از 
سهامداران هم به سراغ اين برنامه های حمايتی نمی روند. با اين 
حال، اين اقدام حمايتی از ســوی ســازمان بورس انجام شــده و 

سهامدارانی که مايل بودند از آن استفاده کردند. / ايلنا

نشست بررسی راهکارهای بهبود خدمات سامانه بازارگاه و تبادل نظر درباره ارتقای عملکرد اين سامانه، با حضور نمايندگان 
وزارت جهاد کشاورزی و سازمان بازرسی کل کشور در بانک کشاورزی برگزار شد.در اين جلسه که با حضور غامعباس ترکی معاونت 
نظارت و بازرسی امور توليدی سازمان بازرسی کل کشور، مرتضی رضايی معاون امور توليدات دامی وزارت جهاد کشاورزی، اميد 
گيانپور معاون توسعه صنايع تبديلی و کسب و کار های کشاورزی وزارت جهاد کشاورزی، کريم احمدی صومعه رئيس مرکز اطاعات 
و ارتباطات وزارت جهاد کشاورزی ، مديران و کارشناسان بانک کشاورزی و شرکت گسترش فناوری های نوين در بانک کشاورزی 
برگزار شد، روح اله خدارحمی مديرعامل  بانک اظهار داشت: تاش برای ايجاد سامانه بازارگاه با هدف ساماندهی وضعيت تامين و توزيع 
نهاده های دامی از سه سال پيش توسط بانک کشاورزی با همياری دستگاه های مرتبط آغاز شد و امروز تعداد کثيری از فعالان بخش 
کشاورزی در آن مشغول فعاليت هستند. سامانه بازارگاه در نوع خود، کاری جديد و اقدامی وسيع است که عاوه بر جنبه مديريتی و 
تنظيمات، مستقيما يک سامانه بزرگ تجارت الکترونيک برخط است که با کمترين مشکل، با قابليت شفاف سازی و پايش تمام مراحل 
کار در حال خدمت رسانی است و مرتبا به روز رسانی و ارتقا داده می شود.در اين نشست ، نحوه عملکرد سامانه بازارگاه، امنيت اين 

سامانه، امکانات سامانه، تعداد کاربران فعلی ، حجم معامات و ... تشريح و درباره راهکارهای بهبود و توسعه خدمات ، تبادل نظر شد.

سامانهبازارگاهدرنوعخود،
کاریجدیدواقدامی
وسیعاست

 غلامعباس ترکی

با حضور محمد اسامی وزير راه و شهرسازی و خاوازی وزير جهاد کشاورزی،محمود شايان مديرعامل بانک مسکن و 
همچنين مديرعامل بانک کشاورزی، مراسم عمليات اجرايی احداث يکصد هزار واحد مسکونی ، آغاز شد. محمد اسامی ، 
رفع موانع مشکات شناسايی اراضی مورد نياز در طرح اقدام ملی مسکن و امضای ساخت واحدهای مسکونی با پيمانکاران 
مطرح کشور را از نکات مهم در اين طرح عنوان کرد.  با توجه به حمايت های خوب شورای پول و اعتبار کشور در موافقت با 
تخصيص تسهيات بيشتر برای سرمايه گذاران و پيمانکاران طرح اقدام ملی اميدوار هستيم ساخت مسکن در اين طرح 
سرعت بيشتری بگيرد. خاوازی نيز در اين مراسم درخصوص نحوه شناسايی متقاضيان واجد شرايط مسکن در ميان کارکنان 
اين وزارت خانه ، شناسايی اراضی مازاد وزارت خانه و همچنين شناسايی و انتخاب پيمانکاران برای اجرای اين طرح مواردی 
را توضيح داد. بر اساس اين تفاهم نامه که مدت آن از زمان اجرا ۳ سال است، مقرر شد تا اراضی مازاد وزارت جهاد کشاورزی 
بر اســاس ماده ۶ قانون ســاماندهی، تغيير کاربری يابد و در قالب طرح اقدام ملی مســکن به کارکنان معرفی شده وزارت 
جهادکشاورزی تعلق بگيرد. بر اساس تفاهم نامه ساخت، نظارت و کنترل پروژه ها برعهده وزارت جهاد کشاورزی و تغيير 

کاربری، واگذاری عرصه زمين و در نهايت انتقال سند به متقاضيان، برعهده وزارت راه و شهرسازی است./ روابط عمومی

             

عملیاتساختیکصدهزار
واحدمسکونیکلیدخورد

 بانک مسکن

پست بانک ايران و صندوق توسعه ملی، قرارداد سپرده گذاری ريالی سرمايه در گردش بخش صنعت و معدن واقع در مناطق 
برخوردار با نرخ ترجيحی را به ارزش ۲۵۰ميليارد ريال امضا نمودند.  به گزارش روابط عمومی پست بانک ايران، مطابق قرارداد امضا 
شده، سپرده گذاری ريالی بخشی از منابع صندوق توسعه ملی نزد اين بانک، برای اعطای تسهيات سرمايه در گردش به فعاليت های 
دارای توجيه بخش های خصوصی و تعاونی و بنگاههای اقتصادی متعلق به موسسات عمومی غير دولتی بخش صنعت و معدن )به 
استثنای بخش ساخت مسکن( واقع در مناطق مشمول اعمال نرخ ترجيهی از سوی پست بانک ايران پرداخت خواهد شد. بنا براين 
گزارش : نرخ سود تسهيات۱۲درصد با دوره بازپرداخت حداکثر ۱۲ماه خواهد بود.مناطق مشمول طرح شامل استانهای ايام، 
آذربايجان غربی، چهارمحال و بختياری، خراسان جنوبی، خراسان شمالی، سيستان و بلوچستان، کردستان، کرمانشاه، کهگيلويه و 
بوير احمد و لرستان می باشد. اين گزارش حاکی است: همچنين طرح ها و فعاليتهای واجد الويت برای سرمايه در گردش طرح ها و 
فعاليت های توليدی شامل؛ شرکت های فعال در حوزه فناوری اطاعات و ارتباطات که دارای پروانه بهره برداری توليد فناوری اطاعات 
)نرم افزار( از وزارت صنعت، معدن و تجارت هستند امکان استفاده از تسهيات را خواهند داشت. شايان ذکر است :کليه متقاضيان می 

توانند برای کسب اطاعات بيشتر و بهره گيری از تسهيات مذکور به شعب پست بانک ايران در سراسر کشور مراجعه نمايند. .

اعطایتسهیلات۲۵۰میلیارد
ریالیسرمایهدرگردش

پست بانک ایران

»نوآوری باز« ،»غلطان بودن« و »تحول ديجيتال« کليد واژه های اساسی سند راهبردی بيمه ايران است.         مديرعامل بيمه 
ايران با تاکيد بر اينکه بيمه ايران بيش از هر ارزشی نياز به اخاقی تر شدن در چارچوب مبانی ارزش های سازمانی دارد، گفت: بايد بستر 
ذهنی و اخاقی شرکت برای اجرای کامل و بی عيب و نقص سند راهبردی بيمه ايران آماده شود. سيد مجيد بختياری با بيان اين مطلب 
در نشست هم انديشی بررسی و تدوين سند راهبردی بيمه ايران ،  گفت: سند راهبردی بيمه ايران بزودی و پس از صدها ساعت هم 
انديشی، نظر سنجی، تبادل نظر و کار کارشناسی درون و برون سازمانی قطعيت خواهد يافت و بعد از تأييد هيأت مديره و تصويب مجمع 
عمومی بيمه ايران که در آينده نزديک برپا می شود، به اجرا گذاشته خواهد شد. اما نکته مهم پايبندی جمعی يک يک اعضای خانواده 
معظم بيمه ايران به اجرای دقيق مفاد اين سند است.  در سند راهبردی بيمه ايران کليد واژگانی با يک دريا معنا وجود دارد که تحقق 
آنها بسيار دشوار است و فقط با اتکا به عزمی همگانی می توان به اجرای آن همت گماشت. به اعتقاد من،  »نوآوری باز«، »غلطان بودن« 
و »تحول ديجيتال«کليد واژه های اساسی سند راهبردی بيمه ايران است که در جمع شش راهبرد اساسی پيش بينی شده در سند، 
می درخشند.   وی با اشاره به شش راهبرد و هشت مگا پروژه پيش بينی شده در سند راهبردی بيمه ايران، اضافه کرد: در اين سند 

دستيابی به سود پايدار و فروش بيمه های زندگی به طبقه متوسط در سطح وسيع در نظر گرفته شده است. / روابط عمومی 

کلیدواژههایاساسی
سندراهبردیبیمهایران

سید مجید بختیاری

سخنگوی شورای نگهبان گفت: نظارت شورای نگهبان بر عملکرد افراد تاييد صاحيت شده در طول دوره خدمتشان، نيازمند 
قانون گذاری است. به گزارش خبرگزاری مهر به نقل از پايگاه اطاع رسانی شورای نگهبان، هادی طحان نظيف سخنگوی شورای 
نگهبان گفت: اگر بخواهيم در مورد عملکردها صحبت کنيم بايد درباره صاحيت ها و مأموريت ها صحبت کنيم. شورای نگهبان 
طبق قانون اساسی وظايف مختلفی را بر عهده دارد که شامل نظارت شورای نگهبان بر مصوبات مجلس است. وی افزود: شورای 
نگهبان از اين حيث مصوبات مجلس را بررسی می کند که اين مصوبات خاف شرع و قانون اساسی نباشند و اين کار به صورت 
مستمر توسط شورای نگهبان انجام می شود و ما حداقل هفته ای يک يا دو جلسه برای موضوع داريم و البته می بينيم که اين 
صاحيت و مأموريت شورای نگهبان کمتر مورد توجه مردم و رسانه ها قرار می گيرد، اما آنچه مسلم است اين است که، دقت شورای 
نگهبان در مصوبات مجلس، باعث می شود مصوبات قابل اجراتر و حق مردم نيز رعايت شود. سخنگوی شورای نگهبان در پاسخ به 
سوالی درباره نظارت شورای نگهبان بر عملکرد افراد تأييد صاحيت شده در طول دوره خدمت شان، اظهار داشت: اين موضوع در 
سياست های کلی انتخابات که توسط مقام معظم رهبری اباغ شده، مورد اشاره قرار گرفته و طبيعتاً اجرای آن نياز به قانون گذاری 

دارد. اين نظارت، موضوع با اهميتی است که اميدواريم مجلس محترم مقداری جزيی تر به قانون گذاری در اين مورد بپردازد.

نظارتشوراینگهبانبر
افرادتاییدصلاحیتشده
نیازمندقانوناست

هادی طحان نظیف
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پایگاه اطلاع رساني دولت : علی ربیعی سخنگوی دولت ، در نشست خبری هفتگی که به صورت مکتوب برگزار شد، در پاسخ به پرسشی مبنی بر اینکه افتتاح خط لوله گوره - جاسک چه اهمیت و تاثیری 
در صادرات نفت ایران خواهد داشت، گفت: ساخت و بهره برداری از مگاپروژه خط لوله انتقال نفت گوره - جاسک برای ایران مجموعه ای از اهداف امنیتی، اقتصادی و توسعه ای را در بر دارد.   وی با 
بیان اینکه هرچه راه های انتقال انرژی در سطوح مختلف متعددتر و متنوع تر باشد، به همان میزان امنیت انرژی جهانی بیشتر تامین می شود، افزود: فارغ از ملاحظات امنیتی، مگاپروژه گوره - جاسک 
برای صنعت نفت ایران به لحاظ فنی - مهندسی و مدیریت اجرای پروژه های کلان، راهبردی به شمار می آید.    در نگاه نخست، این پروژه در شرایطی اجرا شد که ایران شدیدترین و سخت ترین 
تحریم های نفتی را تجربه کرد.    ایجاد تاسیسات پایین دستی شامل پتروپالایشگاه ها و پتروشیمی ها و بخش های جمعی و پشتیبانی در پایانه جاسک، به طور طبیعی هم ابعاد پروژه را گسترش می دهد 
و هم ساحل مکران را به سومین حوزه توسعه ای و صنعتی برای کشور پس از خوزستان و پارس جنوبی تبدیل می کند.   خط لوله گوره - جاسک و تاسیسات صادراتی مکران زمانی اهمیت واقعی و راهبردی 
خود را پیدا و ایجاد آن را به لحاظ اقتصادی و توسعه ای توجیه پذیر می کند که ایران از ظرفیت کنونی تولید یعنی ۴ میلیون بشکه در روز فراتر رفته و به سطح تولید روزانه بیش از ۶ میلیون و ۵۰۰ هزار 

بشکه برسد.     بدون تردید افزایش تولید با محوریت افزایش ضریب برداشت نفت، ظرفیت جدیدی را برای صنعت نفت ایجاد می کند.  

حجت الاسلام والمسلمين محسنی اژه ای در نشست هم انديشی با اصحاب رسانه:

اگر بخواهیم برای مسائل در اتاق های دربسته تصمیم گیری و  دستورالعمل صادر کنیم اثری نخواهد داشت

رئيــس قــوه قضاييه بــا بيان اينکه نقش رســانه ها در 
اميدآفرينی و آرامش بخشــی به مرم بی بديل است، گفت: 
لازم اســت ســازوکاری برای استفاده از ظرفيت ها و ايده ها 

در قوه قضاييه با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود.
خبرگزاری ميزان - حجت الاسام والمسلمين محسنی 
اژه ای که نخستين نشست هم انديشی خود با نخبگان را به 
هم فکری با اصحاب رسانه اختصاص داده بود، با تأکيد بر 
فهم درست از حق و اجرای آن و همچنين استقامت در راه 
حق، نقش رسانه در تحقق عدالت، هموار کردن مسير عدالت 
و ارتقاء بخشی به آگاهی مردم به حقوق خودشان و جامعه 
را بسيار مهم دانست. رئيس قوه قضاييه افزود: رسانه می تواند 
به مردم آگاهی دهد تا حقوق خود و راه استيفای حق را به 
خوبی بشناســد، تا هم به آن ها تعدی نشــود و هم آن که 

بدانند اگر تعدی کنند، چه عواقبی دارد.

   نقش رسانه در پاسخگو کردن مسئول و آحاد 
جامعه حائز اهميت است

حجت الاسام والمســلمين محسنی اژه ای با بيان اين 
که آگاهی انسان از لوازم ضروری اجرای عدالت است گفت: 
نقش رســانه در مطالبه گری و پاســخگو کردن همه آحاد 
جامعه اعم از مسئول و غير مسئول و همه افراد و نهاد هايی 

که وظيفه اجتماعی دارند، حائز اهميت است.

   بايد فاصله در فهم مشترک درباره مشکلات را 
کاهش دهيم تا بهتر بتوانيم مسائل را حل کنيم

رئيس قوه قضاييه با بيان اينکه در اين شرايط به شدت 
نياز به فهم مشــترک در موضوعات مختلف داريم گفت: 
اگر بين رســانه و دستگاه های مختلف مانند قوه قضاييه، 
دولت و مجلس فهم مشترکی نسبت به مسائل و موضوعات 
وجود داشــته باشد، هر کســی به درستی می تواند نقش 
خود را ايفا کند. رئيس دستگاه قضا برای نمونه به موضوع 
ترک فعل اشاره کرد و گفت: بعضی ترک فعل هايی داريم 
که موجب ضمان اســت، اما بر اســاس قانون جرم نيست، 
ولی برخی ترک فعل ها هم ضمان آور و هم جرم اســت و 
در قانون برای آن مجازات تعيين شده و برخی هم در حد 
يک تخلف اداری و انتظامی است که درباره اين ها بايد به 

يک فهم مشترک برسيم.

   ضرورت مرزبندی دقيق و شفاف ميان نقد با 
تخريب و توهين

حجت الاسام والمســلمين محسنی اژه ای همچنين با 
اشــاره به موضوع رســانه آزاد و آزادی رسانه گفت: نقد در 
قانون مطبوعات تعريف شــده، اما برخی موارد که مطرح 
می شــود مصداق تخريب و حتی توهين اســت که بايد با 
يک مرزبندی دقيق و شفاف، حساب آن ها را از نقد سازنده 
جدا کنيم. رئيس قوه قضاييه با بيان اينکه اعتماد مردم و 
سرمايه اجتماعی برای هر حکومت و دستگاهی مهم است، 
اظهار داشــت: اعتماد مردم مهم ترين پشتوانه برای نظام 
ما به عنوان يک نظام مردمی اســت و اگر اعتماد مردم را 

نداشته باشيم در بسياری از کار ها موفق نخواهيم شد.
حجت الاسام والمسلمين محسنی اژه ای افزود: بدون 
ترديــد يکــی از الزامات افزايش اعتماد مردم صداقت و به 
حساب آوردن مردم و بهره مندی از ظرفيت های آنهاست.

   بهره برداری های خاص و مقطعی
 از مردم کار ناپسندی است

رئيس دستگاه قضا با بيان اينکه از دوران جوانی و بيش از ۵۰ 
سال است که اعتقاد دارم توده مردم مسائل را به خوبی متوجه 
می شوند و درک می کنند و اگر صاقانه واقعيت ها را با مردم در 
ميــان بگذاريــم اعتمــاد آن ها را جلب می کنيــم، گفت: بهره 
برداری های خاص و مقطعی از مردم کار ناپســندی اســت و اگر 
مردم احساس کنند ظاهرسازی می کنيم و حرف های خوب را 
برای رسيدن به اهداف و اغراض سياسی بيان می کنيم سخن ما 

را نمی پذيرند.
رئيس قوه قضاييه ادامه داد: بايد نکات مثبت و نقاط قوت را 
با هم ديد و به نقاط ضعف و ناکارآمدی ها هم توجه داشت و آن ها 

را مصلحانه نقد کرد تا بتوانيم در مسير موفقيت حرکت کنيم.

   با کمک همديگر مسائل و آسيب ها را احصاء 
و راه حل آنها را بررسی کنيم

حجت الاســام والمسلمين محسنی اژه ای با استقبال 
از همکاری و هم انديشــی با اصحاب رســانه گفت: بايد با 
کمک همديگر مسائل و آسيب ها را احصا و راه حل آن ها 
را بررســی کنيــم و بــه هر ميزان بتوانيــم فاصله در فهم 
مشــترک درباره مشکات را کاهش دهيم تا بهتر بتوانيم 

مسائل را حل کنيم.

   ضرورت طراحی سازوکاری برای استفاده از 
 ظرفيت ها و ايده ها در قوه قضاييه با کمک 

خود اصحاب رسانه
رئيس دســتگاه قضا افزود: لازم اســت سازوکاری برای 
استفاده از ظرفيت ها و ايده های يکديگر ايجاد کنيم که اين 

سازوکار بايد با کمک خود اصحاب رسانه طراحی شود.

   بخش عمده نظرات نخبگان را مطالعه کردم
حجت الاســام والمسلمين محسنی اژه ای با اشاره به 
تماس با نخبگان از ســوی دفتر رييس قوه قضاييه و اخذ 
نظرات، پيشنهادات و انتقادات از سوی طيف ها و سايق 
مختلف فکری بافاصله پس از انتصاب به رياست دستگاه 
قضــا گفت: اگر چه فرصــت مطالعه همه نظرات دريافت 
شــده نبود، بخش عمده نظرات را که به صورت تلفنی يا 
مکتوب فرســتاده شده مطالعه کردم و به همکارانم گفتم 
که اين ها را برای بررســی بيشــتر و عميق تر دسته بندی و 

اولويت بندی کنند.

   اگر بخواهيم برای مسائل در اتاق های دربسته 
تصميم گيری و دستورالعمل صادر کنيم اثری 

نخواهد داشت
رئيس قوه قضاييه تصريح کرد: اين نظرات بايد با نگاهی 
مبتنی بر واقعيت ها بررسی شود و برای آن ها راهکار پيدا 
کنيم و اگر بخواهيم برای آن ها در اتاق های دربسته تصميم 
گيری و دســتورالعمل صادر کنيم اثری نخواهد داشــت و 
ايــن اتفاق هــم نمی افتد حتما در ايــن خصوص با ارائه 

دهندگان ايده و نظرات همفکری ميکنيم.

   ضرورت اتخاذ راهکار درست
 با مشورت و مفاهمه

وی تاکيد کرد: بايد با مشــورت و مفاهمه با فردی که 
مســاله ای طرح کرده راهکار درســت را انتخاب کرد و برای اين 

موضوع بايد زمان مناسبی اختصاص داد.
رئيس قوه قضاييه شــاخص ارزيابی عملکرد دســتگاه قضا و 
سنجش موفقيت هايش در تغيير و تحول را شرع، قانون و اباغيه 
مقام معظم رهبری به رئيس دســتگاه قضا عنوان کرد و گفت 
که با ماک های ســليقه ای نمی توان ارزيابی دقيقی از موفقيت 
يک دســتگاه داشــت و هر قضاوتی بشــود نادرســت اســت. 
حجت الاســام والمسلمين محســنی اژه ای همچنين گفت: 
ممکن اســت بعضی وقت ها خود ما يا فعالان رســانه به قانون يا 
دســتورالعملی نقد داشــته باشــند و آن قانون و دستورالعمل 
نيازمند اصاح هم باشد، اما اگر ماک مشخصی نداشته باشيم 
نمی توانيم ارزيابی کنيم که به وظيفه مان درســت عمل کرده 

ايم يا نه و بايد قانون را مبنای عمل خود قرار دهيم.

   شورای حل اختلاف رسانه ها را می توان
 توسعه داد

حجت الاســام والمسلمين محســنی اژه ای در پايان 
ســخنان خود تشکيل »شورای حل اختاف رسانه ها« با 
حضور افراد آشنا به مسائل رسانه و مسائل حقوقی و مصالح 
کشــور را تدبيری خوب برای رســيدگی به برخی دعاوی 
عليه رســانه ها دانســت و تأکيد کرد در صورت نياز و برای 
تسريع و تسهيل رسيدگی ها می توان اين شورا را با تشکيل 

شعب ديگری توسعه داد.

   سخنان مسئولان و مديران رسانه ای کشور
 در ديدار با رئيس قوه قضاييه

در ابتدای اين نشست، »متقيان« مديرعامل خبرگزاری 

ايســنا با بيان اينکه خوشــحاليم که درب اتاق رئيس قوه 
قضاييه بر روی اهالی رســانه باز اســت، گفت: اميدواريم 
دستگاه قضايی در دوره تحول و تعالی کار هايی که انجام 
داده اســت را برای مردم بازگو کند و به دادن وعده برای 
کار هايــی کــه می خواهــد انجام دهد، اکتفــا نکند. وی 
همچنين با اشاره به حادثه پيش آمده برای اتوبوس حامل 
خبرنــگاران در اســتان آذربايجــان غربی کــه منجر به 
درگذشــت دو تن از خبرنگاران و مصدوميت ۲۰ نفر شد، 
گفت: با توجه به اينکه دســت اندرکاران تا کنون در اين 
زمينــه کوتاهــی کرده اند از قوه قضاييه تقاضا داريم که به 

صورت خاص به اين پرونده رسيدگی کند.

   ضرورت مبارزه عملياتی با تهاجم فرهنگی
مديرعامل خبرگزاری ايســنا ضمن آنکه از قوه قضاييه 
خواست که مبارزه با تهاجم فرهنگی را نه به صورت شعاری 
بلکه به صورت عملياتی انجام دهد، خواســتار اســتفاده از 
ظرفيت همه رســانه ها در پوشــش برنامه های خبری قوه 

قضاييه شد.
 

   ضرورت راه اندازی کامل سامانه جامع تجارت
»خلفی زاده« مديرعامل خبرگزاری آنا نيز با اشــاره به عزم 
دستگاه قضا برای مقابله با قاچاق کالای سازمان يافته در کشور، 
از باتکليفی در راه اندازی کامل سامانه جامع تجارت انتقاد کرد 
و گفت: اين ســامانه بايد به صورت صددرصدی فعاليت داشــته 
باشــد تا هم جلوی قاچاق کالا گرفته شــود و هم چرخ توليد در 
کشــور بچرخد. وی همچنين با اشــاره به پيشنهاد حقوقدانان 
شــورای نگهبان از سوی قوه قضاييه به مجلس شورای اسامی 
بــرای اخذ رای اعتماد نمايندگان، گفت: حقوقدانان شــورای 
نگهبــان بايــد هم زمينه ســاز تحول در شــورای نگهبان و هم 

پاسخگوی عملکرد خود باشند.

   انتخاب آقای اژه ای به عنوان رئيس قوه 
قضاييه لرزه بر دل مفسدان انداخته است

»مظفری« مديرمسئول روزنامه آفتاب يزد با بيان اينکه 
انتخــاب آقای اژه ای بــه عنوان رئيس قوه قضاييه لرزه بر 
دل مفسدان انداخته است، گفت: امروز خواست مردم اين 
اســت که مبارزه با فســاد به صورت شــعاری نباشد. وی 
همچنين بر ضرورت بها دادن هر چه بيشتر به جوانان در 

دوره تحول و تعالی دستگاه قضايی تاکيد کرد.

   ضرورت تبليغ هرچه بيشتر احکام 
مجازات های جايگزين حبس در سطح کشور

»تيرانــداز« مديرعامــل خبرگزاری فــارس نيز طی 
سخنانی با بيان اينکه امروز تمرکز دشمن بر بی تدبير نشان 
دادن نظام و مســئولان نظام و در نهايت حمله به اســاس 
حکومت دينی اســت، گفت: در راســتای افزايش سرمايه 
اجتماعی نظام، لازم اســت که مبنای تصميم گيری های 
مهم در خصوص برخی پرونده ها برای مردم تبيين شــود. 
وی همچنيــن خواســتار تبليــغ هرچه بيشــتر احکام 

مجازات های جايگزين حبس در سطح کشور شد.

   مواضع حجت الاسلام اژه ای در حوزه های 
مختلف »اميدوارکننده« است

»شــفيعيان« مديرمسئول پايگاه خبری انصاف نيوز با 
بيــان اينکــه مواضع حجت الاســام اژه ای در حوزه های 
مختلــف »اميدوارکننده« اســت، گفــت: همه ما در يک 
کشــتی قرار داريم و ناگزير هستيم با اصاحاتی که انجام 

می دهيم وضعيت کشور را از شرايط فعلی خارج کنيم.
وی خواســتار آن شد که همه رسانه ها بتوانند جلسات 
دادگاه ها را پوشــش خبری داده و از وضعيت زندان های 
کشــور گزارش تهيه کننــد. مديرمســئول انصاف نيوز 
همچنين لغو کامل رســانه داری دولتی را امری ضروری 
دانست و گفت: رسانه های دولتی در بهترين شکل ممکن 

همان »روابط عمومی« هستند.

   ادامه مسير تحول قضايی، سرمايه اجتماعی 
نظام را افزايش می دهد

»ايمانجانی« مديرمســئول روزنامه فرهيختگان هم در 
سخنانی بر ضرورت پيگيری مسير طی شده در قوه قضاييه 
طی دو سال گذشته تاکيد کرد و گفت: ادامه مسير تحول 
قضايی، سرمايه اجتماعی نظام را افزايش می دهد. وی افزود: 
بايد ســازوکار شــفافی برای به نتيجه رسيدن پيشنهادات 
اصحاب رسانه به دستگاه قضايی پيشبينی و عملياتی شود. 
مديرعامل روزنامه فرهيختگان همچنين پيشنهاد داد که 
قوه قضاييه هر ســاله »بهترين انتقاد سازنده« که منجر به 

يک اتفاق خوب شده است را برگزيده و از آن تقدير کند.

   درخواست راه اندازی سامانه ای برای نشان 
دادن هويت مجرمين به صورت آنلاين

»شــيخ الاسامی« مديرمسئول سايت پارسينه نيز در 
اين جلسه خواستار راه اندازی سامانه ای برای نشان دادن 

هويت مجرمين به صورت آناين شد.

   بايد به مطبوعات آزادی داد و در مقابل از آن ها 
پاسخ خواست

»بهزادی« مدير مسوول روزنامه اعتماد هم با اشاره به 
بحرانی که مطبوعات کشــور به آن دچار شــده اند، گفت: 
بايــد بــه مطبوعات آزادی داد و در مقابل از آن ها پاســخ 
خواســت. وی گفت: نبايد وضعيت به گونه ای پيش برود 
که رسانه ها و مطبوعات داخلی مرجعيت خود را از دست 
بدهند و از اين طريق فضا برای جولان دادن رســانه های 

بيگانه در کشورمان فراهم شود.

   ايجاد اورژانس قضايی در کشور را امری ضروری است
»گنجی« مديرمســئول روزنامه جوان هم در سخنان 
خــود ايجــاد اورژانس قضايی در کشــور را امری ضروری 
دانســت و گفت: بايد شــرايط به نحوی باشد که مردم هر 
لحظــه ای کــه اراده کننــد بتوانند بــه اورژانس قضايی 
دسترسی داشته باشند. وی همچنين گفت: پيشنهاد من 
اين است که دستگاه قضايی کشور، عکس قاضی فاسد را 
به رســانه ها بدهد و ما هم قول می دهيم که عکس او را با 
عنوان »قاضی فاسد و متخلف« در صفحه نخست روزنامه 
و خبرگزاری خود منتشر کنيم. مديرمسئول روزنامه جوان 
همچنيــن خواســتار اســتمراز حضور حجت الاســام 

والمسلمين اژه ای در محافل علمی و دانشگاهی شد.

   تقدير از اقدامات دستگاه قضايی در زمينه 
رفع موانع توليد

»ســعدی« مديرمسئول روزنامه جهان صنعت نيز در 
اين نشســت ضمن تقدير از اقدامات دســتگاه قضايی در 
زمينه رفع موانع توليد، گفت: تشکيل پرونده های اقتصادی 
و توليدی بايد بر اساس راستی آزمايی اوليه اطاعاتی باشد 
که به دســت بازپرس می رســد چرا که ممکن است برخی 
پرونده ها بخاطر تغيير قوانين و مقررات در زمره تخلفات 
قــرار گرفته باشــند. وی اضافه کــرد تقاضا داريم که قوه 
قضاييه در جريان رسيدگی به پرونده های توليدکنندگان، 
با عنايت به سوابق آن ها در حوزه کارآفرينی و حمايت از 

اشتغال، نهايت رافت اسامی را از خود نشان دهد.

   احيای سرمايه اجتماعی نظام يکی از 
خواسته های امروز اصحاب رسانه از مسئولان است

»قلی زاده« مديرعامل خبرگزاری تســنيم هم در اين 
نشست با بيان اينکه احيای سرمايه اجتماعی نظام يکی از 
خواسته های امروز اصحاب رسانه از مسئولان است، تصريح 
کرد: در دوره جديد قوه قضاييه، برخورد با مفاســد بايد به 
صورت بســيار جدی تر از گذشــته ادامه پيدا کند تا مردم 
ببينند از عزم دســتگاه قضا برای مقابله با مفســدان کاسته 
نشــده اســت. وی افزود: مردم وقتی ببينند قوه قضاييه 
غيرجناحــی حرکت می کند نســبت بــه آن اعتماد پيدا 
می کنند. مديرعامل خبرگزاری تسنيم بر استمرار بازديد ها 
و سفر های استانی رئيس دستگاه قضا و همچنين ضرورت 
بکارگيری بازرسان و ناظران امين در محاکم قضايی برای 
رصد اتفاقات، تاکيد کرد. قلی زاده افزود: بايد شرايطی ايجاد 
شود که مردم احساس کنند و يقين داشته باشند که بدون 
مراجعــه به واحد های قضايی و بدون انجام يک شــکايت، 
دســتگاه قضايی از حقوق حقه آن ها دفاع خواهد کرد. وی 
همچنيــن خواســتار آن شــد که قوه قضاييــه برای همه 

برنامه های خود »پيوست رسانه ای« طراحی کند.

   ضرورت نوسازی رسانه ای
»قوچانی« مدير مســئول روزنامه سازندگی نيز با اشاره 
به کاهش ملموس توقيف مطبوعات در دوره رياســت آيت 
الله رئيسی بر قوه قضاييه، بر ضرورت نوسازی رسانه ای در 
کشور تاکيد کرد و افزود: نوسازی رسانه ای باعث شکست 
هجمه های رســانه ای عليه جمهوری اسامی ايران خواهد 
شــد. قوچانی خاطرنشــان کرد: يقين داريم که در صورت 
وجود عدالت در جامعه، مطبوعات کشــورمان ملی تر از هر 

نهاد ديگری می توانند با حاکميت تعامل داشته باشند.

   فعاليت ۲۹۸ شبکه فارسی زبان عليه نظام 
جمهوری اسلامی

»عابدينی« قائم مقام خبرگزاری صداوسيما نيز در اين 
جلســه با بيان اينکه بســياری از بحران هايی که در کشور 
ايجاد شــده ناشــی از ترک فعل های مسئولان گذشته و 
حال اســت، بر ضرورت رســيدگی دستگاه قضايی به اين 
ترک فعل های زيان بار تاکيد کرد.وی با اشــاره به فعاليت 
۲98 شــبکه فارســی زبان عليه نظام جمهوری اسامی 
ايران گفت: در چنين شرايطی يکی از وظايف قوه قضاييه 

در کشور، تاش برای اقناع افکار عمومی است.

   ابراز اميدواری نسبت به ارتقاء تعامل رسانه ها 
و قوه قضاييه در دوره تحول و تعالی

»محمدی« سردبير سايت خبری عصرايران هم در اين 
جلســه گفت: اميدواريم تعامل رســانه ها و قوه قضاييه در 
دوره تحول و تعالی همچون دوره قبلی مديريت اين قوه، 

در مرتبه بالايی باشد. مديرعامل پايگاه خبری عصرايران 
بر ضرورت معرفی برخی قضات فاســد از ســوی رسانه ها 
تاکيــد کــرد و اين اقدام را دارای آثــار مثبت و بازدارنده 
فراوانی دانســت. وی همچنين ضمــن انتقاد از عملکرد 
شورا های حل اختاف گفت: ايجاد مراکز حل اختاف در 
راستای کاستن از حجم پرونده ها در محاکم قضايی بود، 
اما متاســفانه تا کنون اين اتفاق نيفتاده اســت؛ شورا های 
حــل اختــاف بايــد به نوعی مديريت شــوند تا بر حجم 

بروکراسی اداری و قضايی کشور افزوده نشود.

   ضرورت حمايت از افشاگران واقعی فساد
»احديان« مديرمســئول روزنامه خراســان نيز در اين 
نشســت مبارزه با فســاد را مهمترين محور در اقدامات 
دســتگاه قضايی دانســت و خواستار اعام موضع قاطعانه 
قوه قضاييه در خصوص مســائل مهم مطرح شده از سوی 
رسانه ها که در جامعه ايجاد حساسيت کرده اند، شد. وی 
همچنين بر ضرورت حمايت از افشــاگران واقعی فســاد و 
تمايز آن با افرادی که با اين پوشش و نقاب فعاليت ميکنند 
تاکيد کرد و گفت: حمايت از افشــاگران واقعی فساد بايد 

شامل حمايت حقوقی و حمايت مالی و تشويقی باشد.

   ضرورت مقابله قوه قضاييه با فساد
 در هر نوع و شکل آن

»حيــدری« مديرعامــل خبرگزاری ايلنــا نيز در اين 
نشســت، بر ضرورت حمايت واقعی دســتگاه قضايی از 
واحد هــای توليــدی و صنعتی تاکيد کــرد و گفت: نبايد 
شرايط به گونه ای باشد که يک واحد توليدی چند ماه بعد 
از احيا توســط دســتگاه قضايی و بازگشت کارگران بر سر 
کار، دوباره دچار مشکل شده و روند کار در آن واحد متوقف 
شود. وی همچنين وجود برخی اختاف نظر های نهاد های 
امنيتی در خصوص بعضی از پرونده ها را زيبنده ندانست 
و با اشاره به ضرورت مقابله قوه قضاييه با فساد در هر نوع 
و شکل آن گفت: دستگاه قضا بايد از برخورد های جناحی 

در زمينه مقابله با مفسدان پرهيز کند.

   ضرورت سرعت اطلاع رسانی در قوه قضاييه
»تالی« مديرکل اخبار راديو نيز در اين جلســه ضمن انتقاد از 
برخی ناهماهنگی های موجود در سيستم قضايی کشور گفت: به 
عنوان نمونه، اختاف نظر درباره به رسميت شناختن يا نشناختن 
برگ سبز خودرو، هم به اعتبار قوه قضاييه لطمه می زند و هم مردم 
را سردرگم می کند. وی همچنين سرعت اطاع رسانی در قوه قضاييه 
را امر بسيار ضروری دانست و تاکيد کرد: با توجه به سرعت اتفاقات 
و تحولات و فعاليت رسانه ای شبانه روزی دشمنان، بايد شرايط به 
گونه ای باشــد که همه رســانه ها بتوانند در اسرع وقت به مديران 

قضايی کشور دسترسی داشته باشند. 

   قوه قضاييه تلاش کند هر اندازه که ممکن 
است از مداخلات دادستان ها در امور داخلی دولت 

جلوگيری کند
»حيدری« مديرمسئول سايت خبری رويداد ۲۴ نيز در 
اين جلسه گفت: قوه قضاييه بايد تاش کند تا هر اندازه که 
ممکن اســت از مداخات دادســتان ها در امور داخلی دولت 
جلوگيری کند چرا که اين مداخات در وهله نخست به خود 

دستگاه قضايی آسيب می رساند.

   جايگزينی گفتمان مبارزه با فساد با گفتمان 
مبارزه با فاسد

»وکيلی« مديرمسئول روزنامه ابتکار نيز در اين جلسه 
گفــت: پيشــنهاد می کنــم در دوره مديريتی جديد قوه 
قضاييه، گفتمان مبارزه با فساد جايگزين گفتمان مبارزه 
با فاسد شود. وی همچنين يکی از اقدامات مثبت دو سال 
گذشــته در قوه قضاييه را اجرای دادگاه جرايم سياسی با 
حضور هيئت منصفه دانست و بر همين اساس، پيشنهاد 
داد که دادگاه های مربوط به حوزه جرايم اقتصادی نيز با 

حضور هيئت منصفه برگزار شود.

   موضوع تکريم ارباب رجوع در واحد های قضايی
»وثوق« مدير کل اخبار سيما با بيان اينکه اميدواريم ماحصل 
برنامه های کوتاه مدت قوه قضاييه در دوران تحول و تعالی برای 
مردم کاما ملموس باشد، گفت: تکريم ارباب رجوع در واحد های 
قضايی يکی از اصلی ترين خواسته های مردم از قوه قضاييه است. 
وی افزود: قوه قضاييه بايد بستری را برای مطالبه گری رسانه ها 

در جهت رفع موانع موجود در کشور فراهم کند.

   رسانه ها بازوی توانمند قوه قضاييه هستند
حجت الاسام »دعايی« مديرمسئول روزنامه اطاعات، رئيس 
قــوه قضاييــه را دارای صفاتی همچون قاطعيت، صراحت و رافت 
دانست و گفت: آقايان رئيسی و اژه ای، جلوه هايی از معرفت موجود 
در شهيدان بهشتی و قدوسی هستند. مديرمسئول روزنامه اطاعات 
رسانه ها را بازوی توانمند قوه قضاييه دانست و گفت: اين رسانه ها 
هستند که با اخبار و اطاعات دقيق خود می توانند زوايای تاريک 

هر موضوع و ماجرايی را برای قوه قضاييه روشن سازند.
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سلامت و تغذیه9
افزایش۴۰۰

درصدیقیمتمواد
اولیهتولیدقارچ
طیششماه!

هفته نامه اقتصادی ایران
مهدی رجبی رئیس انجمن پرورش دهندگان قارچ خوراکی از افزایش ۴۰۰ درصدی قیمت مواد اولیه تولید قارچ در کمتر از ۶ ماه و اقتصادی نبودن تولید این محصول به دلیل بالا رفتن 
هزینه های تولید خبر داد. وی در پاسخ به این سوال که آیا قیمت قارچ در روزهای اخیر افزایش یافته است یا خیر، گفت: قارچ افزایش قیمتی نداشته است و در حال حاضر قیمت آن به 
صورت عمده و فله کیلویی ۳۵ هزار تومان و به صورت خرده  فروشی و بسته بندی حدود ۵۵ هزار تومان است. ابتدای سال ۲۰ درصد افزایش قیمت داشتیم که البته منطقی نبود، زیرا 
هزینه های تولید به حدی بالا رفته است که این میزان افزایش قیمت، هزینه های تولیدکنندگان را پوشش نمی دهد. او با بیان اینکه تولید قارچ اقتصادی نیست و برخی از تولیدکنندگان 
دست از کار کشیده اند، افزود: در کمتر از ۶ ماه در مواد اولیه افزایش قیمت ۴۰۰ درصدی داشته ایم. کلش که برای بستر رویش قارچ استفاده می شود از کیلویی ۱۵۰۰ تومان در فروردین ماه 
به کیلویی ۴۵۰۰ تومان در اردیبهشت ماه رسیده و خاک بیش از ۲ برابر افزایش قیمت داشته است. همچنین به دلیل کاهش جوجه ریزی تولید کود مرغی نیز کاهش یافته است.متاسفانه 
دلالان بازار را در اختیار خود گرفته اند.  افزایش هزینه های تولید تولیدکنندگان را به ورشکستگی کشانده است و اگر فکری برای این شرایط نشود صنعت قارچ نابود خواهد شد. / ایسنا 

 آیا مصرف »آسپرین« صدمات ناشی
 از سرطان را کاهش می دهد؟

مطالعــه جديد نشــان 
می دهد، آسپرين می تواند 
خطــر مــرگ ناشــی از 
ســرطان های سينه، روده 
بزرگ و پروســتات را تا ۲۰ 

درصد کاهش دهد.
به گزارش فارس به نقل 

از ديلی ميل، مطالعه جديد نشان می دهد، آسپرين می تواند 
خطر مرگ ناشی از سرطان های سينه، روده بزرگ و پروستات 

را تا ۲۰ درصد کاهش دهد.
متخصصــان در پژوهش های خــود دريافتند، ۲۰ درصد 
کاهش مرگ و مير را در بيماران مبتا به سرطان که آسپرين 
مصرف می کنند، کشف کردند. ميليون ها نفر در سراسر جهان 
برای پيشگيری از ابتا به بيماری های قلبی آسپرين مصرف 
می کنند. آسپرين خون را رقيق می کند و خطر بروز لخته های 
خونی را کاهش می دهد؛ اکنون محققان متوجه خصيصه های 
ضد التهابی آسپرين برای کاهش خطر مرگ در صورت ابتا 
به برخی از سرطان ها شده اند. به گفته کارشناسان، اين داروی 
ارزان قيمت گســترش ســرطان در بدن را کاهش می دهد؛ 
آسپرين معمولاً به عنوان مسکن ارزان قيمت و موثر بدون نياز 
به نسخه شناخته می شود، اما يک مطالعه جديد نشان می دهد 
که اين نيز يک گزينه درمانی موفق سرطان است. پژوهشگران 
دانشگاه کارديف انگليس بررسی مطالعات مشاهده ای قبلی 
را در بيماران با ۱8 سرطان مختلف از جمله سينه، روده بزرگ 
و پروســتات انجام دادند؛ از حدود ۲۵۰ هزار بيمار، مصرف 
آســپرين با کاهش حدود ۲۰ درصدی مرگ و مير ناشــی از 
سرطان همراه بود، در مقايسه با افرادی که اين دارو را مصرف 
نکردند. اين مطالعه توسط پروفسور پيتر الوود، استاد افتخاری 
دانشگاه کارديف، که بيش از ۵۰ سال اثرات آسپرين را مطالعه 
مجلــه  در  آن  نتايــج  و  شــده  هدايــت  کــرده، 
»eCancermedicalscience« منتشر شده است. پيتر 
الوود گفت: تحقيقات ما نشــان می دهد آســپرين نه تنها به 
کاهش خطر مرگ کمک می کند، بلکه نشان داده شده است 
که باعث کاهش شــيوع ســرطان در بدن می شود؛ اصطاحاً 

گسترش متاستاتيک.

خبرپزشکی

سلامت

از سیر تا پیاز »گرمازدگی«

پادشاه گیاهان دارویی را بشناسید
پر کاربردترين و 

 پرمصرف ترين 
گياهان دارويی

آويشن ، گل گاوزبان ، کاسنی ، 
پونه ، رزماری و نعناع و ... گياهانی 
دارويی و پر از خاصيت هستند که 

اسم آنها را بسيار شنيده ايد. 
اما کاربرد اين گياهان 

دارويی چيست؟

از هزاران سال قبل از گياهان دارويی برای درمان بيماری های مختلف استفاده می کردند. امروزه نيز طب سنتی در بين مردم طرفداران زيادی دارد و بسياری 
از افراد برای درمان بيماری ها از خواص گياهان دارويی استفاده می کنند. برخی از گياهان دارويی از ديگر گياهان شناخته تر هستند که هم به صورت تازه و هم 

خشک شده در دسترس مردم قرار دارند .

گل گاوزبان
گاوزبان، يکی از معروفترين و پرمصرف ترين گياهان دارويی است 
. اين گياه علفی و يک ســاله يکی از غنی ترين منابع اســيدهای چرب 

اصلی بشمار می رود که در ارديبهشت تا شهريور گل می دهد و گلهای 
آن به رنگ آبی، سفيد و بنفش می باشد.

گل گاو زبان و برگ های آن تصفيه کننده خون ، آرام کننده اعصاب، ادرار 
آور ، تقويت کننده کليه ها ، برطرف کننده ســرماخوردگی ، از بين برنده ســرفه ، 

درمــان کننــده برونشــيت ، درمان کننده التهــاب و ورم کليه ، درمان کننده بيماری 
می کند.ســرخک و مخملک اســت.مصرف دم کرده گل گاوزبان به تنظيم ضربان قلب و درمان افســردگی نيز کمک 

گل 
وزبان

گا

گوجه فرنگی از جمله مواد غذايی به شــمار می رود که به گفته متخصصان مصرف بيش از حد آن ممکن 
اســت منجر به بروز مشــکات جدی برای افراد شــود. به گزارش باشگاه خبرنگاران جوان به نقل از اينديا، يک 
جملــه وجــود دارد کــه می گويد مصرف بيش از حد هر چيزی مضر اســت که در مورد گوجه فرنگی نيز کاما 
درســت اســت. اگر بيش از حد گوجه فرنگی مصرف می کنيد، مراقب باشــيد، زيرا ممکن اســت منجر به بروز 
برخی از عوارض جانبی در بدن شما شود. در ادامه به برخی از عوارض جانبی مصرف بيش از حد گوجه فرنگی 

اشاره شده است؛ 
رفلاکس اسيد معده

همانطور که می دانيد گوجه فرنگی ماهيت اسيدی دارد؛ بنابراين، پس از مصرف بيش از حد گوجه فرنگی، 
به دليل اسيد معده اضافی ممکن است سوزش معده يا رفاکس اسيد را تجربه کنيد. اگر از استرس گوارشی 
رنج می بريد يا عائم GERD )رفاکس معده( داريد، بايد به راحتی گوجه فرنگی را حذف کنيد. عائم آلرژی 

به گوجه فرنگی اغلب بافاصله پس از مصرف ميوه بروز می کنند.
مشکلات مربوط به کليه

طبق گفته متخصصان، افرادی که به بيماری های مزمن کليوی مبتا هستند بايد مصرف پتاسيم را محدود 
کنند و گوجه فرنگی سرشار از آن است. مقادير بالای اگزالات نيز اگر بيش از حد مصرف شود، می تواند منجر 

به مشکات کليوی شود.
سندرم روده تحريک پذير

گوجه فرنگی، با توجه به پوســت و دانه های تحريک کننده، ممکن اســت باعث ســندرم روده تحريک پذير 

شود و اگر از پيش دچار IBS هستيد، به گفته متخصصان گوجه 
فرنگی می تواند باعث نفخ شــکم شــود. گوجه فرنگی همچنين 

يکی از رايج ترين مواد حساسيت زای غذايی است که ممکن است 
مشکات روده ای ايجاد کند؛ بنابراين بهتر است گوجه فرنگی را 

به ميزان متوسط مصرف کنيد.
درد مفصل

تحقيقــات مداوم نشــان می دهد که مصرف بيش از 
حد گوجه فرنگی می تواند باعث تورم و درد در مفاصل 
شــود، زيرا آن ها مملو از يک آلکالوئيد به نام ســولانين 
هستند که مسئول تجمع کلسيم در بافت هاست و بعدها 

منجر به التهاب می شود.
آلرژی و عفونت

ترکيبی به نام هيســتامين در گوجه فرنگی ممکن اســت 
منجر به جوش های پوســتی يا واکنش های آلرژيک شود. از اين 

رو اگر به گوجه فرنگی حساسيت داريد، ممکن است دچار تورم دهان، 
زبان و صورت، عطســه و عفونت گلو شــويد. در ضمن گوجه فرنگی می تواند باعث درماتيت تماســی آلرژيک 

شود. در صورت حساسيت به پوست، فقط با لمس ميوه، خارش و متورم می شود.

مصرف بیش از حد گوجه فرنگی چه خطراتی دارد؟

با توجه به اوج گيری گرما در اين روزهای از سال و عدم اجتناب در رفت و آمدهای درون شهری 
و زير حرارت آفتاب ، گرمازدگی آن هم در دوران کرونا يکی از مشکات عديده ای است که ممکن 
است افراد بسياری را به سختی انداخته و يا خدايی ناکرده تا حد مرگ پيش ببرد، بنابراين لازم 
اســت با شــناخت اين حالت و عائم و روش های درمان آن در کاهش صدمات ناشــی از آن قدم 
برداريم.عائم گرمازدگی، تعريق شديد، ضربان قلب سريع و در نتيجه گرم شدن بيش از حد بدن 
اســت. به گزارش خبرگزاری صدا و ســيما ، اين حالت يکی از ســه سندرم مربوط به گرماست. در 
حقيقت گرمازدگی خفيف ترين و گرما گرفتگی )گرفتگی عضات بر اثر گرما( شديدترين آن است.

گرمازدگی چيست و چگونه درمان می شود؟
علل گرمازدگی شامل قرار گرفتن در معرض دمای بالا، به ويژه هنگامی که با رطوبت زياد و 
فعاليت بدنی شديد همراه باشد. در صورت عدم دريافت درمان سريع، گرمازدگی می تواند به 

سکته قلبی منجر شود. خوشبختانه در بسياری از موارد گرمازدگی قابل پيشگيری است.
علائم گرمازدگی

عائم گرمازدگی ممکن اســت به طور ناگهانی يا با گذشــت زمان، به خصوص با دوره های 
ورزش طولانی مدت ايجاد شود. عائم و نشانه های احتمالی گرمازدگی عبارتند از: پوست خنک، 
مرطوب و مور مور شده در اثر گرما- تعريق شديد - ضعف- سرگيجه- خستگی- نبض ضعيف 

و سريع - فشار خون پايين هنگام ايستادن -گرفتگی عضات -حالت تهوع - سردرد
در چه شرايطی مراجعه به پزشک الزامی است؟

اگر فکر می کنيد دچار گرمازدگی شده ايد، در ابتدا لازم است که:
 تمام فعاليت های خود را متوقف کرده و استراحت کنيد.

 به مکان خنک تری برويد.
 آب خنک يا نوشيدنی های ورزشی بنوشيد.

در صورت وخيم شدن عائم در طی يک ساعت با پزشک خود تماس بگيريد. اگر با کسی 
هستيد که عائم گرمازدگی دارد، در صورت گيجی يا آشفتگی، از دست دادن هوشياری يا عدم 
توانايی در نوشــيدن، فوراً به پزشــک مراجعه کنيد. اگر دمای مرکزی بدن )اندازه گيری توسط 
دماسنج مقعدی( به ۱۰۴ درجه فارنهايت )۴۰ درجه سانتيگراد( يا بالاتر برسد، به مراقبت های 

پزشکی فوری نياز خواهيد داشت.
علل گرمازدگی

ترکيب گرمای بدن با گرمای محيط دمای مرکزی ناميده می شود. اين به معنی دمای داخلی 
بدن است. بدن برای حفظ درجه حرارت مرکزی طبيعی که تقريباً 98.۶ فارنهايت )۳۷ درجه 
سانتيگراد( است نياز به دريافت گرما از محيط يا از دست دادن گرما دارد. در صورت بروز مشکل 
در عدم توانايی بدن در خنک کردن دمای مرکزی خود، گرمازدگی اتفاق می افتد. در هوای گرم 
بدن عمدتا با تعريق خنک می شود. تبخير عرق دمای بدن را تنظيم می کند. با اين حال، وقتی 
در هوای گرم و مرطوب بيش از حد ورزش کنيد يا فعاليت سنگين داشته باشيد، بدن قادر به 
خنک کردن خود نخواهد بود. در نتيجه ممکن است دچارگرمازدگی، خفيف ترين نوع بيماری 
مرتبط با گرما، شويد. عائم گرما گرفتگی معمولاً شامل تعريق شديد، خستگی، تشنگی و کرامپ 
يا گرفتگی عضات اســت. درمان ســريع نيز معمولاً از پيشــرفت عائم آن جلوگيری می کند. 
گرما گرفتگی را می توان با نوشيدن مايعات يا نوشيدنی های ورزشی حاوی الکتروليت ها، رفتن 

به مکان خنک تر مانند اتاق با تهويه مطبوع يا زير سايه و استراحت، درمان کرد.
عاوه بر هوای گرم و فعاليت شديد، ساير دلايل گرمازدگی عبارتند از:

کمبود آب بدن که باعث کاهش توانايی تعريق و حفظ درجه حرارت طبيعی بدن می شود. 
مصرف الکل که می تواند توانايی بدن در تنظيم دما را تحت تأثير قرار دهد.

پوشيدن لباس زياد، به خصوص لباس هايی که اجازه نمی دهند عرق به راحتی تبخير شود.
چه عواملی سبب تشديد علائم گرمازدگی می شود؟

هرکسی ممکن است دچار گرمازدگی شود، اما برخی از عوامل باعث افزايش حساسيت به 

گرما می شوند. از جمله اين عوامل می توان به موارد زير اشاره کرد:
سن بالا يا کم

خطر گرمازدگی در نوزادان و کودکان زير ۴ سال و بزرگسالان بالای ۶۵ سال بيشتر است. 
توانايی بدن در تنظيم درجه حرارت در افراد کم سن و سال کاماً تکامل نيافته است. در افراد 

مسن نيز ممکن است به دليل بيماری، دارو ها يا ساير عوامل اين توانايی کاهش يابد.
دارو های خاص

دارو هايی که توانايی بدن در هيدراته ماندن و واکنش مناســب به گرما را تحت تأثير قرار 
می دهند. اين دارو ها شامل دارو های مورد استفاده برای درمان فشار خون بالا و مشکات قلبی، 
کاهش عائم آلرژی، مســکن ها يا دارو های کاهنده عائم روانپزشــکی از جمله دارو های ضد 
روان پريشی هستند. به عاوه برخی از دارو های غيرقانونی، مانند کوکائين و آمفتامين نيز می توانند 

دمای بدن را افزايش دهند.
چاقی

وزن اضافی بر توانايی بدن در تنظيم درجه حرارت تأثير به سزايی دارد و موجب حفظ گرمای 
بيشتری می شود.

تغييرات ناگهانی دما
اگر به گرما عادت نداشته باشيد، مستعد ابتا به بيماری های مرتبط با گرما مانند گرمازدگی 
هستيد. سفر از يک منطقه با آب و هوای سرد به مکانی با آب و هوای گرم يا زندگی در منطقه ای 
که موج گرمای اوليه داشته باشد، فرد را در معرض خطر بيماری مرتبط با گرما قرار می دهد. 

زيرا بدن فرصتی برای عادت به دمای بالاتر نداشته است.
شاخص حرارت بالا

شاخص گرما يک مقدار درجه حرارت واحد است که احساسی را که دمای خارج از منزل و 
رطوبت به فرد می دهد، در نظر می گيرد. وقتی رطوبت زياد است، عرق به راحتی تبخير نمی شود 
و بدن در خنک سازی با مشکل مواجه شده و فرد را مستعد گرمازدگی و گرماگرفتگی می کند. 
هنگامی که شاخص گرما 9۱ درجه فارنهايت )۳۳ درجه سانتيگراد( يا بالاتر است، بايد احتياط 

کنيد تا بدنتان را خنک نگه داريد.
عوارض گرمازدگی

در صورت عدم درمان، گرمازدگی می تواند منجر به گرما گرفتگی شود. در چنين شرايطی 
يــک وضعيت خطرناک که با رســيدن درجه حرارت بــدن به ۱۰۴درجه فارنهايت )۴۰ درجه 
سانتيگراد( يا بالاتر رخ می دهد. گرماگرفتگی نياز به عمليات فوری پزشکی دارد تا از وارد شدن 
آسيب دائمی به مغز و ساير اندام های حياتی که منجر به مرگ می شود، جلوگيری به عمل آيد.

پيشگيری از گرمازدگی 
می توانيد برای جلوگيری از گرمازدگی و ساير بيماری های مرتبط با گرما اقدامات احتياطی 

انجام دهيد. هنگام افزايش دما، به ياد داشته باشيد:
 لباس های سبک و گشاد بپوشيد.

 پوشيدن لباس اضافی يا تنگ، جلوی خنک شدن بدن را می گيرد.
  مواظب آفتاب سوختگی باشيد.

آفتاب ســوختگی بر توانايی خنک شــدن بدن تأثير می گذارد؛ بنابراين در فضای باز از کاه 
لبه دار، عينک آفتابی و کرم ضدآفتاب با SPF حداقل ۱۵ هر دو ساعت يک بار استفاده کنيد.

 مصرف مايعات فراوان
 هيدراته ماندن به تعريق و حفظ دمای بدن کمک می کند.

 احتياط در مصرف دارو های خاص
اگر داروی مصرفی شــما اختالی در ميزان آب بدن يا دفع گرما به وجود می آورد، مراقب 

مشکات مربوط به گرما باشيد.
 داخل اتومبيلی که پارک شده ننشينيد.

اين يکی از دلايل عمده مرگ های ناشی از گرما در کودکان است. دمای خودرويی که زير 
آفتاب پارک شده می تواند در عرض ۱۰ دقيقه، ۲۰ درجه فارنهايت )بيش از ۶/۷ درجه سانتيگراد( 

افزايش يابد.
نشســتن داخل اتومبيل پارک شــده در هوای گرم، حتی اگر شيشــه ها پايين يا ماشين زير 
سايه باشد، ايمن نيست. وقتی ماشين را پارک می کنيد برای جلوگيری از ورود کودکان به داخل، 

آن را قفل نگه داريد.
 در ساعات گرم روز به خود استراحت دهيد.

اگر مجبور به انجام فعاليت شديد در روز گرم هستيد، مايعات بنوشيد و مرتبا در يک مکان خنک 
استراحت کنيد. ورزش يا فعاليت بدنی را در ساعات خنک روز مانند صبح زود يا عصر انجام دهيد.

 به آب و هوای جديد خو بگيريد.
زمان کار يا ورزش در گرما را تا زمانی که به آن خو می گيريد، محدود کنيد. افرادی که به 
هوای گرم عادت ندارند، مستعد ابتا به بيماری های مربوط به گرما هستند. چند هفته طول 

می کشد تا بدن با هوای گرم سازگار شود.
 احتياط در صورت داشتن ريسک فاکتور ها

در صورت مصرف دارو يا وجود شرايطی که احتمال بروز مشکات مربوط به گرما را افزايش 
می دهد، مانند سابقه بيماری گرمايی قبلی، از گرما بپرهيزيد. هنگام مشاهده عائم گرمازدگی 

نيز سريعا اقدامات لازم را انجام دهيد.
اگر در يک رويداد ورزشی بزرگ در هوای گرم شرکت می کنيد، اطمينان حاصل کنيد که 

در موارد اضطراری خدمات پزشکی در دسترس است.
نحوه تشخيص گرمازدگی

اگر به دليل گرمازدگی نياز به مراقبت پزشکی داريد، اين مشکل ممکن است برای پرسنل 
پزشــکی مشــخص باشــد. در غير اين صورت درجه حرارت مقعدی برای تأييد تشخيص و رد 
گرماگرفتگی اندازه گيری می شــود. اگر پزشــک مشکوک باشد که امکان تبديل گرمازدگی به 
گرما گرفتگی وجود دارد، ممکن اســت به آزمايشــات ديگری نياز باشد. اين آزمايش ها معمولا 

يکی از موارد زير را شامل می شود:
آزمايش خون برای بررسی سطوح پايين سديم يا پتاسيم خون و محتوای گاز های موجود 
در خون. آزمايش ادرار برای بررسی غلظت و ترکيب ادرار و عملکرد کليه که می تواند تحت تأثير 
گرمازدگی قرار گيرد. آزمايشــات عملکردی عضله برای بررســی رابدوميوليز- آسيب جدی به 
بافت عضانی. عکس برداری با اشــعه ايکس و تصويربرداری های ديگر برای بررســی آسيب به 

اندام های داخلی.
درمان علائم گرمازدگی

در بيشــتر موارد، با انجام موارد زير خودتان می توانيد گرمازدگی را 
درمان کنيد:

  استراحت در محل خنک
ورود به يک ساختمان با تهويه مطبوع بهترين راه است، 
اما حداقل يک مکان سايه دار پيدا کنيد يا در مقابل پنکه 

بنشينيد. به پشت بخوابيد و پا های خود را بالاتر از سطح قلب قرار دهيد.
 نوشيدن مايعات خنک

آب يا نوشيدنی های ورزشی بهترين انتخاب هستند. از مصرف نوشيدنی های الکلی بپرهيزيد، 
زيرا کمبود آب بدن را به دنبال خواهند داشت.

  اعمال خنک کننده
در صورت امکان دوش آب سرد بگيريد، در وان حاوی آب سرد بنشينيد يا حوله آغشته به 
آب خنک را روی پوست خود قرار دهيد. اگر در فضای باز هستيد، غوطه ور شدن در يک برکه 

يا جريان آب خنک می تواند به کاهش درجه حرارت کمک کند.
 پوشيدن لباس های سبک

هرگونه لباس غيرضروری را کنار گذاشته و اطمينان حاصل کنيد که لباس تان سبک و غير 
چسبان است.

اگر در عرض يک ســاعت پس از اســتفاده از اين اقدامات درمانی احساس بهبودی نکرديد، 
ســريعاً با پزشــک خود تماس بگيريد. برای خنک سازی بدن در دمای طبيعی، پزشک ممکن 

است از اين روش های درمانی استفاده کند:
 غوطه ور شدن در آب سرد

ثابت شده است که حمام آب سرد يا يخ موثرترين روش برای کاهش سريع دمای بدن است. 
هرچه سريع تر اين اتفاق بيفتد، خطر مرگ و آسيب به ارگان های بدن کاهش می يابد.

  استفاده از روش های خنک کننده تبخيری
اگر دمای بدن در محدوده گرما گرفتگی نيست و حمام آب سرد در دسترس نباشد، کارکنان 
مراقبت های بهداشتی ممکن است دمای بدن را با استفاده از روش تبخير کاهش دهند. در حالی 
که هوای گرم در حال وزش به سمت فرد است، آب خنک روی بدنش می ريزند تا بر اثر تبخير 

آن پوست خنک شود.
  استفاده از يخ و پتو های خنک کننده

روش ديگر اين است که فرد را در يک پتو خنک کننده مخصوص بپيچند و کيسه های يخ 
را در کشاله ران، گردن، پشت و زير بغل قرار دهند تا درجه حرارت پايين بيايد.

دارو هايی برای جلوگيری از لرز
اگر روش های درمانی برای کاهش دما باعث لرز شود پزشک داروی شل کننده عضله مانند 

بنزوديازپين تجويز می کند. زيرا لرز، دمای بدن را افزايش داده و درمان را بی اثر می کند.
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به دلیل گسترش اخبار جعلی؛ »واتس آپ« ۲ میلیون کاربر را حذف کرد.   واتس آپ حساب تعداد زیادی از دو میلیارد کاربر خود را به دلیل نقض قوانین پلتفرم درباره گسترش اخبار جعلی، مسدود 
کرده است. در همین راستا طی یک ماه بیش از ۲ میلیون حساب کاربری به دلیل نقض قوانین این پلتفرم حذف شده اند. این شرکت اعلام کرد حساب کاربرانی را حذف کرده که تعداد انبوهی 
پیام ارسال می کردند. طبق اعلام واتس آپ، بیش از ۹۵ درصد حساب های مذکور به دلیل استفاده غیر مجاز از ابزارهای ارسال انبوه پیام، مسدود شده اند. این ممنوعیت ها زمانی ایجاد شدند که 
کاربران پیام های متعددی را به دفعات بالا ارسال می کنند و به این ترتیب قوانین اپ درباره دفعات ارسال پیام را نقض کرده اند. تعداد زیادی از حساب های کاربری حذف شده، به هند تعلق دارند. 
این کشور بزرگ ترین بازار واتس آپ به حساب می آید و پلتفرم بیش از ۴۰۰ میلیون کاربر هندی دارد. این ممنوعیت ها زمانی ایجاد شدند که کاربران پیام های متعددی را به دفعات بالا ارسال 
می کنند. به این ترتیب قوانین اپ درباره دفعات ارسال پیام نقض می شود. شبکه اجتماعی مذکور در آوریل ۲۰۲۰ میلادی قوانین مربوط به دفعات ارسال پیام ها را برای مقابله با گسترش شایعات و 

اخبار جعلی ارائه کرد. در هند بسیاری از افراد برای دسترسی به اخبار به واتس آپ اتکا دارند. این در حالی است که چالش گسترش اخبار جعلی در کشور آسیایی بسیار گسترده است. / مهر 

هدف بانک سینا تلاش برای دستیابی 
به جایگاه واقعی و شایسته در نظام 

بانکی است

 رشد ۵0 درصدی سود پرداختی
 به سپرده گذاران

مجمع عادی سالانه بانک کارآفرين با حضور محمدرضا 
خورســندی رييس هيات مديره به عنوان رييس مجمع 
و دکتر محمدرضا فرزين مديرعامل بانک و دکتر فرشــاد 
محمدپــور دبير مجمع و با حضور ناظرين، حســابرس و 
بــازرس قانونــی و همچنين نماينده بورس به رســميت 

شناخته شد.
دکتر محمدرضا فرزين سخنران ديگر اين مجمع بود، 
وی ضمن ارائه گزارشــی به ســهامداران گفت : سال 99 
را با اين تفکر شــروع کرديم که در سيســتم بانکی سهم 
بيشتری داشته باشيم و جهش های به ثبت رسيده نشان 

مــی دهد در اين امر موفق بوده ايم.
وی با اشــاره  به رشــدهای سه رقمی ثبت شده، تاکيد 
کرد: البته در برنامه هايمان به اين نکته توجه داشــتيم 
که نسبت هايی بانکی بهم نريزد و همه بخش ها به صورت 
يکسان رشد کنند.  او تعيين تکليف حساب های مشکوک 
الوصول را يکی از اقدامات مهم خواند که در کاهش قابل 
توجه  NPL )نسبت مطالبات غيرجاری به کل تسهيات 
 NPL پرداختــی بانک موثر بوده اســت.  در حال حاضر
بانک زير پنج درصد است. همانند بسياری از  بانک های 
بزرگ دنيا،  و يا در  LCR  )نســبت پوشــش نقدينگی 
بانکی( نيز رشــد بالای ۱۰۰ درصد داشــتيم آنهم با در 
نظــر گرفتن اينکه نقدينگی کاهش نيابد و به اين ترتيب 
 NPL نظام بانکی است. طبق گفته فرزين LCR بهترين
بانک چهار و نيم درصد اســت. گروه مالی کارآفرين هم 
در راســتای بانک به پيشــرفت های قابل توجهی دست 
يافته است برای مثال بيمه کارآفرين جز بيمه های موفق 
کشــور است، شرکت ليزينگ کارآفرين وارد بورس شده 
و در بين شرکت های بورسی رتبه دوم را دارد. همچنين 
کارگزاری بانک جز بهترين کارگزاری های کشــور است. 
وی  با بيان اينکه تمام گزارش های ارائه شــده تاکنون 
مورد قبول سازمان بورس بوده است، افزود: تمام مجامع 

نيز براســاس برنامه و به طور منظم به موقع برگزارشــد.

دکتر سيد ضياء ايمانی مديرعامل بانک سينا با بيان آنکه 
جذب منابع برای بانک بســيار با اهميت است، خاطرنشان 
کــرد: همــکاران با اتکا بــه ظرفيت ها و امتيازات بانک بايد 
برای دســتيابی به جايگاه واقعی و شايســته در نظام بانکی 

تاش کنند.
او يکی از عوامل مهم در اين زمينه را جذب منابع ارزان 
قيمت دانســت و تصريح کرد: يکی از راه های جذب منابع 
ارزان قيمت، بازاريابی و تعامل با اشخاص حقوقی است چرا 
که اين اشخاص هم زمينه حضور مشتريان جديد به بانک 
را فراهم نموده و هم با تزريق منابع ارزان قيمت به بانک و 
دريافت خدماتی چون تســهيات و تعهدات، به افزايش و 
ارتقاء درآمدهای مشــاع و غيرمشاع و نهايتا تقويت جايگاه 
بانک کمک می کنند. وی  از مهمترين عوامل ســودآوری 
هر شعبه را پرداخت تسهيات برشمرده و افزود: همکاران 
بايد ضمن رعايت دقيق دستورالعمل ها و ضوابط، بهداشت 
اعتبــاری در پرداخت تســهيات بــرای کاهش معوقات را 
مدنظر داشته باشند. او بر صدور ضمانت نامه ها و گشايش 
LC به عنوان يکی ديگر از راه های درآمد شعب تاکيد کرد 
و اظهار داشت: اگرچه اين موضوع يکی از امتيازات مهم در 
رشد عملکرد شعب است اما اگر همين موضوع بدون مطالعه 
و عــدم بررســی اهليت و توانايی ضمانت خــواه و ذينفع، 
عملياتی شــود، بانک را با چالش های جدی همراه خواهد 
ساخت.  مطالبات غيرجاری، پول منجمد شده ای است که 
به چرخه توليد برنمی گردد و ســبب افزايش هزينه های 
مضاعف به بانک می شــود که با وصول آن می توان از اين 
منابع در جهت رونق و رشد اقتصاد استفاده کرد. همکاران 
بايد از فرصت های موجود در جهت خدمات رسانی مطلوب 
بــه مــردم نهايت بهــره را ببرند، چرا که اين امر هم رضايت 
خداوند و هم مردم را به همراه دارد.  سرمايه انسانی باانگيزه 
می تواند بانک را به ســمت پيشــرفت و تعالی، سوق دهد به 
همين جهت ايجاد محيطی بانشاط و بدون دغدغه فکری، 

هدف مديريت ارشد بانک سينا است. / روابط عمومی 

خبر بانک سپه جزو بانک های برتر در اشتغال زایی برای محرومانخبر
بانک سپه به سبب حمايت از اشتغال زايی 
محرومان و کمک به خوداتکايی مددجويان 
کميتــه امام خمينی )ره( در رديف برترين 

بانک های کشور انتخاب شد.
بــه گزارش پايگاه اطاع رســانی بانک، 
رئيــس کميته امــداد امام خمينی )ره( در 
آيين تجليل از »ياوران اشتغال« که با حضور 
معاون اول رئيس جمهوری، رئيس کل بانک 
مرکــزی و مديران عامل شــبکه بانکی در 
بانــک مرکزی برگزار شــد، با اعطای لوح 
ســپاس به مديرعامل بانک ســپه از وی و 

کارکنان اين بانک قدردانی کرد.
در متــن لوح ســپاس اعطايی مرتضی 
بختيــاری بــه محمدکاظم چقــازردی از 
حمايت هــا، پشــتيبانی ها و زحمات وی و 
مديران و کارکنان بانک ســپه در کمک به 
ترويج فرهنگ کار، تاش، توانمندسازی و 
 ايجاد اشــتغال بــرای محرومان تشــکر 

شده است.
در اين لوح ســپاس آمده است: سپاس 
بيکــران معبود بی همتا را که توفيق فرمود 
برای آرامش خاطر نسل آينده، ايجاد شوق 
زندگــی در جان های رنج ديده و خســته و 
گره گشــايی از امور محرومــان با تاش و 

مجاهدت های دلســوزانه همــه فعالان و 
ياوران عرصه توليد و اشــتغال، در راستای 
اعتای ميهن عزيز اســامی و آينده روش 
اين ســرزمين تحت زعامــت مقام معظم 
رهبری قدم برداريم. مديرعامل بانک سپه 
طی پيامی ضمن تبريک موفقيت بانک در 
حمايــت از ايجاد اشــتغال برای محرومان 
کشــور، افتخار قرار گرفتن بانک ســپه در 
رديف بانک های برتر کشور در پشتيبانی از 
خوداتکايــی مددجويان کميتــه امداد و 
سازمان بهزيستی را حاصل تاش بی وقفه 
مديــران و کارکنان اين بانــک به ويژه در 

واحدهای صف در سراسر کشور دانست.

بنــا به اظهار مديــران کميته امداد امام 
خمينی )ره(، بانک سپه با تسهيل و تسريع 
در پرداخت تســهيات قرض الحســنه به 
مددجويان به خوداتکايی بيش از ۲۵ هزار 
خانوار و خروج آنها از پوشش حمايتی اين 

کميته کمک کرده است.
بر اســاس اين گــزارش رئيس کل بانک 
مرکزی در اين مراســم با اشــاره به اينکه 
تسهيات تکليفی شبکه بانکی از ۱۵۶ هزار 
ميليارد تومان سال گذشته به حدود ۷۵۰ 
هزار ميليارد تومان در ســال جاری رسيده 
است، تصريح کرد: هرچند اين تکاليف کار 
را برای بانک ها سخت می کند اما نظام بانکی 

کشــور حمايت از توليد و اشتغال را وظيفه 
اصلــی خــود می داند و در ايــن راه از هيچ 

تاشی دريغ نخواهد کرد.
بــه گفتــه دکتر کميجانی تســهيات 
پرداختــی بانک ها به بخش های اقتصادی 
در ســال ۱۳99 نسبت به سال پيش از آن 
۶۳ درصد افزايش يافته اســت و اين ميزان 
در سه ماه اول امسال نيز نسبت به سه ماه 
اول 99 افزايشی در حدود ۷۱ درصد داشته 
اســت. وی با قدردانی از بانک هايی که در 
پرداخت تســهيات قرض الحسنه به اقشار 
ضعيف جامعه فعال بوده اند، گفت: پرداخت 
اين تسهيات هر چند سخت اما شيرين و 
ثمربخش است. کميجانی اعتبار اباغ شده 
بــرای کميتــه امداد امــام خمينی )ره( و 
ســازمان بهزيستی در سال جاری را ۱۳۰ 
هــزار ميليــارد ريال اعام کرد و افزود: اين 
ميــزان در ســال ۱۳9۷، ۲۰ هزار ميليارد 
ريــال بــود که بيش از 9۱ درصد آن محقق 
شــد. آيين تجليل از »ياوران اشــتغال به 
منظور  قدردانی از حمايت های نظام بانکی 
کشــور از اشتغال مددجويان کميته امداد 
امام خمينی )ره( و سازمان بهزيستی کشور 

برگزار شد.

نتايج يک تحقيق جديد تأييد کرده است که کوويد- ۱9 اثرات طولانی مدت بر ضربان قلب افراد آلوده ايجاد می کند، 
همچنين باعث بروز ســاير مشــکات قلبی و تأثيرات رفتاری و فيزيولوژيکی می شــود. افرادی که مبتا به کوويد- ۱9 
می شوند بيشتر در معرض خطر ابتا به ضربان قلب نامنظم و ساير بيماری ها هستند که تا ماه ها پس از از بين رفتن عائم 
وجود دارد. اين مطالعه نشــان داد که به طور متوســط پس از ابتا به عفونت کوويد-۱9، حدود ۷9 روز طول می کشــد تا 
ضربان قلب انســان به حالت اســتراحت عادی برگردد. بر اين اســاس، از هر شــش نفری که دچار کوويد- ۱9 شده اند، يک 
نفر پس از تجربه عائم اوليه خود با ضربان قلب نامنظم روبه رو شده و سطح انرژی حداقل تا چهار ماه بعد کاهش می يابد. 

دانشمندان همچنان نمی دانند اين آسيب احتمالی عضله قلب به دنبال کوويد- ۱9، چه مدت ادامه دارد./ مهر

دانشمندان با استفاده از آنزيم های موجود در زهرمار »افعی سرنيزه ای زرين«، يک چسب فوق العاده برای جلوگيری از خونريزی ابداع کرده اند که قادر است تنها ظرف چند ثانيه مانع از خونريزی 
شود. به گزارش ايسنا و به نقل از نيو اطلس، در حين جراحی يا وقوع يک آسيب تروماتيک، متوقف کردن سريع خونريزی می تواند باعث نجات جان افراد شود. اکنون دانشمندان برای حل اين 
مشکل به سراغ يک چيز غيرعادی رفته اند. آنها با استفاده از زهر يک نوع مار سمی موفق به ايجاد يک ابرچسب جديد شده اند که می تواند با تاباندن نور فعال شود و خونريزی را در عرض چند 
ثانيه متوقف کند. ماده موثره در اين چسب، »باتروکسوبين« نام دارد که به آن »رپتياز« نيز گفته می شود و يک آنزيم منعقد کننده و لخته کننده خون برگرفته از سم »مارهای افعی سرنيزه ای 
زرين« است.  مدت هاست که دانشمندان از اين آنزيم برای درمان خونريزی در حين جراحی استفاده می کنند و چند سال پيش نيز با يک هيدروژل نانوفيبری مخلوط شد تا يک بانداژ قابل تزريق 
ايجاد شود. محققان دانشگاه های »انتاريوی غربی«، »مانيتوبا« و »شانتو« برای اين مطالعه جديد، »باتروکسوبين« را در يک ژلاتين اصاح شده برای ساختن نوعی چسب جراحی وارد کردند. 

مهم اين است که اين چسب، در برابر خون مقاوم است، بنابراين به سرعت جلوی جريان خون را می گيرد و به محض قرار گرفتن در معرض نور شديد به سرعت مهر و موم می شود.

اختلالاتطولانیضربانقلبباابتلابهکرونا تولیدچسبزخمبازهرمار!

در فصلی که گذشت شرکت های بزرگ کشور بيش 
از ۲ ميليون و ۷8 هزار و ۳۶ تن فولاد صادر کردند که 
ناظر بر رشــد ۱۲8 درصدی عملکرد آنها در هم سنجی 

با پارسال است.
گزارش عملکرد شرکت های ذوب آهن و فولاد مبارکه  
اصفهــان، فــولاد خوزســتان، فولاد اکســين، فولاد 
هرمــزگان، فولاد آلياژی ايران، فولاد آذربايجان، فولاد 
خراســان، فولاد کاوه جنــوب، صبا فولاد، فولاد بناب، 
جهان فولاد سيرجان، سنگ آهن چادرملو و فولاد کوير 
حاکی اســت در خردادماه امســال اين شرکت ها 9۱۶ 
هزار و ۲۳۶ تن فولاد صادر کردند که حاکی از رشــد 

۱۰۴ درصدی در مقايسه با خرداد ماه 99 است.
در اين ميان، فولاد خوزســتان با صادرات ۵۲۳ هزار 
و ۳۲۱ تن بلوم، بيلت و اسلب در سه ماهه نخست امسال 
بهترين عملکرد را در بين شــرکت ها داشت و رشد 9۲ 

درصــدی بــه ثبت کرد.پس از آن ذوب آهن اصفهان با 
صادرات ۳۱۵ هزار و 8۴۴ تنی و رشــد ۷۵ درصدی و 
فولاد مبارکه با صادرات ۲۶۷ هزار و 8۶۱ تنی و رشــد 

۳۲۵ درصدی در مکان های دوم و سوم قرار گرفتند.
بهتريــن عملکرد خرداد مــاه نيز به ترتيب به فولاد 
خوزستان با ۱8۲ هزار و ۱۳۴ تن، فولاد مبارکه با ۱۶۱ 
هزار و 8۲9 تن و فولاد کاوه جنوب با ۱۲۳ هزار و ۶۰۰ 
تــن رســيد.بلوم، بيلت، اســلب، ورق عريض، مقاطع 
آلياژی- مهندســی، ميلگرد، آهن اســفنجی و بريکت 
گــرم، عمده محصولات فولادی صادراتی را تشــکيل 

می دهند.
مجمــوع صــادرات فولاد ايــران )فــولاد ميانی و 
محصولات فولادی( در سال گذشته 9 ميليون تن بوده 
که نســبت ســال 98، کاهش ۱۳.۱ درصدی نشــان 
می دهد.ايــن کاهش صادرات از نظر وزنی يک ميليون 

و ۳۶۲ هزار تن بوده است. پارسال صادرات فولاد ميانی 
کشــور ۶ ميليون و ۱۶۲ هزار تن بوده که کاهش ۱۱ 

درصدی را نسبت به سال 98 نشان می دهد.
از صادرات فولاد ميانی در ســال گذشــته، ســهم 
صــادرات بيلت و بلــوم چهار ميليون و ۵۶۴ هزار تن و 
ســهم صادرات اسلب يک ميليون و ۵98 هزار تن بوده 
است. صادرات اسلب در سال 99، کاهش ۲۳ درصدی 
را تجربه کرده و صادرات بيلت و بلوم، ۶ درصد کاهش 

يافته است.
کارشناســان معتقدنــد، برنامه هــای توســعه ای 
کشــورهای پيشــرو فولادی به ويژه هندوستان، رفع 
محدوديت های کرونايی و بازگشــت ديگر شرکت ها به 
مدار توليد، خطری برای بازارهای صادراتی فولاد ايران 
اســت و بايد از حالا برای صادرات ۱۵ميليون تنی در 

افق ۱۴۰۴ برنامه داشته باشيم./ ايرنا 
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مديرعامل شرکت پالايش نفت اصفهان در مجمع 
عمومی عادی ســاليانه اين شــرکت که برای بررسی 
عملکرد آن در سال مالی منتهی به ۳۰ اسفند ۱۳99 
و مجمــوع ۷۶ ميليارد ســهم که بــا حضور ۶۲.۶۳ 
ســهامداران برگزار شد، گفت: اگر پروژه های کيفی 
پالايشــگاه به طور کامل به بهره برداری برســد، تمام 
محصولات اين شــرکت يورو ۴ و يورو ۵ خواهد شد.

مرتضی ابراهيمی با بيان اينکه در حال حاضر ۱۰ 
شرکت پالايشی کشور در اين حوزه فعاليت می کنند، 
افزود: براســاس گزارش های عملکرد شــرکت های 
پالايشی در سال ۱۳99 شرکت پالايش نفت اصفهان 
از نظر دريافت خوراک نفت خام و ميعانات گازی در 
جايــگاه دوم قــرار دارد، همچنيــن از منظــر توليد 
محصــولات نفــت گاز در مقام نخســت، گاز مايع در 
مقام دوم بنزين در مقام ســوم و نفت ســفيد در مقام 

چهارم قرار دارد.
وی اشــاره به ســهم پالايشــگاه اصفهان در توليد 
فرآورده های نفتی در ســال 99، گفت: پالايشــگاه 
اصفهان ۱8 درصد گاز مايع)بدون احتساب پالايشگاه 
های گاز(، ۱۱ درصد نفت سفيد، ۲۱ درصد نفت گاز 
و ۱۱ درصد بنزين کشور را توليد می کند. همچنين 
اين شرکت در کنار توليد فرآورده های نفتی خوراک 
شرکت های پايين دستی پتروشيمی اراک، اصفهان، 
نفت ســپاهان، نفت جی و صنايع شــيميايی ايران را 

تأمين می کند.

او بــا بيــان اينکه پالايشــگاه اصفهان در مجموع 
توليدکننده حدود ۳۰ نوع فرآورده ويژه نفتی و ســه 
نوع محصول عمده بنزين، گازوييل و نفت کوره است، 
اظهار کرد: تمرکز اين شــرکت بر بهبود کيفيت اين 
ســه محصــول اســت و در اين راســتا پــروژه های 

ارزشمندی تعريف شده است.
در اين راســتا پروژه بنزين ســازی در سال 9۴ راه 
اندازی شد و به دنبال آن امروز تمام ۱۲ ميليون ليتر 
بنزين توليدی پالايشــگاه يورو ۵ اســت و بايد بگويم 
تنها پالايشگاه کشور هستيم که تمام بنزين توليدی 

آن يورو ۵ است.
وی با بيان اينکه در مجموع اين شرکت توليدکننده 
۲۱ ميليون ليتر گازوييل اســت، افزود: چهار ميليون 
ليتر گازوييل تحويلی به ســازمان اتوبوسرانی يورو ۴ 

و بقيه گازوييل توليدی اين شــرکت معمولی است.
به همين منظور پروژه DHT در قالب هشت پکيج 
تعريــف شــده کــه تاکنون ۵/9۲ درصد پيشــرفت 
فيزيکی داشته و اميدواريم در مجمع بعدی خبر بهره 

برداری اين پروژه بدهيم.
احــداث گوگرد زدايی ته مانــده برج های تقطير 
واحد )RHU( را نيز در دستور کار داريم که تا کنون 
۶8/۱۶ درصد پيشــرفت فيزيکی داشــته است. وی 

پيش بينی اتمام طرح را ســال ۱۴۰۵ اعام کرد.
او با اشاره به اينکه تأمين آب و برق به عنوان يکی 
از معضات اصلی پالايشــگاه مطرح اســت و در اين 

راســتا پروژه هايی تعريف شــده، تصريح کرد: اين 
شــرکت پروژه تصفيه خانه پســاب شاهين شهر را با 
 ظرفيــت ۷۰۰ مترمکعــب بــر ســاعت راه اندازی

 کرده است.
از ســال 9۶ تاکنون ميزان مصرف آب پالايشــگاه 
اصفهان با وجود راه اندازی واحدهای مختلف از جمله 
واحدهای تقطير و گاز مايع ۳، گرانول سازی گوگرد 
و … تغييری نکرده است، چراکه پروژه های بسياری 
برای صرفه جويی در مصرف آب تعريف شــده است، 
همچنيــن بــا اجرای طرح های مختلف در بخش گاز 
 نيــز، صرفــه جويی قابل توجهــی در انرژی مصرفی

 شده است.
به گفته ابراهيمی، پروژه تصفيه گازوييل يوتيليتی 
آفسايت و مخازن، پروژه گوگردزدايی از ته مانده برج 
های تقطير، احداث دو دستگاه ديگ بخار ۲۲۷ تنی 
و آب DM، مدنيزه کردن سيســتم برق پالايشــگاه، 
بازسازی برج خنک کننده A، احداث سيستم بازيابی 
گاز LPG از گازهای خروجی واحد آيزومريزاسيون 
و احــداث خــط انتقال آب درچه از جمله پروژه های 
زيست محيطی و اقتصادی در دست اجرای پالايشگاه 

اصفهان است.
وی در ادامه با اشاره به برخی کمک های باعوض 
اين شــرکت که ســال گذشــته در راســتای ايفای 
مســئوليت هــای اجتماعــی انجام گرفتــه افزود: 
پالايشگاه با اعتباری برابر با ۱۳۰/۱۵8 ميليون ريال 

اعتبار، در جهت حمايت از توســعه کشاورزی استان 
اصفهــان، کمک به دانش آمــوزان نيازمند از جمله 
خريد تبلت برای کودکان بی بضاعت، کمک به زلزله 
زدگان شهرســتان سی سخت، حمايت از توليد آنتی 
بــادی مقابله با ويروس کرونا و …. فعاليت داشــته 
است. در ادامه با تصويب اين مجمع مبلغ ۳۰۰ ميليارد 
ريــال برای مســئوليت های اجتماعــی، فرهنگی، 
ورزشــی و بهداشــتی و ۵۰۰ ميليارد ريال در جهت 

پروژه تأمين آب براســاس مصوبات کارگروه مقابله با 
خشکســالی تخصيص يافــت. همچنين برای تأمين 
پايــدار آب صنعــت و انتقــال آب از خليج فارس به 
اصفهان مقرر شــد ســرمايه گذاری در اين پروژه در 
قالب  ســرفصل جداگانه تعريف شــود و منابع لازم را 
با مشــارکت ســاير ســهامداران و … با رعايت اصل 
 ســهامداری تبييــن و گــزارش آن به ســهامداران 

داده شود./ روابط عموم

شرکت پالايش نفت اصفهان پيشرو در اجرای طرح های بهينه سازی و تأمين منافع سهامداران

تخصیص 300 میلیارد ریال براي مسئولیت هاي اجتماعي در پالایشگاه اصفهان
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جامعه، فناوری11
وضعیتواکسنهای
»فخرا«و»نورا«اززبان

وزیردفاعو
فرماندهسپاه

هفته نامه اقتصادی ایران
وزیر دفاع و پشتیبانی نیروهای مسلح گفت: در حال تقدیم گزارش مرحله دوم آزمون بالینی )واکسن فخرا( به وزارت بهداشت هستیم. به گزارش مهر، امیر سرتیپ حاتمی در حاشیه مراسم 
تجلیل از خدمتگزاران نیروهای مسلح در عرصه سلامت و مقابله با بیماری کرونا درخصوص آخرین وضعیت واکسن فخرا گفت: در حال تقدیم گزارش مرحله دوم آزمون بالینی به وزارت 
بهداشت هستیم. وی افزود: به محض اینکه این گزارش تجزیه و تحلیل نهایی شود، فکر می کنم ظرف ۱۵ روز آینده وارد مرحله سوم آزمون می شویم که یک کار تزریق نسبتاً عمومی خواهد بود 
و برای آن مرحله، تولید خوبی انجام می شود. حاتمی تصریح کرد: اگر نتیجه این کار خوب باشد، می تواند ظرف ۲۰ روز وارد بازار شود. فرمانده کل سپاه هم گفت: واکسن نورا یکی از مهم ترین 
پدیده ها و دستاوردهای ما است و مرحله آزمون انسانی و بالینی آن با موفقیت پشت سر گذاشته شد. به گزارش خبرگزاری صدا و سیما، سرلشکر حسین سلامی درخصوص فعالیت های سپاه 
در بحث کرونا، گفت: از همان ابتدای شیوع بیماری کرونا ما ورود کردیم؛ هم سپاه و هم بسیج با تمام ظرفیت و استعداد و بیمارستان های ثابت و صحرایی وارد شدند. وی افزود: یگان هایی هم 
برای ضدعفونی کردن معابر به کار گرفته شدند و همه گروه های جهادی بسیج و پایگاه های بسیج وارد عمل شدند و در طرح شهید حاج قاسم سلیمانی و غربالگری خانه به خانه نیز ورود کردند.

محمدرضا ميرتاج الدينی نايب رييس کميسيون برنامه و 
بودجه مجلس کنترل تورم را اولويت مجلس همزمان با روی 
کار آمدن دولت جديد دانست و گفت: هنر اين است که تورم 
همراه با تثبيت اقتصادی کنترل شــود و شــيبی مايم هم 
داشته باشيم.  وی در رابطه با برنامه ريزی مجلس برای اصاح 
قانــون بانکداری بــدون ربا گفت: اين طرح مهم و تخصصی 
است و قبل از آن بايد اصاح قانون نظام بانکی را داشته باشيم. 
برای رقم زدن استقال بانک مرکزی موافقت و مخالفت های 

بسياری صورت گرفته است.
او که از موافقان اين طرح است، گفت: برخی تصور می کنند 
استقال نظام بانکی دست دولت را می بندد و معتقدند دولت 
بايد منابع همه بانک ها را تامين کند.وی در عين حال »توليد« 
را مقدم بر هر امر ديگری دانست و افزود: قانون بايد به سمت 
توليد رود و دولت بايد تامين کننده »توليد« باشد. او معتقد 
است دولت بايد تا ۶۰ درصد از منابع بانکی را به سمت توليد 
هدايت کند و در اين بين بانک مرکزی با دولت تعارض دارد. 
وی کنترل تورم را اولويت مجلس همزمان با روی کار آمدن 
دولت جديد دانســت و افزود: قطعا مجلس يازدهم با دولت 
ســيزدهم همگرايی بيشــتری خواهد داشــت و اميدواريم 
کارهای جدی و اساسی برای کنترل تورم صورت گيرد. کنترل 
تورم بايد به گونه ای صورت گيرد که شــاهد رشــد مجدد آن 
نباشــيم. او تحليل برخی کارشناسان اقتصادی برای اعمال 
فشارها بر تورم را همچون فنر جمع شده ای دانست که پس 
از آزاد شــدن، تورم ســنگين ديگری را در آينده رقم می زند. 
هنر اين است که تورم همراه با تثبيت اقتصادی کنترل شود 
و شيبی مايم هم داشته باشيم ،  کنترل حجم نقدينگی در 
کشــور را سياســتی ضد تورمی خواند و  يکی از اهداف اصلی 
طــرح مجلس، اين اســت که حجــم نقدينگی بيش از دوره 
کنونی، نشــود ، دولت ها در صورت برخورد با کســری بودجه 
از بانــک مرکــزی اســتقراض کــرده و رقمــی را به عنوان 
تنخواه گردان از بانک مرکزی دريافت می کنند، اگر به خوبی 
از توليد حمايت کنيم، عرضه دربازار رونق گرفته که به کنترل 

تورم منتهی می شود. /تسنيم 

رونمایی از هفت دستاورد جدید 
مدیریت بحران

رضا کرمی محمدی رئيس ســازمان پيشــگيری و مديريت 
بحران شهر تهران از رونمايی اولين سامانه پايش برخط حرکات 
پوســته زمين شــهر تهران در آينده نزديک خبر داد. در آستانه 
شانزدهمين سالروز تاسيس اين سازمان مراسم رونمايی از آخرين 
دســتاوردهای مديريت بحران شــهر تهران با هدف دستيابی به 
توسعه و افزايش تاب آوری شهر در حوزه های مختلف پيشگيری 
و کاهش خطرپذيری، آمادگی، آموزش و فرهنگ سازی با حضور 
شهردار تهران به صورت آناين برگزار  شود. در اين مراسم عاوه 
بر رونمايی از سامانه پايش برخط حرکات پوسته زمين تهران، 
ايستگاه سطح سنجی برخط کانال ها و رودخانه های شهر تهران، 
ســامانه فرماندهی حوادث شــهر تهران، تابلوهای اعام هشدار 
مخاطرات جوی شــهر تهران، احداث و طرح تکميل پايگاه های 
جديد پشــتيبانی مديريت بحران و بســته جامع آموزشی شهر 
آماده رونمايی و مورد بهره برداری قرار می گيرد و همزمان خط 
توليــد نيمــه اتوماتيک ماســک ســه لايه در مجموعه يکی از 

پايگاه های مديريت بحران تهران افتتاح خواهد شد. / مهر 

اقدام آمریکا دست اندازی به منابع 
مالی ایران است نه آزادسازی

زهره الهيان نماينده مردم تهران و عضو کميسيون امنيت 
ملی و سياســت خارجی مجلس گفت: اقدام روزهای اخير 
آمريکا تحت عنوان آزادســازی بخشی از دارايی های ايران 
در کره و ژاپن در واقع دست اندازی به منابع مالی ايران بود 

نه آزادسازی آن.
 وی  با اشــاره به اقدام اخير آمريکا در آزادســازی بخشی 
از دارايی هــای ايــران در کــره و ژاپن گفت: آنچه که تحت 
عنوان آزادسازی بخشی از دارايی های ايران توسط آمريکا 
در کره و ژاپن مطرح می شود، در واقع دست اندازی به منابع 
ايران است نه آزادسازی آن.  دولت آمريکا اخيرا اعام کرده 
کــه بخشــی از دارايی های بلوکه ايــران در کره و ژاپن آزاد 
می شــود، اما دراختيار ايران قرار نمی گيرد، بلکه دراختيار 
شرکت های کره ای و ژاپنی که به ايران خدمات و کالاهايی 
را فروخته انــد قــرار خواهد گرفت.  ايــن اقدام يعنی زير پا 
گذاشــتن حقوق ملت ايران و دســتگاه سياست خارجی ما 
بايد در اين رابطه منابع ملی کشورمان را در بحث آزادسازی 
دارايی هــای ايران در کــره و ژاپن مورد پيگيری قرار دهد.  
چند وقتی است که آمريکا با هدف فشار به ايران دارايی های 
کشــور ما را بلوکه کرده و بســياری از منابع مالی ايران در 
کشــورهای مختلف مســدود شده و دراختيار کشور ما قرار 
نمی گيــرد.  مــا چندی پيش در مجلس از وزير امور خارجه 
در بحث آزادسازی دارايی های ايران سؤال کرديم و باز هم 
پيگيــر اين موضوع در مجلس خواهيم بود. اين اقدام تحت 
عنوان آزادســازی های دارايی های ايران هيچ ربطی به لغو 
تحريم ها ندارد و عما نه تحريمی لغو شده و نه دارايی آزاد 
شــد، بلکه بخشــی از دارايی های ما در کره و ژاپن دراختيار 
اين کشــورها قرار گرفته است.به گزارش فارس، آمريکا در 
چند روز قبل اعام کرده که بخشــی از دارايی های بلوکه 
ايران در کره و ژاپن آزاد می شــود ولی اين پولها دراختيار 
ايــران قرار نمی گيرد بلکه دراختيار شــرکت های کره ای و 
ژاپنی که به ايران کالاهايی را فروخته اند قرار خواهد گرفت.

به دليل انتشار محتواهای غيرقانونی
روسیه فیس بوک و تلگرام را جریمه کرد

دادگاه روســيه، فيس بوک و تلگرام را به دليل انتشــار 
محتواهای غيرقانونی جريمه کرد.

به گزارش خبرگزاری تسنيم به نقل از راشاتودی، دادگاه 
روسيه پس از عدم پاسخگويی شرکت های سازنده برنامه 
فيس بوک و تلگرام به ادعاهای دولت اين کشــور مبنی بر 
انتشار محتواهای غيرقانونی، اين دو شرکت را جريمه کرد.

جريمه روسيه برای غول رسانه های اجتماعی آمريکا يعنی 
فيس بوک شــش ميليون روبل )8۱ هزار دلار( اعام شــد 
در حالی که سازنده پيام رسان تلگرام تقريباً دو برابر يعنی 
۱۱ ميليون روبل )۱۵۰ هزار دلار( جريمه شــده اســت. 
دادگاه منطقه تاگانســکی مسکو روز پنجشنبه اعام کرد 
که فيس بوک را به دليل ارتکاب دو تخلف متفاوت اداری 
جريمه کرده است در حالی که تلگرام به دليل ارتکاب سه 
تخلف جريمه شده است. جزئيات اين تخلفات فاش نشده 
اســت. رويتــرز گزارش داد که نه فيس بــوک و نه تلگرام 
بافاصله به درخواست ها برای اظهار نظر پاسخ ندادند. دو 
اتهام مشــابه عليه توئيتر نيز مطرح شــده اســت و انتظار 
می رود دادگاه در مورد آنها رای صادر کند. دولت روســيه 
طــی ماه هــای اخير با چندين مورد جريمه نقدی به دليل 
انواع تخلفات محتوايی، نشــان داده است که نظارت خود 
را بر شبکه های اجتماعی به شدت افزايش داده است. اين 
کشــور همچنين از شرکت های فن آوری خارجی خواسته 
اســت تا در روســيه دفاتر خود را افتتاح کنند و همچنين 
اطاعات شــخصی شــهروندان را در خاک روسيه ذخيره 
کنند. اقدامات مشــابهی توسط کشورهای ديگر از جمله 
چين، هند و انگليس صورت گرفته است. بوريس جانسون؛ 
نخســت وزير انگليــس اخيراً با نمايندگان شــرکت های 
ســازنده رســانه های اجتماعی ديدار و بــه آنها در مورد 
جريمه هــای احتمالــی بالغ بر ۱۰ درصد از درآمد جهانی 
خود در صورت عدم جلوگيری از انتشار محتوای نفرت انگيز 

و نژادپرستانه هشدار داد.

 کنترل تورم؛ اولویت مجلس
 در دوره فعالیت دولت سیزدهم

خبر مشکلات ناشی از بی توجهی به فرهنگ »ما می توانیم« استخبر
رئيس مجلس شورای اسامی گفت: اگر 
در کشــور مشــکل داريم بــه خاطر ضعف 
مديريــت و بــی توجهی بــه فرهنگ »ما 

می توانيم« است.
محمــد باقرقاليبــاف در مراســم بهره 
برداری از طرح ملی توليد صنعتی ساختمان 
در وزارت دفــاع افزود: ما در کشــور زلزله 
خيزی زندگی می کنيم و جزو ده کشور اول 
حادثه خيز دنيا هســتيم. اين موضوع به ما 
ديکتــه می کند که فناوری مربوط به ايمن 
سازی، ســريع سازی، کيفيت ساختمان و 
اقتصادی بودن آن را فرا گيريم و اجرا کنيم.
وی با اشــاره به اينکه در دوران 8 ســال 
دفاع مقدس در محدوديت های بســياری 
قــرار داشــتيم گفت: مــا در آن روز فقط 
می توانستيم برد آتش خود را حداکثر تا ۲۵ 
کيلومتر برسانيم، اما از همان موقع با روحيه 
جهادی فرزنــدان اين ملت خودکفايی در 
زمينه هــای مختلــف را آغاز کرديم و امروز 
شــاهديم که می توانيم همان آتش را تا ۲ 
هــزار کيلومتر به اطراف خود هدايت کنيم 
و بــا همان روحيه ماهواره را در مدار زمين 

قرار می دهيم.

طرح صنعتی توليد ساختمان بايد 
مردمی سازی شود.

ما اين طرح صنعتی توليد ســاختمان را 
صنعتــی و بومی کرديم، اما اگر اين صنعت 
را مردمی ســازی نکنيم اين در نطفه خفه 
می شــود يعنی ما اگر اينجا می توانيم شش 
هزار واحد در سال در يک رده ۱۲ طبقه ای 
داشته باشيم اين بايد در جغرافيای متفاوت 

کشور و براساس نياز ها و آيين نامه هايی که 
وجود دارد و بحث شــهر و روســتا و قيمت 

تمام شده، مردمی سازی شود.
 صنعتگران و سرمايه گذاران ما بايد همه 
وارد اين کار شوند، در طرحی که در مجلس 
برای حوزه مســکن تصويب شده بنا نيست 
دولت يک ميليون مسکن بسازد، دولت يک 
مسکن هم نبايد بسازد، چون اگر بسازد هم 
گران می ســازد و هم به جای يک ميليون، 

صد هزار مسکن هم نمی تواند بسازد.
 مــا بايــد به طور کامل اين کار را مردمی 
ســازی کنيم و اجازه دهيم سرمايه گذاران 
و جوانان وارد کار شوند. ما می بينيم زمين 
بين ۴۵ تا ۵۵ درصد هزينه ساختمان را در 
بر می گيرد به همين دليل در همين قانونی 
کــه آورديــم پيش بينی صنــدوق زمين و 
مسکن کرديم يعنی دولت بيايد در آنجايی 
که بيشــترين بار بر دوش مســکن گذاشته 
می شود، جبران کند و انجام دهد ،  در کنار 
صنعتی بودن مسکن بايد به اقتصادی بودن 
کار، مصــرف کم انــرژی و ايمنی نيز توجه 

شود که از نکات مهم است. 

 امنيت اجتماعی؛ در گرو حل
 مشکل مسکن

رئيس مجلس شــورای اســامی گفت: 
مســکن در شرايط اقتصادی کنونی کشور 
صرفاً ســرپناه نيست بلکه آرامش و آسايش 
مــردم و امنيت روانی و اجتماعی جامعه در 
گرو آن اســت.  محمدباقر قاليباف در ادامه 
سخنانش در آيين بهره برداری از طرح ملی 
توليد صنعتی ساختمان رفع مشکل مسکن 
را از اولويت هــای مجلــس در برنامه هفتم 
توســعه دانســت و افزود: در اين شــرايط 
کرونايی و شرايط دشوار زندگی هر دو طرف 
مؤجر و مســتأجر در استرس و نارحتی اند، 
زيــرا مؤجر آپارتمان کوچکــی دارد که با 
اســتفاده از آن به عنوان دارايی می خواهد 
زندگی اش را اداره کند و مســتأجر نيز در 
شــرايط ســخت کنونی می خواهد در آنجا 

زندگی کند.
 مؤجر ناگزير از افزايش قيمت اســت در 

حالی که مســتأجر توان تأمين آن را ندارد 
و هر دو طرف آسيب می بينند.

امــروزه معضل مســکن امنيت روانی و 
اجتماعــی مــا را از بيــن برده اســت و چه 
بخواهيــم و چه نخواهيم مســکن يکی از 
عناصر مهم در حوزه سرمايه تلقی می شود 
و با تورم رو به رشــد کنونی اگر فرد صاحب 
خانه نباشــد ديگر هيــچ گاه صاحب خانه 

نخواهد شد.
 با اين شــرايط می گوييم چرا ازدواج در 
کشــور کند انجام می شود يا چرا با افزايش 
طــاق مواجهيــم؟ يا اينکه چــرا در حوزه 
جمعيت، نرخ رشد ما منفی می شود؟ پاسخ 
روشــن است، زيرا اين ها از عوامل مهم اين 
مســائل است. البته منظورم اين نيست که 
اين ها همه عوامل اين مسائل است، اما قطعاً 
از مهمترين عوامل آن محسوب می شود. بر 
ايــن اســاس اگر رهبــر معظــم انقاب 
می فرمايند مســکن يکی از پيشــران ها در 
حوزه اقتصاد کشــور تلقی می شــود به اين 
علــت اســت که در حوزه هــای اجتماعی، 
فرهنگی و مســائل کانــی مانند افزايش 
جمعيت و آرامش اجتماعی، رفع مشــکل 
مســکن لازمه تحقق اهداف و حل مســائل 
اســت. وی  ابراز اميدواری کرد گروهی که 
طرح ملی توليد صنعتی ساختمان را بومی 
ســازی کردند بتوانند آن را مردمی سازی 
کنند، زيرا مردمی سازی به مراتب سخت تر 
از بومی ســازی آن است ، از آذر پارسال که 
ايــن گروه فعاليتش را آغاز کرد در کمتر از 
يک سال توانست حدود 8۰ هزار متر مربع 

بنا و سوله بسازد. / صدا و سيما

آمادگی تأمین نیازمندی کشور در صنعتی سازی مسکن

 اگر بخواهيم در استان و محل ديگری طرح ملی توليد 
صنعتی ساختمان را ايجاد کنيم، بافاصله می توانيم آن را 

به هر تعدادی که در کشور مورد نياز است، تکثير کنيم.
امير ســرتيپ حاتمی وزير دفاع و پشــتيبانی نيرو های 
مســلح در آيين افتتاح طرح ملی صنعتی سازی ساختمان 
که در پاکدشــت برگزار شــد، گفت: وزارت دفاع کار های 
مختلفی را برای نيرو های مسلح انجام می دهد که از جمله 
آن ها می توان به تجهيز دفاعی نيرو های مسلح اشاره کرد.

 مردم و نيرو های مســلح توقع دارند که وزارت دفاع در 
هر عرصه ای که وارد می شود، ورود فناورانه باشد و يکی از 
کار هايی که بنا شــد در يکی دو ســال گذشته وزارت دفاع 
برای نيرو های مسلح انجام دهد کمک به مسکن دار شدن 
همکاران و همرزمان عزيز ما در نيرو های مســلح اســت که 
در قالب يک قرارداد ۱۰۰ هزار واحد با وزير مســکن راه و 

شهرسازی انجام شد.
 يکی از مســائلی که در تامين اين تعداد مســکن وجود 

دارد زمان، قيمت و کيفيت مسکن هايی است که در کشور 
توليد می شــود و با توجه به رويکرد فناورانه ای که وزارت 
دفاع در موضوع های مختلف دارد، در بحث ساخت مسکن 
نيز تاش کرديم يک کار جديدی را برای نيرو های مســلح 
و کشور عزيزمان انجام دهيم و آن طرح ملی صنعتی سازی 

ساختمان است.
البتــه در ايــن زمينه کار هايی در جهان صورت گرفته و 
در کشــور ما نيز اقداماتی شــده است، ما تاش کرديم يک 
کار لبه دانشــی و جديد را برای کشــور انجام دهيم لذا اين 
صنعت که امروز مشاهده می کنيد، ايجاد شده است که در 
مرحله نخست با ظرفيت توليد سالانه ۳ هزار واحد مسکن 

آغاز به کار می کند و قابل افزايش تا سه برابر است.
وی طراحی و ايجاد اين صنعت را بومی اعام کرد و افزود: 
اگر بخواهيم در استان و محل ديگری اين صنعت را ايجاد 
کنيم، بافاصله می توانيم آن را به هر تعدادی که در کشور 
مورد نياز است تکثير کنيم؛ اين کار قيمت و زمان در تولد 
مسکن را به طور قابل ماحظه ای کاهش می دهد به نحوی 
کــه بــه لحاظ زمان ما می توانيم مســکنی را که حدود ۱۲ 
طبقه و ۱۱ متر مربع در قالب ۷۰ تا 8۰ واحد مسکن است 
و در بهترين شرايط حدود ۳ سال در کشور ساخته می شود؛ 

در حدود کمتر از ۶ ماه اجرا می کند.
 قيمت مسکن نيز حدود ۲۰ درصد کاهش پيدا می کند 
و اگر طول عمر ساختمان را به اين درصد اضافه کنيم شايد 
حدود ۵۰ درصد قيمت تمام شده کاهش پيدا می کند، زيرا 
عمر ســاختمان هايی که توسط اين صنعت توليد می شود 
بسيار طولانی تر از ساير روش هاست. اگر کيفيت و مقاومت 
در برابــر زلزلــه و آتش ســوزی را اضافه کنيم به طور کلی 

کاهش قابل ماحظه ای را خواهيم داشــت و اميدواريم با 
اين طرح ملی ساختمان يک اتفاق خوب در عرصه ساخت 
مسکن در سطح کشور رخ بدهد و مردم عزيز ما بهره آن را 
در ســاليان آينده ببرند و اگر از اين ســبک ســاختمان در 
کشــور استقبال شــود، تحولی در سرعت کيفيت و قيمت 

ساخت ساز مسکن اتفاق می افتد.
او با اشــاره به همکاری وزارت دفاع و وزارت مســکن و 
شهرسازی در در عرصه ساخت مسکن و اجرايی کردن طرح 
ملی صنعتی ســازی مســکن گفت: اين پروژه کار مشترک 
اســت و هر جا که مد نظر وزارت مســکن باشــد ما آماده 

همکاری و اجرای اين طرح هستيم. 
چگونه ساختمان ۱۲ طبقه در ۶ ماه ساخته می شود؟

در طرح صنعتی ســازی ســاختمان، چرخه احداث يک 
ســاختمان ۱۲ طبقه با زير بنای حدود ۱۱ هزار متر مربع 
با ظرفيت تقريبی ۷۰ واحد آپارتمان از ۳ سال به حدود ۶ 
ماه کاهش می يابد. امروز پروژه ملی طرح صنعتی ســازی 
ساختمان توسط وزارت دفاع با حضور رييس مجلس شورای 
اسامی آغاز به کار کرد. در طرح صنعتی سازی ساختمان 
تمام قطعات يک ســاختمان در کارخانه توليد می شــود و 

سپس در محل احداث بنا به هم وصل می شود.
ايــن طرح مطابق بــا آيين نامه های روز دنيا طراحی و از 
نظــر کاهش مصرف انــرژی، عايق بندی صوتی و حرارتی، 
زلزله و آتش سوزی بسيار مناسب است و قيمت تمام شده 
آن نيز مناسب تر از ساير روش های مرسوم است. در معماری 
اين ســاختمان ها آرامش، آســايش، سبک و الگوی جديدِ 
مطابق با فرهنگ اصيل ايرانی اســامی رعايت شــده است. 

/ صدا وسيما 

چهاردهمين دوره جشنواره کارآفرينان برتر برگزار می شود با اين اهداف که اولا فرصتی ويژه برای افراد خاق، صاحبان کسب وکارهای متمايز 
و درنهايت کارآفرينان حوزه گردشگری ايجاد شود و دوما امکان محک و رقابت ميان آنها را برای دستيابی به برترين های اين حوزه فراهم کند.  
زاهد شفيعی، مديرکل دفتر برنامه ريزی، آموزش و مطالعات گردشگری وزارتخانه ميراث فرهنگی با بيان اين که اين جشنواره توسط وزارت کار و 
تعاون و رفاه اجتماعی در ســال جاری برگزار می شــود، گفته: در اين دوره از جشــنواره، صنعت گردشــگری نيز وارد عرصه رقابت شده و کارآفرينان 
karafarinanebartar.  خود را انتخاب خواهد کرد. وی با يادآوری اين که در حال حاضر مراحل ثبت نام داوطلبان اين رويداد از طريق سايت

mcls.gov.ir در حال انجام است و تا دهم مرداد ادامه دارد، افزود: باوجود شرايط ناشی از کرونا و رکود در بخش گردشگری، برگزاری اين گونه 
رويدادهای رقابت آفرين می تواند برای سال های آتی تجارب موثری در مشارکت و رقابت واحدهای مختلف گردشگری به شمار آيد./جام جم ديلی

هيات عمومی ديوان عدالت اداری دســتورالعمل وزرای علوم، بهداشــت و رئيس دانشــگاه آزاد اســامی را مبنی بر نقل وانتقال و تغيير رشــته فرزندان اعضای 
هيات علمی به محل خدمت عضو هيات علمی باطل کرد.  طبق بند دو دســتورالعمل اجرايی مصوبه جلســه هفتصدوســی وپنج مورخ ۲۵/۴/9۲ شــورای عالی انقاب 
فرهنگی درخصوص تسهيات فرزندان اعضای هيات علمی به شماره ۶9۳۱۲ مورخ ۱۴/۵/9۲؛ پذيرفته شدگان آزمون سراسری می توانند از دانشگاه مبدا به يکی 
از دانشگاه های واقع در شهر محل خدمت و ترجيحا دانشگاه محل خدمت عضو هيات علمی يا درصورت نبودن آن رشته در آن شهر به دانشگاه نزديک ترين شهر 
به محل خدمت عضو هيات علمی با تعيين ســازمان ســنجش آموزش کشــور در همان مقطع و گروه آزمايشــی و دارا بودن حد نصاب مطابق با ضوابط، انتقال يا 
تغييررشــته بدهند. هيات عمومی ديوان عدالت اداری پس از بررســی موضوع را تبعيض ناروا در حق مشــمولان و مغاير با بند 9 اصل ســوم و اصل ۱9 قانون اساســی 

دانست و جواز انتقال و تغيير رشته فرزندان اعضای هيات علمی را خارج از حدود اختيار وضع کننده تشخيص و دستورالعمل مذکور را ابطال کرد.

یکفرصتویژهبرایکارآفرینانحوزهگردشگری ابطالمجوزنقلوانتقالفرزنداناعضایهیاتعلمیدانشگاهها
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 ســعيد زرندی معاون طرح و برنامه وزارت صمت با 
تاکيد بر تداوم رشد توليد در حوزه های مختلف صنعتی 
و معدنی در ســه ماهه نخست ۱۴۰۰، از افزايش صدور 
پروانه هــای بهره بــرداری در حوزه صنعت و رشــد ۵۶ 

درصدی اشــتغال در اين حوزه خبر داد.
وی با يادآوری سياســت های تسهيل صدور مجوزها 
و اباغيه های درون سازمانی وزارت صنعت برای حذف 
قوانين و مقررات مزاحم توليد، از رشد 8/ ۳۱ درصدی 
مجوزهای تاســيس و رشد ۳/ ۲۵ درصدی پروانه های 
بهره برداری بخش صنعت در سه ماه  نخست سال جاری 

خبر داد.  در سه ماه  ابتدای سال جاری حدود ۱۰ هزار 
و ۷۱۴ فقره جواز تاســيس با ســرمايه گذاری بيش از 
۲۷۱ هزار ميليارد تومان صادر شــده اســت که موجب 
ايجاد ۲88هزار و 9۶ فرصت شغلی در کشور شده است.  
پروانه های بهره برداری نيز نزديک به   هزار و ۵۷۲ فقره 
پروانه در بازه زمانی مذکور با ســرمايه گذاری بيش از 
۴۶ هزار ميليارد تومان در حوزه صنعت صادر شــده و 
۳9 هزار و ۵۶۶ فرصت شغلی را ايجاد کرده است ، در 
حوزه معدن نيز در سه ماهه نخست ۱۴۰۰، پروانه های 
اکتشــافی با رشد بيش از هشت درصدی به ۲۲۱ فقره 

افزايش يافته و گواهی کشف های صادر شده نيز با رشد 
نزديک به چهار درصد به ۱۰۷ فقره رسيده است. او با 
تاکيــد بر اهميت حــوزه معدن و برنامه های وزارتخانه 
برای حداکثر بهره برداری از اين منابع، رشد پروانه های 
اکتشــاف و گواهی های کشــف را بــه معنای افزايش 
جذابيــت اين حوزه برای ســرمايه گذاران اعام کرد. 
هزينه های گواهی های کشــف با رشــد نزديک به ۵۷ 
درصد به ۳۳۳ ميليارد ريال افزايش پيدا کرده اســت. 
در ســال های اخيــر توجــه جــدی در وزارتخانــه و 
سازمان های تابعه برای بهره برداری حداکثری در حوزه 

معدن شکل گرفته است و براساس آمار و گزارش های 
مربوط به سه ماه نخست سال، ۱۲۱ پروانه بهره برداری 
با اشــتغال زايی بيش از  هزار نفر در کشــور صادر شده 
اســت. وی بر ضرورت برنامه ريزی برای حفظ و ارتقای 
نرخ رشــد توليد محصولات صنعتی و معدنی در کشور 
تاکيد کرد و جذب سرمايه و ايجاد بازار جديد را لازمه 
تــداوم توليد برشــمرد.  نــگاه وزارت صنعت يک نگاه 
حمايت از توليد است و به همين منظور رويکرد توليد 
صادرات محور و واردات مبتنی بر توليد مورد توجه قرار 

دارد. / روابط عمومی 

آخرین وضعیت جواز تاسیس و پروانه بهره برداری
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هفته نامه اقتصادی ایران
بررسی روند بهره وری در ایران بر اساس آنچه در برنامه های پنج ساله توسعه پیش بینی شده و آنچه عملا اتفاق افتاده، نشان دهنده عدم تحقق و اغلب رشدهای منفی است. به گزارش »ایسنا« جزئیات بهره وری در 
گزارش های سازمان ملی بهره وری نشان می دهد که تا پایان سال سوم اجرای برنامه ششم توسعه حد فاصل سال ۱۳۹۶ تا ۱۳۹۸، رشد بهره وری کل عوامل تولید منفی ۹/ ۳ درصد اعلام شده است؛ درحالی که این میزان 
در برنامه ششم توسعه ۸/ ۲درصد پیش بینی شده بود و فاصله ای حدود ۷ درصدی با یکدیگر دارد. میزان بهره وری عوامل تولید در برنامه پنجم توسعه منفی ۶/ ۰درصد، برنامه چهارم ۵/ ۰ و در برنامه سوم ۱۰/ ۱درصد 
بوده است. در رابطه با شاخص بهره وری کل عوامل تولید در سال ۱۳۹۸ نیز آمار نشان می دهد که این شاخص بر اساس ارزش افزوده فعالیت اقتصادی در این سال با احتساب نفت منفی ۱/ ۶ و بدون نفت منفی ۸/ ۲درصد 
بوده است. بر اساس این شاخص، گروه نفت و گاز با منفی ۳/ ۱۴، صنعت منفی ۷/ ۸، ساختمان منفی ۷/ ۸درصد پایین ترین بهره وری را در بخش های اقتصادی داشتند. همچنین ارتباطات با ۲/ ۱۶ و معدن با ۱/ ۴ بالاترین 
بهره وری را به خود اختصاص داده اند. رشد بهره وری نیروی کار نیز منفی ۳/ ۸ با احتساب نفت و منفی یک بدون احتساب نفت بوده است. رشد شاخص بهره وری سرمایه نیز در مجموع بخش های اقتصادی منفی ۱/ ۶ و 
بدون نفت ۳/ ۱درصد گزارش شده است. رشد شاخص بهره وری کل عوامل تولید بر اساس ستانده فعالیت اقتصادی در همین سال با احتساب بخش نفت به منفی ۳/ ۴ و بدون احتساب نفت ۳/ ۰ رسیده است. همچنین 

رشد شاخص بهره وری کار نیز منفی ۴/ ۶ با احتساب نفت و منفی یک بدون نفت است. شاخص رشد بهره وری سرمایه نیز در مجموع منفی ۶/ ۱ با نفت و مثبت ۳/ ۱ بدون نفت گزارش شده است. 

يک فناوری جديد با دستگاه های بسيار کوچک که از مواد ژنتيکی ساخته شده اند، سلول های ويروسی را قبل از اينکه بتوانند سلول های انسانی را آلوده 
کنند، به دام می اندازد.  به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای، محققان دانشگاه فنی مونيخ)TUM(  يک روش درمانی جديد ابداع کرده اند که عفونت های ويروسی 
را به دام می اندازد و ويروس ها را بی خطر می کند.  محققان با استفاده از روش »اوريگامی دی ان ای«)DNA origami(، نانوکپسول های ساخته شده از مواد 
ژنتيکی ساخته اند که می تواند با در آغوش گرفتن ويروس ها، آنها را خنثی کند.  روش »اوريگامی دی ان ای« اساسا دی ان ای را برای جمع شدن و تا خوردن 
به شکل صفحات سه بعدی و مثلثی برنامه ريزی می کند.  تيم ابداع کننده اين فناوری جديد سال هاست که روی برنامه نويسی دی ان ای کار و آزمايش می کنند. 
آنها برای جديدترين کار خود »نانو اشيای توخالی« ساختند که اساسا ويروس ها را به دام می اندازد و از آلوده شدن سلول های ديگر به آنها جلوگيری می کند.  

اين تله های کوچک از ۲۰ سطح مثلثی تشکيل شده اند و داخل تله ها با مولکول هايی پوشيده شده است که به ويروس ها متصل می شوند. 

شرکت LG  از نسخه جديد ماسکی که به ميکروفون و اسپيکر مجهز است، رونمايی کرد. به گزارش ايسنا و به نقل از نيواطلس، شرکت LG، ماسک خود 
موسوم به PuriCare Wearable Air Purifier را با مجهز کردن به ميکروفون و اسپيکر به روزرسانی کرده است. اين ابزار جديد ابتدا در تايلند و سپس در 
ساير نقاط جهان عرضه خواهد شد. شرکت LG در سال گذشته، يکی از نخستين شرکت های تجهيزات الکترونيکی بود که به توليد ماسک روی آورد. اين 
ماسک، فناوری تصفيه هوای خود را به يک ابزار قابل حمل منتقل می کند. نسخه جديد اين ماسک، کوچک تر و سبک تر است و ويژگی های حياتی جديدی را 
شامل می شود تا يک مشکل بزرگ موجود در نسخه ابتدايی را برطرف کند.  مشکل بزرگ نمونه ابتدايی، دشواری مکالمه هنگام زدن ماسک بود. گزارش ها نشان 
می داد که صداها به صورت قابل توجهی از بين می روند و کاربران مجبور می شوند تا ماسک خود را هنگام صحبت کردن بردارند. شرکت LG برای غلبه کردن 

بر اين مشکل، يک ميکروفون و يک اسپيکر را در ماسک گنجانده است که صدای کاربر را هنگام مکالمه تقويت می کند.

عقیمکردنویروسهابامحبوسکردنآنها! پیشگیریازکووید-۱۹باماسکمجهزبهمیکروفونواسپیکر

تامین روزانه ۶0 تن اکسیژن رایگان 
توسط شرکت فولادمبارکه 

سيد امير طباطبائيان، مدير انرژی و سيالات 
شرکت فولاد مبارکه

بــا شــيوع کرونا، از ابتدای تابســتان 99 تاکنون 
شــرکت فولاد مبارکه طی تفاهم نامه ای با دانشــگاه 
علوم پزشکی و در راستای مسئوليت اجتماعی خود، 
تامين اکســيژن رايگان مراکــز درمانگر کرونايی را 
برعهــده گرفــت. با توجه به نياز ضــروری مبتايان 
کرونا به اکسيژن اين اقدام توانست هم به سوداگری 
در اين زمينه پايان دهد و هم از ميزان تلفات و مرگ 

و ميرهای ناشــی از اين بيماری بکاهد.
شــرايط خشکســالی و افزايش دما باعث شــد که 
توليد برق کشــور کفاف نيازهای موجود را ندهد و با 
اعمال محدوديت و خاموشــی برق دربخش خانگی 
مواجه شديم که برای کاهش فشار کمبود توليد برق 
بــر بخــش خانگی، هيئت وزيران در تاريخ ۱۶ تيرماه 
مقــرر نمــود که طی اقدامی بی ســابقه اجرای طرح 
های مديريت کاهش مصرف به ســقف ۱۰ درصدی 
 ديمانــد مصرفــی بر صنايــع ســنگين نظير فولاد

 اعمال شود.
در يک ســال اخير شــرکت فولاد مبارکه اکسيژن 
رايگان در اختيار مراکز درمانگر کرونا قرار داده بود، 
امــا محدوديت هــای برق می توانســت پلنت های 
اکســيژن ساز اين شرکت را که به انرژی برق وابسته 
انــد از مــدار توليد خارج کند چرا که برق تحويلی به 
شــرکت تنها فقط کفاف روشــنايی و نيازهای اوليه 
اين شــرکت را می داد. در همين خصوص جلســاتی 
با شرکت برق منطقه ای و استانداری اصفهان برگزار 
شد و مقرر گرديد که تامين برق مورد نياز واحدهای 
توليد اکســيژن شــرکت فولاد مبارکه تامين شود تا 
مراکــز درمانگر کرونا با محدوديت اکســيژن مواجه 
نشوند. در همين راستا جلسه ای در تاريخ ۲۲ تيرماه 
هم برگزار شد و مقرر شد شرکت فولاد مبارکه تامين 
روزانه ۶۰ تن اکســيژن مايع رايگان را تضمين کند 
کــه اين تعهد بدون منت و در راســتای مســئوليت 
اجتماعی شــرکت فولاد مبارکه خواهد بود تا با اميد 
بــه خــدا و با رعايت دســتورالعمل های بهداشــتی 
بتوانيــم از پيک ســنگين کرونــا که مراکز درمانی را 

متاثر کرده اســت؛ عبور کنيم.

تجلیل رئیس کمیته امداد از اشتغالزایی 
بانک صادرات ایران برای محرومان

حجت اله صيدی، مديرعامل بانک صادرات ايران به دليل 
پشتيبانی و کمک به ترويج فرهنگ کار، تاش، توانمندسازی 
و ايجاد اشــتغال برای محرومان از ســوی مرتضی بختياری، 
رئيــس کميتــه امداد امام خمينــی )ره( مورد قدردانی قرار 

گرفت.
به گزارش روابط عمومی بانک صادرات ايران، در مراسمی 
که با عنوان تجليل از »ياران اشــتغال« با حضور، معاون اول 
رئيس جمهور، ، رئيس کل بانک مرکزی، رئيس کميته امداد 
امام خمينی )ره( و مديران عامل بانک ها و موسســات مالی 
در محل بانک مرکزی برگزار شد، از مديرعامل بانک صادرات 

ايران تجليل شد. 
در بخشی از لوح اهدايی مرتضی بختياری، رئيس کميته 
امداد امام خمينی )ره( به حجت اله صيدی آمده است: »اگرچه 
کار نيک برای خداوند ســبحان اســت و جز رضای او پاداش 
بندگان مخلص نيست، اما به مصداق »من لم يشکر المخلوق 
لم يشکرالخالق«، از حمايت ها، پشتيبانی ها و زحمات صادقانه 
جناب عالی و همکاران محترم در کمک به ترويج فرهنگ کار، 
تاش، توانمندســازی و ايجاد اشــتغال برای محرومان که به 
فرموده امام راحل )ره( ولی نعمتان حقيقی انقاب هستند، 
صميمانه تقدير و تشکر کرده و سامتی و توفيقات روزافزون تان 

را از درگاه خداوند سبحان مسئلت می کنم«.
حمايــت بانــک صادرات ايران از ايجاد مشــاغل خانگی 
سرپرستان خانوار تحت پوشش نهادهای حمايتی با اعطای 
۴۲۰۰ ميليارد ريال درسال 99 تداوم يافت و به راه اندازی 9 
هزار و ۶۱۵ شغل خانگی برای اقشار واجد شرايط منجر شد.

در اين ســال معرفی شــدگان از ســوی کميته امداد امام 
خمينی )ره( و سازمان بهزيستی از تسهيات حمايتی بانک 
صادرات ايران بهره مند و موفق به ايجاد کسب و کارهای نوپا 
شدند که اين اقدام سهم به سزايی در اشتغالزايی به ويژه در 

نقاط محروم کشور داشته است.
بانــک صــادرات ايران با توجه به گســتردگی شــعب و 
زيرساخت های موجود، عاوه بر حمايت از راه اندازی مشاغل 
خانگی، نســبت به پرداخت تســهيات مختلف حمايتی در 
قالــب وام های ضــروری، وام قرض الحســنه ازدواج و تهيه 
جهيزيه، تســهيات مســکن اقشار ويژه، بهسازی و نوسازی 
مســکن روســتايی، وام های حوادث غيرمترقبه، حمايت از 
بنگاه های کوچک و متوســط، زندانيان نيازمند و کمک به 
اقشار مختلف آسيب ديده از شيوع بيماری کرونا اقدام می کند.

خبر واکنش سازمان مالیاتی به حواشی لیست خانه های خالییادداشت

وزير اقتصاد در جلســه مجمع عمومی بانک صنعت و 
معدن، توسعه اين بانک را از مسير هوشمند سازی دانست.  
دکتر فرهاد دژپســند در ســخنان خود، با تأکيد بر اينکه 
بانک صنعت و معدن می بايست در جهت مدرنيزه کردن 
و حرکت در مسير هوشمند سازی فرآيندهای خود حرکت 
کند، اظهارداشت: به نظر من حرکت بانک صنعت و معدن 
در زمينه ديجيتاليزه کردن فرآيندها و در راستای هوشمند 
سازی، تا حدی قابل قبول اما نيازمند سرعت بيشتر است.
خوشــبختانه بانک صنعت و معدن کار های خودش را 
در خصوص حاکميت شرکتی انجام داده است گر چه، بايد 

منتظر ماند تا در عمل، نتايج آن نيز پديدار شود.
وی با بيان اينکه بانک صنعت و معدن بايد برای تأمين 
مالی گســترده، يک برنامه و نقشــه راه داشته باشد، افزود: 
اين بانک بايد اثر انتشاری رشته فعاليت های خود را احصاء 

کــرده و در ايــن خصوص با وزارت صنعت، معدن و تجارت 
همکاری متقابل داشــته باشــد و اتفاقاً نتايج آن را هم به 
اطــاع  عموم برســاند. در مجمــوع و با عنايت به گزارش 
قرائت شــده می توان گفت، با توجه به محدوديت ها، چه 
در خصوص افزايش ســرمايه و چه تســهيات ارزی، بانک 
صنعت و معدن عملکرد قابل قبول و مثبتی داشــته اســت 
 کــه از ايــن لحاظ فعاليت مديــران و کارکنان بانک جای

 تقدير دارد.
البتــه بايــد پذيرفت با توجه بــه نظام ها و نظارت های 
موجود؛ عماً ميزان ريســک پذيری مديران بانکی کاهش 
پيدا کرده است، اين در حالی است که مديران نظام بانکی 
برای دســتيابی به اهداف تعيين شــده، حتماً بايد ريسک 
کننــد. وزيــر اقتصاد در ادامه بــا تأکيد بر اينکه با توجه به 
تنگناهای اخير، نظم و انضباط مالی بايد ســرلوحه نظام 

بانکی کشور قرار گيرد، تصريح کرد: انحراف بودجه ای در 
چنين شرايطی به هيچ وجه قابل قبول نيست. وی با اشاره 
به عملکرد اين بانک در سال مالی گذشته گفت: اميدواريم 
در ســال ۱۴۰۰ شــاهد جهش عملکردی بانک صنعت  و 

معدن  باشيم. / شادا

توسعه بانک صنعت و معدن  از مسیر هوشمند سازی می گذرد

هادی خانی معاون فناوری سازمان امور 
مالياتــی با بيــان اينکه داده های مربوط به 
خانه های خالی بايد از طريق پروتکل رسمی 
به دســت ما برسد، گفت: رويکرد حاکميت 
و به تبع آن ســازمان امور مالياتی در بحث 
ماليــات بــر خانه های خالــی تنظيم گری 

اقتصاد کشور است.
وی در پاسخ به سؤالی در خصوص عدم 
پذيرش اطاعات ارسالی از سوی وزارت راه 
و شهرسازی توســط سازمان امور مالياتی 
گفت: از ســال ۱۳9۴ که اصاحات قانون 
ماليات های مســتقيم تصويب و اباغ شد، 
وزارت راه و شهرسازی تکليف داشت تا بانک 

اطاعاتی خانه های خالی را ايجاد کند.
 در قانــون مقام احراز خالی بودن خانه و 
بــه خصوص زمــان خالی بودن آن بر عهده 
وزارت اســت. در مــاده ۵۴ مکرر اصاحيه 
قانــون ماليات هــای مســتقيم و هــم در 
اصاحيه ای که مجلس شــورای اسامی در 
ســال گذشــته روی همين ماده انجام داد، 
بحــث جدی وجود دارد که اين خانه از چه 

تاريخی خالی است. 
 به طور مثال در ماده ۵۴ مکرر قديم اگر 
خانه تا يکســال خالی بــود، از اين ماليات 
معــاف بود و از ســال دوم ماليات برای آن 
تعريف می شــد، امــا در ماده ۵۴ اصاحی 
مجلــس در صورتی کــه خانه ۱۲۰ روز در 
ســال خالی باشد، معاف از ماليات است. در 
نتيجه اين مسئله که وزارت راه و شهرسازی 
زمــان خالــی بودن خانه را به صورت دقيق 

مشــخص کند از اهميــت بالايی برخوردار 
است ،  در سال گذشته بحث بانک اطاعاتی 
در وزارت راه و شهرســازی جدی تر دنبال 
شد و با دستگاه های مختلف ارتباط گرفتند 
و داده ها را جمع آوری کردند، حتی خود ما 
در نظــام مالياتی اطاعات کافی و کاملی را 
در اختيارشــان گذاشــتيم تا بتوانند بحث 
آزمايــی  راســتی  و  اعتبارســنجی 
خوداظهاری هــای مــردم و اطاعاتی را که 
خودشــان به آن می رســند، به دقت انجام 
دهند و در نهايت به نظام مالياتی اعام کنند 
که کدام خانه و از چه تاريخی خالی است.

ســال گذشته رايزنی ها ادامه پيدا کرد و 
بار ها وزارت راه و شهرســازی اعام کرد که 
ما اطاعات را در اختيار سازمان امور مالياتی 
قــرار داده ايم. اين حرف بی ربط نبود و يک 
دسترســی کاربری به سامانه نرم افزاری که 
 بــرای هميــن منظور ايجــاد کرده بودند،

 

داده شد.از همان زمان نيز ما تأکيد کرديم 
کــه براســاس مصوبــه شــورای اجرايی 
فناوری های کشور و به منظور اصالت دادن 
و رفــع نگرانی های انکارناپذيری اطاعاتی 
که در اختيــار نظام مالياتی قرار می گيرد، 
اطاعات را به صورت وب ســرويس و روی 
بســتر تبادل داده دولت دريافت می کنيم ، 
در ادامه اين روند وب ســرويس از ســوی 
ســازمان مالياتی نوشته و تحويل وزارت راه 
و شهرســازی شد، در جلســه ای که هفته 
گذشــته در کميســيون اصل 9۰ مجلس 
شــورای اسامی برگزار گرديد، مقرر شد تا 
دو تا سه هفته آينده وب سرويس عملياتی 
و جريان ارسال داده های مربوط به خانه های 
خالی روی بستر تبادل الکترونيک دولت به 
ســازمان امور مالياتی بر قرار شــود ، قطعاً 
سازمان بر اساس اطاعاتی که از وزارت راه 
و شهرســازی دريافــت می کند و بر مبنای 

زمــان خالی بــودن خانه، ماليات را مطالبه 
خواهد کرد. / تسنيم 

هشدار به مؤديان مالياتی درباره 
پيامک های جعلی

معاون سازمان امور مالياتی کشور تاکيد 
کرد: »تنها مرجع ارائه خدمات الکترونيک 
مالياتــی، پرتــال يا درگاه ملــی خدمات 
الکترونيک ســازمان امور مالياتی کشــور 

است.«
هادی خانی با بيان اين که اخيرا مشاهده 
شــده پيامک هايی با مضمون انجام تکاليف 
قانونی يا برخی خدمات سازمان به مؤديان 
ارسال شــده، گفت: »منبع اين پيامک ها، 
سامانه های متمرکز پيام کوتاه سازمان امور 
مالياتی کشور نيست و باتوجه به حساسيت 
موضوع يا امکان بروز هرگونه سوء اســتفاده 
از طرف افراد فرصت طلب، لازم است مؤديان 
در اين خصوص هشيار باشند.« وی تصريح 
کرد: »تنها مرجع ارائه خدمات الکترونيک 
ســازمان امور مالياتی کشور، پرتال سازمان 
 WWW.INTAMEDIA.IR  به آدرس
يا درگاه ملی خدمات الکترونيک ســازمان 
و    MY.TAX.GOV.IR آدرس  بــه 
همچنين سرشماره پيام کوتاه سازمان امور 
مالياتی کشــور، شــماره ۵۰۰۰۵۱۵۲۶ 
اســت.« گفتنی اســت تســليم اظهارنامه 
مالياتی يک ماه ديگر تمديد شــد و مؤديان 
تا پايان مرداد ۱۴۰۰ زمان دارند تا اقدامات 

لازم را در اين زمينه انجام دهند.

 تيم فوتبال ســپاهان در آخرين هفته از ليگ بيســتم موفق شــد در ورزشــگاه آزادی اســتقال را با نتيجه دو بر يک شکســت دهد.  در آخرين هفته از 
ليگ بيستم تيم های استقال و سپاهان در شرايطی به مصاف يکديگر رفتند که زرد پوشان اصفهانی شانس کمی برای قهرمانی داشتند و بايد منتظر 
نتيجه ديدار پرسپوليس بودند تا شايد سرنوشت به آنها لبخند زده و جام را به ديار زاينده رود ببرند اما پيروزی شاگردان يحيی  گل محمدی روياهای 
آنها را بر باد داد. فرهاد مجيدی در ورزشگاه آزادی تمام نفرات اصلی اش را به ميدان فرستاد تا عاوه بر اينکه نوار موفقيت هايش را در هفته های اخير 
ادامه می دهد بازيکنانش را برای ديدار حســاس مرحله نيمه نهايی جام حذفی در شــرايط بازی نگه دارد. قضاوت اين بازی حســاس را پيام حيدری با 

کمک های محمد رضا منصوری و علی ميرزابيگی بر عهده داشت.

حميدرضا عظيميان مديرعامل شرکت فولاد مبارکه، نايب قهرمانی تيم 
فوتبال ســپاهان، نماينده قدرتمند فوتبال اســتان اصفهان در بيستمين 

دوره ليگ برتر فوتبال ايران را تبريک گفت.
به گزارش خبرنگار فولاد، متن پيام تبريک مديرعامل شــرکت فولاد 

مبارکه به شرح زير است:
“حرکت مستمر و تاش عزت مندانه تيم فوتبال سپاهان برای درخشش 
در ســطح اول فوتبال کشــور و قاره کهن آســيا، همواره نشــان از تاش و 
برنامه ريزی تمامی ياران باشگاه فرهنگی و ورزشی فولاد مبارکه سپاهان 
دارد. اين نايب قهرمانی که محصول اعتماد به مربی محجوب و کادر فنی 
جوان و پرتاش ديار نصف جهان، همراه با تجربه و انگيزه بازيکنان پرشور 
و مستعد در اين مجموعه بازيکن ساز برای کشور بوده است را به هواداران 
پرشور، مردم فوتبال دوست، هيات مديره، مديرعامل، سرمربی، کادر فنی 

و مديريتــی، بازيکنــان، 
کارکنــان شــرکت فولاد 
مبارکه و همه زحمت کشان 
اين باشگاه تبريک می گويم.
اميــدوارم تيــم فوتبال 
ســپاهان با حضور پرقدرت 
در ليگ قهرمانان آســيا و 
کســب مجــدد ســهميه 

رقابت های جام باشــگاه های فوتبال جهان، روند موفقيت خود را تکميل 
نموده و همچون سال های گذشته نماينده  شايسته ای برای کشور عزيزمان 

در دنيا لقب گيرد.” 
حميدرضا عظيميان - مديرعامل فولاد مبارکه

پرســپوليس با پيــروزی مقابل پيکان برای 
پنجميــن بار متوالی قهرمــان ليگ برتر ايران 
شــد و شــمار قهرمانی های خود را به عدد ۱۴ 

رساند.
به گزارش ايســنا، در هفته پايانی ليگ برتر 
ايران، پرســپوليس و پيکان از ســاعت ۲۱:۱۵ 
در حساس ترين بازی ليگ برتر و در ورزشگاه 
شــهدای شــهر قدس به ميــدان رفتند که با 
شــاگردان گل محمدی با دو گل زود هنگام به 
پيروزی دســت يافتند و مقــام قهرمانی ليگ 

برتر را بالاتر از ســپاهان به دست آوردند.
پرســپوليس بــرای پنجمين بــار متوالی به 
عنــوان قهرمانــی ليــگ برتــر دســت يافت. 
سرخپوشان پايتخت در مجموع ۱۴ بار قهرمان 
مســابقات باشــگاهی فوتبال ايران شده اند که 
از ايــن تعــداد ۷ بار در ۲۰ دوره اخير ليگ برتر 
به دســت آمده است. همچنين گل محمدی به 
دوميــن قهرمانی خود با پرســپوليس دســت 
يافت.  با اين پيروزی پرســپوليس ۶۷ امتيازی 
به عنوان قهرمان ليگ و سپاهان ۶۵ امتيازيبه 
عنوان نايب قهرمان و تيم استقال با ۵۶ امتياز 

به عنوان ســومی به کار خود پايان دادند.

 سپاهان نایب قهرمان شدپرسپولیس قهرمان لیگ برتر شد

مديرعامل فولاد مبارکه:
نایب قهرمانی تیم فوتبال سپاهان را به هواداران و مردم فوتبال دوست تبریک می گویم

قــهرمــانــی تیم
 پرسپولیس 1400



www.etebar.net

شنبه 9 مرداد ماه 1400، شماره 288

مسکن و عمران13
فاصلهفارستا

جایگاهاصلیخود
درحوزهفناوری

زیاداست

www.etebar.net

هفته نامه اقتصادی ایران

بررسی آمار منتشره معاونت طرح و برنامه وزارت صنعت، معدن و تجارت حاکی از رشد چشمگير دو هزار و 88 درصدی صادرات فولاد 
خام در بين ســال های 9۲ تا 99 اســت. برپايه اين آمار، در مدت هشــت ســاله ياد شــده صادرات وزنی فولاد خام با ثبت رشــد چشمگير سه 
 هزار و ۳9۶ درصدی، از ۱8۶/۳ هزار تن در ســال 9۲ به شــش ميليون و ۵۱۳ هزار و ۶۰۰ تن در پايان ســال 99 رســيد. ارزش دلاری اين 
صــادرات نيــز بــا ثبــت رشــد دو هزار و 88 درصدی، از ۱۲۱ ميليــون دلار در ابتدای دولت يازدهم به دو ميليارد و ۷۴۷ ميليون و ۶۰۰ هزار 
دلار در پايان سال 99 رسيد. ميزان تناژ واردات فولاد خام نيز در اين مدت با ثبت افت 99 درصدی از ۷۷۵/۶ هزار تن در سال 9۲ به شش 
 هزار تن در ســال گذشــته رســيد و از نظر ارزشــی نيز با ثبت کاهش 99 درصدی، مواجه شــد. در ابتدای دولت پيش تر انجمن جهانی فولاد 
اعام کرد: ايران با توليد ۲9 ميليون تن فولاد خام در سال ۲۰۲۰ ميادی توانست در رتبه دهمين فولادساز برتر جهان قرار گيرد. / ايرنا

تفاهم نامه همکاری مشترک بين بانک  آينده و شرکت فولاد آتيه خاورميانه با حضور اعضای هيات عامل و مديران بانک و اعضای هيات 
مديره و مديران شــرکت، توســط نادرخواجه حق وردی، معاون امور شــعب و بازاريابی بانک آينده و عزيز قنواتی، مديرعامل شــرکت فولاد 
آتيه خاورميانه به امضاء رســيد. اين تفاهم نامه با هدف ارتقای ســطح همکاری مشــترک و حمايت و پشــتيبانی از توليد داخلی و کمک به 
اشــتغال زايی و تســهيل ارتباط ميان طرفين در حوزه ارائه خدمات بانکی و مالی بانک  آينده به شــرکت فولاد آتيه خاورميانه ، منعقد شــد. 
مشارکت های مالی، ارائه تسهيات ويژه در قالب طرح آينده داران، عرضه سبدهای متنوع تسهيات و خدمات نوين بانکداری الکترونيکی 
به تمامی اعضا و کارکنان شرکت از ديگر موضوعات مطرح شده در اين تفاهم نامه است. هم چنين، ارائه انواع خدمات بانکی در حوزه های 

مختلف از جمله: اعتباری، ارزی، بانکداری الکترونيکی و بانکداری شرکتی

رشد۲هزاردرصدیصادراتفولادخامدرهشتسالگذشته باهدفمانعزداییازتولیدایرانی:امضایتفاهمنامهمشترکبافولادآتیهخاورمیانه

سورنا ستاری معاون علمی و فناوری رئیس جمهور گفت: فارس فاصله زیادی تا جایگاه اصلی خود در حوزه فناوری دارد و باید با هم افزایی فارس را به جایگاه اصلی خود رساند.  پویایی و حرکت قابل توجه ای 
در استان فارس در راستای توسعه شرکت های دانش بنیان صورت گرفته است با این حال هنوز هم پارک علم و فناوری دارای عقب ماندگی تاریخی است و امید است این مشکل برطرف شود.فعالیت های 
خوبی در سطح استان فارس در راستای توسعه فناوری انجام گرفته است که از جمله این فعالیت ها می توان به توسعه دره نوآوری، پارک علم و فناوری و کار خانه نوآوری اشاره کرد که تمامی این عوامل 
می توانند جهش فناوری را در استان فارس ایجاد کنند. نگاه مدیران دولتی و دانشگاهیان به شرکت های دانش بنیان تغییر اساسی کرده است با این حال هنوز هم استان فارس فاصله معناداری تا جایگاه 
اصلی خود در حوزه فناوری اطلاعات دارد. حوزه های دفاعی نیازهای خود را از طریق شرکت های دانش بنیان تامین می کند و لازم به یادآوری است که دولت نیز در تلاش است تا زیرساخت های لازم 
برای توسعه فناوری های نوین در کشور را افزایش دهد. از جمله موضوعاتی که باید در سطح استان فارس به آن توجه ویژه ای شود سرمایه گذاری بخش خصوصی در حوزه فناوری اطلاعات است که با 

توجه به رشد قابل توجه شرکت های فناور و دانش بنیان در سطح استان فارس این انتظار وجود دارد که بخش خصوصی نیز توجه ویژه ای به سرمایه گذاری در این حوزه داشته باشد ./ ایرنا 

محمد اسامی وزير راه و شهرسازی از کاهش ۶۵ درصدی 
اسباب کشی در پی اجرای مصوبه تمديد اجباری قراردادهای 
اجاره خبر داد و گفت: ضمانت اجرايی اين مصوبه شوراهای 
حل اختاف هستند و براساس گزارش اين شورا حدود يک 
هزار و ۱۰۰ شکايت به آنها واصل شده که تنها حدود ۲۳۰ 

مورد حکم تخليه صادر شده است.
 آمارهای رسمی نشان می دهد که عملکرد مصوبه مربوط 
بــه ســقف اجاره بها در ســال ۱۳99 بيــش از ۶۵ درصد 
اجاره نشينی را کنترل کرده و اسباب کشی نيز اتفاق نيفتاده 
اســت. در ســاير شهرها و کانشهرها هم 8۵ درصد کاهش 
اسباب کشی ثبت شده است. صاحبخانه های بسياری وجود 
داشتند که بخاطر شرايط کرونايی اجاره های خود را افزايش 
ندادنــد. البته کســانی هــم بودند که افزايــش نيافتن را 
نپذيرفتنــد. ضمانــت اجرايی اين مصوبه شــوراهای حل 
اختاف هستند و براساس گزارش اين شورا حدود يک هزار 
و ۱۰۰ شکايت به آنها واصل شده که تنها حدود ۲۳۰ مورد 
حکم تخليه صادر شده است ، اين آمار از موفقيت اين مصوبه 
حکايــت می کنــد، اميدواريم با رفع تحريم ها و از بين رفتن 

کرونا بسياری از مشکات حل شود.
سال گذشته ۲۲۵ هزار خانوار اين وام را دريافت کردند 
که در مجموع ۵ هزار ميليارد تومان بود و امسال هم ۲۵۰ 
هزار خانوار برای دريافت اين وام ثبت نام کردند و ما حدود 

۱۰ هزار ميليارد تومان منابع برای آن پيش بينی کرديم.
 حدود ۲9 هزار ميليارد تومان طرح با حضور رئيس جمهور 
در سراســر کشــور افتتاح شد که شــامل ۳۲۱ کيلومتر راه 
اصلی و بزرگراه و ۱۶ پروژه بندری و تعدادی پروژه بهسازی 
راه ها و بازســازی ســياب سال 98 است.  در بحث توسعه 
زيرساخت های حمل و نقل کشور اين توفيق را داشتيم که 
در دوره فرصــت خدمت دولــت يازدهم و دوازدهم، حدود 
۱۱ هــزار کيلومتــر راه اصلی، بزرگراه و آزادراه در کشــور 
احداث کنيم که تعداد زيادی از اين طرح ها به افتتاح رسيد 
، حــدود ۵۰ درصد ظرفيت آزادراهی کشــور افزايش پيدا 
کرده و حدود ۶۰ درصد طول بزرگراه های کشــور بيشــتر 
شــده و همچنين طول خطوط ريلی هم ۴۰ درصد اضافه 
شــده اســت.  ۵ استان کشور به شبکه ريلی متصل شد و ۳ 

استان ديگر هم بزودی تکميل خواهد شد. / ايرنا

پايان فقر زمين برای مسکن سازی
وزير راه و شهرسازی اعام کرد: به دليل قرائت های ناصواب 
در سنوات گذشته، اين وزارتخانه سال ها با فقر زمين در محدوده 
و حريم شهرها مواجه بوده است؛ اما اکنون بخش های دولتی 
به يک قرائت و برداشــت واحد درخصوص تامين زمين برای 

احداث مسکن دست يافته اند.
به گزارش پايگاه خبری وزارت راه و شهرسازی، از نگاه محمد 
اسامی، وزير راه و شهرسازی، فقر زمين با همکاری دستگاه های 
مرتبط به ويژه وزارت جهاد کشــاورزی برطرف شــده است؛ 
کمااينکه اخيرا به دنبال انعقاد تفاهم نامه مشــترک دو وزارت 
راه و شهرسازی و جهاد کشاورزی، ۵۰ هزار هکتار اراضی شهری 
در اختيار وزارت راه و شهرســازی قرار گرفته و قرار اســت برای 
ساخت مسکن مورد استفاده قرار گيرد. وی ابراز اميدواری کرد 
به همين ترتيب اراضی بيشتری برای مسکن سازی در اختيار 
اين وزارتخانه قرار گيرد. اســامی با يادآوری اينکه تفاهم نامه 
وزارت راه با وزارت جهادکشاورزی مهرماه ۱۳99 به امضا رسيد، 
توضيح داد: شناسايی و ثبت نام از بازنشستگان و شاغان وزارت 
جهادکشــاورزی، انجام مراحل قانونی برای تغيير کاربری ها و 
ساير موارد طی ۱۰ ماه انجام شد تا عمليات اجرايی با برنامه ريزی 
به منظور توســعه مســکن انجام شود. وی ارائه برنامه واحد از 
سوی دو وزارتخانه و همچنين ارائه سازوکارهای لازم به منظور 
هم افزايی بيشتر را از جمله دلايل موفقيت تفاهم نامه مشترک 
برشمرد و تصريح کرد: با تاش وزارت راه و شهرسازی، جريان 

توليد مسکن به جريان پايداری تبديل شده است.

 آزادراه شیراز - اصفهان در ۲ مرحله
 به بهره برداری می رسد

خيرا... خادمی معاون وزير راه و شهرســازی و مديرعامل 
شرکت ساخت و توسعه راه های کشور گفت: به منظور رفاه 
حال مردم، پروژه آزادراه شيراز - اصفهان را در ۲ مرحله به 
بهره برداری خواهيم رساند که در مرحله نخست پس از تکميل 
آسفالت و موارد ايمنی پروژه آماده تردد می شود و در مرحله 

دوم هم آزادراه را تکميل می کنيم.
 در مرحله دوم پس از آزادســازی تردد، نســبت به انجام 
برخی کارهای تکميلی مانند احداث تقاطع غير همسطح يا 
اجرای لايه های دوم و سوم آسفالت اقدام خواهيم کرد.وی، 
با اشاره به طراحی ۱۳ مرکز رفاهی برای اين پروژه گفت: از 
اين تعداد سه مرکز برای احداث به سرمايه گذار واگذار شده 
و قطعــا همزمان بــا بهره برداری اوليه، امکانات رفاهی مانند 
پمپ بنزين يا اســتراحتگاه موقت را نيز خواهيم داشــت تا 
مراکز اصلی طراحی شــده نيز در ادامه توســط سرمايه گذار 
احداث شود.آزادراه شيراز - اصفهان بخش مهمی از کريدور 
آزادراهی شــمال به جنوب کشور است که تکميل آن ارزش 
اقتصادی بالايی برای کشــور خواهد داشــت.خادمی اظهار 
داشت: با تکميل اين کريدور آزادراهی، گام بزرگی در جهت 
تردد و ترانزيت از استان های جنوبی و بندرها به مرکز و شمال 
کشــور برداشــته خواهد شد.  پروژه آزادراهی آزادراه شيراز- 
اصفهــان ،  ۲۲۵ کيلومتری هم اينک به عنوان طولانی ترين 
پروژه آزادراهی درحال اجرا اســت و با تکميل و بهره برداری 
از آن فاصله بين شيراز تا اصفهان حدود ۱۳۰ کيلومتر و زمان 
سفر نيز به مدت ۲ ساعت کاهش می يايد ، ميزان پيشرفت 
اين پروژه را 9۰ درصد برشمرد و اميدواريم که طی ماه های 
آتی بتوانيم پيشرفت اين پروژه به حدود 9۵ درصد که امکان 
بهره برداری از آن را ميســر می کند برســانيم و امکان تردد از 
اين مســير را فراهم کنيم. تاکنون برای اجرای اين پروژه ۲ 
هزار و 8۰۰ ميليارد تومان هزينه از محل منابع اعتباری دولت 
و وزارت دفاع به عنوان شريک سرمايه گذاری هزينه شده که 
ارزش به روز آن حدود هفت هزار ميليارد تومان است ، يکی 
ديگر از پروژه های در دســت اجرا در اســتان فارس را پروژه 
محور چهار خطه ارژن به تنگ ابوالحيات کازرون دانســت ،  
مسير اول ما حذف گردنه و تنگه ابوالحيات است که باند دوم 
آن به طول ۲۱ کيلومتر در شــرايط ســختی درحال احداث 
است و حدود 8۷ درصد پيشرفت فيزيکی دارد و اميدواريم 

ظرف چهار ماه آتی آماده بهره برداری شود. / ايرنا

۳۶00 کامیون فرسوده در آستانه نوسازی
داريوش امانی رييس سازمان راهداری و حمل ونقل جاده ای 
اعام کرد: از ســال 98 تاکنون و در راســتای نوسازی پنج هزار 
دســتگاه ناوگان کاميون در اســتان لرستان، ۳۶۴۳ دستگاه با 
ســرمايه گذاری 9۲۰۰ ميليارد تومان توسط بخش خصوصی 
آماده شــماره گذاری شده اســت. وی در مراسم بهره برداری از 
چهار طرح حوزه راهداری و حمل ونقل جاده ای شامل نوسازی 
ناوگان، راه روستايی، بازسازی سيل و بهسازی راه ها در استان 
لرستان که به صورت ويدئوکنفرانس توسط رييس جمهور برگزار 
شــد، اظهار کرد: در حوزه بهســازی راه ها، بازسازی و نوسازی 
ماشــين آلات راهداری به تعداد ۲۰۰ دستگاه، روکش آسفالت 
محورهای شــريانی به طــول ۷۵۰ کيلومتر، روکش حفاظتی 
راه های شريانی ۳۵۰ کيلومتر، اصاح نقاط پرحادثه ۳۰ نقطه، 
نصب حفاظ نيوجرسی ۲۰۰ کيلومتر و نصب روشنايی در ۵۰ 
نقطه تکميل شده است. با توجه به فرسودگی ناوگان کاميون، 
در ســال 98 اقدام بزرگی در راســتای نوسازی پنج هزار ناوگان 
از محــل مــاده ۱۲ حمايت از توليد بند ۳ ماده ۳۰ قانون احکام 
دائمی اجرايی شــد که ۳۶۴۳ دستگاه با سرمايه گذاری 9۲۰۰ 
ميليارد تومان توسط بخش خصوصی تاکنون آماده شماره گذاری 
است و اميدواريم با دستور رياست جمهوری در واگذاری تسريع 
انجام پذيرد. او با اشاره به ظرفيت جابه جايی کالا در ناوگان بار 
جاده ای کشــور گفت: در مجموع ســالانه ۶۰۰ ميليون تردد در 
راه های اصلی و شريانی کشور انجام می شود که با وجود کرونا 
و تحريم ها و شرايط خاص کشور سال گذشته جابه جايی کالا 
از مرز ۵۲۲۰ ميليون تن گذشــت و در چهار ماهه امســال نيز 
۱۵۴ ميليون تن کالا در کشــور جابه جا شــده که ۷/۳ درصد 

افزايش نسبت به مدت مشابه سال قبل دارد. / ايسنا 

کاهش ۶۵ درصدی اسباب کشی در 
تهران با تمدید اجباری اجاره نامه ها

خبر فولاد مبارکه با تولید 400 هزار تن ورق  API  انتقال 1000 خبر
کیلومتری نفت کشور را محقق کرد

بــا توليد ۴۰۰ هــزار تن ورق  API برای 
انتقال ۱۰۰۰ کيلومتری نفت کشــور، پروژه 
مهم و اســتراتژيک انتقال نفت خام گوره به 
جاسک که به گفته رئيس جمهور مه مترين 
طرح از نظر امنيت ملی، اقتصاد و انرژی کشور 

است به صورت رسمی افتتاح گرديد.
اهميت استراتژيک و حياتی پروژه انتقال 
نفــت خام از گوره به جاســک در دوره های 
مختلفی بيان شده اما آنچه به نظر درباره اين 
پروژه مهم ايرانی مغفول مانده، نقش شرکت 
فــولاد مبارکــه در اجرای آن اســت چراکه 
کليدی تريــن عنصــر اجرای ايــن پروژه، 
لوله های انتقال نفت است که انتقال اين ماده 
معدنی را ممکن می سازد اما از آنجا که نفت 
خــام قابل انتقال با اين پروژه جزو نفت های 
ترش)اســيدی به دليل وجــود گوگرد بالا( 
محســوب می شــود، تنها امکان استفاده از 
فولادهــای ويژه با آلياژی خاص وجود دارد 
کــه به طور کلی از آن ها به عنوان فولادهای 

API ياد می شود.

فولاد مبارکه برای انتقال نفت در شرايط 
تحريم، از خروج 5۰۰ ميليون يورو ارز 

جلوگيری کرد
در ايــن طــرح که تامين مالی دو ميليارد 
يورويی را به همراه داشته، از توليدات شرکت 
فولاد مبارکه استفاده و به همين دليل عاوه 
بــر صرفه جويی ارزی ۵۰۰ ميليون يورويی، 
برای ۱۰ هزار نفر به صورت مســتقيم و ۳۰ 
هزار نفر به صورت غيرمستقيم اشتغال زايی 

شده است.
يکــی از مزايــای راهبردی انتقال نفت از 
گوره به جاســک کاهش ريسک فروش نفت 
ناشــی از موقعيت جغرافيايی خليج فارس و 
تنگــه هرمز اســت که با اجــرای اين پروژه 
اســتمرار صــادرات نفت خــام تضيمن و با 
متنوع ســازی پايانه های صادراتی ريســک 

صادرات نفت کشور کاهش خواهد يافت.

فولاد مبارکه در بين 6 فولادساز برتر 
جهان قرار گرفت

پــس از تحريم های ايالات متحده آمريکا 
عليه ايران، فروش کالاهای مهم و استراتژيک 
از جمله اين نوع فولاد و مشــتقات آن نظير 
ورق های فولادی و... به ايران ممنوع شــد و 
عما قابليت اجرايی شدن پروژه انتقال نفت 

گوره به جاسک از ميان رفت.
به بيان ديگر مهم ترين طرح ايران از نظر 
امنيــت ملــی، اقتصاد و انــرژی، تنها با يک 
ممنوعيت فروش زمين گير شــد. در همين 
زمان بود که شرکت مهندسی و توسعه نفت 
درصدد بومی سازی اين محصول استراتژيک 
برآمد اما از آنجا که ساخت اين نوع فولاد تنها 
از عهده ۵ فولادســاز برتر و پيشرفته جهانی 
در حوزه فولاد مانند شرکت های پوسکو )کره 
جنوبی(، ديلينگر )آلمان(، آرســلور ميتال 
)لوکزامبورگ(، بائو اســتيل )چين( و اتُکال 
)هند( بر می آمد که پس از اين ۵ فولادساز، 
شــرکت فولاد مبارکه به عنوان ششــمين 
فولادســاز دنيا موفق به توليد اين نوع ورق 
خاص شــد.  پس از برگزاری جلسات متعدد 
فنی و آزمايشــات مختلف، شــرکت فولاد 
مبارکه برای اولين در ايران موفق شد فولاد 
مورد نياز برای آغاز و بهره برداری از اين پروژه 
ملــی را با کيفيت فوق العاده توليد و نام خود 
را بار ديگر در ميان برترين و پيشــرفته ترين 

شرکت های فولادی جهان مطرح کند.

کيفيت ورق فولاد مبارکه همتراز 
استانداردهای جهانی

در هميــن خصوص علی کاکی، رئيس 
بازرســی و حفاظت فنی شرکت مهندسی و 
توسعه نفت، درباره کيفيت محصولات فولاد 
مبارکــه اظهــار کرد: کيفيــت محصولات 
استفاده شده شرکت فولاد مبارکه در پروژه 
استراتژيک انتقال نفت خام از گوره به جاسک 
اگــر از  کيفيت محصولات اروپايی و چينی 
بالاتــر نباشــد، کمتــر نبــوده و همتــراز 
استانداردهای جهانی است. وی با بيان اينکه 
توليد اين محصول راهبردی توســط فولاد 
مبارکه به نوعی وابستگی ايجاد شده در اين 
حوزه به کشورهای خارجی را بر طرف کرد، 
گفــت: اگر فولاد مبارکــه قادر به توليد اين 
محصول نبود عما ما امکان اجرای اين پروژه 
را نداشتيم. بنابراين توليد اين محصول توسط 
فولاد مبارکه برای ما بسيار حائز اهميت است. 
اکنون اعتماد به نفسی که در مجموعه فولاد 
مبارکه ايجاد شده است، می تواند کشور را از 
نظــر محصــولات فــولادی اينچنينی در 
وضعيت مناسبی قرار دهد.رئيس بازرسی و 
حفاظت فنی شرکت مهندسی و توسعه نفت 
ضمن تشــکر از پرسنل فولاد مبارکه گفت: 
می توان ادعا کرد با تجربه  ای که اينجا به وجود 
آمد و با تجهيزات و امکانات موجود بهترين 
نتيجــه را از وضعيــت توليد داخل گرفتيم و 

اين بسيار اميدوار کننده است.

تأخير در اجرای پروژه انتقال نفت به 
دليل تحريم ها

عباس اکبری محمدی، معاون بهره برداری 
شــرکت فولاد مبارکه نيز با اشاره به اهميت 
اجــرای پروژه انتقال نفت گوره به جاســک 
گفت: توليد فولاد مورد نياز اين پروژه توسط 
فولاد مبارکه چنان حائز اهميت اســت که 
عــاوه زمينه ســازی برای اجــرای يکی از 
مهم ترين پروژه های اســتراتژيک  کشور در 
فاصلــه زمانی و کيفيت مناســب، از خروج 
حداقل ۵۰۰ ميليون يورو ارز از کشــور نيز 
جلوگيری کرد. وی با بيان اينکه تامين ورق 
مورد نياز برای ساخت  لوله های انتقال نفت، 

کليدی تريــن اقدام در اجرای اين پروژه ملی 
بود، گفت: پيشــتر شرکت نفت برای تامين 
ايــن ورق اقدام کرده بود که علی رغم تامين 
اعتبار مورد نياز، طرف های خارجی به دليل 
تحريــم از فروش و تحويل اين ورق به ايران 
خودداری کرده و عما اين پروژه معطل ماند.

توليد 4۰۰ هزار تن ورق API شاه بيت 
انتقال نفت گوره به جاسک

با همتی که در فولاد مبارکه انجام شــد، 
اسلب مورد نياز برای اين ورق طراحی و پس 
از انجام تست های مورد نياز در کارخانه توليد 
ورق و تبديل ورق به لوله، فرايند توليد انبوه 
محصول آغاز شــد. در نهايت بيش از ۴۰۰ 
هزار تن ورق API مناسب برای محيط گاز 
ترش به عنوان ماده اوليه و به نوعی قلب تپنده 
اين پروژه توليد شد. بنابراين فولاد مبارکه با 
توليد اين اسلب اقدام بسيار مهمی را به انجام 
رساند.  بايد توجه داشت که حتی در صورت 
پرداخت اين مبلغ هنگفت به شــرکت های 
خارجی، به دليل وضعيت تحريمی ايران ورق 
يــا اســلب اين حوزه به ايــران تحويل داده 
نمی شــد.  در حال حاضــر توانمندی توليد 
تختال های گاز ترش و اسلب های ويژه ای که 
برای خطوط نفت و گاز اســتفاده می شــود، 
صرفا در فولاد مبارکه وجود دارد. توليد چنين 
محصولاتــی بــه دانش فنی بالا و خط توليد 
پيشرفته نياز دارد که هر دو در فولاد مبارکه 

وجود دارد.

تحقق گام دوم انقلاب با لبيک فولاد 
مبارکه به رهبر انقلاب

يکــی از دغدغه هــا و پيگيری های مقام 
معظم رهبری برای پروژه های ملی انجام اين 
پروژه در ســريع ترين زمان بود که با لبيک 
شــرکت فولاد مبارکه پروژه انتقال نفت خام 
از گوره به جاســک روز پنجشنبه ۳۱ تيرماه 
۱۴۰۰ توســط رئيس جمهور محترم افتتاح 
گرديــد. غامرضا ســليمی، مديــر ناحيه 
فولادسازی و ريخته گری مداوم شرکت فولاد 
مبارکه با اشاره اهميت بسيار زياد پروژه انتقال 
نفت گوره به جاسک برای کشور اظهار کرد: 
اگــر فولاد مبارکه نبود، امکان اجرای پروژه 
مهم و استراتژيک انتقال نفت گوره به جاسک 

به دليل تحريم ها وجود نداشت بنابراين اين 
شــرکت آغازگــر اجرای اين پــروژه ملی و 
اســتراتژيک بود.  وی با بيان اينکه پيش از 
توليد اين نوع تختال در فولاد مبارکه، تامين 
ورق هــای مورد نياز اين پروژه تنها از طريق 
واردات امــکان پذير بــود، گفت: از آنجا که 
ســاخت تختال مورد نياز برای پروژه انتقال 
نفت گوره به جاسک تختالی ويژه و مناسب 
بــرای حمل نفت ترش اســت، به آلياژ های 
خاصی نيز برای توليد اين محصول نياز است. 
اين در حالی است که فولاد مبارکه به دليل 
تحريم ها با مشکل تامين فروآلياژهای مورد 
نياز برای توليد اين نوع محصول مواجه بود.

پروژه انتقال نفت گوره به جاسک يک کار 
گروهی در سطح ملی بود که فولاد مبارکه با 
توليــد تختال هــای مورد نيــاز آن، آغازگر 
عمليات اجرايی آن محســوب می شود.  در 
ابتدای امر که از فولاد مبارکه برای ســاخت 
اين نوع محصول اســتعام گرفته شــد، اين 
ذهنيت وجود داشت که به دليل ويژگی اين 
تختال ها و نبود قابليت توليد آن در کشــور، 
فــولاد مبارکه نيز احتمالا قادر به توليد اين 
محصــول نخواهــد بود و اين يعنی تمام تناژ 
مورد نياز اين پروژه بايد از خارج وارد می شد.

 فولاد مبارکه صادرکننده 
ورق API می شود

 بنابرايــن يکــی از نکات مثبت توليد اين 
محصول در فولاد مبارکه، جلوگيری از خروج 
ارز از  کشور و نهادينه شدن دانش توليد اين 
گريد فولادی برای اولين بار در ايران اســت. 
همچنيــن باتوجه به تجربه حاصل از توليد 
اين تختــال در فولاد مبارکه، قابليت توليد 
ســاير گريدهای بالاتر تختال های API نيز 

در اين شرکت وجود دارد.
وی بــا بيان اينکه دانش فنی برای توليد 
گريدهای API  تنها در اختيار کشــورهای 
محدودی است، گفت: با توليد ۴۳۰ هزار تن 
تختال ويژه برای پروژه ملی انتقال نفت خام 
از گوره به جاسک، اکنون اين فناوری در ايران 
نيز وجود دارد. به عاوه نهادينه شدن فناوری 
توليــد ايــن نوع محصول در کشــور، باعث 
افزايش سوددهی برخی شرکت های ايرانی 
و امکان صادرات اين محصول به کشورهای 

 مختلــف 
جهان گرديد.

امکان توليد گريدهای پيشرفته فولادی 
توسط معدود فولادسازان جهان

محمد هيزم برُ، مدير متالوژی و روش های 
توليد شرکت فولاد اکسين خوزستان، نيز که 
مسئوليت نورد تختال های توليدی در شرکت 
فــولاد مبارکــه و توليــد ورق جهت توليد 
لوله هــای مورد نيــاز برای پروژه مهم انتقال 
نفت خام از گوره به جاسک را بر عهده داشت، 
اظهار کرد: فولاد استفاده شده در اين پروژه 
از نظــر گريد فولادی جــزو فولادهای ويژه 
)API( محســوب می شــود که پيشــتر از 
کشورهای اروپايی مانند آلمان و کشورهايی 
مانند چون کره و چين وارد می شــد. توليد 
ايــن گريــد فولادی که جــزو گريدهايی با 
 )High-Tech( پيشــرفته  تکنولــوژی 
محسوب می شود در هر شرکت فولادسازی 
ممکن نيســت اما با تاش های متعدد، برای 
 اوليــن بــار در شــرکت فــولاد مبارکه به

توليد شد.

ســازمان هدفمندی يارانه ها در جريان شــيوع 
ويروس کرونا ۱۶۰ ميليارد تومان يارانه حمايتی برای 
نشر کتاب و مطبوعات پرداخت کرده است. به گزارش 
»ايســنا« بررسی وضعيت حمايت از مطبوعات در 
دوران شيوع ويروس کرونا، موضوعی است که اخير 
در جلسه بين سازمان هدفمندی يارانه ها و تعاونی 

مطبوعــات مورد بررســی قرار گرفــت و حاجتی 
مديرعامل ســازمان هدفمندی يارانه ها در مورد آن 
توضيحاتی به »ايسنا« ارائه کرد. وی با بيان اينکه با 
اقتصــادی  وضعيــت  ويروس کرونــا،  شــيوع 
کسب وکارهای فرهنگی کشور بيش از پيش آسيب 
ديد که يکی از اين حوزه ها که بيشــترين آســيب را 

تجربه کرد و تحت تاثير قرار گرفت، مطبوعات بود، 
گفت: بر همين اساس سازمان هدفمندی يارانه ها با 
توجــه به وظيفه ذاتی خود، پرداخت ۱۶۰ ميليارد 
تومــان بــه بخش مطبوعات را جهت حمايت و رفع 
مشکات ايجاد شده ناشی از همه گيری بيماری کرونا 

در دستور کار قرار داد.

چقدر یارانه در 
کرونا به 
مطبوعات 
پرداخت شد؟



برایساخت
1۰۰میلیوندوز
واکسن،موادخام
داریم

www.etebar.net

خانه ملت 14

www.etebar.netwww.etebar.net

شنبه 9 مرداد ماه 1400، شماره 288

هفته نامه اقتصادی ایران
دکتر اصغر عبدلی به ابهامات و شایعات مطرح شده در فضای مجازی درباره واکسن کوو ایران برکت پاسخ داد. وی در پاسخ به سوالی مبنی بر چرایی کنار گذاشته شدن یک بچ ۱/۲ میلیون دوزی واکسن 
برکت از چرخه تولید که چندین روز پیش از سوی مدیر روابط عمومی ستاد اجرایی فرمان امام اعلام شده بود، اظهار کرد: در صنعت واکسن سازی پس از انجام تست های کنترل کیفی، بچ هایی که از نظر 
کیفیت استانداردهای لازم را نداشته باشند، از چرخه حذف می شوند. در تمام خطوط تولید واکسن ها در جهان این اتفاق می افتد و حتی برای واکسن فایزر و جانسون اند جانسون نیز این اتفاق پس از تولید 
واکسن کرونا، رخ داد. وی افزود: کنار گذاشته شدن واکسن هایی که استانداردهای لازم را نداشته اند نکته ای مثبت و نشان دهنده شفافیت کارخانه سازنده واکسن است زیرا موید این امر است که 
سلامتی مصرف کنندگان واکسن یعنی مردم، در اولویت قرار دارد، پس از تولید هر بچ واکسن کرونا، بیش از ۱۰ تست کیو سی)QC( روی آن بچ انجام می شود، پس از تولید هر بچ واکسن کرونا، تست هایی 
نظیر »هاست سل پروتئین«، »Host cell DNA«، اندوتوکسین، آلودگی های میکروبی و ویسکوزیته و... روی واکسن های آن بچ انجام می شود که برای تولید هر بچ واکسن، باید همه این تست ها پاس 
شود و در واکسن برکت نیز این تست ها همگی باید پاس شوند تا بتوانیم آن واکسن را به مصرف عموم برسانیم که این روند به خوبی در حال انجام شدن است.این متخصص ویروس شناسی با بیان این که 

پیش از کمیت واکسن، کیفیت واکسن های کرونا اهمیت فراوانی دارد، تصریح کرد: نهایت سعی و دقت در تولید واکسن کرونا در ایران صورت می گیرد.

امام علی)ع( همراه و همدم قرآن بود

 آيين تجليل از خادمان قرآن کريم درحالی برگزار شد که 
وزير فرهنگ و ارشاد اسامی از پيامبر اکرم)ص( و امام علی)ع( 
به عنوان دو شــخصيتی نام برد که در تاريخ اســام، جســم و 

روح شان از مبدأ تا انتها با قرآن همراه بوده است.
 سيدعباس صالحی در بيست وششمين دوره آيين تجليل 
از خادمان قرآن کريم، تقارن تجليل و بزرگداشت خادمان قرآن 
در بيست و ششمين دوره با ايام دهه امامت و ولايت و روز مياد 
امام هادی)ع( و همچنين نزديکی با عيد بزرگ غدير را به فال 
نيک گرفت و گفت: »عيد غدير معانی گسترده ای برای ما دارد 
که يکی از معانی مهم و باشکوه آن اين است که امام علی)ع( 
شــخصيتی اســت که همراه و همدم قرآن بود.« وی ادامه داد: 
»يکی از مهم ترين ويژگی های امام علی)ع( اين است که بعد 
از پيامبر اکرم)ص( شخصيتی است که با جسم و روح خويش 
با قرآن همراه اســت. ائمه ديگر نيز اين ويژگی را دارند که به 
گونه ای متحد با قرآن بوده اند اما در تاريخ اسام دو شخصيت 
يعنی پيامبر اکرم)ص( و امام علی)ع( داريم که جسم و روح  شان 
از مبدأ تا انتها با قرآن همراه بوده اســت.« عضو شــورای عالی 
انقاب فرهنگی با طرح اين پرسش که چگونه امام علی)ع( ما 
را به ساحات مختلف کارکردهای قرآن نزديک تر می کند، گفت: 
»در جمهوری اسامی در چهل سال گذشته اتفاقات مختلفی 
رخ داده است، در حوزه های مختلف از جمله حوزه انس با قرآن، 
تاوت، حفظ، ترجمه، تفسير، پژوهش، مسابقات قرآنی و ده ها 
اتفاق ديگر را شاهد هستيم، يکی از اتقافات مبارک نيز همين 
برنامه تجليل از خادمان قرآن کريم است.« وزير ارشاد در پايان 
به تجليل از آيت الله امام جمارانی در اين مراسم پرداخت و بيان 
کرد: »ايشــان مفتخر به خدمت به قرآن هســتند و سال های 
متمادی از نسلی به نسل ديگر دارای ويژگی های خاص علم، 
زهد، مردم داری، خدمات اجتماعی و... بوده اند. ادب و انصاف 
ايشان نشان می دهد وقتی با وی حشر و نشر داشته باشيد کاماً 
با اين خصائل روبه رو خواهيد شــد. در روزگاری که ما گاهی 
شــاهد هيجانات می شويم اينکه فرد بتواند کام خود و رفتار 
خــود را منطبــق با صابت کند کار راحتی نيســت، از ديگر 
ويژگی های ايشــان همراهی و همدلی با حضرت امام راحل 

است. نام آقای جمارانی با نام امام پيوند خورده است.«

رونمایی از »تابلو فرش دستباف المپیک توکیو«
ســفارت ايران در ژاپن در جريان پنجمين روز از بازی های 
المپيک ۲۰۲۰ توکيو ميزبان شــرکت کنندگان در مراســم 
رونمايی از تابلو فرش دستباف المپيک توکيو بود. مراسمی که 
با حضور مرتضی رحمانی موحد سفير ايران در ژاپن، سيدرضا 
صالحــی اميری رئيس کميتــه ملی المپيک، نماينده هيأت 
اجرايی کميته بين المللی المپيک، نماينده کميته ملی المپيک 
ژاپن، نصرا... سجادی سرپرست کاروان ورزش ايران و محسن 
رضوانی عضو هيأت اجرايی برگزار شــد. در اين تابلو فرش که 
ويژه بازی های ۲۰۲۰ توکيو بافته شده، طرح پنج حلقه ويژه 
المپيک ديده می شود. به گفته رئيس کميته ملی يک تخته از 
اين فرش به کميته بين المللی المپيک )IOC( اهدا می شود 
تا در موزه لوزان سوئيس نگهداری شود. همزمان با رونمايی از 
تابلو فرش دستباف المپيک توکيو، نمايشگاه تابلو فرش های 
ورزشی هم افتتاح شد تا اين تابلو فرش در آن نگهداری و نمايش 
داده شــود. در اين  نمايشــگاه ۱۷ تابلو فرش ورزشی ديگر در 
معرض نمايش گذاشته شده است، اين تابلو فرش ها مربوط به 
رويدادهايی مانند جام جهانی ۲۰۱8 روسيه، جام جهانی ۲۰۱۴ 
برزيــل، جام جهانی ۲۰۰۲ کــره جنوبی و ژاپن، نمونه فرش 
اهدايی به فدراســيون فوتبال اســتراليا در مسابقات قهرمانی 
۲۰۱۵ آســيا، تابلو فرش جام ملت های ۲۰۱9 آسيا و... است. 
در مراسم رونمايی از تابلو فرش دستباف المپيک توکيو، سفير 
ايــران در ژاپــن گفت: فرش ايران جلوه زيبا و خاطره انگيزی از 
بخش بزرگی از فرهنگ جهان است. بافت فرش ايرانی با طرح ها 
و رنگ ها و جذابيت های گوناگون، نشان از فرهنگ غنی ايرانيان 
دارد و برای تأثير گذاری در سطح بين المللی است. امروز فرش 
ايرانی به عنوان سفير فرهنگی ايران زمين در اقصی نقاط دنيا 
می درخشــد و خوشــحالم که تجار ژاپنی در اين زمينه فعال 
هستند. فرش ايران به عنوان  نماد هنر ايرانی در خيلی از کشورها 
بوده و در معرفی فرهنگ اصيل ايرانی نقش مهمی داشته است. 
هر چند تاريخ بافت فرش به طور دقيق مشــخص نيســت اما 
نشانه هايی است مبنی بر اينکه از ۲۵۰۰ سال پيش ايرانی ها 

بافت فرش را آغاز کردند.«  / ايرنا

خبر
سامانه ای برای آنالیز داده های 

بودجه ای ایجاد می شود

محمدمهدی مفتح سخنگوی کميسيون برنامه، بودجه 
و محاسبات مجلس شورای اسامی از روند ايجاد سامانه ای 
بــرای آناليز داده های بودجه ای کشــور توســط کارگروه 

مربوطه خبر داد.
وی با اشــاره به تشــکيل کارگروهی در ابتدای شروع به 
کار مجلس يازدهم برای نظم دهی نظام بودجه ريزی کشور 
گفت: هدف اين کارگروه تدوين و راه اندازی ســامانه ای 
بــرای آناليــز داده های بودجه ای بود که در جلســه امروز 
گزارش اقدامات مقدماتی تشکيل آن قرائت شد و اعضای 

کميسيون نظرات و پيشنهادات خود را مطرح کردند.
او با اشــاره به طرح انجام پروژه های ريلی با تهاتر نفت 
به عنوان ديگر دستور جلسه امروز گفت: بررسی اين طرح 
با حضور مســوولان وزارت نفت، راه آهن، ســازمان برنامه و 
بودجــه، مرکز پژوهش ها و نماينده تدوين کنندگان طرح 
 بررســی شــد و هدف اصلی اين طرح توســعه حوزه ريلی

 کشور است.
وی  تاکيد کرد که بر اساس ايده اين طرح می توان بجای 

پرداخت اعتبار ريالی، نفت خام پرداخت کرد.
 توسعه خطوط ريلی کشور، تقويت جاده ابريشم و کمک 
به اســتخراج نفت بســيار حائز اهميت است اما اينکه با چه 
روشی اين مسير پيش برود بسيار مهمتر است. براين اساس 
مقرر شــد، اين طرح ابتدا در کميته مربوطه بررســی و پس 
از دريافت نظرات کارشناســی و تخصصی به کميســيون 

برنامه و بودجه ارائه شود.
او با اشــاره به بررســی طرح اختيار به دولت برای کمک 
به پروژه های زيربنايی در نشست امروز هم گفت: براساس 
ايــن طــرح، دولت می توانــد ماليات بــر ارزش افزوده در 
پروژه هــای زيربنايــی را پس از افتتاح و بهره برداری پروژه 
ها با اقساط پانزده ساله دريافت کند. يعنی دولت مطالبات 
خــود را در ايــن حوزه بعد از بهره برداری دريافت کند تا از 
حبــس منابــع مالی جلوگيری شــود ، ايده اين طرح مورد 
تاييد کميســيون قرار گرفت و در نهايت مقرر شــد، بعد از 
بررســی تخصصــی و دريافت پيشــنهادات کارشناســی 
درکميتــه مــورد نظر،گــزارش آن بــه کميســيون ارائه 
 شــودتادرصورت تصويــب بــه صحــن علنــی تقديــم 

شود./ خانه ملت 

خبر
محمد خدادی معاون مطبوعات و اطاع 
رســانی وزارت فرهنگ و ارشــاد اسامی با 
اشاره به اينکه جريان رسانه ای، پاسخ گوی 
نياز مخاطب نيســت، بيــان کرد: با وجود 
خروجــی هــزاران فارغ التحصيــل در اين 
خصــوص بــاز هم در زمينــه مهارت دچار 
مشــکل و نقصان هستيم و اين خاء ريشه 
در توسعه کمی رسانه دارد که فاقد محتوای 

کيفی است.
رســانه های جمعی مدرن نقش پررنگی 
را در زندگی امروز بشر ايفا می کنند و همه 
پديده هــا و عناصر فرهنگی را به گونه های 
مختلف بواسطه گستردگی و نفوذ روزافزون 
محصــولات آن به عنوان برجســته ترين 
دستاوردهای جهان صنعتی و فناوری های 
فرهنگی و ارتباطی پرنفوذ، پوشش داده اند.  

امنيت شغلی به محتوای مهارت 
شغلی برمی گردد

وی با تاکيد بر اين که اگر هر شخص در 
هر رشــته ای مهارت لازم و کافی را داشــته 
باشــد، مديريت و بقای آن جامعه تضمين 
می شــود، گفت: جريان رسانه ای ما پاسخ 
به نياز مخاطب نيست زيرا با وجود خروجی 
هزاران فارغ التحصيل از دانشــگاه ها اما در 
زمينه مهارت ورزی دچار مشــکل و نقصان 
هســتيم. اين خاء ريشــه در توسعه کمی 
رســانه دارد که فاقد محتوای کيفی است. 
يعنی کميت رسانه را توسعه داديم و جايی 
کــه بايــد به عمق و محتوای مطالب دقت و 
توجه کنيم، فاقد اهميت و نگاه ويژه است.
مقايســه تعداد خبرگزاری های ايران با 
ديگر کشورهای جهان به لحاظ آماری نشان 
از برتری قابل توجه ايران نسبت به آنها دارد 
در حالــی که در توليد محتوا دچار ايرادات 

و اشکالات کيفی بسياری هستيم.
 اشــکال اساسی ناشــی از توسعه کمی 
محتوای رسانه ها به جای توسعه کيفی آن 
ها اســت که اين رسيدگی از وظايف بخش 
مطبوعاتی اطاع رســانی وزارت فرهنگ و 
ارشاد کشور محسوب می شود و يکی از اين 
اقدامــات اجرای قانون ماده ۱۶ مطبوعاتی 
در خصوص عدم اجرای قانون توســط اين 
رسانه ها است. در جامعه ما امروزه يادداشت 
روزنامه و سرمقاله به يادداشت و گفت وگوی 
تلفنی تبديل شده است که ضعف و نقصان 

ايــن حوزه را می رســاند و به طور طبيعی 
فضــای عرضه و تقاضا از هر مســاله ای که 
گرفته شــود، موجوديت آن را دچار خدشه 
می کند، چون شما هر جايی که نياز داشته 
باشيد، ضمن پرداخت هزينه، امنيت آن را 

نيز فراهم می کنيد.
 

چالش های پيش روی دريافت اخبار 
بدون راستی آزمايی

 او در تشــريح چگونگی نظارت بر اخبار 
پخش شــده بدون راستی آزمايی از طريق 
مطبوعات ديجيتالی ابراز داشــت: ضربه پر 
حجم تعداد غيرقابل شمارش و اندازه گيری 
محتوا، ما را با چالشــی به نام صحت اخبار 
که پيش روی همه افرادی است که در اين 
عرصه فعاليت و نظارت دارند، مواجه کرده 
اســت. در گام نخســت با يک خلأ قانونی به 
اســم ســرعت تحولات مواجه هستيم و در 
مرحلــه بعــد محيطی که در آن قرار داريم، 
نيازمند اقدامات اساســی اســت که بايد به 
وســيله اســاتيد حوزه علوم رسانه آسيب 
شناسی شــده و راهکار مناسب ارايه شود، 
يعنــی مــا هنوز در خــلأ راهکارهای نحوه 
مواجه با فيک نيوز در فضای شــبکه های 
اجتماعی هســتيم و هيچ نســخه مدون و 
مشــخصی جهت اقدام و عمل وجود ندارد 
که با قطعيت  ۱۰۰ درصد مشــکل را حل و 
فصل  کند. همه راهکارها ميانبر، توصيه ای 
و در ابتدای راه هستند زيرا دنيای پر تحول 
و مخاطره توليد محتوا در فضای مقياســی، 
دنيای جديدی است که هنوز همه ابعاد آن 
روشــن نيست. نکته بعد اينکه با بحرانی به 
نام ســواد رسانه ای مواجه هستيم که ابزار 
در اختيار قرار گرفته  است اما نحوه استفاده 

و کاتالوگ آن موجود نيســت و اين به يک 
مشــکل بزرگ تبديل شده است. بنابراين 
بايد سواد رسانه ای را در سطح کان ترويج 
و آداب توليــد و دريافت محتوا را به موازات 

آن قوانين، آسيب شناسی کرد.
 

ارايه راهکارهای کارآمد
وی  بــا تاکيــد بر اينکــه بايد محققان و 
پژوهشــگران متخصــص در ايــن فضای 
پرچالش متحد شــوند و راهکارهای کارآمد 
ارايــه دهند، تاکيد کرد: راهکارها نبايد در 
حقيقت محل فعاليت در توليد محتوا باشند 
و باعث آســيب و صدمه شوند. البته وزارت 
فرهنگ و ارشاد در اين مسير حرکت رو به 
جلويی داشته است و در برخی از زمينه ها 
موفق عمل کرده  اســت اما در بعضی موارد 
هــم دچار ضعف بوده اســت. به هر حال با 
بحرانی به نام کرونا روبرو هستيم که حجم 
شــايعات راجــع به کرونــا و اخبار فيک در 
اســفند ۱۳98 خورشيدی را با امروز اگر به 
عنوان يک شــهروند مقايسه کنيم، حقيقتاً 
متوجه می شويم که انتشار اين گونه اخبار 
کمتر شده است. بنابراين اين نشان می دهد 
که توانسته ايم اخبار فيک و نادرست درباره 
کرونا را به حداقل برسانيم و گام های مهمی 

در اين مسير برداشته شود.

مديران دستگاه های دولتی و 
نمايندگان مجلس، منعی برای 

فعاليت مطبوعاتی ندارند
او در پاسخ به چرايی عدم رعايت تبصره 
۵ بند ۲ ذيل بند “ب” ماده 9 مبنی بر ادامه 
فعاليت رسانه ای افراد دارنده امتياز پس از 
ورود به مجلس يا انتصاب در مسووليت های 

درجه يک دولتی خاطرنشان کرد: همانطور 
کــه در تبصره ۵ مــاده 9 قانون مطبوعات 
تصريح شــده، منع قانونی انتشــار نشريه، 
مشــمول افرادی است که در فاصله زمانی 
۱۵ خــرداد ۱۳۴۲ تــا ۲۲ بهمن ۱۳۵۷ در 
مشــاغل مذکور بوده اند و بنابراين مديران 
دســتگاه های دولتی و نمايندگان مجلس 
شــورای اســامی، منعی بــرای فعاليت 
مطبوعاتی ندارند. رســيدگی به درخواست 
متقاضيــان و تشــخيص صاحيت آنها در 
حيطــه وظايــف و مســووليت های هيأت 
نظارت بر مطبوعات اســت. اين هيأت يک 
نهــاد مســتقل، فرادولتــی و متشــکل از 
نمايندگان قوای  سه گانه، يکی از استادان 
دانشــگاه، بزرگان حــوزه علميه، مديران 
مســوول و اعضــای شــورای عالی انقاب 
فرهنگی اســت.  در همين راســتا مطابق 
تبصــره ۶ ماده 9 قانــون مطبوعات، هيأت 
نظــارت موظف اســت تا جهت بررســی 
صاحيت متقاضی و مدير مسوول از مراجع 
ذيصاح )وزارت اطاعات، دادگســتری و 
نيروی انتظامی جمهوری اســامی ايران( 
استعام کند. اين مراجع موظف هستند تا 
حداکثر ۲ ماه نظر خود را همراه مستندات 
و مدارک معتبر به هيأت نظارت اعام کنند. 
در صورت عدم پاسخ از طرف مراجع مذکور 
و فقــدان دليل ديگر، صاحيت آنان تأييد 

شده تلقی می شود.

اعمال ماده ۱6 قانون مطبوعات
وی از اجرايــی شــدن مــاده ۱۶ قانون 
مطبوعات خبر داد و اظهار داشت: بر اساس 
اين قانون صاحب امتياز نشريه موظف است، 
ظــرف ۶ ماه پس از صدور پروانه، نشــريه 
مربوطه را منتشر کند و در غير اين صورت 
با يک بار اخطار کتبی  و دادن فرصت پانزده 
روز ديگر در صورت عدم عذر موجه، اعتبار 
پروانه از ميان می رود، عدم انتشــار منظم 
نشريه در يک سال نيز اگر بدون عذر موجه 
) به تشــخيص هيأت نظارت( باشد، موجب 
لغو پروانه خواهد بود. همچنين بر اســاس 
تبصره همين ماده ذکر شده است: نشريه ای 
که ســاليانه منتشــر می شــود از اين ماده 
مستثنی بوده و در صورت عدم نشر، ظرف 
يک ســال بدون عذر موجه پروانه  صاحب 

امتياز لغو خواهد شد. / ايرنا

محتوای کیفی حلقه مفقوده رسانه ها

کميته ويژه صندوق بيمه اجتماعی به منظور همراهی و همکاری در واکسيناسيون فوری در مناطق قرمز جنوب کشور به ويژه استان سيستان وبلوچستان تشکيل 
شــد. به گزارش روابط عمومی صندوق بيمه اجتماعی کشــاورزان، روســتاييان و عشــاير، در پی اوج گيری ويروس کرونا در جزاير کشــور و استان سيستان و بلوچستان و 
اعام وزارت بهداشــت مبنی بر واکسيناســيون فوری شــهروندان بالای ۱8ســال ساکن در تمام جزاير خليج فارس به ويژه استان سيستان و بلوچستان کميته ويژه ای در 
صندوق بيمه اجتماعی کشــاورزان، روســتاييان و عشــاير برای همکاری در تســهيل امور واکسيناســيون تشکيل شد. علی شيرکانی در اين خصوص گفت: صندوق بيمه 
اجتماعی با توجه به ارتباطات محلی ويژه و گسترده خود در سراسر کشور به ويژه در جنوب شرقی کشور و نيز مناطق جنوبی از جمله جزاير کيش و قشم با روستاييان 
و عشــاير، آمادگی خود را برای تســهيل و تســريع واکسيناســيون اعام می کند. او با بيان اينکه صندوق، وظيفه خود می داند که نســبت به اقناع هم ميهنان در اين نقاط 

اقدام لازم را داشته باشد، افزود: اميدواريم بتوانيم نهايت همکاری و همراهی را برای معرفی و واکسيناسيون روستاييان و عشاير ساکن در اين مناطق داشته باشيم.

به گزارش روابط عمومی بيمه پارسيان، به نقل از مديريت بيمه های آتش سوزی، اين شرکت در نظر دارد همزمان با آغاز فصل تابستان جشنواره 
فروش بيمه های آتش سوزی خود را برای کليه بيمه گزاران جديد و تمديدی در رشته های آتش سوزی مسکونی، غير صنعتی و صنعتی برگزار 
می نمايد. براساس اين گزارش، اين جشنواره با شرايط و تعهدات ويژه با عنوان »تابستان ۱۴۰۰« به مدت سه ماه در طول فصل تابستان آغاز گرديده 
و طی آن به کليه بيمه گزاران و مشــتريان جديد و تمديدی، ۵۰ درصد تخفيف در نرخ های تعرفه پوشــش های آصا و خطرات تبعی ارايه گردد. 
همچنين همزمان با اين جشنواره، طرح آرامش تابستانی با شرايط ويژه برای کليه خريداران بيمه نامه های آرامش و اصناف آغاز گرديده است و در 
اين طرح بيمه گزاران از  ۴۰ درصد تخفيف بر روی بيمه نامه های آتش ســوزی مســکونی و اصناف برخوردار خواهد شد. عاقه مندان می توانند 

جهت اطاع از شرايط طرح و برخورداری از شرايط و تخفيفات آن به شعب و نمايندگی های بيمه پارسيان در سراسر کشور مراجعه نمايند.

همکاریصندوقبیمهاجتماعیبرایواکسیناسیونفوریدرمناطقجنوبیکشور جشنوارهتابستانیبیمههایآتشسوزیبیمهپارسیانآغازشد

پایتخت کتاب ایران میزبان ویژه برنامه »از تبار قلم« شد
ششــمين ويــژه برنامه ملــی از تبار قلم با 
تجليل از نويسندگان و اهالی قلم چهار استان 
به ميزبانی شيراز برگزار شد. به گزارش روابط 
عمومی نهاد کتابخانه های عمومی کشور، در 
هفته دوم ويژه برنامه ملی گراميداشــت روز 
قلم که به همت نهاد کتابخانه ها عمومی کشور 
در حال برگزاری اســت، ششمين نشست »از 
تبار قلم« با تجليل از نويسندگان چهار استان 
فــارس، بوشــهر، کهگيلويــه و بويراحمد و 
چهارمحال و بختياری به ميزبانی شهر شيراز 
و بــا حضور مهدی رمضانی، معاون توســعه 
کتابخانــه هــا و ترويج کتابخوانی نهاد برگزار 
شــد. مهدی رمضانی معاون توسعه کتابخانه 
هــا و ترويج کتابخوانی نهــاد کتابخانه های 
عمومی کشور در اين نشست با بيان اينکه در 
حــوزه برنامه های ترويجی مجموعه اقدامات 
گسترده ای در کتابخانه های عمومی در حال 
انجام است، گفت: نهاد کتابخانه های عمومی 
کشور تاش کرد در ايام شيوع بيماری کرونا 
و محدوديت های ناشی از آن، توقفی در برنامه 
ها ايجاد نشود و فعاليت های ترويجی خود را 
با  شدت و حدت بيشتر از قبل پيگيری کرده 
است. يکی از فعاليت هايی که همزمان با شيوع 
بيماری کرونا شــکل گرفت، بحث تشــکيل 
محافل ادبی نهاد، استفاده از ظرفيت های اين 
محافل است و واگذاری برخی از فعاليت های 

ترويجی نهاد به اين محافل ادبی است. وی به 
هم افزايی اســتان ها در برگزاری ويژه برنامه 
از تبــار قلم اشــاره کــرد و گفت: در برگزاری 
برنامه از تبار قلم هر روز چهار استان مشارکت 
دارند و اين ظرفيت در کل کشور به اشتراک 
گذاشته می شود. امروز شرايطی فراهم شده 
تــا عدالت فرهنگی در کشــور به وجود آيد و 
اميدوارم شــاهد توسعه و گسترش آن باشيم.  
در برنامــه از تبار قلــم امکان تقدير از تمامی 
مفاخر در استان ها فراهم نبود که ان شاءالله 
در برنامــه های آينده از شايســتگان در اين 

حوزه قدردانی می شود.

ويژه برنامه »از تبار قلم« در ايستگاه 
هشتم ميهمان باب الرضا)ع( شد

به مناســبت گراميداشت روز قلم و ادبيات 
کودک و نوجوان، هشــتمين ويژه  برنامه »از 
تبار قلم« با تجليل از يوســف متولی حقيقی، 

نويســنده اســفراينی حوزه تاريخ به ميزبانی 
استان خراسان شمالی، ملقب به باب الرضا)ع( 
برگزار شد.  هشتمين ويژه  برنامه »از تبار قلم« 
با قدردانی از يوسف متولی حقيقی، نويسنده 
مطرح و فرزند خراســان شــمالی  به صورت 
همزمــان و بــا ارتبــاط زنده و مســتقيم با 
استان های خراسان رضوی، خراسان جنوبی 
و سمنان در بستر فضای مجازی اسکای روم 
برگزار شد. اين برنامه با حضور سيد باقر  مير 
عبداللهی، مدير کل منابع و عضو شــورای 
ادبی نهاد کتابخانه های عمومی کشــور؛ علی 
محمد جهانی، مديرکل کتابخانه های عمومی 
اســتان خراسان شمالی؛ رسول فخر قاسمی، 
دبير انجمن ادبی ســخن استان؛  مديران کل 
کتابخانه های عمومی اســتان های  خراسان 
رضــوی،  خراســان جنوبــی و  ســمنان و 
نويســندگان بومی و مطرح  اين اســتان ها و 

تجليل از آنها  برگزار شد.

آزادسازی 1۵ میلیارد دلار از منابع ایران 
در کره و ژاپن

منابع بلوکه شــده ايران که با تمديد 9۰روزه معافيت از تحريم احتمالاً قرار اســت آزاد 
شود، به گفته برخی منابع آگاه حدود ۱۵ميليارد دلار است. به گزارش مهر، منابع بلوکه شده 
ايران در ســاير کشــور های دنيا از جمله کره و ژاپن در حالی قرار اســت با تمديد معافيت 
قبلی برای 9۰روز ديگر، در کشور های کره و ژاپن آزاد شود که منابع آگاه ميزان اين منابع 
را ۱۵ميليارد دلار برآورد می کنند. طبق اباغيه ای که وزارت امور خارجه امريکا به کنگره 
ارسال کرده است، اين معافيت تحريمی که به امضای »آنتونی بلينکن« وزير خارجه ايالات 
متحده درآمده اســت، »انتقال وجوه ايران در حســاب های محدود شده به صادرکنندگان 
در ژاپن و جمهوری کره )کره جنوبی( را مجاز می داند.« در بخشی از اباغيه وزارت خارجه 
ايــالات متحــده آمده اســت، ايــن معافيت اجازه می دهد تا پول های ايــران که در نتيجه 
تحريم های امريکا مسدود شده بود، بدون نقض قانون آزاد شود. با اين وجود و اگرچه منابع 
خبــری اعــام کــرده بودند که دارايی های بلوکه شــده در اين مرحله، صرفاً صرف واردات 
کالا های اساسی خواهد شد، اکنون يک منبع مطلع در نظام بانکی در گفتگو با مهر می گويد 
کــه منابــع در ازای واردات کالا های غيراساســی نيز قابليت تخصيص دارد. وی می افزايد: 
برآورد ها حکايت از آن دارد که بالغ بر ۱۵ميليارد دلار منابع بلوکه شــده آزاد خواهد شــد؛ 
اين در حالی اســت که بانک مرکزی در ســال گذشــته حدود 9ميليارد دلار ارز به کالا های 
اساســی اختصاص داده اســت. منابع مالی موجود در کره حدود ۷ ميليارد دلار اســت که 
ناشــی از فروش نفت و ميعانات گازی ايران در دوران رياســت جمهوری ترامپ بوده که در 
کره جنوبی بلوکه شده است. وی اظهار داشت: منابع مالی در ژاپن هم ناشی از فروش نفت 
بوده و ارز ين در دسترس است که از اين منابع می توان برای خريد کالا های اساسی و ساير 
کالا ها استفاده کنيم، پس منابع صرفاً مختص کالا های اساسی نخواهند بود. از سوی ديگر، 
اين منابع در بانک های بزرگ و معتبر کره و ژاپن قرار دارند و کشــور هايی که قرار اســت 
ايــران از آن هــا کالا وارد کنــد، در اين بانک ها حســاب دارند؛ پس اگر دولت برنامه دقيقی 
برای هزينه کرد اين منابع داشته باشد، به طور قطع می توان بخشی از نياز صنايع داخلی 

به تجهيزات و ماشين آلات را تأمين کرد.
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برابراست

تکمیل زنجیره تولید با تحقق انتقال 
آب خلیج فارس

تحقــق انتقال آب خليج فارس به منطقه ويژه اقتصادی 
لامرد زمينه تکميل زنجيره توليد را فراهم می کند. وجيه ا..  
جعفــری معاون وزير صمت و رئيس هيات عامل ســازمان 
توســعه و نوســازی معادن و صنايع معدنی ايران )ايميدرو( 
گفت: اجرای عمليات لوله گذاری انتقال آب خليج فارس به 
منطقه ويژه اقتصادی لامرد سبب جلب اعتماد سرمايه گذاران 
و فراهم شــدن تکميل زنجيره توليد در اين کانون صنعتی 
می شود و در ادامه انتقال آب به ساير مناطق استان فارس 
امکان پذير خواهد بود. وی در آيين طرح لوله گذاری انتقال 
آب خليج فــارس بــه منطقه ويژه اقتصادی لامرد افزود: در 
راستای عمل به وظيفه ذاتی خود برای توسعه اقتصادی و 
ايجاد اشتغال در کشور در حوزه صنعت و معدن برنامه های 
راهبــردی زيادی به اجــرا درآورده ايم و عاوه بر اين برای 
تامين آب و انرژی موردنياز صنايع بزرگ مستقر در مناطقی 
ماننــد لامــرد با وزارت نيرو در تعامل هســتيم.  او در مورد  
ابعــاد  پــروژه انتقال آب خليج فارس بــه مناطق صنعتی 
زيرمجموعه ايميدرو گفت: از حدود ۲/ 8 ميليارد مترمکعب 
آب موردنياز صنعت کشور نيز حدود ۴۵۰ ميليون مترمکعب 
آب موردنياز صنايع معدنی اســت که بخشــی از مسووليت 
آن متوجه ســازمان ايميدرو است. چنانچه ما ۴۵۰ميليون 
مترمکعــب تاميــن کنيم بخش صنعت و معدن مشــکلی 
نخواهند داشت، ۶۵۰ميليون مترمکعب برای فازهای انتقال 
آب خليج فارس، ظرفيت آب شــيرين کن تعريف  شده است 
که حدودا بخش عمده ای به بهره برداری رســيده اســت و 
تاش می کنيم بخش های تکميلی که  نقش بيشــتری در 
اشــتغال زايی دارند نيز به نتيجه برســند. وی ضمن تبيين 
ضرورت ها و اقدامات انجام  شــده برای تحقق پروژه  انتقال 
آب از خليج فارس به اســتان فارس تصريح کرد: اهميت و 
حساســيت اين موضوع باعــث تاش همه متصديان برای 
سرعت بخشی به فرآيند اجرای اين پروژه شده و انتقال آب 
خليج فارس در حال اجراست که  برای مناطق ويژه اقتصادی 
لامرد و پارسيان حداقل سالانه ۵/ 8ميليون مترمکعب آب 
نياز داريم که با تامين آب موردنياز صنايع مســتقر در اين 
مناطق و با رسيدن آب به منطقه ويژه لامرد،  زمينه تکميل 
زنجيره توليد در اين کانون صنعتی فراهم می شــود. او به 
اهميت مقوله تامين برق موردنياز صنايع اشاره کرد و ادامه 
داد: ۱8۰۰ مــگاوات برق از طريــق نيروگاه های مجموعه 
صنايع  ايميدرو  توليد شــده اســت و به تازگی شرکت های 
صنايــع معدنی تابعــه ايميدرو برای توليد ۱۰هزار مگاوات 
برق، آماده ســرمايه گذاری هســتند. وی  از مســوولان و 
صنعتگران استان فارس درخواست کرد برای شتاب بخشی 
طرح انتقال آب خليج فارس به استان فارس، با سرمايه گذار 

قرارداد خريد تضمينی آب امضا کنند. /  روابط عمومی 

تامین مالی 1۸۵0 میلیاردی برای مترو

علی امام مديرعامل شــرکت متروی تهران از انتشــار 
اوراق مشــارکت سال ۱۳99 مترو خبر داد. مراحل مربوط 
به انتشار و فروش اوراق مشارکت سال ۱۳99 با رفع مشکات 
موجود طی شد و به اين ترتيب در دورانی که به دليل کاهش 
درآمدهای شهرداری تهران اوضاع اقتصادی بسيار سختی 
را پشت سر می گذاريم، امکان بهره مندی از ۱8۵۰ميليارد 
تومان وجوه حاصل از فروش اوراق مشــارکت ســال ۱۳99 
برای توسعه شبکه خطوط مترو فراهم شده است. مديرعامل 
شــرکت مترو در ادامه با اشــاره به محل مصرف اين وجوه 
افــزود: طبــق مصوبات قانونی، اين مبلغ برای خطوط ۳، ۴، 
۶ و ۷ هزينه خواهد شــد و به اين ترتيب بســيار اميدواريم 
اهــداف برنامه هــای زمان بندی شــده در ايــن خطوط، با 

کمترين ميزان انحراف زمانی محقق شود. / ايسنا 

هفته نامه اقتصادی ایران

خبر

حمیدرضا جانباز مدیرعامل شرکت آب و فاضلاب کشور در بازدید از مرکز مانتیورینگ ذخایر آب استان تهران با بیان اینکه مصرف آب شهر تهران از ابتدای سال جاری تاکنون در مقایسه با مدت مشابه پارسال یک درصد افزایش 
یافته است، گفت: روزانه به طور متوسط ۳ میلیون و ۷۰۰ هزار مترمکعب مصرف آب تهران است. یعنی معادل ۳۵ تا ۳۶ هزار بطری آب معدنی در ثانیه آب در تهران مصرف می شود که حجم بسیار قابل توجهی است. معاون وزیر 
نیرو با بیان اینکه برای ۱۵ تا ۲۴ ساعت ذخیره آب برای محلات مختلف تهران داریم، تصریح کرد: در صورت وقوع حادثه از این ذخیره آب استفاده می شود و شهروندان متوجه وقوع سانحه نمی شوند. وی به کاهش دو متر از منابع 
سطحی آب تهران در سال جاری نسبت به سال ۹۹ اشاره و تأکید کرد: آبفای استان تهران مخازن را به خوبی کنترل کرده در صورتی که بدترین سناریو برای پاییز و زمستان امسال خشکسالی باشد، به سمتی رفتیم که مردم تهران 
دغدغه ای برای پاییز نداشته باشند تا بتوانیم از پیک خشکسالی عبور کنیم. او میزان ذخایر آب روزانه تهران را ۵ر۱ تا ۶ر۱ میلیون مترمکعب بیان کرد و ادامه داد: با توجه به حرکت مانیتورینگ به صورت لحظه ای هر اتفاقی که در 
شبکه آب تهران رخ دهد، متوجه شده و بلافاصله به دستگاه های مربوطه اطلاع رسانی می کنیم که جلوی خسارت احتمالی گرفته شود مانند اتفاقی که چند سال قبل در شکستگی شبکه اصلی تأمین آب شهران در غرب تهران 
رخ داد و بلافاصله از وارد آمدن خسارات جلوگیری کردیم ؛ در ۳۰۰ شهر تولید و مصرف آب برابر است که نشان می دهد مشکلی نیست اما اگر حادثه ای رخ دهد و تولید آب کاهش یابد، تراز منفی خود را نشان می دهد. در استان 
خوزستان بعد از کم آبی که به دلیل مدیریت مخازن سدها اعمال شد و در پایین دست کاهش دِبی آب رودخانه های استان را داشتیم و عمده مشکلات برای روستاها و اراضی کشاورزی رخ داد، دو اتفاق خوب رقم خورد. / مهر 

حرکت شــرکت ملی مس صعودی اســت؛ مجمع 
عمومی عادی ســالانه شــرکت مس برای ســال مالی 
منتهی به ۳۰ اســفند ۱۳99 سه شــنبه ۲9تيرماه سال 
جــاری بــا حضور ارکان مجمع ازجمله هيات رئيســه، 
ســهامداران عمده، نمايندگان ســازمان بورس و اوراق 
بهادار و حسابرس و بازرس قانونی در محل شرکت ملی 
صنايــع مس ايران به صــورت آناين و با رعايت کامل 
پروتکل های بهداشــتی برگزار شد. در اين مجمع سود 

نهايی ۲8تومان به ازای هر سهم تعيين شد.
 براســاس اين گزارش، دستور جلسه مجمع عمومی 
عادی ســالانه شــرکت ملی صنايع مس شامل استماع 
گزارش عملکرد هيات مديره برای سال مالی منتهی به 
۳۰ اســفند ۱۳99 استماع گزارش حسابرس و بازرس 
قانونی شــرکت در مورد حساب ها و عملکرد سال مالی 
مذکور، بررســی و تصويب ترازنامه و ســاير صورت های 
مالــی مربوط به اين ســال، تصميم گيری در خصوص 
ســود تقســيمی، انتخاب اعضای هيات مديره، انتخاب 
حسابرس و بازرس قانونی اصلی و علی البدل برای سال 

مالی ۱۴۰۰ بود.
در پايان اين جلســه انتخاب اعضای هيات مديره در 
دستور کار قرار گرفت که بر اين اساس، سازمان توسعه 
و نوسازی معادن و صنايع معدنی ايران، موسسه صندوق 
بازنشســتگی شــرکت ملی صنايع مس ايران، شرکت 
ســرمايه گذاری صدر تامين، شــرکت فولادمبارکه و 
شــرکت سرمايه گذاری خراسان جنوبی به عنوان هيات 
مديره جديد شــرکت ملی صنايــع مس ايران معرفی 

شدند.
 مديرعامل شــرکت ملــی صنايع مس ايران در اين 
مجمع با اعام خبر خوب ســودآوری چشمگير شرکت 
مس طی سه ماه نخست سال جاری خطاب به سهامداران 
»فملی« گفت: در بهار امسال 9۵۰۰ميليارد تومان سود 
خالص در شرکت ملی صنايع مس ايران حاصل شد که 
بيانگر يک حرکت صعودی و شفاف و روشن برای مس 

و سهامداران اين شرکت است.
اردشير سعد محمدی با بيان اينکه در همه حوزه های 
توليدی در ۳ماهه نخســت سال جاری از برنامه جلوتر 
هســتيم، گفت: استخراج مس در سال جاری ۱۰درصد 

از برنامه جلوتر است. 
وی افزود: توليد کاتد در ۳ ماهه نخســت سال جاری 
نسبت به مدت سال گذشته ۵/ 9درصد و توليد کنسانتره 
مس رشد ۴درصدی نسبت به مدت مشابه سال گذشته 
داشته است. مديرعامل شرکت ملی صنايع مس ايران 
بــا تاکيد بر اينکه با اجرای پروژه های توســعه ای جزو 
۱۰شرکت برتر دنيا در توليد مس می شويم، گفت: طی 
۴ ســال آينده ۱۱۰هزار ميليارد تومان سرمايه گذاری 
جديد خواهيم داشت و درآمد شرکت به ۴ميليارد دلار 

ارتقا پيدا خواهد کرد.

 ۹۵00میلیارد تومان سود خالص 
در بهار امسال

خبر فولاد مبارکه اولین شرکت در استفاده از پساب برای تولید
مدير ارشد خدمات فنی و پشتيبانی شرکت فولاد مبارکه 
با اشاره به اقدامات گسترده و مؤثر فولاد مبارکه در کاهش 
مصرف آب گفت: اجرای طرح انتقال پســاب شــهری برای 
اســتفاده در فرايند توليد، افزايش شــديد سطح بهداشتی 
محيط را به همراه داشــت و ميزان تاب آوری اين شــرکت را 

نيز به ميزان قابل توجهی افزايش داد.
به گزارش خبرنگار فولاد، جواد نيلی در برنامه گفت وگوی 
ويژه خبری شبکه استانی اصفهان، اظهار کرد: فولاد مبارکه 
بــا ســهم توليد ۴۵ درصــدی فولاد يکــی از بزرگ ترين 
شــرکت های فولادی کشور و بزرگ ترين مجموعه فولادی 

در خاورميانه و شمال آفريقاست.
 وی بــا بيــان اينکه برای توليد فــولاد عاوه بر انرژی و 
ســنگ آهن به آب هم نياز اســت، افزود: برای تأمين آب 
موردنياز جهت توليد فولاد، ســال ها از آب خام اســتفاده 
می شــد، ولی الزاماتی که به دليل مشــکات کمبود آب در 
فات مرکزی ايران به فولاد مبارکه تحميل شد، اين شرکت 
 بــرای اولين بار به اســتفاده از پســاب بــرای چرخه توليد

 روی آورد.
 اين شــرکت در ابتدا و در دهه 8۰ از پســاب صنعتی 
تصفيه شــده شرکت برای چرخه توليد استفاده کرد. با اين 
اقــدام بخــش زيادی از نيــاز آبی به آب خام خود را کاهش 
داديم. در اوايل دهه 9۰ نيز به عنوان اولين شرکت در حوزه 
خريد پساب شهری از مجموعه شهرهای مجاور وارد شديم 
و با اجرای شبکه های پساب شهری، ايجاد تصفيه خانه ها و 
ايجاد خطوط انتقال از پســاب شــهری برای فرايند توليد 

استفاده کرديم.
برنامه برای کاهش 5۰ درصدی آب در فولاد 

مبارکه از طريق پساب شهری
 در واقع اين شرکت با اين اقدام موفق شد نياز آبی خود 
را تــا امــروز ۳۰ درصد کاهش دهــد، اما در افق بالاتری در 
تاش است تا ۵۰ درصد آب موردنياز خود را از طريق پساب 
شــهری تأمين کند. اين مســئله پيامدهای بسيار مثبتی 
داشته است که ازجمله آن می توان به افزايش سطح بهداشت 
محيط و وضعيت محيط زيســت اشاره کرد؛ به همين دليل 
اين اقدام به عنوان يک اقدام مثبت در مجموعه استان مورد 

استفاده قرار گرفته است.
همچنين اجرای اين پروژه توسط شرکت فولاد مبارکه 
باعث شــد تا به دســتور برخی وزارتخانه ها ازجمله وزارت 
صمت و وزارت نيرو در شرکت هايی که پس از فولاد مبارکه 
اقدام به استفاده از پساب برای فرايند توليد کردند، اقدامات 

مشابه انجام گردد.
تعداد شهرهای حاضر در طرح انتقال پساب 

شهری به ۱۱ شهر افزايش می يابد
در حال حاضر 9 شــهر در پروژه انتقال پســاب شهری به 
فولاد مبارکه برای اســتفاده در فرايند توليد حضور دارند، 
اما بســياری از شــهرها برای بهبود شرايط محيط زيست و 
بهداشــت محيط خود متقاضی شدند که اقدامات مشابهی 
را به صورت مشترک با فولاد مبارکه انجام دهند. در همين 
راســتا قصد داريم اين تعداد شــهر را به ۱۱ شــهر افزايش 
دهيم. بايد توجه داشت که به کرات می توان از پساب استفاده 
کرد. او درباره منافع اجرای پروژه اســتفاده از پســاب برای 
شرکت فولاد مبارکه اظهار کرد: اين طرح منافع زيادی به 
دنبــال دارد. ما ذی نفعان بســياری داريــم که اولين آن ها 
جامعــه صنعتگرانی اســت که ورق فــولاد ماده اوليه آن ها 
محســوب می شود. بنابراين اولين نياز آن ها پايداری توليد 
در مجموعه فولاد مبارکه است که اين مسئله يکی از بهترين 

پيامدهای اجرای اين پروژه است.
پروژه 9۰ ساله ای که ۵ ساله انجام شد

اگر ما همانند قبل آب خام خود را از منابع ديگر تأمين 
می کرديم با توجه به شرايطی که در چند سال اخير ازنظر 
آبی رخ داد، متحمل توقفات بسياری می شديم، ولی با خريد 
پساب و استفاده از پساب شهری و صنعتی اين نياز خود را 
به شدت محدود کرديم؛ بنابراين باعث شد تاب آوری ما در 
زمينــه توليد افزايش يابــد و در نتيجه به عنوان اولين نياز 
ذی نفعان ما پايداری خط توليد برقرار شــود. اين مســئله 
منجر به ثبات قيمت و نبود وقفه در عرضه در بازارها خواهد 

بود.
 دومين انگيزه فولاد مبارکه برای حرکت به اين سمت، 
کاهش وابســتگی اين شــرکت به آب خام است که با اجرای 
اين پروژه نياز آب خام اين شــرکت به شــدت کاهش يافت. 
اين مســئله انتظار بخشی از جامعه ذی نفعان فولاد مبارکه 

بود که انجام شد.
 نکتــه ديگــری که می توان در اين خصوص گفت تبعات 
اجتماعی است. اين اقدام فولاد مبارکه که اقدامی ۳۰ ساله 
يا به قول دوستان آبفا 9۰ ساله بود، در ۵ سال انجام شد و 
شــرايط زيســت محيطی و بهداشــت محيط در منطقه را 
به شــدت بهبود بخشــيد. پيش تر فاضاب خام وارد چرخه 
رودخانه زاينده رود می شــد؛ درحالی که اکنون اين مسئله 
به طورکلی در اين ۱۱ شهر عما اتفاق نمی افتد؛ اين پساب ها 
کاما تصفيه می شــود و با خطوط انتقال به فولاد مبارکه 

برای استفاده در صنعت منتقل می شود.
فولاد مبارکه در زمينه آب کم مصرف ترين 

فولادساز جهان است
 فولاد مبارکه اقدامات بسياری را در زمينه کاهش مصرف 
آب انجام داده است. اولين اقدام کاهش نياز آب مطلق، چه 
از پســاب و چه آب خام، بوده که به ميزان آبی اســت که به 
ازای توليد هر تن فولاد مصرف می شــود. در همين راســتا 
خطوط انتقال آب به دليل وجود نشتی با هزينه های بسيار 
زيــاد اصاح شــد و فرايندهای خنک ســازی تجهيزات و 

محصولات را تغيير داديم.
عاوه بر موارد مطرح شــده برج های خنک کننده را نيز 
به منظــور کاهش مقدار مطلــق آب در چرخه توليد تغيير 
داديم. اقدام بعدی هم استفاده از پساب صنعتی و بازچرخانی 
مکرر آب اســت که باعث شــده قسمت عمده نياز آبی فولاد 
مبارکه از محل تصفيه پســاب صنعتی شرکت فولاد تأمين 
شــود. اســتفاده از پساب شهری نيز ازجمله ديگر اقداماتی 
است که در زمينه کاهش مصرف آب در فولاد مبارکه انجام 
شــده اســت. وی درباره جايگاه فعلی شرکت فولاد مبارکه 
در کشور و جهان نيز گفت: اکنون شرکت فولاد مبارکه ۴۵ 
درصد از نياز فولادی کشــور را تأمين می کند و بزرگ ترين 

توليدکننده آهن اسفنجی در جهان محسوب می شود. اين 
شــرکت 8 کوره فولادســازی زير ســقف دارد که به نوعی 
بزرگ تريــن کارخانه با ايــن تعداد کوره قوس در جهان به 
شمار می رود. اين شرکت همچنين کمترين مقدار مصرف 
آب بــه ازای توليــد هر تــن فولاد خام را در جهان دارد و به 
همين دليل برترين شــرکت در زمينه کاهش مصرف آب 

در فرايند توليد نيز محسوب می شود.
پروژه های استفاده از پساب در توليد 

مقرون به صرفه است
شــايد اجرای پروژه های اســتفاده از پساب در وهله اول 
هزينه بر باشــد، اما ميزان هزينه توقف توليد نشان می دهد 
اين اقدام سود بزرگی برای شرکت ها ازجمله فولاد مبارکه 
به ارمغان می آورد. در همين راستا شرکت فولاد مبارکه از 
ســال 9۱ اقدامات مربوط به اين حوزه را آغاز کرد و اکنون 

در حال بهره برداری از آن است.
 درصورتی که مقايسه ای بين هزينه های اجرای اين پروژه 
و سودی که برای فولاد مبارکه به همراه داشته است، انجام 
شــود می بينيم که با پايداری توليد در مجموعه فولاد، اين 
هزينه برگشــت پذير بوده و ســاير شرکت ها نيز می توانند با 

ورود به اين حوزه نياز آبی خود را تأمين کنند.
او با بيان اينکه دو نوع تصفيه خانه وجود دارد گفت: نوعی 
از اين تصفيه خانه ها که توسط سازمان آبفا تأسيس می شود، 
فاضاب شهری را به پساب قابل استفاده برای آبياری گياهان 
غيرمثمر تبديل می کند. اين در حالی است که اين آب برای 
فــولاد مبارکــه قابل اســتفاده نبــوده و لازم اســت در 
تصفيه خانه هــای تکميلی، ايــن آب به آب صنعتی تبديل 
شــود که فرايند آن فارغ از اســتفاده مواد شيميايی و انرژی 

زياد، بسيار هزينه بر است.
وی دربــاره تأثيــر اين پروژه بر کاهش آلودگی نيز اظهار 
کــرد: اگــر از منظر کان حوزه زاينده رود به اين قضيه نگاه 
کنيم متوجه می شــويم که اولين ســود آن بهبود شــرايط 
زيســت محيطی در کل مجموعه زاينده رود اســت که عايد 

همه بهره برداران اين حوزه و مردم اين منطقه می شود.
اجرای طرح انتقال آب از دريای آزاد به اصفهان

افق ديد فولاد مبارکه قطع وابستگی به آب خام و منابع 
آب جاری يا زيرزمينی در منطقه است. در همين راستا دو 
اقدام بزرگ انجام شــده که اولين آن ها اســتفاده از پساب 
شــهری و صنعتــی  و دومين اقــدام، انتقال آب از درياهای 

آزاد به صنايع بزرگ استان است.
او با بيان اينکه اميدواريم اين کار طی ۳ تا ۵ سال آينده 
به نتيجه برسد، افزود: با اجرای اين طرح، وابستگی شرکت 
فولاد مبارکه به منابع آبی داخل استان به صورت کامل قطع 
می شــود و نياز آن از طريق منابع نامحدود متصل به دريا 
تأمين می شــود. اما ازآنجاکه اين کار هزينه بســياری دارد، 
لازم است پيش از آن فرايند خود را به گونه ای تغيير دهيم 
که مصرف آب مطلق در فولاد مبارکه کاهش يابد. پايداری 
خط توليد برای فولاد مبارکه بســيار مهم اســت. در اوايل 
دهه 9۰ شــرايط تاب آوری بســيار کمی داشتيم و در يک 
زمــان بســيار کوتاهی به دليل اتفاقــات رخ داده، فعاليت 
توليدی اين شــرکت متوقف شــد، اما در شــرايط حاضر با 
حداقــل تأمين نياز آبی، ايــن تاب آوری در مجموعه فولاد 
افزايش يافته است. اين شرکت در سه ماه اول سال جاری 
موفــق به ثبــت رکورد توليد ۲ ميليون تن فولاد شــد که 
افتخاری برای مجموعه کشــور محســوب می شود، اما بايد 
توجه داشــت که با اقدامات انجام شده در حوزه مصرف آب 

به اين هدف بزرگ دست پيدا کرديم.
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 محمد نهاونديان، معاون اقتصادی رئيس جمهوری با بيان اين که مهلت ارائه اظهارنامه مالياتی تا يک ماه آينده تمديد شد، 
گفت:به دليل قرمز شدن شرايط کرونايی در بسياری از شهرها و محدوديت های تردد،  شرکت ها و موسسه هايی که تا پايان تيرماه 
فرصت داشتند اظهارنامه مالياتی خود را ارسال کنند، با اين محدوديت ها دچار کندی و اختال شدند. وی پس از جلسه ستاد 
ملی کرونا افزود: سال گذشته نيز با تصميم ستاد ملی کرونا مدت تسليم اظهارنامه مالياتی را ۲ ماه تمديد کرديم و امسال نيز بنا 
به درخواســت تمديد مهلت توســط اتاق  بازرگانی، در کارگروه اقتصادی اين موضوع مطرح و ســپس در ســتاد ملی کرونا مصوب 
شــد. خواســته تمديد مهلت قانونی اظهارنامه چندی پيش از ســوی غامحســين شافعی، رئيس اتاق ايران مطرح شده بود که تا 

شهريور اين مهلت تمديد شود اما با تمديد يک ماهه تا پايان مرداد اين موضوع بسته خواهد شد./ ايرنا

درحالی که امروزه بيماری های قلبی و عروقی علت اصلی مرگ ومير در جهان هستند، دانشمندان می گويند زهر يک عنکبوت می تواند قلب انسان را ترميم کند و ممکن است زندگی 
قربانيان حمله قلبی را نجات دهد. به گزارش ايسنا و به نقل از آی ای، زهر عنکبوت ممکن است کشنده باشد، اما دارای مزايايی نيز هست. تحقيقات در گذشته نشان داده است که اين سم 
می تواند بدون اينکه هيچ عارضه جانبی ايجاد کند، دردها را تســکين دهد. اکنون تحقيقات جديد از محققان دانشــگاه »کوئينزلند« استراليا نشان می دهد که زهر يک عنکبوت به نام 
»آتراسيد«)atracid( يا عنکبوت تار قيفی استراليايی می تواند به جلوگيری از آسيب های ناشی از حمله قلبی کمک کند و حتی باعث افزايش عمر قلب های اهدا و پيوند شده شود. در 
جولای سال ۲۰۱9 محققان دانشگاه »کوئينزلند« مولکولی را در زهر کشنده اين عنکبوت کشف کردند که می تواند آسيب مغزی ناشی از سکته مغزی را از بين ببرد. در آن زمان پروفسور 
»گلن کينگ« محقق ارشد اين دانشگاه گفت: »آنچه از اين طريق انجام می شود، جلوگيری از مرگ سلول های عضانی قلب است.« محققان دريافتند که اين مولکول برای محافظت از 

قلب در برابر سکته مغزی کار می کند، بنابراين آنها تصميم گرفتند آزمايش کنند تا ببينند آيا برای حوادث ايسکميک قلب نيز کارايی دارد يا خير و کشف کردند که واقعا چنين است.

مهلتارائهاظهارنامهمالیاتیتمدیدشد نجاتازحملهقلبیبازهرکشندهیکعنکبوت!

واریز ۵۷۵ میلیارد تومان برای تامین آب شرب خوزستانکشف ۸۵0 پمپ غیر مجاز آب  در شهر اصفهان
با آغاز عمليات شناسايی دارندگان پمپ های 
غيــر مجــاز آب، در تيرماه امســال 8۵۰ پمپ 
غيرمجاز در سطح شهر اصفهان کشف شد. مدير 
روابط عمومی و آموزش همگانی شــرکت آب و 
فاضاب اســتان اصفهان با بيان اين خبر گفت: 
بيشــترين پمپ های غيرمجاز کشــف شده به 
ترتيــب در محــدوده آبفــای منطقه ۵ با ۴۱۰ و 
آبفای منطقه ۴ با ۳۲۴ مورد بوده است. مهرداد 
خورسندی با بيان اينکه نصب مستقيم پمپ روی 
شــبکه توزيع آب جرم محســوب شده و پيگرد 
قانونی دارد، افزود: گروه های مروج مصرف بهينه 
آب آبفای اســتان اصفهــان با همراهی مأموران 
نيروی انتظامی اجازه دارند ضمن رعايت موازين 
شــرعی، قانونی و حقوق شــهروندی، نسبت به 
شناسايی و قطع انشعاب آب افراد متخلف اقدام 
کننــد. وی گفت: مروجين پس از کشــف پمپ 

هايی که بافاصله بعد از کنتور آب نصب شــده 
اند، در مرحله اول به مشترک متخلف اخطار می 
دهنــد و در صــورت عدم اصاح و رفع تخلف در 
مدت زمان تعيين شــده، انشــعاب مشترک به 
صــورت موقــت تــا رفع تخلف قطع می شــود. 
ســخنگوی آبفای استان اصفهان، وجود مخزن 
اســتراتژيک و نصب پمپ بعد از مخزن ذخيره را 
در شرايط کم آبی و اوج مصرف ضروری دانست 
و گفت: آب بايد با فشار شبکه وارد مخزن ذخيره 
شده و سپس به وسيله پمپ به داخل ساختمان 
پمپاژ شــود. خورســندی با اشاره به اينکه فعال 
شــدن پمپ غير مجاز و مکش آب داخل شبکه، 
افت شديد فشار آب مشترکين مجاور را به دنبال 
دارد ، از مردم خواست در صورت مشاهده هرگونه 
پمــپ غير مجاز که منجر به تضييع حقوق افراد 
می شــود مراتب را به سامانه ارتباط با مشتريان 

آبفا به شماره ۱۲۲ اطاع دهند.
شايان ذکر است از 8۵۰ پمپ غيرمجاز کشف 
شــده به ترتيب هفت مورد در منطقه يک، ۱۰ 
مورد منطقه دو، ۵۶ مورد منطقه سه، ۳۲۴ مورد 
منطقه چهار، ۴۱۰ مورد منطقه پنج و ۴۰ مورد 
در محدوده تحت پوشــش آبفای منطقه ۶ شهر 
اصفهان بوده است. همچنين از اين تعداد ۵ مورد 
انشــعاب قطع و بقيه اصاح شــده و يا در حال 

اصاح هستند.

مدير عامل ســازمان هدفمندی يارانه ها از پرداخت ۵۷۵ ميليارد تومان برای 
مقابلــه بــا تنش آبی وتامين آب شــرب اســتان خوزســتان از منابع ســازمان 

هدفمندســازی يارانه ها خبر داد.
به گزارش روابط عمومی ســازمان هدفمندی يارانه ها، اميد حاجتی با اشــاره 
بــه مصوبــه ۲8 تيــر ۱۴۰۰ هيأت دولت بــه منظور مقابله با تنش آبی اســتان 
خوزســتان و تأمين آب شــرب اين اســتان گفت: اين مبلغ برای کاهش اثرات 
خشکســالی و آبرســانی به عشــاير غيور و روستاييان استان، مقابله با تنش آبی و 
تأمين آب شــرب، کشــاورزی و منابع طبيعی و لايروبی کانال ها از محل تبصره 
۱۴ قانون بودجه کل کشــور در ســال ۱۴۰۰ و از منابع ســازمان هدفمندسازی 
يارانه ها پرداخت شــد. وی با اشــاره به يکی از اولويت های مربوط به اين منابع 
که شــامل پرداخت مابقی خســارات ناشــی از ســياب فروردين سال ۱۳98 به 
کشــاورزان و دامداران اســتان خوزســتان اســت، گفت: با اختصاص اين منابع، 
مطالبات کشاورزان آسيب ديده از سياب سال ۱۳98 بطور ۱۰۰ درصد پرداخت 
خواهد شــد.مدير عامل ســازمان هدفمندی يارانه ها افزود اين سازمان آمادگی 
دارد تا مابقی منابع مربوط به اعتبارات مصوب هيأت دولت ويژه استان خوزستان 

را تأميــن و اختصاص دهد.
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سکهوارز

خبر
پایان دولت به معنای تعطیلی تفحص ها نیست

 حجت الاسام سليمی عضو هيئت رئيسه مجلس شورای اسامی با بيان اينکه 
تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری و مرکز بررسی های استراتژيک همچنان 
در دستور کار است و آن را فراموش نکرده ايم و بر انجام آن اصرار داريم، تأکيد کرد: 
پايان دولت به معنای تعطيلی تفحص ها نيست. هيئت تحقيق و تفحص از نهاد 
رياست جمهوری و مرکز تحقيقات استراتژيک رياست جمهوری مشغول فعاليت 
اســت و به هيچ وجه نگاهی به پايان دولت دوازدهم ندارد چراکه وظايف قانونی 
آن ها ايجاب می کند تا پايان تحقيق و تفحص موضوعات را پيگيری کنند.  ترک 
فعل هــای زيــادی در دولــت آقای روحانی صورت گرفته کــه يکی از آن ها عدم 
نيروگاه سازی مناسب و خاموشی های گسترده برق است. متأسفانه قيمت ميلگرد 
و فولاد در چند روز گذشته افزايش پيدا کرده، اين در حالی است که به دليل عدم 
ايفای وظايف دولت در احداث نيروگاه، برق همه کارخانه های فولاد و سيمان قطع 
شــده اســت.  مجلس يازدهم حتماً در برابر ترک فعل های دولت دوازدهم ورود 
خواهد کرد و قوه قضائيه هم قول داده به اين موضوعات رسيدگی کند، کما اينکه 
درباره رفتار های شبهه برانگيز مانند انتشار نوار مصاحبه آقای ظريف و نقش مرکز 
بررسی های استراتژيک رياست جمهوری در اين موضوع و مباحث مربوط به نفوذ 
ابهامات زيادی وجود دارد. خود آقای روحانی درباره انتشار صوت مصاحبه آقای 
ظريف اعام کرد اين کار توسط نفوذی ها صورت گرفته است و بايد مسئولان ارشد 
دولت دوازدهم توضيح دهند که نفوذی ها در نهاد رياست جمهوری چه می کنند، 
لذا قطعاً مجلس يازدهم موضوع تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری را رها 
نخواهد کرد و بايد مشخص شود که نفوذی هايی که آقای رئيس جمهور به وجود 
آن ها اعتراف کرده، چه کســانی هســتند و چرا دولت آن ها را معرفی نکرده است. 
توقع داشــتيم وزارت اطاعات دولت آقای روحانی نفوذی هايی را که در دولت 
دوازدهم هستند معرفی کند، اما متأسفانه اين وزارتخانه سکوت کرده، اين در حالی 
است که حتی مقام معظم رهبری هم به موضوع انتشار صوت مصاحبه آقای ظريف 
ورود کرده اند و اين کار خبط بزرگی محسوب می شود و بايد تکليف نفوذی ها در 
نهاد رياســت جمهوری مشــخص و معلوم شود چرا در اين مدت اين افراد معرفی 
نشــده و به ســزای اعمال شــان نرسيده اند و چرا دولت در اين مدت آن ها را به قوه 
قضائيه معرفی نکرده است. قطعاً موضوع تحقيق و تفحص از نهاد رياست جمهوری 
و مرکز بررسی های استراتژيک رياست جمهوری فراموش نشده و نمايندگان آن 
را پيگيری خواهند کرد و اگر عده ای به دنبال آن هستند، اين موضوع فراموش و 
مشمول مرور زمان شود، حتماً اشتباه می کنند، زيرا کار های آن ها موجب هتک 
حيثيت نظام شده و با آبروی جمهوری اسامی بازی کرده اند و، چون اين مطالبه 
 مــردم از مجلــس يازدهم وجود دارد، نماينــدگان از پيگيری اين موضوع کوتاه

 نخواهند آمد. / فارس

بيست و پنجمين اثر ايران در اجاس ديروز ميراث جهانی يونسکو به ثبت رسيد
 مسير راه آهن شمال - جنوب ايران که دريای خزر را به خليج فارس متصل می کند 
و از همين دو نقطه دروازه های شمال و جنوب جهان را به روی يکديگر گشوده است، در 
چهل و چهارمين نشست کميته ميراث جهانی يونسکو در چين و البته با حمايت قاطع 
اعضای حاضر در اين اجاس ثبت جهانی شد. بدين ترتيب نخستين ميراث صنعتی ايران 
که به اذعان نمايندگان کشــورهای مختلف در يونســکو نقش مهمی در ايجاد تغيير در 
ســبک زندگی و اقتصاد و رفاه کشــورهای منطقه، از آسيای مرکزی تا کشورهای عربی 
داشــته اســت، در فهرست ميراث جهانی بشر قرار گرفت. مسير راه آهن شمال- جنوب 
ايران بيش از ۱۵۰۰کيلومتر طول دارد و بيش از يکصد ايستگاه راه آهن نيز در اين مسير 
قرار گرفته اســت. براســاس آنچه نماينده کشورها در کميته ميراث جهانی يونسکو در 
حمايت از ثبت جهانی مسير راه آهن شمال- جنوب ايران اعام کردند، اين مسير عاوه 
بر برخورداری از مناظر فرهنگی متعدد، خاقيت خاص در احداث و مهندسی و تأثير آن 
در اعتای ارزش های جهانی و تأثير در برقراری تعامل کشورها با يکديگر، به عنوان يک 
پل فرهنگی ميان کشورها نيز مطرح است که به ايجاد ارتباط و صلح و دوستی بين ملت ها 

کمک کرده است.
طولانی ترين مسير ريلی جهان

تدوين پرونده ثبت جهانی مســير راه آهن شــمال- جنوب ايران در سال9۷ آغاز شد. 
ســاخت مســير راه آهن سراسری ايران از بندر ترکمن در شمال کشور آغاز شد و به بندر 
امام خمينی در جنوب کشور منتهی شد. آغاز احداث راه آهن ايران در سال۱۳۰۵ شمسی 
به تصويب رسيد و يک سال بعد از آن بود که مهندسان ايرانی، آلمانی و آمريکايی احداث 
اين مسير۱۳9۴ کيلومتری را آغاز کردند. مسير راه آهن سراسری ايران نه تنها از حيث 
تکنيک و کيفيت ســاخت، بلکه از بعد گردشــگری و برخورداری از مناظر و جاذبه های 
طبيعی ويژه در جهان حائز اهميت است و به همين دليل نيز هم راه آهن جمهوری اسامی 
ايران و هم وزارت ميراث فرهنگی، گردشگری و صنايع دستی اين مسير تاريخی را برای 
ثبت در فهرست ميراث جهانی يونسکو درنظر داشتند و حالا يونسکو در اجاس چين 
رأی به جهانی شدن اين مسير مملو از جاذبه های طبيعی، بناها، پل ها، ايستگاه ها، تاسيسات 
و حتی لوکوموتيوهای تاريخی داد که در آينده گردشگری ايران بسيار اثر خواهد داشت 
و به جاذبه ای ويژه بدل می شــود. اگرچه پيشــينه احداث و بهره برداری موفق نخستين 
راه آهن در ايران به دوره قاجار و ســال ۱۲۲۷ خورشــيدی ) ۱8۴8 ميادی( از رشــت به 
بندر پيربازار و بندر انزلی بازمی گردد که بقايای آن همچنان در مسير رشت به پيربازار با 
يک لوکوموتيو بخار در محوطه اداره کل بنادر استان گيان وجود دارد اما تحقق کامل 
اين آرزوی ملی تا سال۱۳۰۶ به طول انجاميد. در سال۱۳۰۶، قرارداد نقشه برداری برای 
احداث خطوط راه آهن با کنسرسيومی متشکل از کمپانی آمريکايی يولن و شرکت های 
آلمانی فيليپ هولتســمان - ويوليوس برگر و زيمينس باواونيون به بهای هر کيلومتر 
حداکثر ۳۶8تومان بسته شد. بهره برداری کامل از راه آهن سراسری ايران در سال۱۳۱۴ 
آغاز شــد و علی منصور، وزير راه و شهرســازی وقت، در دوازدهم مرداد۱۳۱۴ لايحه ای 
برای تشکيل مؤسسه راه آهن دولتی کشور به تصويب مجلس شورای ملی رساند تا از اول 
مهــر۱۳۱۴ »نگاهــداری و به کارانداختــن همه اموال و اثاثيه و ابنيه و وســايل نقليه و 
ساختمان های فنی متعلق به خطوط آهن و کشتيرانی درياچه اروميه« را به عهده بگيرد.

پرونده ثبت جهانی مسير راه آهن سراسری شمال - جنوب ايران در يونسکو به 8ناحيه 
با خصوصيات مشترک اقليمی در داخل هر ناحيه و متمايز با ساير نواحی تقسيم شد و 
89ايســتگاه منتخب نيز به دليل اهميت ارزش های تاريخی و کارکردی مورد مطالعه و 
مستندنگاری قرار گرفت. اين مسير از بندر ترکمن در شمالی ترين نقطه آن آغاز و به بندر 
امام خمينی در جنوبی ترين نقطه منتهی می شود و در ميانه راه از ايستگاه های مهمی 
همچون قائمشــهر، گدوک، گرمســار، تهران، اراک، دورود، شهبازان و انديمشک عبور 

می کند. / ايرنا

مجمع عمومی عادی سالانه ذوب آهن اصفهان با 
حضور سهامداران، نمايندگان صاحبان سهام، اعضای 
هيات مديره و نماينده ســازمان بورس و اوراق بهادار 
تهــران، در تالار تشــريفات و تــالار آهن ذوب آهن 
اصفهان با رعايت پروتکل های بهداشــتی پنجشنبه 
۲۴ تيرماه برگزار شــد . نمايندگان سهامداران عمده 
ذوب آهــن  در جايــگاه هيات رييســه قرار گرفتند و 
سعيد عبودی رييس هيات مديره شرکت صدر تامين 

رياست مجمع را عهده دار شد .
منصور يــزدی زاده مديرعامل ذوب آهن اصفهان 
در ارايه گزارش هيات مديره مربوط به عملکرد ســال 
99 و برنامه های آتی اين شرکت گفت : سال 99 سالی 
خاص و ويژه به لحاظ شيوع ويروس کرونا و محدوديت 
صادرات و واردات مواد اوليه برای تمام کشــورها بود 
اما با اين وجود طی ســال های 98 و 99 رشــد ۴ و ۵ 
درصدی و در مجموع دو سال، رشد 9 درصدی را در 
توليد داشــتيم. وی  با اشــاره به دســتاوردهای مهم 
شــرکت ذوب آهــن اصفهان، تاکيد کــرد: دريافت 
گواهينامه استاندارد ملی ايران برای توليد ريل ملی 
، رکــورد توليــد ريل به ميزان ۵8 هزار تن با افزايش 
۲8۲ درصدی نسبت به سال ۱۳98 ، طراحی و توليد 
سوزن ريل ۶۰E1A1 ،  طراحی و توليد ريل معدن 
R1۸ در نورد ۶۵۰ ، پذيرش ريل ملی در بورس کالا 
، انعقاد نخستين قرارداد صادرات ريل و به کارگيری 
ريل در ۶ محور راه آهن کشور از جمله دستاوردهای 

ريلی ذب آهن در سال 99 بوده است.

توليد ريل ، آغاز توليد محصولات با ارزش 
افزوده بالا در ذوب آهن بود

او بــا بيــان اينکه ذوب آهن ۱۰ درصد توليد فولاد 
کشــور را دارد که توليد آن مشــابه ۷۵ درصد ســاير 

فولادسازان دنياست، افزود: روش ساير توليدکنندگان 
فولاد کشور مشــابه معادل ۵ درصد توليدکنندگان 
فــولادی دنيا با گاز اســت، بنابراين ذوب آهن برای 
ماندن در گوی رقابت، اســتراتژی تنوع بخشــی به 
توليدات خود را در پيش گرفته اســت که توليد ريل 
آغــاز توليــد محصولات بــا ارزش افزوده بالا بود و به 
دنبــال آن محصــولات ديگر همچــون کاف های 
صنعتی، تکميل سبد ورق سازه های فولادی، طراحی 
و توليد تيرآهن نيمه سبک و .... در دستور توليد قرار 
گرفت. وی به تنوع بخشــی محصولات در نورد۶۵۰ 
اشــاره کرد و گفت: همواره ذوب آهن در نورد۶۵۰ با 
ظرفيت مازاد مواجه بود که با ورود ريل به اين کارگاه، 
ظرفيت خالی را پر کرديم و اين موجب تکميل ظرفيت 
، تنوع بخشی محصولات و کاهش ضايعات توليدات 
شــده اســت. او با تاکيد بر اينکه کمبود مواد اوليه و 
لــزوم توليــد محصولات با ارزش افــزوده بالا يکی از 
چالش های ذوب آهن است، تصريح کرد: امروز توسعه 
تيرآهــن بال پهــن در ذوب آهن ضرورت دارد، البته 
بايد توجه داشت که بيشترين حاشيه سود برای اين 
شرکت به ترتيب مربوط به توليد ريل، سپس کاف، 

آرک، تيرآهن و ميلگرد ساده است.
وی در ادامه با اشاره به بازسازی کوره بلند شماره 
يک بعد از پنج سال توقف با اتکا به توان داخلی شرکت 
و بومی سازی، گفت: اين اتفاق موجب افزايش ظرفيت 
توليد شرکت به ميزان 8۰۰ هزار تن در سال و کاهش 

ريسک توليد ذوب آهن شده است.
وی  با اشــاره به بهبود وضعيت نقدينگی شــرکت 
نســبت به ۱۰ ســال گذشــته، اظهار کرد: طی سال 
گذشته سود شرکت به ميزان ۱۵ هزار و 8۱9 ميليارد 
ريال رســيد که دلايل افزايش ميزان درآمد و ســود 
شــرکت ناشــی از تمرکز بر توليد ، فروش محصولات 

صنعتــی و محصولات بــا ارزش افزوده بالاتر، تمرکز 
شــرکت بر صــادرات به دليل ارزش افــزوده بالاتر، 
افزايش تورم و افزايش سطح عمومی قيمت ها است.

رشد ۲45 درصدی سودآوری شرکت های 
تابعه ذوب آهن در سال ۹۹

 ذوب آهن، شــاهد رشــد ۲۴۵ درصدی سودآوری 
شرکت های تابعه خود نسبت به سال 98 بوده است.

او با بيان اينکه با همت تاشــگران ذوب آهن برای 
نخستين بار خروج از زيان انباشته پس از يک دهه در 
اين شــرکت اتفاق افتاده اســت، گفت: ذوب آهن طی 
يک دهه برای نخســتين بار در ســال 99 به اين نقطه 
رســيد تا بتواند ســود را بين سهامداران توزيع کند و 
سال گذشته ميزان سود ۵۰۰ ميليارد تومان را پيش 
بينی کرده بوديم، اما به 9۷۴ ميليارد تومان سود قابل 
توزيع دست يافتيم. وی  با اشاره به برخی دستاوردهای 
مهم اين شــرکت، گفت: تملک معادن زغال ســنگ 
ســوادکوه، تکميل فاز نخســت پروژه انتقال پســاب 
فولادشهر، طراحی، ساخت و نصب درهای فلکسيبل 
باطری ۳ کک ســازی در مسير صنعت سبز، دستيابی 
بــه دانش فنی طراحی نســوز بدنه کــوره بلند برای 
نخستين بار در کشور، افزايش ۴۰ هزار ميليارد ريالی 
حد اعتباری شرکت در بانک ها، دريافت لوح تقدير از 
بانک مرکزی و ... از جمله اين دســتاوردها بوده است. 
يکی از عوامل تاثيرگذار بر توليد ذوب آهن، عدم تامين 
يک ميليون و ۷۵۰ هزار تن سنگ آهن بوده که تغييرات 
پياپــی در وزارت صمــت در ســال قبل يکی از عوامل 

اصلی آن بوده است.
او درباره پروژه تزريق پودر زغال در کاهش مصرف 
کک، گفت: کاهش هزينه های ارز ناشی از واردات کک، 
کاهش وابستگی به کک با توجه به محدود بودن ذخاير 
زغال، افزايش بهره وری کوره بلند از جمله دلايل تاکيد 

بر اجرای اين پروژه است.
وی درباره دلايل تاخير در اجرای اين پروژه، گفت: 
عدم استفاده از کارشناسان و شرکت های خارجی به 
دليــل تحريــم، عدم امکان بازديــد و طی دوره های 
آموزشــی پرسنل در کشورهای دارای اين تجهيزات، 
عدم وجود تجربه بهره برداری از اين پروژه در کشور، 
عدم امکان تثبيت شرايط کاری در کوره بلندها به دليل 
برخی مشکات در تامين مواد اوليه باکيفيت و کم آبی 
از جمله دلايل تاخير است. او در ادامه به برخی چالش 
های ذوب آهن اشاره کرد و افزود: خشکسالی، کمبود 
آب، عدم پايداری تامين مواد آهن دار، قرار گرفتن ذوب 
آهن در ليست تحريم، پايين بودن سرمايه در گردش، 
شيوع کرونا، ظرفيت پايين توليد زغال کشور، تغييرات 

مــداوم قيمت نهاده هــای توليد، عــدم بهره مندی 
نيروگاه هــای شــرکت از گاز از جملــه اصلی تريــن 
چالش های اين شرکت است ، تغيير رژيم کوره بلند به 
ســمت ساير مواد آهن دار، خريد برق از بورس انرژی، 
افزايــش توليد، کاهش مصــرف کک، تملک معادن 
ســنگ آهن، تکميــل پروژه های تاميــن آب، توليد 
محصــول با ارزش افزوده بالاتــر، اصاح قراردادهای 
خريــد، افزايش موجودی مــواد اوليه، تداوم صادرات 
محصولات به ۲۲ کشور با وجود قرار گرفتن در ليست 
تحريم، انتقال نماد ذوب از فرابورس به بورس، مديريت 
هزينه های شــرکت با اصاح نرم هــای مصرف و ... از 
جمله برنامه های ذوب آهن در سال ۱۴۰۰ است. تداوم 
پروژه های تصفيه پساب، تعيين تکليف قطعی مطالبات 
سازمان تامين اجتماعی، تسکيل کنسرسيويم و کلنگ 
زنــی واحد توليد ورق هــای الکتريکی به ارزش ۴۱۵ 
ميليون يورو از ديگر برنامه های اين شــرکت در ســال 
جاری اســت. طی ســه ماهه نخســت امسال توليد 
محصولات ذوب آهن به ميزان ۱۲ درصد در چدن ، ۳ 
درصد در شمش و يک درصد در محصول اصلی رشد 
داشته است.به طور قطع اگر امسال ذوب آهن محدويت 
های آبی را نداشــت، دســت کم ۵۰ هــزار تن توليد 

محصولاتش بيشتر بود.

مصوبات مجمع
مصوبات اين مجمع بدين شرح است : صورت های 
مالی تلفيقی گروه و شرکت سهامی ذوب آهن اصفهان 
)ســهامی عام( شــامل صورت وضعيت های مالی به 
تاريخ ۳۰ اسفند ماه ۱۳99 و صورت های سود و زيان 
، تغييرات در حقوق مالکانه و جريان های نقدی برای 
ســال مالی منتهی به ۳۰/۱۲/۱۳99 ، با اکثريت آرا 
مورد تصويب مجمع قرار گرفت.  با توجه خروج ذوب 
آهــن اصفهان از زيان انباشــته ، بــرای اولين بار به 
ســهامداران ســود تعلق گرفت ومقرر گرديد از محل 
ســود قابل تخصيص 9 هزار و ۷۳8 ميليارد ريال به 
ميزان ۳۵.۴ درصد معادل ۳ هزار و ۴۴۴ ميليارد ريال 
) به ازای هر سهم ۵۶ ريال( به  عنوان سود سهام ، با 
رعايت مفاد اصاحيه قانون تجارت ، به ســهامداران 
پرداخت شود. همچنين موسسه حسابرسی هوشيار 
مميز به عنوان حســابرس مســتقل و بازرس قانونی 
اصلی شرکت و موسسه حسابرسی تدوين و همکاران 
به عنوان حســابرس مســتقل و بازرس قانونی علی 
البدل، برای مدت يکسال انتخاب گرديدند. همچنين 
روزنامــه هــای دنيای اقتصــاد و صمت جهت درج 
اطاعيه و آگهی های شــرکت برای مدت يکســال ، 

تعيين گرديد .

راه آهن ایران میراث جهانی شدذوب آهن اصفهان با سود آوری بر مدار توسعه


